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Pve stranišči za štiriindvajset ljudi 
| ^ H ^ m | [ | | | | ^ e r s o n a l k a v Rogatcu propada, Slovenske železnice pa nimajo denarja za obnovo. Vroča tema na strani 19*1111111111: 

Zakaj! 
Prejšnji teden je bil umorjen 16-letni Aleš iz 

Prebolda, nova žrtev v verigi umorov v Sloveniji. 
Reportaža na strani 16. 

iTradicionalno, a vendar novo in vznemirljivo 
Pivo-cvetje je v Laško privabilo 126 tisoč ljudi. Več o dogajanju na prireditvi na straneh 8 in 9. 

Ko pob je zapojejo 
Reportaža o zborovodji Antonu Acmanu iz Šmihela. 

..„.̂ :„..̂ ,̂ .̂... Stran 18. 
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Tokrat gre zares 
Vljudne grožnje iz Rimskih Toplic predsedniku vlade 

Krajevna skupnost Rimske 
Toplice je pred dnevi pred
sedniku vlade dr. Janezu Dr
novšku poslala pismo, v ka
terem ga prosi za sprejem in 
hkrati napoveduje ukrepe, 
ki jih bodo v kraju izvedli v 
primeru, če bo predsednik 
zavrnil pogovore o oživitvi 
zdravilišča. 

Minilo je že pet let, odkar je 
ministrstvo za obrambo s pe
čati zaprlo zdravilišče v Rim
skih Toplicah. V tem času se je 
v zvezi s ponovnim zagonom 
zdravilišča marsikaj dogajalo, 
vendar ničesar zgodilo. Kljub 
temu v Rimskih Toplicah še 
niso obupali in se nameravajo 
za razvoj svojega kraja boriti 
še naprej, pobudo za vse akci
je, ki jih je doslej vodil pred
sednik domačega kulturnega 
društva Drago Zupan, pa je z 

njegovo izvolitvijo za krajev
nega predsednika prevzel nov 
svet krajevne skupnosti in 
problemu namenil tudi svojo 
prvo redno sejo. Svet je ponov
no ugotovil, da vsa dosedanja 
prizadevanja krajanov in tudi 
vodstva občine Laško niso ro
dila sadov, in ker meni, da so 
izčrpane vse demokratične 
poti v dialogu s predstavniki 
države, je o reševanju zdravi
lišča sprejel nekaj stališč in jih 
posredoval predsedniku vlade 
dr. Janezu Drnovšku. Zaprosil 
ga je, naj najkasneje do 31. 
avgusta sprejme na pogovore 
predstavnike krajevne skup
nosti in občine Laško. Pri tem 
svet zahteva, da slovenska vla
da predstavi na pogovorih svo
ja jasna izhodišča za oživitev 
zdravilišča, hkrati pa predlaga 
dve svoji inačici rešitve, in si
cer, da država kot lastnik zdra
vilišče odproda po ugodni ce

ni zainteresiranemu naložbe-
niku ali ob primerni najemni
ni ponudi objekte v najem za 
dobo 99 let, lahko pa zdraviliš
če obnovi sama, če ima za kaj 
takšnega sploh interes. 

Če dr. Drnovšek do 3L avgu
sta ne bo sprejel predstavni
kov kraja in občine, ali pa če 
bodo zavrnjeni predlogi kra
jevne skupnosti, bodo v Rim
skih Toplicah pripravili pro
testni shod širših razsežnosti 
in zaprli magistralno cesto Ce
lje - Zidani Most. Opozorilna 
zapora bo v nedeljo, 15. sep
tembra, ob 12. uri. Če vlada v 
tridesetih dneh po opozorilni 
zapori ne bo posredovala skle
pov o rešitvi zdravilišča, bodo 
v Rimskih TopUcah 15. okto
bra spet zaprli magistralko, 
zapora pa bo veljala vse do 
sprejetja jasnih stališč vlade o 
dokončni rešitvi problema. 
mmmmmmm^^. I N T I H A R 

Uspešni 
gospodarji v 

šmarsici občini 
Na julijski seji občinskega 

sveta Šmarje pri Jelšah je 
župan Jože Čakš pripravil 
informacijo o realizaciji za
časnega proračuna za ob
dobje januar-junij. Denar so 
trosili v okvirih sprejetih po
stavk. 

Na področju kulture so iz 
proračuna med drugim pris
pevali milijon tolarjev za ob
novo prve kapele znamenite 
Kalvarije v Šmarju, po 500 ti
soč tolarjev za obnovo orgel v 
Šentvidu in Kristan Vrhu ter 
milijon tolarjev za pričetek 
ureditve ogrevanja v kultur
nem domu Šentvid pri Grobel-
nem. Nekaj denarja so name
nili tudi tradicionalni kipar-

sko-lončarski delavnici v Lem-
bergu. 

Na področju požarne varno
sti so namenili štiri milijone za 
nakup gasilske cisterne PGD 
Šmarje, v okviru zaščite in re
ševanja pa pripravljajo nov si
stem alarmiranja, za katerega 
bodo namenili večino planira
nih sredstev v letošnjem letu. 

V prvi polovici letošnjega le
ta so za asfahiranje cest v 
skupni dolžini 7,5 km porabili 
okoli 22 milijonov tolarjev, več 
kot šest milijonov pa so pora
bili za zimsko službo pri vzdr
ževanju cest. Nekaj denarja so 
porabili tudi za vzdrževanje 
cestnih prehodov preko želez
nice in vzdrževanje gozdnih 
cest.Do konca leta nameravajo 
posodobiti in asfaltirati še pet 
kilometrov lokalnih cest, za-
čeU pa bodo tudi z obnovo 
ceste Mestinje-Lemberg. 

Kupili so dvanajst kontej
nerjev za odvoz smeti, vzdrže
vali vodovod v Lembergu, so
financirali odlagališče v Tun-
covcu, uredili pločnik na Slad
ki Gori ter pripravili projekte 
za pločnike v Šmarju in Gro-
belnem, kar bi izboljšalo pro
metno varnost. 

Sanirali so tri plazove v kra
jevnih skupnostih Sv. Štefan 
in Šmarje, od Ministrstva za 
okolje in prostor pa so za to 
dobili dobrih 16 milijonov to
larjev. Za projektno dokumen
tacijo sanacije plazov so na
menili milijon in pol tolarjev. 

Skoraj deset milijonov tolar
jev so namenili krajevnim 
skupnostim za izvajanje pro
gramov, del sredstev za kme
tijstvo pa so porabili za sofi
nanciranje društev, razne ana
lize in druge programe. Do
končna višina proračuna bo 
znana jeseni, ko bodo pripravi
li rebalans, s katerim naj bi tudi 
pokrili primanjkljaj, ki ga izka
zujejo v sprejetem proračunu. 

TVRABL 

PO DRŽAVI 
Delitev 

premoženja % l \ 
U U B U A N A , 10. julj 

(Delo) - Guverner Banke Sj 
venije dr. France Arhar 
prejel pismo upravnega o 
bora Banke za mednarod, 
poravnave, v katerem i 
omenjena baselska centrajj 
banka obvešča, da naj bi \ 
doslej zamrznjeno premož 
nje nekdanje Jugoslavije vi 
banki razdelilo po znane 
ključu Mednarodnega den; 
nega sklada (MDS), prav t 
ko pa tudi delniški kapit 
nekdanje skupne držav 
Razdelili naj bi zlate in d 
vizne rezerve po ključu, j 
katerem bi Sloveniji pripad 
16,39 odstotka. 

Ni razloga za 
referendum 

U U B U A N A , 10. juli 
(Delo) - Pregled obrazcev 
podporo razpisa referendi 
ma o usodi Kardeljevega i 
Kidričevega spomenika 
Ljubljani je po besedah prei 
sednika mestnega sveta D 
mitrija Kovačiča pokazj 
da jih je 821 izpolnjenih pil 
vilno, več kot 24 tisoč pa i 
neveljavnih, ker na dodatni 
zbirnih mestih niso preverj 
li identitete podpisnikov. T 
ko ni razloga za razpis ref 
renduma, usoda spremen 
odloka, ki predvideva odsti 
nitev obeh spomenikov, pa 
stvar predlagateljev. 

Odkupna cemL 
pšenice ^ 

U U B U A N A , 11. julij 
(Delo) - Vlada je spreje 
predlog zakona o državn 
poroštvih za obveznosti 
pogodb o najetju posojil p 
Mednarodni banki za obn 
vo in razvoj. Gre za 75 milij 
nov mark, ki jih bodo naje 
tri poslovne banke (No' 
Ljubljanska banka, SKB,: 
Banka Celje), in sicer za ur 
sničevanje projekta oživiti 
naložbene dejavnosti v SI 
veniji. 

Vlada je tudi popravila o 
kupne cene letošnjega pi 
delka pšenice in rži. Izh 
diščna cena pšenice je \ 
novem 29,21 tolarja za kil' 
gram, rži pa 27,26 tolarja i 
kilogram. Zaradi neugoda 
vremenskih razmer bo prid 
lek pšenice manjši za 10 c 
20 odstotkov, zato bo( 
kmetje za vsak kilogram d 
bili še tri tolarje dodatka. 

Kdaj bodo 
jesenske volitvel 

U U B U A N A , 12. juli 
(Delo) - Prvi možni rok i 
razpis letošnjih volitev je 1' 
avgust, zato je predsedniki 
lan Kučan začel posvetê van; 
s parlamentarnimi strankaC 
o najprimernejšem datumu! 
izvedbo volitev. Njegov pf 
sogovornik je bil predsedî  
SKD, Lojze Peterle. Prvi mo 
ni dan za volitve je po rokov^ 
ku veljavnega zakona 27. oW 
ber, zadnji možni pa 8. ^ 
cember. Kdaj bodo, bo jas" 
po pogovorih s predstavni 
vseh parlamentarnih strani 
ZLSD pa je medtem predlag' 
la IZ november. 

Jezera primerna za kopanje 
Tako kot prejšnja leta je tu

di letos Zavod za zdravstveno 
varstvo Celje odvzel vzorce 
vode za mikrobiološko in ke
mično analizo na tistih me
stih vodotokov in jezer, ki jih 
ljudje najpogosteje izberejo 
za rekreacijsko kopanje. 

Na vseh odvzemnih mestih 
Savinje so bili vzorci vode za
radi povečanega števila klic 
mikrobiološko neustrezni. Ke
mične analize so pokazale, da 
je v vodi nekoliko povečana 
koncentracija nitratov, ostali 
parametri pa so bili primerni. 
Na Šmartinskem in Slivniš-
kem jezeru ter jezeru Žovnek 
pa vsi odvzeti vzorci tako v 
mikrobiološkem kot v kemij
skem smislu ustrezajo Pravil
niku o higienskih zahtevah za 
kopalne vode. 

Rezultati bakterioloških in 
kemijskih analiz odvzetih 
vzorcev vode so letos ugodnej
ši kot v enakem obdobju lani, 

kar še zlasti velja za že prej 
omenjena jezera. 

Žal so tudi letos ugotovih, 
da naravna kopališča niso ure
jena tako, kot to določa zako
nodaja. Nobeno od pregleda
nih mest, ki jih prebivalci upo
rabljajo za kopanje, namreč 
ne zadostuje v celoti zahte
vam po ustrezni opremi kopa

lišč, vzdrževanju reda, organi
ziranem reševanju iz vode in 
nudenju prve pomoči. 

Ker tudi letos pričakujejo, 
da se bodo številni kopalci od
ločili za kopanje v katerem od 
naravnih kopališč, vsem obi
skovalcem svetujejo, da pri ko
panju posebej skrbno nadzo
rujejo otroke, ki popijejo med 

kopanjem precej vode. Če je ta 
mikrobiološko oporečna, pred
stavlja stalno nevarnost okuž
be in s tem obolevanja zaradi 
nalezljivih bolezni. Za vse tudi 
velja, naj se ne potapljajo in 
skačejo v vodo, ki je motna. Po 
kopanju priporočajo, da se ob 
prihodu domov temeljito opr
hajo. 

• • • • • • • • • NINA GRADIČ 

Obil ica de la v M o z i r j u 
v mozirski občini so se te

meljito lotili gradnje in po
pravila različnih cestnih od
sekov, ki so neredko povod 
za pritoževanja občanov. 

Pri cestnih vprašanjih so se 
v občini odločili za posodobi
tev približno 2 kilometra dol
gega odseka v Poljane in 2 
tisoč 200 metrov dolgega od
seka v Grušovljah. To sta tudi 
finančno najbolj zahtevni po
sodobitvi, saj bosta veljah 40 
milijonov tolarjev. Pri tem so 
uspeli pridobiti sredstva za 
demografsko ogrožena ob

močja. Celjsko cestno podjetje 
bo poskrbelo le za asfalt in 
opravilo zaključna dela, vse 
ostalo pa bodo naredili krajani 
sami. Občina bo prispevala 24 
milijonov tolarjev, z deli pa naj 
bi pričeU v teh dneh. 

Hkrati s tem so že sklenili 
pogodbo za ureditev krajšega 
cestnega odseka v Nizki in 
razširitev dveh mostov na Re-
neku in v Varpoljah. Ob tem 
so v mozirski občini uspeh na 

razpisu za republiška sredstva 
za gradnjo kanalizacije in 
glavnega zbiralnika na Rečici 
ob Savinji, naložba pa je vred
na 13 milijonov tolarjev. Hkra
ti bodo do konca julija obnovi-
h še ostrešje na mozirski 
osemletki, poskrbeli bodo za 
javno razsvetljavo in kanaliza
cijo v Savinjskem gaju, sanira
li plaz in cesto ob mozirskem 
pokopahšču, načrtujejo pa še 
nekaj večjih projektov. US 

P r e d s e d n i k O b č i n s k e g a sveta M e s t n e o b č i n e Ce l je s k l i c u j e z a v 
č e t r t e k , 2 5 . j u l i j a 1996 o b 8. u r i , v v e l i k i d v o r a n i N a r o d n e g a d o m a v 
C e l j u , 2 3 . sejo O b č i n s k e g a sveta M e s t n e o b č i n e C e l j e , na kateri bodo 
obravnavali naslednji dnevni red: pod točko 3 - poročilo o realizaciji 
sklepov Občinskega sveta in potrditev zapisnika 22. seje občinskega 
sveta; pod točko 4 - a) odgovori na vprašanja, pobude in predloge, b) 
vprašanja, pobude in predlogi; pod točko 5 - predlogi komisije za 
mandatna vprašanja, volitve, imenovanja, priznanja in nagrade: a) 
imenovanje direktorice Zavoda za kulturne prireditve Celje, b) imenova
nje predstavnika Mestne občine Celje v Svet I. gimnazije Celje, c) 
imenovanje predstavnikov ustanovitelja v Svet I. osnovne šole Celje, d) 
imenovanje nadomestnega člana v Komisijo za mednarodne odnose, d) 
določitev sejnin članom občinskega svet, nadzornega odbora ter članom 
odborov in komisij, f) informacija o pogodbah o zaposlitvi za direktorje 
javnih zavodov, ki jih imenuje Občinski svet Mestne občine Celje; pod 
točko 6 - informacija o reševanju gospodarske problematike v Celju; pod 
točko 7 - lokalni podjetniški center (LPC) - soglasje Občinskega sveta 
Mestne občine Celje za ustanovitev LPC in imenovanje predstavnikov 
MOC v organe LPC; pod točko 8 - informacija o opredelitvi nadaljnje 
vloge Centra za interesne dejavnosti Celje; pod točko 9 - denacionalizaci
ja - odškodnine po stanovanjskem zakonu; pod točko 10 - prenova 
kinematografske dejavnosti v Celju; pod točko 11 - poročilo o stanju in 
problematiki vodooskrbe v Mestni občini Celje; pod točko 12 - a) predlog 
stališč na javno razgrnjeni osnutek Odloka o spremembah odloka o ZN 
Glazija, b) odlok o spremembah Odloka o ZN Glazija - prva obravnava; 
pod točko 13 - a) predlog stališč na javno razgrnjeni osnutek spremembe 
in dopolnitve ZN »Gospodarska cona v Celju« (ZN Industrija jug in ZN 
Industrija sever za kompleks Emo in Klima), b) odlok o spremembah-Jf* 
Odloka o ZN »Gospodarska cona v Celju« - prva obravnava; pod točko 14 -
a) predlog stališč na javno razgrnjeni osnutek spremembe in dopolnitve 
PUP za območje ZG Zgornja Hudinja - Lahovna - prva obravnava; pod 
točko 15 - a) predlog sklepa o javni razgrnitvi osnutka sprememb ZN 
Šmarjeta in b) sklep o dopolnitvi programa priprave prostorske in urbani
stične dokumentacije Mestne občine Celje; pod točko 16 - informacija o 
nogometnem igrišču Skalna klet in pod točko 17 - informacija o promet
n e m režimu v Razlagovi ulici in dostopu do Zdravstvenega doma Celje. 

Odkup pšenice 
Za odkup pšenice na širšem celjskem območju je zadolženo podjetje Klasje iz Celja. Po besedah 

direktorja Klasja Edvarda Stepišnika, so na odkup dobro pripravljeni, le-ta pa že poteka brez 
problemov. Sprememba odkupnih cen pšenice in rži podjetja ni prizadela, ker pšenico in rž 
odkupuje država. Odkupiti nameravajo okoli 4 tisoč ton pšenice. Izhodiščna cena pšenice je po 
novem 29,21 tolarja za kilogram, rži pa 27,26 tolarja za kilogram. 

Na sliki: Pri Ocvirkovih v Ločici ob Savinji so svoje žito uspeli pospraviti, vendar s pridelkom 
niso zadovoljni. P. P., Foto: T. TAVČAR 
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M e s t o m l a d i h b r e z c e n t r a 
Velenjski svetniki zaradi gostinske dejavnosti proti ustanovitvi Mladinskega centra 

' \' preteklih mesecih so velenjski svetni-
Lj veliko besed porabili za mladinski cen-

V mestu namreč čutijo potrebo po 
jtanovitvi tovrstnega centra, saj ga v 
glenju, mestu mladosti, ni že od poznih 
fgtdesetih let. Zato so v občinski upravi 
spravili odlok o ustanovitvi Javnega za-

mladinski center. 

V odloku so predvideli ustanovitev mla-
Ijpjkega centra kot javnega zavoda za 
ipravljanje interesnih dejavnosti za mladi-
,0113 območju velenjske občine. Center naj 
ij skrbel za zbiranje in posredovanje različ-
pji informacij za mlade, koordiniral dejav-
losti in prireditve za mladino, organiziral in 

izvajal interesne ter počitniške dejavnosti, 
pripravljal prireditve širšega pomena, prido
bival sredstva zanje, izobraževal mlade 
brezposelne, vodil razne mladinske dejav
nosti... 

Med stranske dejavnosti centra so oprede
lili storitve na področju športa, kulturne 
dejavnosti ter družabnega življenja, izvaja
nje gostinskih storitev, oddajanje pisarniške, 
računalniške opreme in drugih strojev v 
najem, trgovina na drobno in storitve na 
področju reklamiranja. 

V velenjskem svetu se je zapletlo že s 
sprejemom amandmaja, ki v bistvu določa, 
da ni potrebno podrobno naštevanje dejav
nosti, ki jih bo opravljal Mladinski center, saj 
bo to določeno v statutu. Amandma so na 

majski seji svetniki sprejeli kljub nasproto
vanju predlagatelja. Zaradi tega je župan 
Srečko Meh zahteval, da se zadrži objava 
odloka o ustanovitvi centra. 

Na zadnjem zasedanju velenjskega sveta 
se je zgodba o ustanovitvi mladinskega 
centra še bolj zapletla, saj svetniki odloka 
sploh niso potrdili. Najbolj sporna je bila 
stranska dejavnost centra, ki se nanaša na 
gostinske dejavnosti. Svetniki so menili, da 
centra ne bi smeli povezovati z gostilno in v 
končnem glasovanju odloka niso sprejeli. Ta 
odločitev je med ljudmi naletela na različne 
odzive, v občinski upravi pa bodo predvido
ma do seje mestnega sveta, ki bo septembra, 
pripravili nov predlog. 
H H H H H M H M H H H H URŠKA SEUŠNIK 

PO SVETU 
Mednarodna 

lirolica za zločinca 
v Haagu je sodišče za vojne 

zločine, storjene na območju 
nekdanje Jugoslavije, izdalo 
mednarodna zaporna nalo
ga za vodjo bosanskih Srbov 
Karadžiča in njihovega vojaš
kega poveljnika Mladiča. To 
pomeni, da so ju sodne oblasti 
katerekoli države in enote Ifor-
ja v BiH upravičene ob prvi 
priložnosti aretirati in ju brez 
odlašanja izročiti sodišču v 
Haagu. Sodišče je zaporni na
log poslalo vsem državam čla
nicam OZN, mednarodni poU-
ciji Interpolu in mirovnim si
lam pod poveljstvom Nata v 
Bosni. Tuji mediji so odločitev 
sodišča sprejeli z odobrava
njem, vendar pa so pri tem 
opozorili, da se odgovornost 
za zločine ne sme končati pri 
dveh obtoženih, temveč mora
jo biti kaznovani tudi tisti, ki 
so vojno načrtovali, torej vojni 
krogi v Beogradu. Na sedežu 
bosanskih Srbov na Palah so 
se na odločitev sodišča v Haa
gu odzvali z besedami, da le
ta lahko ogrozi izpeljavo voli
tev v BiH in s tem ogroža 
izvajanje Daytonskega spora
zuma. Kar se tiče volitev, je po 
pisanju neodvisne srbske 
agencije Beta, vodja misije 
OVSE Frowick dal Karadžiče-
vi stranki SDS dovoljenje za 
nastop na volitvah. Odločitev 
je presenetila mednarodno 
javnost, saj je še pred dnevi 
grozil, da stranka ne bo smela 
nastopiti na volitvah, če bo 
Karadžič ostal na njenem če
lu. 

Obletnica padca 
Srebrenice 

Karadžič in Mladič sta med 
drugim obtožena odgovorno
sti za množične poboje musli
manov v Srebrenici, ki so jo 
bosanski Srbi zavzeli pred 
letom dni. Ta muslimanska 
enklava velja za najhujšo v 
verigi grozot med vojno v BiH. 
Pred vojno je v mestu živelo 
okoli 40 tisoč Muslimanov, ki 
so se julija lani pognali v brez
glav beg čez ozemlja pod srb
skim nadzorom, da bi se zate
kli na območja pod nadzorom 
vlade BiH. Pri tem so srbske 
enote številne pobile, okrog 10 
tisoč ljudi pa še vedno pogre
šajo. Mnogi ali pa kar večina 
od njih so verjetno končali v 
množičnih grobiščih, kamor 
so jih bosanski Srbi kar z 
avtobusi vozili na poboje. 
Strokovnjaki haaškega sodiš
ča, ki so začeli izkopavati 
množična grobišča nedaleč 
od Srebrenice, so namreč 
ugotovili, da so bile žrtve 
skoraj zagotovo civilisti, da 
so bile ubite od blizu s stre
lom v glavo (torej ne vojaki, 
ki so padli v boju, kot trdijo 
Srbi) in da so nekatere od 
njih imele z žico na hrbtu 
zvezane roke. Sicer pa so ob 
obletnici padca mesta spet 
prišU na dan očitki, da je tra
gedija v Srebrenici posledica 
premajhne odločnosti ZN, ki 
so bolj skrbeli za varnost svo
jih vojakov kot tistih, ki naj bi 
jih ti vojaki varovali. Pred
vsem zaradi očitkov nizo
zemskim vojakom ti v pri
hodnje ne bodo več sodelova
li v mirovnih operacijah. 

Nemiri na S. Irskem 
Na Severnem Irskem so iz

bruhnili nemiri, kakršne ne 
pomnijo že zadnjih dvajset 
let. Povod zanje je bila prepo
ved policije tradicionalnim 
protestantskim združenjem, 
ki so ob njihovem prazniku 
želela imeti pohod skozi kato
liške predele Portadovvna. 
Protestanti e so zato začeli z 
vsesplošnim razbijanjem po 
ulicah in nadlegovanjem kato
liških družin. Demonstranti 
so policijo obmetavali s kame
njem in zažigalnimi bomba
mi, na kar so varnostne sile 
odgovorile z gumijastimi na
boji. Velika Britanija je policiji 
na pomoč poslala tisoč pri
padnikov specialnih enot, da 
bi pomagali zaustaviti razjar
jene protestante in preprečiti 
nezakonite cestne zapore. Na
posled je policip po petih 
dneh nemirov t. i. oranžev-
cem le dovolila pohod, kar 
pa je razjarilo katolike, ki 
so v Belfastu, Londonderryju 
in drugih severnoirskih me
stih začeli svoj boj za pravico. 
Katoliki so tako napadli prote
stante, ki so se vračali s poho
da, v nemirih in spopadih s 
policijo pa je ena oseba izgu
bila življenje, na desetine pa je 
bilo ranjenih. V Enniskiilnu na 
S. Irskem pa je pred nekim 
hotelom eksplodiral avtomo-
bil-bomba. Ranjenih je bilo 
okoli 40 ljudi; napad je verjet
no zagrešila IRA (atentata še 
ni priznala), saj je mesto zna
no kot njeno oporišče. 

Bombna atentata v 
Moskvi 

v Moskvi sta na mestnih 
avtobusih v dveh dneh odjek
nili dve bombni eksploziji. 
Ob prvi je bilo ranjenih pet 
oseb. Voznik avtobusa je po
vedal, da so neki potniki odlo
žili vrečo s sadjem in zelenja
vo, v kateri je bil očitno skrit 
eksploziv. Drugo bombo pa je 
razneslo zjutraj, v času najbolj 
gostega prometa, ko ljudje od
hajajo na delo. Pri tem je ena 
oseba umria, okoli 30 pa jih je 
bilo ranjenih. Predsednik Jel-
cin je nekaj ur po drugem 
atentatu podpisal dekret o bo
ju proti terorizmu. Po njego
vih besedah je Moskva okuže
na s teroristi, zato so potrebni 
trdi ukrepi. Župan Moskve 
Lužkov ima za atentata dve 
razlagi. Ali so napadli čečen-
ski uporniki, ki so napove
dali, da bodo svoj boj za 
neodvisnost prenesli v rusko 
prestolnico (pred dnevi je 
kljub podpisu mirovnega spo
razuma rusko letalstvo bom
bardiralo jugovzhod Čečenije 
in pri tem ubilo 20 civilistov) 
ali pa je napad izvedla orga
nizirana mafija, kar je Jelcin 
pred dnevi podpisal ukaz o 
boju proti kriminalu (ukaz je 
pripravil vodja Sveta za var
nost general Lebed). Čečen-
sko poveljstvo je že zanikalo 
kakršnokoli vpletenost v na
pada v Moskvi. Preiskavo 
atentatov je prevzel premier 
Černomirdin, z vse bolj razvi
tim terorizmom v Rusiji se bo 
moral ukvarjati tudi nov šef 
Zvezne varnostne službe (na
slednice KGB-ja) Nikolaj Ko-
valjov, ki ga je Jelcin imenoval 
te dni. 

DAMJAN KOSEC, POPtv 

Avgusta zapora ceste pri lervegu? 
žalski župan Milan Dob-

nik je junija na sestanku v 
krajevni skupnosti Galicija 
obljubil, da si bo skupaj z 
odgovornimi in krajani ogle
dal razmere ob magistralni 
cesti v naselju Velika Pireši-

ica. Sestanka na terenu ni bi-
||o, zato so predstavniki kra-
lanov prišli na sejo občin-
Ikega sveta. 

I Svetnikom so problem Fer-
iega podrobneje predstavih 
iindrej Križan, Milan Gro-
lelnik. Rudi Gabrovšek in 
Miran Podpečan. Krajani so 
movno opozorili na nevz-
\̂žne razmere ob tem delu 

mgistralke, prometno zme-
io, ki se je močno povečala 
aradi gradnje avtoceste ter 
iredlagali, da svetniki pod-

! irejo že pripravljene in tudi v 
Ljubljani potrjene načrte, 
itonkretno to pomeni gradnjo 
Dločnika, odbojne in proti-
1 irupne ograje, ureditev parki-
iščter omejitev hitrosti. Če se 

i 'odo občinski možje še naprej 

tako mačehovsko obnašali do 
tega problema, bodo avgusta 
krajani zaprli magistralko in 
tudi lokalne ceste v kraju. 

Da zaradi gradnje avtoceste 
prihaja do velikih problemov 
tudi drugod po občini, na uni
čene ceste in škodo, ki jo pov
zročajo izvajalci, so zatem ^ 

opozarjali tudi svetniki in vsi po 
vrsti menili, da se je treba reše
vanja težav pri Fervegu ter osta
lih delih občine lotiti skupaj z 
Darsom. Poleg tega pa je že čas, 
da se sestane komisija za 
spremljanje izvajanja gradnje 

avtoceste. Komisijo vodi župan, 
a se doslej menda ni sestala niti 
enkrat. Po žalskih svetniških 
kuloarjih se vse glasneje govori, 
da žalska občina oziroma njen 
župan popušča Darsu, natanč
neje šefu Darsa in strankarske
mu kolegu Jožetu Brodniku. 
Razlog so bližajoče se volitve, 
na katerih namerava župan 
kandidirati za poslanca v držav
ni zbor, to pa naj bi mu uspelo 
tudi z moralno in materialno 
pomočjo ljudi v Darsu. 

Župan na vse te očitke na seji 
sveta ni mogel odgovarjati, ker 
je bil na dopustu, prav tako je 
bil na dopustu vodja oddelka 
za okolje in prosta Slavko 
Šketa, ki je tudi sodeloval na 
sestanku v Galiciji. So pa svet
niki predlagali, naj se reševa
nja problematike pri Fervegu 
lotijo njuni namestniki, v kra
jevni skupnosti naj pripravijo 
vse potrebno gradivo, potem 
pa naj se v občini dogovorijo za 
konkretne rešitve. IB 

Rudi Gabrovšek je v imenu 
krajanov na seji sveta javno 
zaprosil šoferje tovornjakov 
za strpnost, vožnjo skozi na
selje pa naj prilagodijo razme
ram. Zatrdil je, da krajani ne 
nasprotujejo njim, šoferjem, 
ker se zavedajo, da so šoferji 
ljudje, potrebni počitka, hra
ne in pijače. Želijo le, da se 
uredijo razmere ob tem delu 
ceste in da bodo lahko zažive
li človeka vredno življenje. 

Nove lokalne 
takse 

V Laškem uvajajo takse za odpadke in povračila za rabo 
gramoza 

s 1. avgustom bodo v občini 
Laško pričele veljati takse za 
obremenjevanje okolja, ki jih 
bodo morala plačevati gospo
dinjstva in podjetja, torej vsi, 
ki posredno ali neposredno 
onesnažujejo okolje oziroma 
vplivajo na njegovo degrada
cijo. 

Takse bo treba plačevati vsak 
mesec skupaj z računi za odvoz 
in deponiranje odpadkov. Za 
gospodinjstva bodo znašale 
120 tolarjev po osebi, za vse 
ostale pa sedem tolarjev za vsak 
kvadratni meter poslovne povr
šine, oziroma tisoč tolarjev za 
vsak kubični meter odpeljanih 
in deponiranih odpadkov. V 
Komunali Laško so izračunali, 
da bodo s taksami zbrali na leto 
blizu 16 milijonov tolarjev, ki 
jih bodo porabili za nakup za
bojnikov in posod za smeti ter 
za postopno posodobitev seda
nje tehnike odvoza in odlaganja 
odpadkov. Pri pripravi odloka 
je hotela občina uvesti tudi tak
so za onesnaževanje vode, ven
dar je takšen predlog umaknila, 
saj je za obremenjevanje voda 
predpisana že državna taksa in 
bi bilo uvajanje lokalne vprašlji
vo z vidika zakonitosti. Proti 
lokalnim taksam za onesnaže
vanje voda je bil tudi največji 
porabnik vode v Laškem - pivo
varna, ki ima s komunalo že 

sicer podpisano posebno po
godbo, na osnovi katere med 
drugim skrbi tudi za brezhibno 
delovanje laškega vodovoda. 
Poleg tega v pivovarni menijo, 
da bi bila uvedba tovrstne takse, 
ki jo v Komunali opravičujejo z 
gradnjo čistilne naprave v Laš
kem, le zavajanje ljudi, saj zbra
ni denar še zdaleč ne bi zadosto
val za tako veliko naložbo in bi 
ga komunalci najverjetneje po
rabili le za svoje programe. 

Z novim odlokom, ki ga je 
prejšnji teden sprejel občinski 
svet, bodo v občini začela velja
ti tudi povračila za izkoriščanje 
kamnolomov, ki jih bosta mo
rali plačevati podjetji Gratex iz 
Spodnje Rečice in Cementarna 
Trbovlje, ki ima kamnolom v 
Zidanem Mostu. Obe podjetji 
sta sicer bili odločno proti te
mu, vendar je občinski svet vse 
njune pripombe zavrnil kot 
neutemeljene. Gratex in Ce
mentarna bosta morala za vsak 
kubični meter gramoza plačati 
5 odstotkov prodajne cene, kar 
naj bi na leto, če bodo podatki 
realni, zneslo od 5 do 7 milijo
nov tolarjev. Denar bodo kot 
nekakšno odškodnino za priza
detost dobili kraji, kjer sta kam
noloma, vendar pa to po mne
nju krajanov še zdaleč ne bo 
odtehtalo vseh nevšečnosti, ki 
jih imajo zaradi vsakodnevnega 
trušča in prahu. 

llilllllllilllillliilBMI J.INTIHAR 
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(Ne) mirna zaklonišča 
»Zaklonišča, ki jih je v mestni občini Celje 115, so že v 

osnovi dvonamenska,« pravi Danilo Praprotnik, ki je v 
občini zadolžen za tovrstne objekte. V vojni služijo zaščiti 
prebivalstva, medtem ko v miru nimajo vnaprej določenega 
namena, tako da jih izkoriščajo na razne načine. 

V njih so skladišča podjetnikov, vadbeni prostori za mlade 
skupine, ali pa jih uporablja Rdeči križ. To velja predvsem za 
javna zaklonišča, ki so v lasti občine.Možnosti so seveda tudi v 
zakloniščih, ki so v zasebni lasti, a oddaja teh je namenjena 
profitu, medtem ko za občinska to ne velja. 

V glavnem ni težav z pridobitvijo prostorov, saj občina 
podpira različne dejavnosti v zakloniščih. Devet glasbenih 
skupin že vadi v celjskih zakloniščih. Pri tem pa je potrebno 
soglasje občine. V primeru hudinjskega zaklonišča, kjer vadijo 
tri skupine brez soglasja občine, utegnejo imeti zato težave. Na 
Lavi pa se vrstijo pritožbe bližnjih prebivalcev, predvsem 
zaradi hrupa (mladi se pač zbirajo pred vhodom) in neurejene 
okolice, kar pa bi se dalo urediti brez večjih težav. 

GREGOR STAMEJČIČ? 

Preplitva 
vitanjslca malha 
Premalo za sofinanciranje zreške gospodinjske šole 

Poslej bodo tudi v občini 
Vitanje začeli zaračunavati 
turistično takso. Za enod
nevno bivanje bo potrebno 
odšteti 130 tolarjev, od tega 
bo 110 tolarjev prejela obči
na, 20 pa država. 

Tako so se na seji prejšnji 
teden odločili vitanjski svetni
ki, dlje kot pri tem odloku, pa 
so se zadržali pri prvi obrav
navi odloka o javnem redu in 
miru. Številni ukrepi naj bi 
Vitanjčanom poleg javnega re
da in miru zagotavljali tudi 
zaščito premoženja in zdrav
ja, zagotovili čistočo in urejen 
zunanji videz naselij, določili 
čas trajanja javnih prireditev, 
varovanja pred hrupom v na
ravnem in bivalnem okolju ter 
način plakatiranja. Svetniki so 
osnutek odloka v prvi obrav
navi podprli, predlagali pa so 
še nekatera dopolnila. 

Prižgali so zeleno luč za raz
družitev konjiškega vzgojno-
varstvenega zavoda na tri sa

mostojne enote: Zreče, Vita
nje in Konjice, ob čemer bo 
potrebno izvesti še delitveno 
bilanco premičnin in nepre
mičnin. Prošnji srednje Kovi
narske šole v Zrečah za sofi
nanciranje odprtja tamkajš
njega novega oddelka gospo
dinjskih storitev, pa zaenkrat 
še ne morejo ustreči, saj je 
njihova proračunska malha 
preplitva, so ugotavljali. 

Izvajalca za vzdrževanje 
gozdnih cest še niso izbrali, 
znan pa je že izvajalec za mo
dernizacijo ceste Ljubnica-
Hudinja-Skomarje. To cesto 
bo moderniziralo podjetje za 
varstvo in vzdrževanje cest iz 
Celja. Modernizacija se bo za
čela takoj, ko bodo krajani 
zaključili s predhodnimi pri
pravljalnimi deli. Vitanjčani 
so se s sosednjo občino Zreče 
že dogovorili, da si bodo stroš
ke posodobitve cest Ljubnica-
Loška gora ter Hudinja-Sko-
marje delili, saj cesti vodita 
skozi dve občini. 
» • • • • • • • • • • • • H B.F. 

»Time out« pri prodaji 
graščine Trebnilc 

Zlati Grič in Riemer bosta morala v mesecu dni dopolniti ponujena programa 

V torek, 16. julija, je bila v 
Slovenskih Konjicah tiskovna 
konferenca o prodaji graščine 
Trebnik (ime je dobila iz bese
de »trebiti«, saj so morali leta 
1404, ko so jo gradili, iztrebiti 
gozd do župnišča). Prodajo te 
graščine so na seji občinskega 
sveta prvič obravnavali 1. fe
bruarja, razgovori z možnim 
kupcem, podjetjem Zlati Grič, 
pa so se pričeli že prej. 

Prodaja te graščine je za obci 
no zelo pomembna, saj naj bi 
tak model prodaje uporabili tudi 
pri prodaji preostalih graščin in 
podobnih objektov v občini Slo
venske Konjice. V graščini sta
nuje 23 družin, zato občina nala
ga kupcu graščine obvezo, da bo 
za te stanovalce našel primerna 
stanovanja. 

Da bi ugotovili pravo vrednost 
graščine, so jo dali na dražbo, ki 
so jo vodili Janez Jazbec, Vladi
mir Cugmas in Stane Frim. Iz
klicna cena je bila 6 630 235,70 
tolarja, kar je ena desetina oce
njene vrednosti. Na dražbi je 

bilo dvigovanje cene omejeno s 
100 tisoč tolarji. 10-odstotni po
log sta položili dve stranki, Rie
mer d.o.o in Zlati Grič d.o.o. 
Riemer je takoj ponudil najvišjo 
možno vsoto, 6 730 235,70 tolar
ja, in dražba je bila končana. 

Občinski svet bo pri podpisu 
pogodbe upošteval predvsem 
programa strank, ki pa sta si 
popolnoma različna. Zlati grič 
namerava z graščino rešiti svoje 
gospodarsko-poslovne intere
se, saj namerava v njej urediti 
vinsko klet, ker je njihova seda
nja v denacionalizacij skem po
stopku in mora plačevati na
jemnino. Problem stanovalcev 
bi Zlati grič rešil tako, da bi jih 
nastanil v svoje že obstoječe 
objekte. 

Riemer pa si je zastavil veliko 
bolj ambiciozen program. Graš
čina bi naj bila namenjena 
predvsem turizmu, uredil pa bi 
tudi okolico (okoli 40 hektarjev 
zemlje, kjer sta park in trim-
steza). To naj bi bil program 
večih podjetij. Za stanovalce pa 
bi Riemer zgradil nov stano
vanjski blok. 

Prodaja graščine je sedaj za 
en mesec zamrznjena in v tem 
času bo občina pripravila po
godbo, strankam pa so dali čas, 
da svoje programe v tem mese
cu še dopolnijo in izpopolnijo. 

predvsem Riemer, ki ima svoj 
program zelo široko in ambi
ciozno zastavljen. Zlati grič je 
tudi že našel možno novo loka
cijo za svojo klet, ki bi jo zgradil 
ob graščini pod Škalcami, če ne 
bi mogel kupiti graščine Treb
nik. 
^^Mmm PRIMOŽ POKLIC 

župan Janez Jazbec pa je na 
tiskovni konferenci še napove
dal, da bodo v Konjicah 1. av
gusta poskusno namestili filtre 
za vodo, ki naj bi bili namešče
ni do prvega kaljenja, skušali 
pa bodo tudi pridobiti koncesi
jo za izvir Zverovje. Na sredini 
seji občinskega sveta pa bi naj 
razpisali mesto direktorja Ko
munalnega podjetja Slovenske 
Konjice, saj se bo dosedanji 
direktor, Jože Baraga, upoko
jil. 

PO DRZA^ 
i 

Z a nadaljevanj^ 
postopka 

U U B U A N A , 10. juli 
(Delo) - Državni zbor je 
nadaljevanju izredne si 
sprejel sklep, da je predi 
zakona o spremembah 
dopolnitvah zakona o re 
rendumu in ljudski inicia 
vi primeren za nadaljeval 
zakonodajnega postopl 
Proti sklepu so glasovali p 
slanci SLS, SDS in Sfl 
Predlagatelje zahtev za ra 
pis zakonodajnih refer«! 
dumov so pozvali, naj i 
17. julija jasno opredel I 
vprašanje, ki naj bo pre 
met odločanja na refe« i 
d umi h. j f l ' 

Volitve brez 
v izumov 

UUBLJANA, 11. julI 
(Delo) - Izdajanje vizum I 
državljanom BiH na slov« 
skem veleposlaništvu v S 
rajevu poteka brez zap 
tov, podobno je tudi na \ \ 
leposlaništvu BiH v Ljubi 
ni. Uvedba vizumov naj 
bi ovirala septembrskih \ I 
litev v Bosni, saj bi lahko 
državljani BiH na volitve I 
evropskih držav preko S 
venije brez vizumov. 

Zakon o 
zdravnik ih caki 

UUBLJANA, 15. julli 
(Delo) - Minister za zdrav 
tvo dr. Božidar Voljč je r 
novinarski konferenci g 
voril o zakonu o zdrava \ 
kih, ki Čaka na parlame 
tarno obravnavo. Po njeg j 
vem se bo v parlanien 
kmalu pokazalo, koliko 
resnici velja v času stav ' 
zdravnikov izražena pc 
pora stavkajočim. Sam ! 
zagotovil, da bo zakon 2 
govarjal v obliki, v kakri | 
je predložen. 

Pomoč lokalni 
samoupravi 

U U B U A N A , 15. jul 
(Delo) - Sloveniji in nj< 
lokalni samoupravi se o1 
ta nepričakovana pomi 
Svet Evrope, OECD in S 
tovna banka ponujajo 
tisoč dolarjev za finanČ 
decentralizacijo, kar je e 
bistvenih sestavin den 
kratizacije lokalne sam( 
prave. To možnost so pn 
stavniki omenjenih uS 
nov ponudili na obiskt 
Ljubljani. 

Svetniki so za varnost 
Prometna komisija, ki deluje pri celjskem mestnem 

svetu, je na zadnji seji pripravila vrsto sklepov, ki naj bi 
občino obvezovali, da stori določene konkretne korake v 
smeri urejanja prometa v mestu. Ne glede na finančne 
težave, s katerimi se srečuje občina, svetniki zahtevajo, da 
so javne prometne površine in cestno prometna signalizaci
ja na takšni ravni, da bo zagotovljena varnost udeležencev 
v prometu. 

Sicer pa so med prednostne 
naloge, za katere je treba za
gotoviti denar še letos, uvr
stili semaforizacijo križišča 
na Polulah ter izgradnjo po
ti za pešce in osvethtev le-
teh od Ostrožnega do Lave, 
od Medloga do Lave in od 

Hudinje do Nove vasi. Poleg 
tega še ureditev prehodov za 
pešce na Cesti na Dobrovo k 
šoli Frana Roša in v križišču 
Gregorčičeve ter Kosovelove 
ulice, svetniki pa zahtevajo 
tudi ureditev semaforiziranih 
križišč na Kidričevi cesti pri 
odcepu za Cinkarno in pri 
odcepu za Carinarnico. 

Če denarja za vse to ne bo v 
občinskem proračunu, so 
sklenili, naj ga občina zagoto
vi iz rebalansa proračuna, ki 
ga bodo verjetno sprejemali 
jeseni. Komunalno direkcijo 
pa so zadolžiU, da mora pra
vočasno pridobiti potrebne 

načrte in dovoljenja. Svetniki 
od pristojnih občinskih stro
kovnih služb zahtevajo, da 
do konca leta pripravijo sred
njeročni program ukrepov na 
področju prometa oziroma 
prometne varnosti ter usme
ritve dolgoročnega programa. 
Obenem morajo vse to fi
nančno ovrednotiti in časov
no opredeliti. Za osnovo pa 
naj jim služi Študija potreb
nih ukrepov v cestnem 
omrežju ter predlogi iz obšir
ne razprave, ki je bila o pro
metni problematiki na seji 
sveta. Strokovne službe naj 
do ene prvih jesenskih sej 
sveta pripravijo poročilo o iz
vajanju letošnjega programa, 
o projektu Modra cona, o iz
gradnji avtocestnih priključ
kov, o gradnji magistrale se-
ver-jug in načrtovanju obvoz
ne magistrale zanjo. 

NATAŠA GERKEŠ 

Nove ceste V 
vo|niSKi obcini 
v drugi polovici julija bodo v 

vojniški občini odprli kar ne
kaj obnovljenih in posodoblje
nih lokalnih cest. 

Tako bodo v petek odprli 1200 
metrov ceste s Frankolovega do 
kmetije Goršek, ki se bo začela 
ukvarjati s turizmom in je pris
pevala veliko denarja za samo 
cesto ter asfaltiranje dvorišča. 
26. julija bo otvoritev pomem
bne ceste v Lindek v dolžini 
1800 metrov. Pri tej cesti je šlo 
za zahteven gradbeni poseg, 
vrednost opravljenih del je 12 
milijonov tolarjev, denar pa so 
po tretjinah prispevali krajani, ki 
so pripravili osnovo cestišča, ter 
občini Vojnik in Zreče, saj gre za 
cesto z medobčinsko povezavo. 
Asfaltirali pa so tudi dva cestna 
odseka na Dobrni - v Vitez in do 
Esa v dolžini 1100 metrov v 
vrednosti sedem milijonov tolar
jev. Večino del pri ureditvi ome
njenih cest je opravilo Cestno 
podjetje Celje. TV 

Kdo bo gradil bencinski servis? 
Na zadnji seji občinskega sveta Štore so svetniki govorili 

tudi o razpisu za gradnjo bencinskega servisa, ki naj bi ga 
zgradili na začetku bodoče obrtne cone. 

Razpis je že bil objavljen, zaključen pa bo 20. julija, tako da 
naj bi bili rezultati znani do 5. avgusta. Vprašanje pa je, če se bo 
kdo prijavil, saj je kvadratni meter ocenjen na 280 nemških 
mark. Po besedah župana Franca Jazbeca je to res za 23 
odstotkov ceneje, kot v celjski občini, vendar še vedno izredno 
drago za tiste, ki bi bili pripravljeni ugrizniti v to priložnost. 
Sicer pa morajo na občini zbrati milijon 700 tisoč nemških mark 
za ureditev infrastrukture na območju celotne bodoče obrtne 
cone. Seveda pa je vse odvisno od tega, če bo že v začetku 
prodan bencinski servis. TV 

Širjenje pokopališča v Šentjurju 
Na šentjurskem pokopališču pokopavajo pokojnike treh 

krajevnih skupnosti: Šentjur Center, okolica in Blagov-
na.Prostora je še za kako leto, zato so že začeli s pripravami 
na širitev obstoječega pokopališča. 

Pokopališče bodo širili po etapah, razširjeno pa bi zadoščalo 
za nadaljnjih petdeset let. Uredili bodo kombinirano pokopališ
če za klasične in žarne pokope, obstoja pa tudi možnost pokopa 
z razstresom, kar bi bil menda prvi tak primer pri nas. Prve 
pogovore o širitvi pokopališča so že opravili, z deli pa bodo 
začeli, ko se bo ekipa gradbincev po opravljenem delu pri 
gradnji doma upokojencev prestavila na pokopališče, kjer bo 
najprej treba urediti temelje. TV 

Optični kabel v Savinjsko 
V okviru projekta modernizacije telefonije v Zgornji Sa

vinjski dolini gradi Telekom optično povezavo med Vele
njem in Mozirjem. Dela na odseku med Šmartnim ob Paki in 
Mozirjem so v zaključni fazi, hkrati pa z izgradnjo povezav 
nadaljujejo mimo Nazarij in Spodnje Rečice proti Ljubne-
mu. 

Po optičnem kablu bo vključena nova digitalna telefonska 
centrala v Mozirju z začetno kapaciteto 720 naročniških pri
ključkov. Digitalna telefonska centrala bo delovala paralelno z 
obstoječo in bo osnova za nadaljnjo širitev telefonskih zmoglji
vosti na območju vozlišča Mozirje. S tem bodo v Zgornji 
Savinjski dolini pridobili hitrejše in modernejše telefonske 
povezave. 

Ob tem se upravljavci kabelsko razdelilnega sistema v Mozir
ju dogovarjajo za najem dela zmogljivosti optičnega kabla. S 
tem bi se povezali s sistemom na Rečici ob Savinji, oba pa s KRS 
v Velenju. Povezava bi omogočila sprejem nekaterih zemeljskih 
programov, hkrati pa tudi izmenjavo lokalnih televizijskih 
programov. 

POLONA RIFELJ 

OdboroKracunUi 
ne o Pahorju 
(popravek) 

v prejšnji številki se nam)' 
v rubriko Po državi (str. 4),' 
novico pod naslovom Odbor' 
Pahorju, vrinil škrat. Pred 
lamentarnim odborom ^ 
mednarodne odnose se (v vlc 
gi kandidata za novega zun̂  
njega ministra) ni predstav" 
Borut Palior, kot smo pomoti! 
ma zapisali, ampak Davofil 
Kračun. Prizadetim se za f 
napako opravičujemo. 
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leseni manjša 
prostorsica 

stisica 
golarjem na Vranskem se 

,rvega septembra obeta vsaj 
[el prepotrebnih prostorov. 
Žalski svetniki so na četrt-

ovi seji soglašali z razrešitvi-
j prostorskega problema v 
ijnovni šoli ter vrtcu na Vran-
l̂ gni. Franc Sušnik je v ime-
u krajanov že večkrat opo-
3fjal na nemogoče razmere, 
3j se pouk na Vranskem odvi-
j deloma v obstoječi šolski 
(avbi, deloma pa v prostorih, 
j pripadajo krajevni skupno-
ti. Da je problem treba rešiti, 
o se strinjali tudi v ministrs-
^ za šolstvo. 
Do začetka pouka naj bi ta-

;o usposobili dve učilnici, ka-
lineta ter arhiv na podstrešju, 
založba bo veljala preko 20 
nilijonov tolarjev. Denar bodo 
•agotovili na dva načina. Kra-
evna skupnost Vransko se je 
laračun šole odrekla 9,5 mili-
pna tolarjev sredstev, ki so 
tiila sicer v občinskem prora
čuna namenjena komunalne-

področju, drugo polovico 
annr ja naj bi prispevala obči
na v skladu z možnostmi v 

• rebalansu proračuna za letoš-
me leto ali pa se bo dolg pre-
lesel v proračun za prihodnje 
leto. Gradnja dveh učilnic in 
kabinetov bo kljub vsemu 
kratkoročna rešitev, dolgoroč-
jio bodo lahko prostorsko sti-
|ko na Vranskem odpravili le z 
iradnjo nove telovadnice ter 
^Upotabo stare telovadnice za 
'love učilnice. 
i IB 

Romi - ceijslca sramota? 
Občinska straža lahko od njih zahteva le čiščenje površin in odstranitev kokoši 

Celjski občinski svetnik in 
član SDS Adam Kožuh je 
pred nekaj meseci na seji 
sprožil vprašanje primerno
sti bivanja Romov na Mari
borski cesti v Celju, na pro
storu nekdanje vrtnarije in v 
neposredni bližini vrtca 
Tončke Čečeve. Tam stoji 
kakšnih pet prikolic in nekaj 
avtomobilov, voznih, ali pa 
tudi ne. Nimajo vode, niti 
sanitarij. Kožuh pa se spra
šuje, kdo jim je dal elektriko. 
Vsekakor pa je prepričan, da 
je to Celju v sramoto. 

Občinska straža je nato ugo
tovila, da so Romi tukaj že 
petnajst let, ko je bila sporna 
reja kokoši in psov ter postav
ljanje ut na dvorišče, ki je 
takrat še bilo ločeno od vrt
narstva z opečnim zidom. Te
ga so nato Romi podrli in zem
ljišče začeli uporabljati za vr-
tičkarstvo, kasneje pa za par
kirni prostor. Lastnik zemljiš
ča Hmezad - Kmetijstvo Pe-
trovče na to ni reagiral. Ko je 
urbanistična inšpekcija spro
žila postopek proti njim zara
di dveh lesenih ut, so le-te 
Romi sami podrli, nato pa 
zgradili novo uto, ki še stoji. 
Ob dovozu do objekta vrtnars
tva so postavili vrtiljak, ki so 
ga morali čez dve leti odstrani
ti, a se je pred kratkim spet 
vrnil. Jeseni 1995 se je število 
Romov in njihovih prikolic 

močno povečalo, tako da jih 
sedaj živi ob Mariborski cesti 
petkrat toliko, kot se jih je 
prvotno naselilo. Vendar so 
edine zakonsko podprte zah
teve čiščenje površin ter pre
poved reje kokoši. Nihče tudi 
ne zahteva odselitve z zemljiš
ča vrtnarstva, saj naj bi pote
kal denacionalizacijski posto
pek, vendar se ne ve, kdo je 
upravičenec. 

Zmeda je dokajšnja, vendar 
imajo gotovo tudi Romi svoj 
prav. Njihova prisotnost je le 
redke motila vseh petnajst let, 
nenazadnje pa živimo v času, 
ko se trudimo biti rasno strp
ni. 
i^^Z , GREGOR STAMEJČIČ 

INTERNET 
IZOBRAŽEVANJE NA INTERNETU 

Prišel je za nekatere dolgo 
pričakovan čas počitnic in do
pustov, v katerem si mnogi 
želijo oddiha, Internet kot 
mogočen medij nove dobe pa 
le-tega ne pozna. Tako lahko 
na Internetu v vsakem trenut
ku poiščete strani, ki vam po
nujajo novo znanje in nov 
vpogled v do sedaj vam še 
neodkrita področja znanosti. 

Iz dneva v dan se mreža in
formacij veča, prav tako pa se 
veča tudi možnost izobraževa
nja. Tako se na Internetu pred
stavljajo že mnoge srednje, pa 
tudi osnovne šole. S celjskega 
območja naj omenim le dve: 
IV. osnovno šolo (http://ste-
nar.arnes.si/guest/osceivls/ 

index.html) in Srednjo trgov
sko šolo (http:/ /www.s-
hscb.ce.edus.si/). Vendar pa 
to še zdaleč ni vse. Praktično 
vse univerze na svetu že pred
stavljajo svoje študijske progra
me, raziskovalne projekte in 
skupine ter objavljajo tečaje in 
seminarje za dopolnitve vaše
ga znanja. Tudi naši univerzi, 
ljubljanska (http://www.uni-
Ij.si) in mariborska (http:// 
www.uni-mb.si), nista izjemi. 
Na njunih straneh so predstav
ljene vse fakultete in njihovi 
študijski programi in prav te in
formacije so zelo dobrodošle 
vsem tistim, ki razmišljajo o 
nadaljevanju študija. Če pa 
vam ti dve ne zadostujeta, pa 
odidite morda na dunajsko 
(http://www.univie.ac.at/), 
ali pa morda celo na tokijsko 
(http://www.u-tokyo.ac.jp/). 

Vsekakor pa med izobraže
vanje na Internetu ne štejemo 
samo šol in univerz. Sem sodi 
tudi zbirka mnogih inštitutov, 
izobraževalnih programov in 
novic. Naj med izobraževalnim 
programi omenim program 
Vseved, katerega namen je uče-
nje in preverjanje znanja 
(http://www.vizija.si/izob-
prog/vseved/vseved.htm). 
Program je, verjeli ali ne, slo
venski proizvod, tržen tudi v 
tujini. Izmed tujih kompletov 
učnih programov naj omenim 
PLP - zbirko programov za uče
nje (http://www.p-l-p.com/). 

Za vse tiste, ki še vedno pri
stajajo na način poglabljanja 
znanja iz knjig, naj omenim, da 
se na Internetu predstavljajo 

tudi knjižnice s svojimi baza
mi knjig. Tako lahko sedaj od
pišete zamudno iskanje knjig 
v knjižnici, ampak samo obiš
čete njihove strani na Interne
tu, poiščete sebi primerne knji
ge, si jih morda rezervirate, po
tem pa se na poti iz mesta us
tavite še v knjižnici in samo še 
dvignete izbrano knjigo. 

Tako se lahko preko Interne
ta povežete na telnet://opac-
@izum.izum.si in pred vami je 
dostop do skoraj vseh knjižnic 
v Sloveniji. 

Vsekakor so omenjena po
dročja izobraževanja le kaplji
ca v morje Internetovih mož
nosti, zato kljub dopustom in 
počitnicam nikar ne odlašajte 
in si poglobite svoje znanje z 
Internetom. 

Borut Vovk, Vizija d.o.o. 
borut.vovk@vizija.si 

T o v o r n j a k i uničujejo cesto 
Na zadnji sej i svetnikov v ob

čini Šmartno ob Paki so precej 
jgovorili o tovornjakih, ki vozijo 
skozi središče kraja. Polno na
loženih tovornjakov je vse več, 
saj za prevoz materiala iz kam
noloma v Paki uporabljajo cest
no povezavo skozi Šmartno. 

: Na to težavo krajani opozarjajo 
žtHllje časa, o njej so razpravljali 
svtiiiiki že spomladi, pristojni v 
"bdni so se povezali z ustreznimi 

.s lužbami na republiški ravni, 
! Vendar so se zadeve po mnenju 
jekdterih le še poslabšale. V 

Šmartnem gre za cesto, ki jo 
mora vzdrževati občina, tovor
njaki pa jo uničujejo. Po nekate
rih navodilih z republike lahko 
občina s svojo cesto počne, kar 
hoče. Zato so šmarski svetniki 
razmišljali o prepovedi vožnje za 
tovornjake, o postavitvi ležečih 
policajev, o omejitvi hitrosti.... 

Za začetek so svetniki poob
lastili ustrezne občinske služ
be, naj preverijo, kakšne za
konske možnosti ima občina 
za izterjavo odškodnine zara
di prekomerne obremenitve 

ceste. Transportni promet bo
do omejili s prometnimi zna
ki, ki bodo opozarjali na naj
večji dovoljen osni pritisk. Če 
ti ukrepi ne bodo zalegli, so 
svetniki razmišljaU tudi o za
pori ceste, saj lahko šoferji 
tovornjakov za prevoz tovora 
uporabljajo regionalno cesto 
Velenje-Gorenjski klanec. US 

Nakup prizidica pri ipavcevi liiši 
Svetniki občinskega sveta Šentjur so potrdili nakup stanova-

[>ia v zgornji etaži prizidka hiše ob Ipavčevi hiši. Za to je občina 
stanovanjskega sklada prispevala okoH 4,6 milijona tolarjev. 

^̂ Ija je, da bi v bližnji prihodnosti odkupili še spodnji del 
'̂ 3vbe, v kateri so še stanovalci. V dodatku bi v zgornjem 
""ostoru uredili muzejsko zbirko, medtem ko bi bil spodnji 
'fostor namenjen turistični dejavnosti. TV 

Pouk v Socki bo! 
Nova podružnična šola v 

Socki je pod streho, zdaj kon
čujejo fasado in urejajo notra
njost, v naslednjih dneh bodo 
začeli tudi z urejanjem okolice. 
Tako ni bojazni, da se z novim 
šolskim letom v novi stavbi ne 
bi začel pouk. Denar sta pris
pevala Ministrstvo za šolstvo in 
šport ter občina. Otvoritev šo
le, v kateri bo prostor tudi za 
krajevne potrebe, predvideva
jo že koncem avgusta. T V 

O kmetijstvu 
jeseni 

Na julijski seji so svetniki 
Občinskega sveta Šentjur go
vorili tudi o kmetijstvu, ki je 
med najpomembnejšimi pa
nogami v občini. 

Kljub dobrim rezultatom na 
tem področju svetniki niso priž
gali zelene luči za pripravljeno 
gradivo, ampak so pospeševal
no službo in odbor za kmetijs
tvo zadolžili, da program do
polnijo in ga bodo obravnavali 
na eni prihodnjih sej. T V 

PO DRŽAVI 
Dogovor Cimosa 

in Citroena 
KOPER, 11. julija (Delo) 

- Predstavniki sklada za 
razvoj in uprave Cimosa so 
sklenili dogovor s predstav
niki Citroena o sodelovanju 
naslednjih pet let. Cimos 
bo lahko vsako leto prodal 
Citroenu za 300 milijonov 
frankov avtomobilskih se
stavnih delov. Število zapo
slenih naj bi se kljub temu 
zmanjšalo s sedanjih 1450 
na dobrih tisoč. 

Aksentijevic v 
Sloveniji 

U U B U A N A , 12. juHja 
(Delo) - Bivši general jugo
slovanske vojske Milan 
Aksentijevic je, kot je na
povedal, res prispel v Slove
nijo z avtobusom. Na mej
nem prehodu Hodoš so ga 
zadržali mejni policisti in 
ga prijeli, ker je za njim 
razpisana tiralica. V Hodoš 
so nato dopotovali krimina
listi urada kriminalistične 
službe UNZ in z njim opra
vili razgovor. Po končanem 
pogovoru jc lahko odšel, 
kamor je hotel. Aksentijevi-
č je izjavil, da so z njim 
ravnali korektno in da so 
mu dali možnost, da obišče 
svojo družino, hkrati pa so 
ga obvestili, da bo moral na 
zaslišanje na sodišče v 
Ljubljani. 

Slovenija v 
Sarajevu 

U U B U A N A , 14. julija 
(Večer) - V Sarajevu se je 
sejemski predstavitvi gos
podarstva predstavilo 50 
sloven.skih podjetij, na po
slovni konferenci ob sejmu 
pa 70. Predstavitev je bila 
namenjena krepitvi gospo
darskega sodelovanja med 
državama, pomembno pa 
je, da so jo uspeli pripraviti 
kljub nedavni uvedbi vizu
mov. Blagovna menjava 
med Slovenijo in BiH je lani 
znašala 126 milijonov do
larjev. 

Večina uspešna 
U U B U A N A , 15. julija 

(Delo) - Letos je zaključni 
izpit že junija uspešno 
opravilo nekaj več kot 83 
odstotkov kandidatov, lani 
pa le slabih 74 odstotkov. Iz 
državnega izpitnega centra 
so sporočili, da je letos izpi
te opravljalo 5259 dijakov, 
od tega je bilo 4373 uspe
šnih. Pri izpitu iz sloven
skega jezika je bila pov
prečna ocena 2,87, pri ma
tematiki 2,59, angleščini 3 
in nemščini 3,34. 

Umaknili tiralico 
BLED, 15. julija (Večer) 

- Služba za stike z javnostjo 
pri notranjem ministrstvu 
je sporočila, da so 12. julija 
od rimskega Interpola do
bili obvestilo o preklicu ti
ralice zq3ff Nicholasa 
Omana, ki so ga varnostni 
organi- sosednje države 
osumili trgovanja z orož
jem in eksplozivi. Brez od
govora pa ostaja vprašanje, 
ali se je kdo od slovenskih 
politikov v zakulisju zavzel 
za Omana. 

http://ste-
http://www.s-
http://hscb.ce.edus.si/
http://www.uni-
http://
http://www.uni-mb.si
http://www.univie.ac.at/
http://www.u-tokyo.ac.jp/
http://www.vizija.si/izob-
http://www.p-l-p.com/
mailto:borut.vovk@vizija.si
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BAROMEH 
Delavci lastnik 

Elltroja 
Program lastninsk 

preoblikovanja so v Elkr 
pripravili na temelju inte 
razdelitve delnic in no 
njega odkupa. Na osn 
predlaganega programa 
v podjetju že lani dobili p 
soglasje, zaradi dodat 
usklajevanj in zlasti nekj 
rib težav pri dedovanju ( 
tifikatov, so gradivo za iz j 
jo drugega soglasja obli i 
vali nekoliko kasneje kot 
načrtovali. V začetku jed 
pričakujejo drugo sogla 
sicer pa bodo zaposleni • 
stali lastniki 63,2 odsto | 
celotne vrednosti podje I 
V ponedeljek, 22. julija, 
se v nazarskem kolekt 
odpravljajo na 14-dne 
kolektivni dopust. 

Počitniško delo; 
rudniku 

v velenjskem premog 
niku bodo v sodelovanj 
Mladinskim servisom Vi 
nje omogočili počitniško 
lo 280 dijakom in Št ude« 
tom. Za 10-dnevno počitn 
ko delo se je prijavilo 
380 kandidatov, vendar 
kateri prijavljeni niso iz{ 
njevali vseh pogojev. Pra 
kanti bodo v premogovn 
delali v dveh julijskih 
dveh avgustovskih ten 
nih. 

Srečanfa 
podjetnikov 

Območni zbornici U 
bora in Celja pripravljat 
oktobru kooperacijsko ! 
čanje med podjetniki 
Stuttgartu v Nemčiji. \ 
zainteresirane podjetn 
vabijo, da se po telef( 
443-450 (Edo GaberšČ 
dogovorijo o akciji. Hk 
pa v zbornicah napovedi 
jo srečanje madžarskih,' 
strijskih, hrvaških in slov 
skih podjetnikov, ki bo 
avgusta v Gornji Radgon 

Sanacija zlatarne 
se nadaljuje 

z državnim poroštvom dobili denar za zagon proizvodnje 

Delavci Zlatarne Celje so 
prejšnjo sredo dobili plače 
za april in maj. Vlada Re
publike Slovenije je namreč 
na eni svojih zadnjih sej Zla
tarni Celje odobrila 156 mi
lijonov tolarjev državnega 
poroštva za najem posojila 
za zagon proizvodnje in na
daljevanje sanacije. 

Po besedah direktorja /.la-
tame Borisa Marolta so si 
oddahnili, saj je proizvodnja v 

prejšnjih tednih skoraj obsta
la, zaradi neizplačanih plač pa 
so stavkali tudi delavci. S po
sojilom Hmezad Banke bodo 
lahko znova pognali proi
zvodnjo in nadaljevali sana
cijski postopek. Posojilo pa je 
pomemembno predvsem za
to, ker so delavcem lahko iz-
plačaU plače za oba meseca, 
tako da so prejšnji ponede
ljek spet začeli delati. Držav
no poroštvo za najem posoji
la pa zlatarni tudi omogoča 
uresničevanje lani sprejetega 

sanacijskega načrta. Direktor 
Boris Marolt pravi, da se bo
do zdaj lahko spet lotili dela 
za domači trg in dodaja, da 
bodo proizvodnjo oživljali 
postopoma glede na potrebe. 
Najprej pa bodo seveda po
skušali vzpostaviti ponovno 
zaupanje pri svojih partner
jih. 

V zlatarni se po direktorje
vih besedah zavedajo, da jih 
najtežji del sanacije čaka zno
traj samega podjetja, zato bo 
eden prvih korakov ureditev 
poslovanja v podjetju tako 
glede stroškov kot skrbi za 
ponovno uveljavitev blagov
ne znamke na tržišču. Vods
tvo tudi upa, da bodo upravi
čili zaupanje in dobljeno po
sojilo uporabili tako, da bodo 
izpolnili zastavljene naloge in 
zlatarni povrnili ime, ki ga je 
imela. 

Predvidevajo, da bo proi
zvodnja v polnem obsegu ste
kla septembra ali oktobra in 
pričakuje, da bo Zlatarna Ce
lje poslovala pozitivno do 
konca leta. Vodstvo Zlatarne 
tudi meni, da so zdaj izpolnje
ni vsi pogoji za pridobitev 
drugega soglasja za lastnin
sko preoblikovanje, ki jim bo 
omogočilo dezinvestiranje in 
bi ga naj pridobili že prihodnji 
teden. 
» » • • • • • • • M H M H M I S.M. 

NOVO NA BORZI 
Delnice Kovinotehne na borzi 

Piše: BOJAN GRADIŠNIK 

V sredo, 17. julija, so začele 
kotirati na Ljubljanski borzi 
redne in prednostne delnice 
Kovinotehne, mednarodnega 
trgovskega podjetja d.d. iz 
Celja. Osnovni kapital podjet
ja znaša 4.652.459.000.00 to
larjev. Nominalna vrednost 
delnice je 1.000,00 tolarjev. 
Osnovni kapital je razdeljen 
na 4.124.504 navadnih delnic 
na ime in 527.955 prednostnih 
delnic na ime. Trgovalo se bo 
z rednimi delnicami oznake A 
in G ter s prednostnimi delni
cami oznake U. Z drugimi 
rednimi delnicami oznake B 
se bo lahko trgovalo šele po 
9.10.1997. Po tem datumu po
teče 2-letni moratorij na pre
nosljivost lastništva. Minimal
na količina za trgovanje je 1 
lot. V primeru omenjene del
nice je 1 lot ena delnica. En lot 
po teoriji pomeni najmanjši 
apoen vrednostnega papirja, 
s katerim se trguje na borzi 
(ponavadi, ni pa to pravilo je 
1 lot ena delnica, oziroma naj
manjši apoen obveznice). V 
tečajnici bpdo redne delnice 
imele oznako KOVR, pred
nostne pa oznako KOVP. Os
tali podatki o izdajatelju in 
delnicah so razvidni iz Pros
pekta za uvrstitev delnic v 
kotacijo. Prospekt je na vpo
gled na sedežu CBH d.o.o., 
Celje . 

Pojem »kotirati«, ki sem ga 
uporabil na začetku članka 
pomeni, da se z delnicami 
trguje na borzi in se glede na 
ponudbo in povpraševanje 
celotnega slovenskega trga 
tečaji dnevno spreminjajo. 
Veliko investitorjev misli, da 
tudi ko začne delnica kotirati, 
ostaja cena na določenih ni
vojih dalj časa. Seveda to 
sploh ne drži. Če navedem 
samo tri primere »privatiza
cijskih« delnic, ki že kotirajo 
na borzi, bo to samo potrdilo 
mojo trditev. Tečaj delnic 
DRPG (Droga Portorož) se je 
gibal med 12.500,00 in 
15.800,00 tolarjev za eno del
nico, KOLR (Kolinska Ljublja
na) od 824,00 do 1.765,00 to
larjev za eno delnico in MELR 
(Mercator Ljubljana) od 
3.320,00 do 5.590,00 tolarjev 
za eno delnico. S temi delni
cami se je začelo trgovati šele 

letos in so za tako kratko 
obdobje to velika nihanja. Za
to je zelo pomembno, da se 
spremljajo omenjena nihanja, 
ki jih tečaj vsake delnice ima. 
Tisti, ki želijo določeno delni
co prodati ali kupiti, morajo 
seveda spremljati tečaje del
nic preko sredstev javnega 
obveščanja ali pa dobijo naj
novejše podatke na sedežu 
naše družbe CBH d.o.o., Ce
lje. 

SBI (slovenski borzni in
deks) nezadržno pada. V zad
njem mesecu dni je SBI padel 
še za dobrih 10 % in pristal na 
še pred nekaj časa neverjet
nih 928,32 točke. Če se bo 
trend nadaljeval tudi v pri
hodnje, bodo izgube veUke, 
seveda če se tečaji delnic, 
vključenih v SBI, ne bodo bis
tveno popravili. 

Imetnike delnic Pivovarne 
Laško serije G ponovno ob
veščamo, da lahko te delnice 
prodajo preko CBH. Prav ta
ko še vedno odkupujemo 
amortizacijske načrte, ki jih 
je izdala Pošta Celje, sedaj 
Telecom Slovenije. ZačeH 
smo odkupovati delnice Ceti-
sa serije G, delnice Leka serije 
A , Droge Portorož serije G, 
Marine Portorož serije C in G, 
Etola serije G in Radenske 
Radenci serije G, 

Letina jaboiic 
dobro kaže 

Sadjarstvo Mirosan je ena 
od večjih plantaž jablan v 
Sloveniji in ima devetdeset 
hektarov rodnih površin ter 
sedem hektarov mladih na
sadov. Na tej plantaži pride
lujejo sadje že peto leto na 
integriran način, kar pome
ni naravi prijazna pridelava 
z naravnimi gnojili in zaš
čitnimi sredstvi. Zaradi tak
šne pridelave so njihovi pri
delki označeni s stilizirano 
siničko. 

Vodja proizvodnje, dipl. 
ing. Vlado Korber, pravi, 
da pričakujejo letos dobro 
letino, čeprav je bila, glede 

na cvetni nastavek, tako pri 
nas kot v Evropi pričakovana 
rekordna. Kot pri drugih kul
turah sta vroč in suh junij ter 
hudo deževje z izredno niz
kimi temperaturami za ta 
čas, ki je sledilo, tudi v sad
jarstvu povzročila nekaj ško
de. Tako določen odstotek 
plodov pri mušici poka, zato 
so se na Mirosanu lotih roč
nega redčenja, pri čemer raz-
pokane in drobne plodove 
odstranjujejo, s tem pa iz
boljšujejo kakovost sadežev, 
ki ostajajo na drevju. 

V teh dneh bodo začeU z 
obiranjem zgodnjih sort ja
bolk. Prva bo na vrsti sorta 
julyred, sledila bo jersey-
mack in v začetku avgusta še 
summerred. 

T. TAVČAR 

Vlado Korber kaže sadeže, ki jih z jablan odstranjujejo 
ročno. 

Eleictrokovinar 
Icončno prodan 

Novi lastnik je Pivovarna Laško j I 

Po dveh neuspelih draž
bah in po eni javni prodaji, 
ki pa jo je višje sodišče zara
di nepravilnosti pri postop
ku razveljavilo, je laško pod
jetje Elektrokovinar v steča
ju vendarle prodano. Kupila 
ga je, tokrat izgleda dokonč
no. Pivovarna Laško. 

Na javni dražbi, ki je bila v 
torek dopoldne v prostorih 
celjskega okrožnega sodišča, 
je poleg pivovarne sodelovala 
tudi Banka Celje, ki je Elektro
kovinar j ev hipotekami upnik, 
vendar so edino Laščani izpol
njevali vse pogoje dražbe. Iz
klicna cena za podjetje je bila 
tudi tokrat 180 milijonov tolar
jev in ker so se s takšno vsoto 
strinjali tudi kupci, je bila draž
ba hitro končana. Ob tem velja 

spomniti, da je pivovarn 
prvem poskusu, to je na j« 
prodaji, ponudila in tudi k 
la Elektrokovinar za 181 i 
Jonov. 

Pivovarna bo morala v 
ku tridesetih dni poravi 
Elektrokovinarju celotni i 
sek (dvajset odstotkov C 
je plačala že v obliki val 
ne), nato pa bo tudi ElekO 
kovinar poplačal svoje up' 
ke. Za nekaj več kot en m' 
jon nemških mark je hipot̂  
ki jih imajo na podjetje Ban 
Celje, stara Ljubljanska W 
ka in občina Laško. S pre(w| 
lim denarjem bo stečaji 
vodstvo podjetja poplačj 
terjatve delavcev, in sicer 
liko med izplačanimi in ii 
diščnimi plačami za zadi 
pet let. 
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Direktor, ici ne pozna izgub in štrajicov 
Drago Vračun je prehodil pot od vajenca v celjsici tiskarni do direktorja današnjega Cetisa 

Drago Vračun se je upokojil prvega aprila 
letos, danes je predsednik nadzornega sveta 
Cetisa, še pred svojim odhodom je vzgojil 
dobrega, sposobnega in poštenega nasledni
ka, kot sam ocenjuje novega direktorja Cetisa 
Draga Polaka. In nedvomno je pomembna 
njegova prisotnost v firmi predvsem za tuje 
partnerje, med katerimi si je Vračun v parih 
desetletjih pridobil ogromno zaupanja. Zad
nja leta se v Sloveniji pojavlja novopečena 
podjetniška elita, ki sama sebe ceni zgolj po 
tej ali oni znamki jeklenega konjička, z 
obveznim mobitelom za volanom in bančni
mi računi v tujini. Drago Vračun, pa čeprav 
je bil dolga leta direktor ene najbolj uspešnih 
in tudi najbogatejših slovenskih firm, ostaja 
preprost, prijazen gospod brez hiše in viken
da, zadovoljen s svojim stanovanjem v enem 
izmed celjskih blokov. Če bi slovensko gospo
darstvo imelo več takšnih direktorjev, bi Slo
venija zagotovo že zdavnaj v resnici bila 

srečna dežela na sončni strani Alp. 

Celjsko gospodarstvo s svojimi rezultati ne 
jjore biti v ponos mestu ob Savinji. Njegovo 
î gt rešuje le nekaj svetlih izjem, med njimi 
eprav gotovo Cetis. Nič ne bomo pretiravali, 
Ig zapišemo, da je Cetis življenjsko delo 
[plgoletnega direktorja Draga Vračuna. Člo-
feka, ki je zrasel s firmo, bil na krmilu 22 let 
0 je eden redkih slovenskih direktorjev, pri 
jaterem ljudje v dveh desetletjih nikoli niso 

iPjtali brez plač, nikoli ni posloval z izgubo 
L nikoli ni doživel štrajka svojih delavcev. 

pridni in pošteni Gabercani \ 
Drago Vračun med smehom pravi, da je pravi^ 

;eljan, Gaberčan po rodu. »Nekateri govorijo o: 
jaberjah precej zaničevalno, sam pa sem po-
losen na ta del mesta. V Gaberjah so živelij 
jošteni, delovni ljudje. Trdo so nas vzgajali,; 
lam vcepljali v dušo, naj bomo pošteni, pridni; 
nposlušni. To ostane v človeku vse življenje,, 
leprav sem kasneje spoznal, da ni vedno do-! 
)ro, če je človek preveč poslušen.« 
Z desetimi leti je Drago Vračun ostal brez; 

staršev, k sebi ga je vzel starejši brat. Kot otrokj 
je sanjal o tem, da bo postal gozdar, a se je pô ^ 
Vončani nižji gimnaziji zavedal, da mora čim-' 
isej do lastnega kruha. Namesto študija si je^ 
joiskal delo v tiskarni. »V celjsko tiskarno semi 

'prišel, ko še nisem imel 15 let, zato sem pol letai 
ôpravljal pomožna dela. Po pol leta sem se 

izučil za ročnega stavca, opravil izpit, potem jê  
iilo treba obleči vojaško suknjo. Po vrnitvi iz 
tojske sem se izučil za strojnega stavca, nada-? 
Ijeval kot korektor, tehnolog, pa kalkulant, bi^ 
isem pomočnik tehničnega vodje in tehničnij 
lodja. Leta 1974 sem postal direktor tiskarne.! 
j/se do upokojitve 1. aprila letos,« je sogovorniki 
klel kolo časa. • 

Gaucanje in frajšprehnga \ 
Spomini na prva leta v tiskarni so se Draguj 

Vračunu močno zarisaU v spomin. »Tiskarji sa 
bili poseben in dokaj vase zaprt ceh. Učil semi 
se v Mohorjevi oziroma takrat že celjski tiskar

ji' nasproti današnjega sodišča. V svoje vrste so 
tiskarji sprejeli po posebnem obredu, ki smo 

rekli gaucanje. Tiskarstvo je veljalo za črno 
Jf̂ etnost in ko si opravil pomočniški izpit, je 
''ilo treba človeka oprati črne barve. Možje so 

oblekli v posebne uniforme, trije ali štirje so 
Pjjšli povsem nenapovedano, te zgrabiH in 
oblečenega vrgli v vodo. Ni bilo važno ali je 
po poletje ali je bila zima. V vodi si moral spiti 
Ĵ r̂ mleka, potem si dobil vino, zraven je bil 
°°ter, ki je opravil krst. Potem si moral pa še 
^odelavce povabiti na pijačo. Frajšprehnga smo 
^mu rekli. To ni bil običaj samo pri nas, ampak 

'Mi drugod po svetu, žal pa se danes ta 
^^dicija ne spoštuje več. Nas pa je to držalo 
Ĵ P̂aj, res smo z veseljem hodili na delo. 
' ^ihuje je pa bilo, če si napravil napako. Če si 
^Kšno besedo narobe obrnil, je bila prava 

1 "̂ ^mota, omadeževal si čast vseh tiskarjev.« 

Poroica in ločitev z Aerom 
Tudi zato, ker je poznal vsak kotiček tiskarne 

in delo v njej, je Drago Vračun potem, ko je 
prevzel direktorsko mesto, ustvaril podjetje, 
katerega ime s spoštovanjem izgovarjajo doma 
in v tujini. Ni se bal pametnih ljudi okoli sebe, 
ampak se je držal načela, da več ljudi več ve in 
zna. Nikoli ni bil v nobeni stranki, pa čeprav so 
ga pogosto klicali v rdečo hišo in tudi parim 
gorečim partijskim privržencem z enoletno 
politično šolo znotraj lastne hiše je šel pošteno 
v nos. A velika večina delavcev ga je spoštova
la, ker jim nikoli ni lagal in obljubljal gradov v 
oblakih. Govoril jim je resnico, dolga leta pa 
enkrat na mesec odprl vrata svoje direktorske 
pisarne vsem, ki so se želeli pogovoriti. Pogo
steje kot o službenih problemih so mu delavci 
tožih o domačih, povsem vsakdanjih tegobah. 

Drago Vračun se najbolj spominja dogodkov 
okrog povezovanja in kasnejšega razdruževa-
nja z Aerom. »Celjska tiskarna se je z Aerom 
združila januarja 1972. Takrat je imel Aero 
veliko denarja, začeli so izdelovati samolepil
ne etikete, od nas tiskarjev pa so jemali naj
boljše kadre. Zato je bila združitev najboljša 
pot. Leta 1974 so nastali tozdi, takrat sem 
postal direktor tozda Grafika, kjer je bilo zapo
slenih približno 600 ljudi. Vendar smo grafičar-
ji kljub temu, da so v Aeru dali denar za 
določene stroje, imeli kar precej težav. Aerovci 
so bili kemiki in nikoli nismo našli skupnega 
jezika. Do leta 1990 smo še kar dobro vozili, že 
tam okoli leta 1988 pa je del proizvodnje v 
Aeru počasi opešal. V Grafiki smo uspešno 
delali, dobiček pa se je začel prelivati za 
pokrivanje izgub v Aeru, predvsem v Šempe
tru. Zato smo začeli razmišljati o izločitvi iz 
Aera in takrat so se začeli moji najhujši dnevi. 
Vse mogoče sem bil, ampak trdno prepričan, 
da je to edina pametna rešitev tudi za Aero. 
Verjel sem, da bo tudi Aero začel razmišljati, 
da se mora sam postaviti na lastne noge, ne pa 
da jim stalno drugi pokrivajo izgube. Potem 
smo razpisali referendum, preko 97 odstotkov 
ljudi se je odločilo, da gremo na svoje.« 

Na začetku devetdesetih let se je potem začel 
največji razcvet firme. »Šele potem, ko smo šli 
na svoje, smo videli, kam vse se je prelival naš 
denar. Po odcepitvi smo dobili še približno 180 
ljudi, naenkrat smo imeli preko 700 zaposle
nih. To je bilo absolutno preveč, zato smo 
porabili dva milijona mark za odpravnine in 
predčasne upokojitve. Niti en človek ni šel iz 
firme na silo, vsi so se za ta korak sami odločili 
in dobili, kar jim je pripadalo. Od leta 1991 do 
letos smo potem v novo opremo vložilo preko 
20 milijonov mark in samo to nam je omogoči
lo, da smo lahko stopali v korak s konkurenco 
in prebrodili krizo zaradi izgube jugoslovan
skih tržišč.« 

Šport [e najboljša v z g o j a 
Ko se je Drago Vračun pred 48 leti prišel 

pogovarjat za službo v celjsko tiskarno, ga 
takratni direktor Riko Presinger, športnik po 
duši, ni spraševal, kdo je, s kakšnim uspehom 
je končal šolo. Ne, vprašal ga je: »A si šport
nik?« »Pri TVD Partizan sem telovadil, ping 
pong znam igrati, odbojko, nogomet igram,« 
mu je našteval Vračun. »Dobro, sprejet si,« je 
potrdil Presinger. Mož, ki je bil dve leti sam 
profesionalni nogometaš v Sarajevu, je tudi 
Dragu Vračunu večkrat govoril: »Šport je ena 
najboljših vzgoj za človeka. Če se hočeš ukvar
jati s športom, moraš biti spreten. Spretnost ti 
koristi pri vsakem poklicu. Če hočeš v športu 
kaj doseči, moraš biti vztrajen, brez truda 
ničesar ne dosežeš. Isto velja za poklicno pot.« 
Modre besede, ki jih Drago Vračun nikoli ni 
pozabil, zato športu ostaja zvest vse življenje. 
Ne le, da je sam navdušen športnik, vsa leta je 
bil tudi eden tistih redkih celjskih direktorjev, 
ki je znal prisluhniti potrebam športnikov. 

Drago Vračun je bil 8 let predsednik plaval
nega kluba Neptun, tudi njegov sin je bil 
uspešen plavalec, še pred tem se je razdajal v 

TVD Partizan, atletskem društvu Kladivar, kjer 
je bil med drugim predsednik sodniške organi
zacije, danes je v upravnem odboru Kladivarja. 
»Povsod sem bil zraven, pa ne zato, ker sem bil 
direktor, ampak za svojo dušo. Žal današnja 
politika Celja na področju športa ni pravilna. 
Celje in njegov gospodarski potencial ne more
ta podpirati vsega, kar se s športom ukvarja. Na 
občini bi se morali dogovoriti, kaj naj Celje 
financira. Tako pa še tisti razpoložljivi kolač 
delimo po drobtinicah. Celje ima tradicijo v 
atletiki, dogovarjamo se, da bi bil tukaj sloven
ski atletski center. Del denarja za obnovo sta
diona naj bi prispevala država, ampak na obči
ni se stvari ne premaknejo. Pa ne samo pri 
športu. Cetis ima na primer ob svoji zgradbi 
zemljišče, za nakup so se zanimali pri Shellu, 
da bi zgradili avtopralnico, delavnico in črpal
ko. Občina ne bi plačala niti tolarja, ne naredijo 
pa tudi ničesar, da bi Cetis lahko prodal zem
ljišče,« je kritično razmišljal Drago Vračun. 
Najbrž bi njegovemu mnenju pritrdili še mnogi 
Celjani. 

w I I . >llLlMmiP'!ilfm'iii'J'L--.. IRENA BAŠA 

Pod vodstvom Draga V^računa so v Cetisu 
tiskali prvi slovenski denar v obliki bonov, 
naredili potne liste, ki tudi v očeh tujcev 
veljajo za izredno kvalitetne, iz Cetisove ti
skarne so prišla prometna in vozniška dovo
ljenja, osebne izkaznice, zdaj se pripravljajo 
na izdelavo novih osebnih izkaznic, ki bodo 
podobne kreditnim karticam. »Ko smo se 
začeli pogovarjati o bonih in drugih doku
mentih, smo v Ljubljani velikokrat tudi po
noči čakali, da so se končale seje vlade, 
potem smo pa sproti načrtovali stvari. Ko 
smo se pogovarjali o denarju, nismo imeli 
nobenega pravega oblikovalca. Tesno smo 
sodelovali z Jožetom Mencingerjem, Mar-
l̂ oin Kranjcem, Lojzetom Peterletom in Jane
zom Majcetom iz Banke Slovenije. Pa smo 
"gibali, kako naj bi izgledal slovenski denar. 
Peterle je predlagal kakšno čebelico, potem 
snio se spomnili na Triglav in tako počasi 
prišli do tiste prave podobe. Žal mi je samo 
'o, da smo imeli tako malo časa. Smo pa 
laredili bistveno boljši denar potem za Bo-

in Hercegovino.« 

Aureini grobarji -
odgovor 

»v želji po čimprejšnji oživitvi Auree, sem po 
izgubi jugoslovanskih trgov navezal stike s 
francoskimi partnerji. Takrat je prodaja na tuje 
predstavljala 70 odstotkov celotne prodaje. Za
to je Aurea po polletnem periodičnem obraču
nu leta 1992 izkazala dobiček. Do moje neza
konite odstavitve dne 18.9.1992 je podjetje 
vseskozi poslovalo brez najemanja kreditov in 
brez izgub. Zaradi tega je vsaka primerjava 
mojega dela z delom direktorjev Auree, ki so 
me nasledili, povem zgrešena in neumestna.« 

ŽEUKO ROMIH 
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Tradicionalno, a vendar 
novo in vznemirlj ivo 

Prireditev Pivo-cvetje v Lašl<em je letos obiskalo 126 tisoč ljudi 

»škoda, da je že konec« In: 
»Hvala bogu, končno se bo
mo lahko naspali!« sta bila 
dva, v ponedeljek najpogo
steje slišana stavka v Laš
kem. Utrujeni, a neizmerno 
zadovoljni in ponosni Lašča-
ni so zbirali vtise in številke 
o pravkar minuli največji 
slovenski zabavno-turistični 
prireditvi Pivo-cvetje. Je tudi 
letos padel kakšen rekord? 
Seveda je. Laško je v štirih 
dneh in pol obiskalo 126 ti
soč ljudi, po grlih pa je steklo 
za 160 tisoč pollitrskih vrč
kov piva. 

Polnoč je že minila, na Aš
kerčevem trgu pa so ljudje, 
stisnjeni drug ob drugega kot 
sardine v konzervi, veselo pre-
pevaU z Adijem Smolarjem. 
Bila je najbolj nora noč, ko se 
iz Laškega nikomur ne mudi 
domov in ko je novi vrček 
laškega piva še slajši od prejš
njega. »Letos pa ne bo toliko 
ljudi kot prejšnja leta,« je v 
soboto okoli osme ure zvečer 
ob pogledu na stari most čez 
Savinjo ugotavljal eden od 
znanih Laščanov. A se je po
šteno vštel. Bolj ko so se kazal
ci približevali deseti uri, bolj je 
laški most postajal pretesen za 
vse, zabave željne obiskoval
ce. Reka ljudi, ki se je valila s 
parkirišč na obrobju mesta in 
z železniške postaje, kamor je 
vsakih dvajset minut pripeljal 
vlak, se je razlila po ulicah in 
trgih. Laško še nikoli doslej ni 
imelo v enem samem večeru 
in eni noči toliko prebivalcev. 
Šestdeset tisoč, so izračunali 
organizatorji. Na 26 gostin
skih prostorih so gostinci ko

maj zmogli gasiti žejo vsem 
obiskovalcem. Še harmonikar, 
ki je pred kapelo sv. Janeza 
Nepomuka igral celo popold
ne in dobršni del večera, je 
okoli pol desetih spravil har
moniko v kovček, preštel de
nar in se odpravil do najbližje
ga sanka. V zraku so se preple
tali zvoki različnih ansamb
lov, vrvež se je nekoliko umiril 
in utišal le ob 22. uri, ko je 
nebo nad Laškim razsvetlila 
prva raketa. Skoraj pol ure tra
jajoči ognjemet z vrha Krištofa 

in z gradu Tabor je privabil 
številne vzklike občudovanja. 
Bil je zares veličasten, še bolj 
kot so v dneh pred četrtkom, ko 
se je prireditev v Laškem priče
la, obljubljali organizatorji. 

Pravzaprav so se uresničile 
vse napovedi. Laščani pač ve
do, kaj delajo, in kar delajo, 
delajo dobro. Od piva naprej. 
Zato so jim bili naklonjeni tudi 
bogovi, ki so prav vse dneve 
prireditve odeli v sončne žar
ke in kar težko je bilo verjeti, 
da se je po Laškem komaj en 

teden pred pričetkom priredi
tve razlivala Savinja. Čeprav je 
že vrsto let znano, da nikjer 
drugje v Sloveniji v tako krat
kem času in na tako majhnem 
prostoru ne moreš dobiti toli
ko raznolike in bogate zabave, 
namenjene vsem starostnim 
kategorijam in okusom, kot 
prav na Pivu in cvetju, je goto
vo bilo tudi lepo vreme tisto, 
ki je v Laško privabilo toliko 
ljudi. V četrtek, ob začetku 
prireditve, so bili obiskovalci 
predvsem iz bližnjih mest in 
krajev, v soboto in v nedeljo pa 
so se po laških ulicah mešala 
prav vsa slovenska narečja. 

Čeprav si v Laškem še niso 
oddahnili, pa organizatorji ter 
več kot tisoč domačinov in 
okoličanov, ki so se brezplač
no, iz velike ljubezni do kraja, 
več kot štiri dni trudili biti 
najboljši gostitelji, že vabijo 
na Pivo-cvetje 97. Prihodnje 
leto bo še boljše, pravijo. Pa je 
kaj takšnega sploh še mogoče? 

Pelnajsl tisoč več 
Ni pomembno, ali je svetlo ali temno, samo da je laško, so 

govorili številni obiskovalci in od srede popoldne do poznih 
ur nedeljskega večera praznili vrčke piva. 

Žeja je bila zares velika, saj v Laškem, glede na to, da je 
prireditev trajala le nekaj več kot štiri dni, še nikoli niso spili 
toliko piva. Iz pivovarne so gostincem odpeljali 1.573 sodov 
piva, kar je za 126 več kot lani, po grlih obiskovalcev pa je steklo 
za 160 tisoč pollitrskih vrčkov piva ali 15 tisoč več kot lani. Če bi 
za podatke o popitem pivu vprašali gostince, bi bile številke 
morda še nekoliko višje. Pivo je bilo po 200 in po 180 tolarjev, v 
Laškem pa so želeli, da bi žejni obiskovalci posegali predvsem 
po pollitrskih vrčkih. Ne zato, da bi bil izkupiček večji, ampak 
predvsem zato, da bi bila tudi po tem prireditev Pivo-cvetje 
podobna nemškemu Oktoberfestu. 

Z a slovo še parada 
Ker si je že v noči s sobote na nedeljo dalo 

duška v Laškem kar 60 tisoč ljudi, so bili 
organizatorji prepričani, da dopoldanska po
roka po starih šegah in popoldanska velika 
parada piva in cvetja ne bosta pritegnili 
veliko gledalcev. Pa so jih v nedeljo zopet 
našteli več kot 25 tisoč. 

Na graščinskem dvorišču se je trlo ljudi, vsak 
je hotel videti ženina in nevesto, pa šentrupert-
ske šrangarje, Tančeve tavrharje in ljudskega 
godca Jožeta Bohorča s prijatelji. Prav nič dru

gače ni bilo popoldne, ko je po laških ulicah 
krenila dolga povorka godbenikov in tridesetih 
vozov. Brhke mažoretke so izvabljale globoke 
vzdihe moškega dela občinstva, ki si je z 
velikim zanimanjem ogledoval tudi pivovarniš-
ki del povorke in iz cvetja napravljen veliki vrč 
za pivo, vsi skupaj pa so si pasH oči na vozovih 
s cvetjem in na veliki svatovski pogači, v rokah 
dveh nosačev, ki je napovedovala vedno zani
miv in za mnoge tudi poučen etnografski del 
parade. 

Mokro prijateljstvo 
če Laščani ne bi tako zelo imeli radi svojega mesta, \ 

tako dobrih prireditev ne bi bilo. Sploh pa jih ne bi bili 
dvaintrideset. Da bo Pivo-cvetje zopet prihodnje leto ii 
leta in leta potem, je vsem kar samoumevno. 

Tudi kapetanu moštva Kluba ljubiteljev laškega piva Hun 
je letos zopet zmagalo na Laščanijadi. »Vedno bomo najbolj^ 
je trdil in se veselil skupaj s svojimi, do kože mokrimi sodru 
ki so ravnokar »spravili na kolena« ekipe drugih petih kluJ 
Letos je imela Laščanijada tudi debitante. Klub ljubitelj 
laškega piva iz Ljutomera. Prleki so bili seveda zelo glasni ia 
celo zmagali v eni od petih zabavnih iger, ki so jo priredi 
zaradi vratolomij, ki so jih morali tekmovalci početi v bazej 
poimenovali »Mokro prijateljstvo«, na koncu pa so zasedli četi 
mesto. Od vseh ekip so bili najbolj glasni Blejčani, ki tudi 
tekmovalnem delu niso bili od muh, saj so dosegli drugo me| 
tretji so bili Laščani, peti Velenjčani, šesti, vendar prav m 
dobri, pa so bili člani Kluba ljubiteljev laškega piva Gorje. | 

Pripravljene z ljubeznijo 
Kdor si je vsaj za trenutek 

hotel odpočiti od velikega 
trušča in gneče ter gostega 
dima, ki se je vse dni dvigo
val nad gostinskimi šotori, si 
je lahko ogledal tradicional
ne, a z veliko ljubeznijo pri
pravljene razstave. 

V preddverju Kulturnega 
centra je omamno dišalo po 
cvetju, ki so ga v prelepe 
aranžmaje sestavili poklicni 
vrtnarji iz Laškega, Rimskih 
Toplic, Brežic in Celja, park 
pod železniško postajo pa so 
članice in člani Hortikulturne-
ga društva Laško tako ozalj ša
li, da so ga morali celo varovati 
pred najbolj gorečimi občudo
valci cvetja. Že v sredo zvečer 
so v Laškem dvorcu odprli raz
stavo fotografij s podobami 
Laškega v pomladnem in po
letnem času, na kateri so s 
pomočjo obiskovalcev delali 

izbor najboljših fotografij za 
fotomonografijo, ki jo želijo v 
Laškem izdati še v tem tisoč
letju. 

V šoli Dušana Poženela so 
se vse dni prireditve predstav
ljali gobarji, čebelarji in ljubi
telji ptic. Člani domače gobar
ske družine Sinji goban, ki bo 
prihodnje leto praznovala 10-
letnico svojega obstoja, so se 
letos še posebej potrudili in 
razstavili kar 176 vrst gob, od 
užitnih do strupenih, ki raste
jo v naših gozdovih. Pomagali 
so jim člani gobarskih družin 
Bisernica iz Celja in Kosta-
njevka iz Zreč, posebnost raz
stave pa je bilo tudi to, da je 
letos prvič določal gobe član 
Sinjega gobana Jože Kranjc. 

Gojitelji ptic so od doma na 
razstavo prinesli okrog 160 
ptic, predvsem kanarčke, ek
sotične ptice ter papige. Raz
stavili so tudi tekmovalne pti
če, ki se enkrat na leto udeleži

jo državnega tekmovanja, i 
več pozornosti obiskoval 
pa sta pritegnili dve veliki. 
Potrudili so se tudi čebel 
Čebelarskega društva Lašk 
razstavili orodja, pripomoči 
ki so jih pri čebelarskih opl 
vilih uporabljali naši dedij 
izdelke iz medu, prav posefl 
razstava pa je bila v Trški 
či, kjer so kmetice iz okoli 
Laškega položile na dolge D 
ze dobrote iz kmečke pe' 
Naslov razstave je bil KH 
naš vsakdanji, vendar I 
kruh, pecivo in potice, vse p 
pravljeno po starih recept' 
še zdaleč niso dajali vidê  
vsakdanjosti. V domu upol' 
jencev je Društvo upokoji 
cev Laško na ogled postavi 
preko sto del štirinajstih up 
kojencev: pletenine, vezeni" 
gobeline, kvačkane in klekl̂  
ske izdelke, lesene izdell* 
pletene košare, šopke iz kf' 
papirja, copate... 
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Mozirje 
čas je že, in kaže da bo tudi 

vreme naklonjeno, da se za 
spremembo spustimo na rajžo 
v Savinjsko dolino in obiščemo 
Mozirje. Še ni dolgo tega, kar 
so Savinjčani živeli nadvse 
razburljivo, nevarno, hkrati pa 
veselo in ne prav revno življe
nje: bili so flosarji. 

Z jelovim in smrekovim le
som so oskrbovali kraje od Za
greba pa skoraj noter do izliva 
Donave v Črno morje. Pozimi, 
kadar ni bilo visoke vode, so ga 
sekali, spravljali z visokih bre
gov dol k Savinji in Dreti, ga 
žagali in pripravljali, pa vezali 
v splave. Ko pa se je začel sneg 
taliti in je voda z gora napolnila 
strugo do vrha, so se vkrcah, 
vse kar je bilo moškega, le žup
nik, trgovec in občinski tajnik 
so ostali doma. Skrbeti so mo
rah za Boga, sol in da oblast ni 
presahnila. S svojim lesom so 
odplavili dol proti Celju, Rade
čam in naprej proti Zagrebu in 
še dlje, do Romunije. Ce so šH 

POLETNI 
KVIZ 

do Romunije, so porabih tudi 
po šest tednov! Da pa je bil 
zaslužek še lepši, so na flosih 
vozili še različno prekupčeval-
sko robo, dolgo časa na primer 
apno. Na cilju so ga lepo proda
li, za izkupiček nakupili vina in 
žita, ki je imelo v domačih kra
jih lepo ceno. 

Lolcacija, 
zgodovina Icraja 
Središčni in največji kraj v 

Zgornji Savinjski dolini leži ob 
zahodnem robu Mozirske kot-
linice, ob vznožju predgorja 
planote Goh (Boskovec, 1587 
metrov), na levem bregu Savi
nje, ob njenem sotočju s poto
koma Mozirnico in Trnavo. Le 
manjši del naselja je na desnem 
bregu Savinje, ob Loškem mo
stu. Tam je tudi potok Savinjski 
gaj. Z ureditvijo smučarskega 
središča na Golteh je kraj dobil 
večji turistični pomen, vendar 
razvoj turizma ovirajo številne 
organizacijske težave. Mozirje 
ima predvsem obrtno, trgov
sko in upravno vlogo. Kraj, ki 
se prvič omenja leta 1146, je že 
pred letom 1318 dobil trške 
pravice, zdaj pa je občinsko 
središče in ima status mestne
ga naselja. V srednjem veku so 
ga prizadeli številni požari in 
poplave, kar je zaviralo razvoj. 
V osrčju je značilno razširjen 
cestni trg, kjer stoji župnijska 
cerkev sv. Jurija, prvič omenje
na leta 1241; slika v glavnem 
oltarju je delo Fortunata Ber-
ganta. 

V Mozirje pridete tako, da v 
kraju Šentrupert zavijete de
sno s štajerske magistrale v 
smeri Logarske doline in Rad-
mirja. Od Celja je Mozirje od
daljeno 31 km, od Ljubljane pa 
75 km. Pri bencinski črpalki 
pred Mozirjem zavijete po de
sni cesti v središče naselja, v 
Savinjski gaj pa peljete naprej 
po obvoznici in na križišču, tik 
pred avtobusno postajo, zavi
jete na levo za kažipotom Loke. 

V Mozirju sta se rodila ru
darski strokovnjak geolog Mar
ko Vincenc Lipold (1816-1883) 
in sociolog Jože Goričar (1907-
1985). Mozirjani so ponosni 
zlasti na prvega, ki je bil prvi 
slovenski inženir montanistike 
in ravnatelj rudnika živega sre
bra v Idriji v letih 1867-1883. 
Bil je tudi kartograf, paleonto
log in ploden pubhcist - geolog 
(avtor več kot 150 ekspertiz). 
Prenovil je jamski obrat in to
pilnico, z uvedbo sodobne teh
nologije je občutno povečal iz-
plen živega srebra. 

Nekdanje 
blagostanje 

Savinjska dolina je pojem 
blagostanja. Tržaški književnik 
Alojz Rebula jo je ob priložno
sti poimenoval slovenski Ka-
naan, obljubljena dežela. V 
osrednjem delu, kjer se razpro-
stre v plodno ravnico, pokaže 
pravo bogastvo. V prejšnjem 
stoletju je tod zacvetelo hme
ljarstvo in savinjski zlati hmelj 
golding je bil in je še danes 
neverjetno cenjen. 

In sredi tega blagostanja se 
je tik ob bregovih Savinje usto
ličilo Mozirje, središče Savinj
ske doline. Danes gre reka svo
jo pot sama, saj so flosarjem 
delo že davno tega vzeli cesta 
in tovornjaki. Še nekaj je bis
tveno drugače, kot je bilo ne
koč. Njega dni so flosarji pora
bili do Radeč dober dan spla-
varjenja; danes ga ni kraja v 
Sloveniji, od koder bi porabili 
več kot tri ure do mesta, ki je že 
pred 850 leti dobilo trške pra
vice. Nekoč iztočnica za poto
vanja na jug, je danes postalo 
iztočnica za izlete številnih lju
biteljev v neokrnjeno naravo in 
dih jemajoče Savinjske Alpe. Ni 
naključje, da je bilo v Mozirju 
ustanovljeno prvo planinsko 
in prvo turistično društvo. Za
nimivo trško jedro, obnovljeno 
in revitalizirano, je več kot pri
merno za pohajkovanje od tr
govinice do trgovinice, od buti-
ka do butika in nenazadnje - od 
gostilne do gostilne. 

Savinjski gaj 
Pot nas obvezno najprej pri

pelje v Savinjski gaj, stalno raz
stavo cvetja v naravi. Ta cvetlič
ni vrt so na šestih hektarih 

nekdanje gmajne (smetišča, na 
katerem so mimoidoči »pozab
ljali« od praznih gum do ne
rabljenih štedilnikov) leta 1978 
ustvarili marljivi in navdušeni 
krajani Mozirja skupaj z vrt
narji iz vse Slovenije. 

Kakšen kontrast! Popotnik, 
ki prvič zajadra v te kraje je res 
lahko presenečen, ko opazuje 
vasi in naselja, vsa ozaljšana z 
bogatim cvetjem na oknih in 
balkonih, urejene domačije v 
zaselkih, ki se vzpenjajo visoko 
v gore. Le kdo bi imel več 
zaslug za to, če ne žene in 
dekleta, brhke Savinjčanke, ki 
že itak slove zaradi svoje lepote 
in urejenosti. Mimogrede, se
danje direktorica Agencije za 
plačilni promet in informira
nje. Romana Logar, prihaja iz 
teh krajev in je tudi nekdanja 
miss. 

Danes se namesto zarjavele 
navlake obiskovalcu dobrikajo 
cele preproge živopisanega 
cvetja in grmovnic, delo skrb
nih vrtnarskih rok. Obiskoval
cu, ki zna ceniti naravo, ople
meniteno s tovrstnimi mojstro
vinami, mora zaigrati srce od 

navdušenja ob tolikšni lepoti. 
Zato postoj, dragi popotnik. 
Odpri oči in srce in za trenutek 
pozabi na vse tegobe življenja 
in se predaj lepotam cvetja. 

Že v aprilu se vsako leto gaj 
odene v pisano tančico prele
pega pomladanskega cvetja, ki 
razveseljuje oko vse do maja. V 
juniju pa si nadene oblačila iz 
poletnih rož in zelenja, ki se 
bohoti do sredine jeseni ter 
pozdravlja in navdušuje števil
ne ljubitelje naravnih lepot. 

Prelepo okolje gaja, ki ga ob
kroža bistri potoček, zaključu
je na vzhodni strani 127 arov 
vehk ribnik, zahodni del pro
stora pa obdaja gozd. Tu lahko 
vidimo, kako je včasih živel in 
delal gozdni delavec. Lovska 
družina Mozirje je tu uredila 
krmišče za divjad, solnice in 
visoko prežo. 

Obiskovalcem tudi pokaže
jo, kako so živeli ljudje na po
deželju pred sto in več leti in 
kakšno opremo ter orodja so 
uporabljan. Kmečka hiša, kašča 
z vinsko prešo, preužitkarska 
koča iz leta 1803, mlin, kovačija 
in čebelnjak, obujajo spomine 
na sicer težko, a ne tako nemir
no življenje v preteklosti. 

Mozirski park je odprt vse 
leto, zasluge za to, da je vedno 
enako lepo urejen, pa imajo 
slovenski vrtnarji. Njim ter šte
vilnim domačinom gre zahvala 
za ta biser v slovenskem pro
storu. Kdor si bo enkrat ogle
dal to lepoto, se bo prav gotovo 
spet in spet vračal. 

Na steni kmečke hiše boste 
opazili, skoraj meter nad pra
gom, rjav rob, ki spominja na 
črn dan v zgodovini Savinjske
ga gaja. 1. novembra 1990 stra
hovita poplava parku ni priza
nesla in ga je skorajda odnesla, 
a čez slabi dve leti si je že 
opomogel. 

Gostinska 
ponudba, tur izem, 

šport 
Neglede na to, kaj boste po-

čeU in kako daleč se boste od-
pravih, ko se boste vrnili na 

izhodišče, v Mozirje, si boste 
zaželeli odpočili in okrepčati. 
Za oboje bodo poskrbeli v Pen-
zionu Zlatorog (nekdanjem ho
telu Turist) na glavnem trgu. 
Penzion Zlatorog je bil večkrat 
prenovljen in pod svoje okrilje 
lahko sprejme nekaj popotni
kov, ki jih nastani v eni od 
dvoposteljnih sob s tušem in 
WC. V Penzionu Zlatorog ve
do, da gost k njim pride željan 
ne samo počitka, ampak tudi 
dobre jedače in pijače. V prijet
nem ambientu in med prijaz
nim osebjem ne skrivajo, am-
pakjga z veseljein ponujajo na 

mizo. To pa je nekaj, česar 
lepih počitnicah ali samo k 
šem izletu gotovo nočete 
grešiti. 

Ko izletnik povečerja v F 
zionu Zlatorog, ga pot zag( 
vo še enkrat zapelje proti S 
nji in Gaju. Ob bregu Savi 
ga čaka presenečenje. V 1« 
nem paviljonu, ki so ga doi 
čini že davno krstili za Prej 
sta našla svoj prostor minik 
no in diskoteka. Ambient, p 
domačnosti, se močno razli 
je od hrupnih zabavišč, zat 
tukaj zabavo marsikdaj poi 
tudi kakšen malce starejši 
rist. Prav ta leseni Prepih je ve 
kot pripraven, da se v njei 
ustavi kar cel avtobus popotn 
kov, ki ob večerji ali zaključi 
zabavi proslavijo konec dnev 
ah izleta. 

Za rekreacijo je v Mozirj 
prav lepo poskrbljeno. Poda; 
se moramo mimo jezerca, kje 
lahko ribič namoči svoj trne 
do športnega parka, ki nuc 
gostoljubje košarkarjem, oc 
bojkarjem in nogometašai 
Veliko in malo igrišče v prij^ 
senci borovcev je nekaj, ka 
marsikdo drug ne premen 
Tudi za tiste, ki so se zapisa 
tenisu, so Mozirjani poskrbel 
z dvema igriščema, ki ju v v e 
černih urah osvetljujejo. 

MARJAN GRABNEl 
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Slavili šoferji 
Ob 13. juliju, dnevu šoferjev in avtomehanikov, regijska proslava v Velenju 

Sobota je v Velenju minila 
v »šoferskem« znamenju, saj 
je Združenje šoferjev in avto
mehanikov pripravilo regij
sko proslavo ob stanovskem 
prazniku, 13. juliju. S prosla
vo so slavnostno obeležili še 
40 let dela ZŠAM Velenje. 

Slavnost so pMcr i i s s ' io\e-
sno povorko, v kateri so sode
lovali predstavniki ZŠAM 
Zgornje Savinjske doline. Laš
kega, Slovenskih Konjic, Zreč, 
Rogaške Slatine, Velenja, Celja 
in Žalca. Udeležence sta na 

^Titovem trgu pozdravila Stane 
iČas, predsednik ZŠAM Velenje 
''ter, velenjski župan Srečko 
Meh, slavnostni govornik pa 

je bil Lojze Čobec iz predseds
tva ZŠAM Slovenije. Med dru
gim je nanizal naloge, ki jim v 
združenju posvečajo največ 
pozornosti ter povedal, da 
ZŠAM ni namenjena samo se
bi, temveč predvsem članom. 
Vsi govorniki so poudarili po
trebo po spremenjeni promet

ni zakonodaji, saj je žrtev na 
slovenskih cestah preveč. 

Velenjski župan Srečko Meh 
se je občinskemu združenju s 
priložnostnim darilom zahva
lil za 40-letno delo, predstavih 
so brošuro o delu velenjskega 
združenja in na koncu podeli

li priznanja, plakete in pokale 
za regijsko tekmovanje vozni
kov. Za kulturni program na 
proslavi sta poskrbela pevski 
zbor in rudarska godba, po 
uradnem delu pa so v resta
vraciji Jezero pripravili dru
žabno srečanje. 
^ » » i M URŠKA SELIŠNIK 

Ob prazniku dneva šofer
jev in avtomehanikov so pa
rado vozil pripravili tudi 
ZŠAM Slovenslce Konjice. 
Vozniki iz Slovenskih Ko
njic, Vitanja in Zreč so se 
zbrali pred domom ljudske 
tehnike v Zrečah, od tam pa 
so se z okrašenimi vozili od
peljali v Slovenske Konjice. 
Tu so izbrali najlepše okra
šeno vozilo, najstarejše vozi
lo ter voznika, ki se je lahko 
izkazal z najstarejšim voz
niškim dovoljenjem, izda
nim 13. julija. Biseromašnik v Črešnjicah 

Letos mineva natanko šestdeset let, kar je župnik Štefan 
Kušar 12. julija v Laporju daljnega leta 1936 bral novo mašo. 

Biseromašnik, 86-letni župnik Štefan Kušar iz Črešnjic, je v 
letih od 1941 do 1946 služboval v kraju Gušče na Hrvaškem, v 
Črešnjicah prvič v letih od 1946 do 1960, na Keblju pa od leta 
1960 do 1969. Potem ga je božja služba popeljala k Svetemu 
Jerneju pri Ločah, od koder se je leta 1978 vrnil v Črešnjice, kjer 
mašuje še danes. Štefan Kušar je bral biserno mašo v nedeljo, 
14. julija, v Črešnjicah. Foto: SHERPA 

Obujen srednji vele 
V okviru praznika občine Gornji Grad bodo prikazali življenje pred stoletji 

v Gornjem Gradu in v okoliških krajih se v 
'̂ h dneh vrstijo prireditve, s katerimi bodo 
Pot̂ astili praznik občine. Praznik občine 
Gornji Grad sodi med tradicionalne turistič-

prireditve v Zgornji Savinjski dolini in je 
•̂ ŝtal iz nekdanjega Čebelarskega praznika. | 

V kraju jim lani ni uspelo pripraviti tradicio-
•̂ Îne turistične prireditve, letošnji program pa 

precej živahen in pester. Tako so že prikazali 
"̂ k̂aj športnih veščin, pripravili pohod na Ro-
^̂ tec, odprli bivak na Kalu in razstavo panjskih 
•končnic v Steklu ter spregovorili o biomasi kot 
'̂••u za ogrevanje. ;i 

Osrednjo slovesnost ob občinskem prazniku 
bodo pripravili v petek, 19. julija, ob 20. uri v 
Novi Štifti, višek prireditev pa bo v nedeljo, 21. 
julija, ko bodo ob 15. uri pripravili zgodovin
sko in narodopisno prireditev Gornji Grad pred 
stoletji. Na tej prireditvi bodo poskušali obuditi 
utrip življenja, kakršno je bilo za časa benedik
tinskega samostana v Gornjem Gradu. Tako si 
bodo obiskovalci lahko ogledali samostan iz 
leta 1140, srednjeveške gavge, kužno zname
nje, srednjeveško naselje Rore, grad v Gradiš
ču... V nedeljskem popoldnevu bo v Gornjem 
Gradu moč srečati tlačane, gospodo in tudi 
samostanskega opata, še posebej pa bodo 
predstavili nekatera rokodelska opravila. 
• • • • • • • • • M H H H M M H URŠKA SELIŠNIK 

Ana bo ostala v laškem 
z velikim zadovoljstvom in veseljem so 

pred dnevi v osnovni šoli Primož Trubar v 
Laškem nakazali denar za stopniščni trans
porter, ki bo bodoči petošolki Ani Razbor-
šek, ki je priklenjena na invalidski voziček, 
omogočil premikanje po šolskih prostorih. 
Dobrodelna akcija je uspela in Ani ne bo 
treba oditi v kamniški Zavod za usposablja
nje mladine. 

Akcija se je končala prej, kot so učenci in 
učitelji pričakovali, denarja pa se je nabralo 
več, kot so ga potrebovali. Vodstvo šole se je 
zato odločilo, da bo poleg stopniščnega trans
porterja, ki stane 765 tisoč tolarjev, kupilo še 
tako imenovani univerzalni prenosnik, zaradi 
katerega bo naprava, ki bo sedaj namenjena 

le Ani, lahko ostala v šoli za morebitne potre
be v prihodnjih letih. »Dobavitelji so nam 
obljubili, da bo transporter že prihodnji me
sec v Laškem, kar pomeni, da bo prvi dan 
novega šolskega leta že čakal na Ano,« je 
nadvse zadovoljna zaradi uspešne akcije tudi 
ravnateljica Irena Mulej. 

Denar so prispevala skoraj vsa laška podjet
ja in nekateri podjetniki, v akcijo so se vključi
li tudi občina. Rdeči križ. Turistično društvo. 
Zavarovalnica Triglav in Zveza paraplegikov 
Slovenije, med darovalci sta tudi eno šentjur
sko in eno štorsko podjetje, nekaj je posamez
nikov, svoj delež pa so za sošolko prispevali 
tudi učenci, ki so zbiraU denar po oddelčnih 
skupnostih in pripravili javno prireditev v 
Kukurnem centru Laško. JI 

Lovci iz Griž so praznoval i 
Lovci Lovske družine Gozdnik iz Griž v teh dneh praznuje

jo 60 let obstoja. Na slavnostni seji, ki je bila v lovskem domu 
na Gozdniku, je zbranim lovcem in gostom govoril starešina 
LD Gozdnik Griže Ivi Krašovec. Poudaril je, da so bili v 
prejšnjem stoletju lastniki tega lovišča (okrog 2700 ha) 
celjski Nemci, kasneje tudi lastniki gradu iz Novega Celja. 
Leta 1935 je Ivanu Dolinarju z močno podporo kmetov 
uspelo ustanoviti lovsko družino. 

Danes ta družina šteje šti-
riinštirideset članov, upravlja 
pa z več kot 10 kilometri lov
skih stez z mnogimi križišči, 
solnicami in prežami. V višjih 

predeUh lovišča so gamsi - go-
šarji, celo nekaj muflonov je in 
precej divjih prašičev, z gospo
darskega vidika pa je najuspe
šnejša srnjad. Na tem območju 

živi tudi divji petelin, ki je že 
prava redkost. 

Govorili so še o novem zako
nu o lovstvu in podelili prizna
nja. Slednje - priznanje Lovske 
zveze Slovenije 111. stopnje - sta 
prejela Marjan Burjan in Ivi 
Krašovec, priznanja Lovske 
zveze Celje pa Bojan Drobne, 
Danilo Kranjc ter Milan in 
Cveto Udovč. Pripravili so tudi 
kulturni program, lovsko strel
sko tekmovanje, zatem pa še 
veseUco. T. TAVČAR 

Gostje in lovci LD Gozdnik Griže pred svojim domom na Gozdniku. 

Petdeset let lovske družine L o i ^ 
V soboto, 13. julija, so loški lovci pri lov

skem domu v Mlačah praznovali svojo 50-
letnico. 

V kulturnem programu sta nastopila kvartet 
Klas in celjski rogisti. O tradiciji loških lovcev 
je govoril predsednik lovske družine Loče 
Maks Rakovnik, ki je tudi izročil priznanja 
lovske družine Loče. Podehli so še odlikovanja 
Lovske zveze Slovenije in priznanja Savinjsko-
kozjanske zveze lovskih družin Celje, ki jih je 
predal predsednik izvršnega odbora Savinjsko-

kozjanskega odreda zveze lovskih družin Celje, 
Hubert Kolšek. Red za lovske zasluge tretje 
stopnje sta prejela Lovska družina Loče (na 
posnetku) in Mihael Podpečan starejši. 

Kot dopolnitev k slavju pa so si lovci lahko 
ogledali film o loviščih, lovu in dejavnostih 
lovske družine Loče, ki bo služil kot učni 
pripomoček vsem, ki jih narava in življenje v 
njej zanimata. Film s te kasete bo predvajan 
tudi na lovski razstavi, ki bo 28. julija v gasil
skem domu v Ločah. P.P. 
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Z a j u b i l e j n o v o v o z i l o 
^ Letuški gasilci so proslavili 90-letnico društva 

Letuški gasilci so minuli 
konec tedna praznovali 90 
let svojega delovanja. Že v 
petek zvečer je bila slavnost
na seja društva, kjer je o tem 
jubileju govoril predsednik 
društva Darko Žerdoner. 

Iz obširnega poročila je raz
vidno, da so se leta 1906 vaš-
čani Letuša odločili za ustano
vitev svojega gasilskega druš
tva, ki so ga narekovale takrat
ne razmere, saj so bile hiše in 
gospodarska poslopja po veči
ni krita s slamo in je bila veli
ka nevarnost pred ognjenimi 
zublji. Pobudnik za ustanovi
tev društva je bil takratni šol
ski upravitelj v Letušu Karel 
Maršič. Glavna skrb je bila 
nabava brizgalke in postavitev 
doma. Leto po ustanovitvi so 

nabavili ročno motorno briz-
galno in dogradili gasilski 
dom. Leta 1931 so nabaviU 
prvo motorno brizgalko, leto 
kasneje pa prvi orodni voz. 

Društvo je delovalo tudi na 
kulturnem področju. Prirejali 
so razne kulturne in razvedril
ne prireditve, uprizarjali igre, 
veselice, ves denar pa nameni
li za delovanje društva. Leta 
1948 so nabavili novo motor
no brizgalno, leta 1966 prvi 
rabljen gasilski avto. Natanko 
pred 20 leti je društvo dobilo 
ob občinskem prazniku obči
ne Žalec svoj novi gasilski 
dom in pogoji za delovanje so 
se neprimerno izboljšali. Leta 
1979 se jim je uresničila še ena 
velika želja - nabavili so nov 
gasilski orodni avtomobil, leta 
1990 pa novo gasilsko cister
no. 

Osrednja slovesnost ob 90-
letnici je bila v soboto.V gasil
skih veščinah se je pomerilo 
kar devetnajst moških in devet 
ženskih desetin. Pri moških je 
zmagala desetina iz Dobro-
velj, pri ženskah pa desetina 
iz Braslovč. Nato je sledila slo
vesna predaja novega orodne
ga gasilskega vozila. Zbranim 
je spregovoril predsednik PGD 
Letuš Darko Žerdoner, nato 
podpredsednik GZ Žalec Ivi 
Kotnik in poveljnik GZ Žalec 
Franci Naraks. ki je ključe 
novega gasilskega orodnega 
vozila predal poveljniku PGD 
Letuš. Braslovški župnik, Jože 
Zidanšek, je novo vozilo tudi 
blagoslovil, najstarejši krajan 
Letuša - 90-letni Franc Lever -
pa narezal prve kose torte. 

• • • • • • • • • • i T. TAVČAR 

Savinjčani so dobili novo kopališče 
v soboto bodo v Orli vasi tudi uradno odprli 

prvo novo zasebno kopališče daleč naokrog. 
Cizejevi, ki so se letos spomladi lotili gradnje 

rekreacijskega centra s kopališčem in bistrojem, 
so ga poimenovali Pingo. Kopalnih površin je 
320 kvadratnih metrov, bazena sta dva: eden za 
odrasle in eden za otroke, ki je primeren za 

najmlajše in bo v kratkem od velikega ločen Še 
varovalno ograjo, tako da do nezgod naj ne t 
prihajalo. V sklopu kopališča je še bistro i 
kopališki objekt, v katerem je strojnica, pole 
tega pa še garderobe, sanitarije in ostalo, k; 
sodi k sodobno urejenemu kopališču. 

T. TAVČA 

Končan pouk 
Po izjemno pestrem šolskem letu so zaključili izobraževal 

ne oblike tudi na Ljudski univerzi v Velenju. 
Več tisoč slušateljev je obiskalo različne programe tuji 

jezikov, srednjih šol, tečaje varstva pri delu, izobraževanje z 
strojnike, tečaje za šivilje, različne oblike tečajev za podjetnik 
in finančno poslovanje ter zanimive kreativne delavnice. Večin 
je zadovoljnih ob novih spoznanjih., pridobljenih veščinah ii 
opravljenih izpitih. V Šaleški dolini se povečujejo potrebe p 
prestrukturiranju zaposlovanja in proizvodnje, s tem pa tuc 
potrebe po dopolnilnem izobraževanju odraslih. V Ljudsli 
univerzi tesno sodelujejo z Zavodom za zaposlovanje. 

V teh dneh so s poukom zaključili mladi računalničarj 
slušateljice v 240-urnem programu »priučene šivilje« ter sluša 
teljice v programu risanja na svilo. Zanimanje za izobraževanj 
je med odraslimi še vedno prisotno. JOŽE MIKLAVC 

Slikanje na svilo v kreativni delavnici Ljudske univerze Velenje. 

Upokojenci pri 
županu 

Pretekli teden je celjski žu
pan Jože Zimšek sprejel pred
stavnike Območnega odbora 
demokratske stranke upoko
jencev. 

V pogovoru je župan odgo
varjal na vprašanja upokojen
cev o celjskem gospodarstvu, 
nadaljnji skrbi občine za starej
šo populacijo, invalidih, novo
gradnjah v šolstvu in še o dru
gih problemih. Glede Ema obči
na načrtuje, da ostane na seda
nji lokaciji, da obdrži čimveč 
zaposlenih delavcev in da omo
goči dodatne zaposlitve. V obči
ni bi radi ustvarili čimveč manj
ših fleksibilnih podjetij, vendar 
pri tem nastajajo kadrovski 
problemi. 

Glede komunale je župan 
Zimšek pojasnil, da je občina 
dobila dodatna republiška 
sredstva za izgradnjo odlagališ
ča za smeti in odpadke. V Celju 
se bo pričela gradnja telovadni
ce pri Srednji gostinski šoli in 
nove osnovne šole na Ljubečni. 
Kar se tiče starejših občanov, še 
vedno razmišljajo o stari šoli na 
Ljubečni, ki bi lahko postala 
dom upokojencev. Rešitev za 
ostarele bo tudi novogradnja pri 
sedanjem domu upokojencev. 
Predstavniki Desusa so se z žu
panom pogovarjali še o drugih 
perečih temah, tako o bolnišni
ci, problematiki parkirnih mest 
za invalide, prometu, izgradnji 
obvoznice in še marsikaj. 

JAKA MAJCEN 

Folklor ist i i z Kompol v Štanjelu 
Kulturno umetniško 

društvo, folklorna skupina 
Kompole, kot se uradno 
imenuje 30-članski kolek
tiv fantov in deklet, ki jih 
vse združuje isti interes -
ples kot ljudsko izročilo, je 
letos proslavilo 15 let obsto
ja in delovanja. 

V vrstah tega zelo dejavnega 
ansambla deluje še otroška 
skupina, ki šteje trenutno 17 
mladih plesalcev. Neutrudna 
zakonca Grmek, Metka in Jo
že, z veliko volje, strokovnosti 
in ljubezni vodita oziroma ži

vita za kompolsko folkloro, ki 
je znana daleč naokoli. Mlada 
dekleta in fantje, ki tvorijo 
skupino, prihajajo iz različnih 
krajev, iz Celja, Šentjurja, naj
več pa jih je iz štorske občine. 

V nedeljo, 7. julija, je fol
klorna skupina Kompole go
stovala v Štanjelu pri Ajdovšči
ni, kamor jo je povabila doma
ča folklorna skupina, ki jo vo
di mlad zanesenjak Vido Sor
ta, ki je obenem tudi predsed
nik krajevne skupnosti Šta
njel. Nastopili so na dvorišču 
graščine pred polnim avditori
jem hvaležnih poslušalcev. Po
leg Kompolčanov sta nastopili 

še domača skupina »Kras« 
Štanjel in Folklorna skupina 

Vipava. Večer, ki je sledil ob 
plesu in jedači in ki so mu 
dajali ton pretežno kompolski 
godci, je bil za prisotne nepo
zabno doživetje. 
mmmmmmm JOŽE K R A G E U 

Občina Komen, v kateri je 
tudi krajevna skupnost Šta
njel, ima 3700 prebivalcev in 
je s štorsko približno iste ve
likosti, obema mladima ob
činama pa je skupno, da pod
pirata ljudsko kulturno izro
čilo. 

Z a n i m a n j e z a poklic 
g o s p o d i n j e 

V sklopu zreške kovinarske 
šole bo septembra zaživel od
delek za gospodarske storitve. 
Da je bila odločitev konjiške
ga Svetovalno izobraževalne
ga centra, ki vodi šolo, pravil
na, dokazuje podatek, da se je 
v teh dneh v nov oddelek vpi
salo že 29 bodočih učenk. Ta
ko imajo na voljo le še tri 
prosta mesta. 

Učenke bodo po končanem 
triletnem šolanju pridobile na
slov gospodinja-oskrbnica, nau
čile se bodo pa veliko o kuha
nju, pripravi in serviranju jedi, 
krojenju in šivanju, uporabi ra
čunalnika ter osnove za uredi
tev celostne podobe določene
ga turističnega objekta. Odde
lek v Zrečah je dislociran odde
lek velenjske šole za gospodar

ske storitve in tamkajšnje izkui 
nje dokazujejo, da je tovrstn 
šolanje potrebno, saj so vs 
učenke po končani šoli dobil 
zaposlitev. Program izobrazb 
vanja je povzet po triletni šoli Z 
gospodinjske poklice v St. Petn 
na avstrijskem Koroškem. 

Učenke, ki se vpisujejo v nC 
oddelek, so doma iz Zreč, Sle 
venskih Konjic, Vitanja, Sloven 
ske Bistrice in Vojnika, te ob̂ i 
ne pa so tudi soinvestitorji graii 
nje prizidka, v katerem bo poK 
kal pouk. Naložba v ti dve učil 
niči in obnovo nekaterih starf 
ob sedanji kovinarski šoli v Zr̂  
čah, je bila vredna 597 tisO 
nemških mark, omogočili pa ^ 
jo še zreški podjetji Unior 
Comet ter SIC. 

2i 
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Pubi spet zmaguje 
Po treh sezonah vrnitev Zvonimira Blažuna - Vlado Očko ostal v pokalu Daihctsu 

2vonimir Blažun in Vlado 
p̂ lco sta med najuspešnejši
mi vozniki letošnjega držav-
neg«! prvenstva v avtomobi
lizmu. Zmagoviti tandem sta 
bila že pred leti, nakar sta se 
športni poti dirkačev iz Ro
gatca in Rogaške Slatini ne-
l̂ oliko razšli, a sta tudi v 
ganiostojnih vlogah nadalje
vala s serijo uspehov. 

Blažun je bil svojčas štiri
kratni prvak Jugoslavije, Očko 
pa njegov uradni mehanik in 
ima precej zaslug za vse naslo
ve hitrega podjetnika iz Rogat
ca. Po osamosvojitvi sta oba 
začela dirkati na tekmah za 
pokal Daihatsu, ki ga je v 
uvodni sezoni dobil Blažun. 
Očko je bil tretji in po prvako-
vem začasnem umiku s stez 
prevzel vodilni položaj. Lani 
je kot prvi dobil prav vse dirke 
in pred začetkom nove sezone 
načrtoval prehod v pokal Po^ 

lo, vendar je bil start novega 
tekmovanja prestavljen na le
to 1997. 

Očko je že imel sklenjene 
dogovore o nakupu vozila Po-
lo, nato je razmišljal o selitvi v 
pokal Clio, vmes pa se je nova 
sezona začela. Njegov klub 
Motokom ni imel denarja za 
nakup novega vozila, zato je 
razstavil šampionski Daihatsu 
in »Japonca« znova priredil za 
dirke. Prvič je štartal na šele 
peti tekmi na Jesenicah in tudi 
z nekoliko slabšim avtomobi
lom zmagal ter bil najhitrejši 
še v Ilirski Bistrici. 

Z dvema zaporednima us
pehoma je napovedal kandi
daturo za novi naslov držav
nega prvaka v pokalu Daihat
su in bo zaostanek 35 točk 
poskušal uloviti na preostalih 
šestih dirkah. »Če bo vozilo 
zdržalo, bom zanesljivo pono
vil lanski uspeh in v prihodnji 
sezoni štartal v pokalu Polo,« 
pravi Vlado Očko, ki ima v 

Rogaški Slatmi lasten avtomo
bilski servis. 

Šampiona iz Obsotelja sta 
tudi kot samostojna voznika 
neke vrste tandem in si na 
dirkah pomagata z nasveti, 
saj so vse vožnje speljane po 
enaki progi. 

Pravo presenečenje je tek
mecem na začetku sezone pri
pravil Blažun, ki se je po treh 
letih vrnil na ceste. Zmagal je 
že na uvodni dirki, ko je veli
ko mojstrstvo dokazal z 2. me
stom v absolutni konkurenci, 
čeprav njegov opel astra 2,0 
GSI ni niti približno med naj
močnejšimi. V seštevku dose
danjih tekem skupine N do 
2000 ccm je skupaj z lanskim 
prvakom Stankovičem z ena
kim številom točk na vrhu, 
njegov novi klub pa je Corona 
Extra Racing Team Maribor. 

Po novih uspehih je zanima
nje za Blažunove nastope zno

va podobno kot pred leti, ko 
so navijači »Pubija« spremljali 
po vsej državi. Zdaj se združi
jo z Očkovo skupino iz Rogaš
ke Slatine in mala navijaška 
kolonija se seli s prizorišča na 
prizorišče. Blažun se v letošnji 
sezoni nadeja naslovu prvaka 
v gorsko-hitrostnih dirkah in 
želi prihodnje leto s še moč
nejšim vozilom štartati v boj 
za visoko mesto v skupni uvr
stitvi državnega prvenstva. 

•
JANEZ TERBOVC 

Foto: ROBERT KRUMPAK 

Zvomir Blažun-Pubi je hiter tudi z opel astro. 

Bodiček z Jesenic 
Mladi hokejisti Jesenic ne bodo igrali za Celje 

Pred dvema mesecema je 
bila zelo aktualna oživitev 
prvoligaškega hokeja v Celju, 
toda v primežu navzkrižnih 
interesov HZS in klubov Jese
nice po pr\'ih konkretnih po
govorih z vodstvom celjskega 
kluba niso bile več priprav
ljene odstopiti svojega druge
ga moštva. 

Celjani so bili na pogovorih 
na Jesenicah zelo konkretni in 
nepopustljivi. »Najmanj en 
napad bi moral biti sestavljen 
izključno iz naših igralcev, tu
di vratar naj bi bil Celjan,« je 
vztrajala delegacija, ki jo je 
vodil predsednik Zvone Koro
šec. Gorenjci so očitno imeli 
drugačne namere, saj so se 
vmes dogovarjah tudi s Kranj
sko Goro in ob bolj ugodni 
finančni pobudi sosedov izi

grali pobudo HZS. »Zdaj pove
zovanje z Jeseničani ne pride 
v poštev. HZS hoče oživiti 
nekdanje centre in še vedno 
ponuja pomoč. Pripravljena je 

poiskati pokrovitelja za ekipo, 
ki bi bila sestavljena iz naših 
hokejistov in drugih prostih 
igralcev, toda nam se ne mudi. 
Člansko moštvo še vedno ni 
naš cilj in zato smo po pogo
vorih na Jesenicah celotno za 
devo prepustili drugim,« pravi 
Korošec. Ž. Z. 

V vadbo je zdaj vključenih 
blizu 70 otrok, ki bodo na 
ledu spet naslednji mesec. 
Celje bo v novi sezoni prvič 
imelo kadetsko moštvo ter 
znova mladince, malčke in 
hokejsko šolo. 

Drsalci na Slovaško 
Od jutri do 4. avgusta bodo celjski kandidati za nastop na 

mladinskem svetovnem prvenstvu v umetnostnem drsanju 
(oktobra v Seulu) Janez Špoljar, Polona Peunik in Anja Bratec 
na pripravah na Slovaškem, kjer so že pripravili led. Drugi 
celjski drsalci bodo trenirali na RogU, za novo sezono pa je 
udeležba na vseh petih tekmah evropskega kriterija, ki naj bi še 
tretjič zapored deloma potekal tudi v Celju. J. K. 

NOGOMET 
Nad odstope z 

denarjem 
v zadnji prvoligaški sezoni 

je bilo skoraj 30 zamenjav tre
nerjev, zato je stanovsko 
združenje predlagalo uvedbo 
plačila licenc za klube, ki po
gosto menjavajo trenerje. Za 
prvo odstavitev strokovnjaka 
bi klub moral plačati 200. 000 
tolarjev, za drugo zamenjavo 
pa kar milijon, zato se je Zdru
ženje prvoligašev ostro uprlo 
predlogu. 

Dva treninga 
in finale 

Publikum je bil na turnirju v 
Brežicah finalist in trener Tar-
buk je bil zadovoljen s prika
zano igro, čeprav v obdobju 
priprav (tudi na dan tekme 

dva treninga) ni pričakoval ve
liko. Celjani so bih proti Gorici 
za odtenek boljši, proti nepo
polni Croatiji pa so bili vse
skozi podrejeni. Deloma tudi 
zaradi utrujenosti, turnir pa je 
najbrž odpravil tudi vse dvo
me okrog vratarja, saj je mladi 
Mujčinovič zasenčil tudi hr
vaškega reprezentanta Ladiča 
in bil izbran za najboljšega 
vratarja, v seštevku pa je zdaj 
prvi igralec rumeno-modrih 
Sešlar. Zadnja okrepitev je 
Hajdurovič (Pohorje), klub pa 
lahko zapusti tudi Tosič. 

Vidovic, morda 
Zidan 

Polna štiri leta je trajalo spo
gledovanje med Rudarjem in 
Samom Vidovičem (njegov 
brat Matej je že bil Ob jezeru), 
ki se je pred dnevi vendarle 
končalo s prihodom koroške 
Maradone v Velenje. Jarc je 
medtem ostal še brez Cvikla 
(vrnil se je v Turčijo), Sillo je 
po podpisu enoletne pogodbe 
dobil dobri ponudbi iz Turčije 
in Portugalske, novinca pa bi 
bila lahko reprezentant Zidan 
in Radinovič (Čukarički), ki je 
na treningih izpolnil trenerje-
va pričakovanja. 

Prijateljske 
tekme 

Publikum-Šentjur 1:0 (1:0, 
Hajdurovič), Publikum-Gori-
ca7.6 (1:1,1:0, po ll-m;Kam-
berovič), Publikum-Croatia 
0:2 (0:1), Rudar-Era Šmartno 
4:1 (3:1; Žilnik, Ekmečič, Ja-
vornik, Mujanovič za domače, 
Polovšak za goste), Rudar-De-
nizh Spor 3:2 (2:2, Ekmečič 2, 
Sillo), Šentjur-Unior 2:1 (0:1; 
Vrečko, Zupane za domače, 
Brečko za goste), Šentjur-Dra-
va 8:7 (1:1, 0:0 po U-m; Pire 
iz 11-m), Dravinja-Maribor 
0:3 (0:2), Unior-Loka 4:2. 

Pevec doma 
Dvakratni državni prvak v kartingu zdaj za Kovinotehno 

Državni prvak v najmoč
nejšem razredu kartinga 
Alen Pevec je po enoletni 
odsotnosti znova v celjskem 
kluba. Iz Most se ni vrnil k 
Šlandru, marveč je prestopil 
hKovinotehni Leasing, ki bo 
jeseni organizator dirke za 
državno prvenstvo. 

Po dveh zaporednih naslo
vih je Pevec po polovici tek
movanja drugi, njegov cilj pa 
je še tretja lovorika, s katero bi 
si zagotovil najbolj prestižno 
priznanje strokovnega sveta 
za avto-moto šport. »V Porto
rožu sem zmagal, na Ptuju 
sem bil drugi in v Ljubljani 
odstopil. Nisem zadovoljen, 
čeprav še ni nič odločenega,« 
pravi 18-letni voznik iz Štor. 
»Predvsem v Ljubljani sem 

imel obilo težav. Izbrali smo 
napačne gume in jih preveč 
napolnili. Bile so pretrde in z 
odstopom sem se moral poslo
viti od visoke uvrstitve. Spo
drsljaj bom moral popraviti na 
naslednjih dirkah: prihodnji 
teden v Portorožu, septembra 
na Ljubečni in na finalu, ki bo 
znova na Obali.« 

Po selitvi v Ljubljano se je 
hitro vrnil v Celje. Po njegovih 
besedah je bil poglavitni vzrok 
za novi prestop želja Kovino-
tehne po organizaciji dirke v 
domačem okolju, toda že ne
kaj časa mladega prvaka mika 
tudi Evropa. Letos je že dobil 
mednarodno dirko v Ljubljani, 
v Zagrebu je bil drugi za evrop
skim prvakom iz Nizozemske, 
oktobra pa bo štartal na močni 
tekmi v Salzburgu. 

T.L. 

K r a g I ju točke s v e t o v n e g a p r v e n s t v a 
Svetovna prvenstva v motokrosu se vozijo 

že od leta 1957, Slovenija pa je po zaslugi 
Saša Kraglja (Banex, Slovenske Konjice) v 
•nedeljo v Orehovi vasi osvojila prve točke. 
Kragelj (na sliki) je v svojem drugem nasto
pu v eliti osvojil 14. in 15. mesto in je v 
seštevku desetih dirk na 40. mestu. 

mmmm 
»Letos sem imel veliko težav z odstopi in 

Poškodbami. V evropskem prvenstvu do 250 
•̂ cin sem štartal z zmago v Španijo, toda od 
'dvanajstih nisem končal kar pet voženj. Z 9. 
•testom nisem bil posebej zadovoljen, bil sem 
psihično načet in očitno so seanse z bioenerge-
îkom ugodno vplivale. Na domači progi sem 

dosegel uspeh kariere, v katerega sem začel 
^ r̂jeti po dobrem nastopu v kvalifikacijah, ko 
Sem v hitrejši skupini dosegel deseti rezultat,« 
Pfavi Kragelj, ki je dva dni pred dirko dopolnil 
^ let. Kragelj bo nastopil še na preostalih dveh 
'̂•"kah za svetovno prvenstvo na Češkem in v 

\̂ '̂Tičiji, jeseni na ekipnem pokalu narodov, 
domači cilj sezone pa je naslov v četrtlitrskem 
•̂ azredu, v katerem z enakim številom točk 
ôdi skupaj s Sitarjem. 
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S t r a n s k a v r a t a v E v r o p o 
Rokometašice Žalco po odpovedi Broniko v pokol pokalnih zmagovalk 

Po odpovedi Branika in na
to še Pirana so izpraznjeno 
mesto v pokalu pokalnih 
zmagovalk zapolnile roko
metašice Žalca in bodo v ju
bilejnem letu vendarle igrale 
v evropskem pokalu. Savinj
čanke so - tako kot vsi ostali 
slovenski klubi - neposredno 
v 1. kolu in čakajo na žreb, ki 
bo 13. avgusta na Dunaju. 

»Zveza je dolgo pritiskala na 
nas in odločili smo se za sodelo
vanje,« pojasnjuje predsednik 
Milan Dolar, ki je bil glede okre
pitev skrivnosten, čeprav se je 
prestopni rok iztekel že pred 
dobrim tednom. »Obe tujki, De
nisovo in Popovičevo smo odslo
vili, po treh letih nas je zapustila 
Hudejeva, kandidatinji za mla
dinsko reprezentanco, Čmakovi 
pa smo dovolili začasen odhod v 
Piran. Nova vratarka in krožna 
napadalka prihajata iz Rusije, 
srednja zunanja igralka iz Hr
vaške in vse so nekdanje repre-
zentantke,« zatrjuje Dolar. 

Imena? »Vse novinke so po
godbe podpisale, toda o imenih 
nočemo govoriti zaradi voluhar
jev, ki se predstavljajo za mena-
džerje in želijo provizijo,« odgo
varja žalski predsednik. Če so 
vse formalnosti urejene, je izogi
banje nerazumljivo in bolj ver
jetni so polovično sklenjeni do

govori, ki bodo konkretizirani 
šele v zgodnjem obdobju pri
prav. Žalec bo tudi v novi sezoni 
treniral Tone Tiselj, proračun bo 
okrog četrt milijona mark, prvi 
težavi pa bosta odsotnost štirih 
mladinskih reprezentantk in 
prenova dvorane. 

Odrova v Krim 
Vegrad se je v pokal mest 

uvrstil legalno, toda največ 
pozornosti bodo v Velenju us

merili k domačemu prvens
tvu. Edina reprezentantka Ta
nja Oder je okrepila Krim, odš
la je tudi Bižiene (Hrvaška), 
novinki sta na črti Barbara Hu-
dej in vratarka Mara Šolaja, ki 
se po enoletni odsotnosti vra
ča k rokometu. 

»Semerdijeva in Vujovičeva 
ostajata tujki, tretja bo Bol-
garka, ki bo igrala na desni 
strani. S pripravami začnemo 
1. avgusta in osnovna želja je 

ponoviti lanske uspehe, če
prav bo zelo težko,« pravi 
Maksimiljana Brelih. Ekipa je 
v primerjavi z lansko sezono 
na nekaterih mestih močnej
ša, na drugih slabša, in v se
števku na približno enaki rav
ni. Trener bo tudi v prihodnje 
Zdravko Papak, čeprav nje
gov položaj menda ni več po
sebej trden. 

ŽEUKO ZULE 
Foto: EDI MASNEC 

Tone Tiselj bo z Žalcem vendarle igral v Evropi. 

Do vrha v treh 
dnevih 

Kegljaški prvaki v Budimpešti, evropski pokal tudi v 
Celju - Dve drugi ligi za moške 

Svetovni pokal v kegljanju 
bo z udeležbo naših prvakov 
Miroteksa in Iskre od 17. do 
19. oktobra v Budimpešti, 
evropski pokal pa po odpove
di Ljubljane v istem obdobju 
v Mariboru in Celju, kjer bo 
polfinalno tekmovanje žen
skih ekip. 

Prvič bosta moški in ženski 
del prvenstva ločena, zato je 
program s štirih zgoščen na 
tri dni. Miroteks bo tretji na
slov svetovnih prvakov branil 
na šeststeznem kegljišču Fe-
rencvarosa, ki je po prvih in
formacijah zelo zahtevno. 
Nemčija bo znova zastopana 
z Viernheimom (lani šesti), 
Avstrija z Wienom (lani četr
ti). Madžarska s predlanskim 
svetovnim prvakom Szege-
dom. Hrvaška z Rijeko in od 
najboljših manjkajo samo še 
prijave iz Romunije in Polj
ske. 

Domače prvenstvo se bo za
čelo 28. septembra in bo še 
bolj bogato kot dosedanja. 
Skupščina KZS je po pričako
vanju sprejela sklep o ustano
vitvi dveh moških lig z dehtvi-
jo na vzhodni in zahodni del 
(doslej je bila enotna), kar je 
povzročilo mnoge premike in 
prehode v močnejšo konku

renco tudi najmanj trem el 
pam z območja OKS Celje. 

V drugi ligi-vzhod je Žali 
dobil lokalno konkurenco 
Šoštanju in Konjicah, deset 
lansko ligo (prvak napreduj 
zadnji izpade) pa sestavlja 
še Fužinar, Litija, Radensk 
Dravograd, Rudar II, Črnorm 
in Korotan. Ženska konkure 
ca ostaja enotna, Miroteks 
pa ne bo več edini klub celjsl 
regije, saj je Šoštanj novi dr 
goligaš. 

V medregijsko ligo-vzhod] 
kljub neuspehu v kvalifikac 
jah napredovala Kovinotel 
na, ki bo igrala z Miklavžen 
MTT, Krilatim kolesom, Koi 
struktorjem II, Lokomoti\ 
(Mb), Nafto, Hrastnikom i 
Slovenj Gradcem, za eno pr 
sto mesto pa se bo v dodatn 
kvalifikacijah potegovd P 
trol. Pri ženskah bosta tretje 
gaša tudi v novi sezoni Mir 
teks III in Komcel. 

V prvi moški ligi bodo igr 
li Iskra, Konstruktor, Proteu 
Rudar, Gradiš, Tekstina, ( 
Celje, Hidro, Brest in Hra« 
nik, v ženski Miroteks, Adri 
Gradiš, Konstruktor, Rudč 
Gorica, Triglav, SI. Grade 
Izola in Proteus. 

Reši tev je Sav in ja 
Na poti v celjsko zgodovino 

je bila tudi ženska odbojka, ki 
je v prestopnem roku ostala 
brez reprezentantke Krebsove 
in v javnosti se je že špekulira
lo z nepreverjenimi informaci
jami o ukinitvi kluba, ki ima 
okrog 70 tisoč mark dolga. 

V zadregi so bili tudi na 
sedežu OZS. Obvestilo o zdru
žitvi obeh celjskih klubov so 
dobili tik pred torkovim žre
bom, niti Celje niti Savinja -
predsednika sta Ernest Krem-
žar in Franc Kovačič - pa v 

slogu dosedanjega (klavrne
ga) dela nista obvestili javno
sti o novem klubu. »Odpoved 
udeležbe v pokalu pokalnih 
zmagovalk je bila dolgo edina 
informacija o dogajanjih v 
celjskem klubu. Evropi so se 
zaradi pomanjkanja denarja 
odrekli že pred meseci, zdru
ženo ekipo za novo prvenstvo 
pa so prijavili dan pred žreba
njem, ko smo čakali še na 
tretjino kotizacije v višini 49 
tisoč tolarjev,« so pojasnjevali 
v Ljubljani. Ž.Z. 

Atletski polom 
Po štirih letih se je za mladinke Kladivarja Cetisa končal 

serija naslovov ekipnih državnih prvakinj v atletiki. Celjai 
ke so bile s tremi udeleženkami bližnjega mladinskeg 
svetovnega prvenstva (Valant, Matul, Randželovič) druge i 
so za ekipo ŽAK zaostale za slabih 260 točk. 

Prvenstvo se je točkovalo po madžarskih tabhcah (načeli 
boljši rezuhat, več točk), zato je spodrsljaj Celjank toliko bo 
presenetljiv. Odločilni so bili trije prestopi Valantove v troskoki 
ki nato s tekmovanjem ni želela nadaljevati, vodstvo pa v ekip 
ni postavilo dveh atletinj, kar je s predpisi dovoljeno, saj i 
upošteva boljši rezuhat. Mladinci so bili prav tako drugi in ot 
elcipi v prihodnje ne bosta več tekmovali na pokalu prvakov. 

Ingrad za 
košarko 

Ingrad Celje je od torka novo 
ime celjskih košarkaric, ki so s 
podpisom posebne Ustine o na
meri z vsemi Ingradovimi 
družbami prevzele blagovno 
znamko. Gre za dolgoročno so
delovanje, s katerimi bodo vse 
tehnične funkcije v drugem 
ženskem košarkarskem kolek
tivu v državi prevzeli ljudje iz 
Ingrada. Upravni odbor bo iz
bran na skupščini, ki bo pred
vidoma naslednji mesec. 

Vaterpolo 
Koper: na uvodnem turnirju 

druge vaterpolske lige zmaga 
Posejdona z Gorico z 8:2 (2:1, 
2:0, 2:0, 2:1) in porazi s 
Kamnikom 5:15 (2:2, 3:1, 0:4, 
2:5), Koprom ml. 8:22 (1:5, 
2:7, 4:5, 1:5) in Žusterno 4:26 
(1:6,2:5, 1:9, 0:6). 

(P. Š.) 

O v i r e zas t i ra jo pog led 
Na evropskem prvenstvu v preskakovanju ovir za konku

renco do 21 let sta ob Vrbskem jezeru nastopila tudi Maja 
Novak iz Gbtovelj in Primož Rifelj iz Mozirja (na sliki), ki je s 
36. mestom dosegel najboljšo slovensko uvrstitev na celin
skih prvenstvih, medtem ko Novakova zaradi poškodbe 
konja ni opravila vseh nalog. 

V najtežjem parkurju višine 155 cm (pri doskoku je na 
sprednje noge konja pritisk teže več kot 8 ton) je Rifelj naredil 
štiri napake in dobil še nekaj kazenskih točk zaradi prekoračitve 
časa, a se je vseeno uvrstil v naslednji krog. Zahtevno nalogo je 
predčasno končal z odstopom, Novakova (oba sta člana Vele
nja) pa je bila izključena in se zaradi težav z Grecom odpoveda
la nastopu na višini 130 cm, v katerem je bil Rifelj šesti. »Ovire 
so tako visoke, da komaj vidiš preko. Z nastopom sem zelo 
zadovoljen, konju Okser Profi pa po skoraj enomesečni poškod
bi še ni pripravljen za največje napore,« je dejal mozirski 
reprezentant. Na prvenstvu ni bilo konja, ki bi bil kupljen za 
manj kot 200 tisoč mark, najdražji pa je bil vreden kar tri 
milijone mark. 

Foto: POLONA RIFEU i 

Rokometno poletje mladih 
Na Obali se je po treh tednih končala 18. rokometna šola mladih (na sliki) z udeležbo 50 

igralcev in igralk ter 29 trenerjev. Že naslednji mesec se bodo najbolj nadarjeni spet zbrali 
Izoli na preglednem treningu, naslednja strokovna akcija pa bo 20. slovenska rokometn 
šola, ki bo v drugi polovici avgusta na Rogli. 

Po tekmah ekip različnih starostnih kategorij so trenerji izbrali tradicionalne sedmerke šole, 
katere so uvrstili tudi Ocepka (Gorenje) in Štruca v letniku 1980, Rezarja in Kuglerja (vsi Celj 
Pivovarna Laško) v letniku 1983, Mihelaka in Doberška (oba Gorenje) v letniku 1984, ŠeškoV 
(Žalec) v letniku 1981 ter Strmškovo in Čerenjakovo (obe Celje) v letniku 1983. 
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Vročina, vročina 
i 

V soboto zgodaj zjutraj otvoritev 26. poletnih iger moderne dobe - Atleti se 
nekaj dni v Oxfordu, Straškova preko 64 m I 

v torek je v ZDA dopotovala 
je druga skupina naše olim
pijske reprezentance, v kate-
J.J sta bila tudi oba Kocuvana, 

jv soboto ob 1. 30 uri po sred
njeevropskem času pa se bo
jo začele 26. poletne igre mo-
jjerne dobe, ki jih bo v skladu 
J tradicijo odprl predsednik 
države organizatorja. 

Atleti se na drugačne pod
nebne razmere dva tedna pri
vajajo v Oxfordu (država Mis-
sissippi), kjer bodo ostali do 
ponedeljka. Imeli so več sreče 
kot plavalci v Tupelu in jadralci 
vSavanahu. V Tupelu ima voda 
v bazenu 31 °C in ohladil je ni 
niti dež. Temperaturo so za
man poskušali znižati z venti
latorji in metanjem velikih ko
sov ledu v vodo, jadralci pa so v 
pričakovanju orkana Bertha 
trenirali v manjšem obsegu. 

Vse je prve dni ob šestih 
urah časovne razlike krepko 
zdelovala visoka vlažnost zra
ka in počasi so se že sprijaznili 
s skoraj vsakodnevnimi pada
vinami. Povečini gre za močne 
in kratkotrajne nalive, klimat
ske naprave sp botrovale pr
vim prehladom naših športni
kov, toda za konec tedna je 
napovedan vročinski val s 
temperaturami preko 35°C in 
70-odstotno vlažnostjo. 

Gregor Cankar je dolgih od
sotnosti že vajen, saj se je 
samo za letošnjo sezono v tuji
ni (ZDA, Portugalska, Italija) 
skupaj pripravljal skoraj tri 
mesece. Na univerzitetnem 
štadionu, ki je sicer domicil 
moštva ameriškega nogometa 
in je zato dvorana z utežmi še 
posebej razkošno opremljena, 
se je posvečal drobnim tehnič
nim prvinam in se znova prib
ližuje vrhunski formi. 

Helena Javornik je imela 
največ težav. Njena olimpijska 
oprema se je izgubila na poti v 
Atlanto in zdaj niti ne more na 
start. Vmes se je izgubila 
njena prijava, zato je morala 
posredovati nove podatke, šti
ri ure dolge treninge pa zaradi 
vročine začenja že ob 8. uri 
zjutraj. Konec tedna je preiz
kusni tek v neugodnih vre
menskih okoliščinah pred
časno končala, v pomanjkanju 
ustreznih terenov pa trenira 
na igrišču za golf. 

Miro Kocuvan je bil nekaj 
dni na Brdu pri Kranju in pred 
odhodom opravil še zadnje te
ste, ki so zelo vzpodbudni. »V 
Atlanti je tartan zelo hiter, šte
vilka proge pa ne bo pomem
bna, saj na startu ne bo slabih 
tekačev. Nič ne bom kalkuli-
ral, že prvo tekmo bom štartal 

na polno in moral bi izboljšati 
osebni, morda celo državni re
kord.« 

Renata Strašek si je do
končno opomogla od neprijet
ne poškodbe desne rame. Že 
prvi dan po prihodu v Oxford 
je metala kopje, vendar je za 
vsak primer z reprezentančno 
maserko Olgo Davidovo še od
hajala v terapevtski center, saj 
zdaj čuti bolečine v kolenu. V 
ZDA je s pospešeno vadbo že 
marsikaj nadomestila in kopje 
vrgla preko 64 metrov, kar je 
napoved dviga spološne pri
pravljenosti. 

Atlanta bo OKS stala okrog 
2,5 milijona mark. Glavni no
silec slovenskega olimpijskega 
projekta je gospodarstvo, saj 
bo država prispevala le petino 
sredstev. Nagrade za morebit
na odličja so že zagotovljene: 
tri milijone tolarjev za zlato, 
dva in pol za srebro ter dva za 
bron. OKS se bo tudi tokrat 
potrudil izpolniti nepisano 
pravilo, da bo vsak športnik z 
olimpijsko kolajno dobil tudi 
osebni avtomobil, osnovni cilj 
pa je nadaljevati tradicijo z 
zadnjih dveh oUmpiad (Barce
lona, Lillehammer) in se zapi
sati med dobitniki odličij. 
• • • • • • H i ŽEUKO ZULE 

Slovenski nastopi - sobota: 
plavanje (Sparavec - 100 m 
prosto). Nedelja: veslanje 
(enojec - Čop; dvojni dvojec -
lili. Špik; četverec brez - Kle-
menčič, Mujkič, Janša, Žve-
gelj), jadranje (Dekleva -

' Evropa; Margon, Čopi, Orel, 
'Orel - 470). Ponedeljek: stre-
"Ijanje (Debevec - zračna puš-
•ka), jadranje. Torek: plava-
'nje (Bučar - 400 m prosto, 
'Ke)iar - 200 m prsno), vesla
nje (repesaži), jadranje. Sre-
k: plavanje (Kejžar - 200 m, 
Mankoč - 100 m delfin), ja
dranje. 

»Kockina« trilogija 
Miro Kocuvan st. v Miinchnu 1972 kot športnik, v Moskvi 1980 in 

Atlanti 1996 kot trener 

v olimpijski zgodovini Miro Kocuvan st. nastopa v dveh 
vlogah: v Miinchnu 1972 je bil športnik, v Moskvi 1980 že kot 
trener Roka Kopitarja in Atlanta 1996 bodo njegove tretje 
igre. »Kocka« bo spremljal sina Mira in Kocuvana bosta prva 
slovenska olimpijska naveza oče-sin, ki bo hkrati na igrah. 

»Miinchen se mi je vrezal v 
spomin z atentatom na izrael
ske športnike. Bilo je vprašlji
vo, če bomo nastopih v štafeti 
4x400 m. Alebič ni želel tek

movati, Sušanj je zbolel in sre
di iger je dopotoval Čikič. Bil 
sem prvi tekač in jasno sem dal 
vedeti, da se bom postavil na 
start, odtekel krog in v skraj
nem primeru položil palico na 
tla. Na vsak način sem hotel 
nastopiti na olimpiadi, nato so 
se drugi omehčali in v kvalifi
kacijah smo zasedh 5. mesto,« 
se prvih iger spominja starejši 
Kocuvan in pripoved je nada
ljeval z igrami v Moskvi. 

»Zaradi bojkota zahodnega 
bloka so bile igre nekoliko osi
romašene, toda Rok je s 5. 
mestom v vsakem primeru do
segel velik uspeh. Lahko bi 
osvojil celo kolajno, petkrat je 
v olimpijskem letu premagal 
Oakesa, ki si je s pol sekunde 
boljšim rezultatom pritekel 
bron. Moskva je bila zame no
va izkušnja, mogoče sem se 
na tribuni tresel še bolj kot 
atlet in bi raje kar sam tekel,« 
pravi mož, ki je že skoraj dve 
desetletji trener. • 

Igre v Atlanti bodo zanj ne
kaj posebnega. »Pripraviti dva 
športnika za olimpijske igre je 
lep občutek, če je zraven tudi 
sin, je zadovoljstvo posebno. 
Imel je že normo za Barcelo
no, a so ga izigrali podobno 
kot zdaj Valantovo. Že več ted
nov treninge zaradi privajanja 

na visoke temperature zače
njava ob 14. uri, s časovno 
razliko ne bo težav in v nor
malnih okoliščinah - lani sta 
bili na SP samo na nizkih ovi
rah dve polfinalni skupini, v 
vseh ostalih tekih pa tri - bi se 
moral uvrstiti v polfinale.« 

Atlanla na znamkah 
Pošta Slovenije je na temo 

"Olimpijskih iger v Atlanti in 
lOO-letnico iger moderne do-

izdala priložnostni znam-
(na sliki) z nominalno 

^rednostjo 100 in 75 tolarjev, 
"3 katerih sta upodobljeni 
atletinji Brigita Bukovec in 
r̂itta Bilač oziroma veslač 
2̂tok Čop in kajakaš Fedja 

^arušič. 
. Doslej je bilo po vsem svetu 
'Vdanih že 16 tisoč olimpijskih 
^^imk. Za Atlanto jih bodo 
f̂ ^samezne države izdale še 
'̂̂ p̂aj 500, Slovenija pa je bila 

p država po vrsti z znamko 
^^ošnjih olimpijskih iger. 

Znamke niso samo simboUka, 
marveč tudi velik posel, saj se 
z zbiranjem športnih in olim
pijskih znamk ukvarja 300. 
000 registriranih filatelistov. 
Najstarejši še živeči dobitnik 
olimpijske kolajne Leon Štu-
kelj bo v Atlanti podpisoval 
posebne pole z ohmpijskimi 
znamkami, s čimer bo sloven
ska zbirka med najbolj cenje
nimi. Najbolj obsežen je ame
riški komplet dvajsetih 
znamk. Na vsaki je športnik, 
ki nastopa v eni od olimpijskih 
panog in na hrbtni strani je 
kratko besedilo o predstavlje
nem športu. 

Trenerji so optimisti 
Začel se je zadnji del olim

pijskega odštevanja. Renata 
Strašek, Helena Javornik, Gre
gor Cankar in Miro Kocuvan 
bodo prvič nastopili med 26. 
in 28. julijem, zato so vse bolj 
na trnih tudi njihovi trenerji, 
ki so prav tako v Atlanti. 

Srdžan Djordjevič: »Če se 
bo Cankar uvrstil med tri naj
boljše belce, bom zadovoljen, 
toda lahko je tudi belec z naj
daljšim skokom. V Goteborgu 
je šel na polno in imel smolo. 

da je vsakič za malenkost pre
stopil. Svoje atlete prepriču
jem, da je vedno potrebno tve
ganje, ki je edini način za vr
hunski dosežek in Gregor je 
zanj sposoben. Norma za fina
le je 805 cm, dovolj bo najbrž 
že 790 cm.« 

Miro Kocuvan st.: »Vsako 
leto se vsaj enemu tekaču čez 
nizke ovire >utrga<. Zakaj to ne 
bi bil >Mirč<, ki je odlično pri
pravljen in na veliki tekmi še 
nikoli ni zatajil. Doma nima 
konkurence, do osme ovire te
če brez težav, druga polovica 
proge pa je vedno kritična. 
Najbolj pomembna je ravnina, 
na kateri se ob primerni kon
kurenci vidi, koliko je sposo
ben tekač.« 

Jože Kopitar: »Poškodbe že 
nekaj let ovirajo Renato Stra
šek, ki je vseeno pripravljena 
za met preko 62 metrov in 
uvrstitev v finale. Veliko zara
di jesenske operacije Ahilove 
tetive in zadnji mesec bolečin 
v rami ni izgubila. Spremenila 
sva le vsebino treningov in se 
izogibala tekmam, rezultati te
stov so bili že na začetku sezo
ne za približno četrtino boljši 

kot lani in zato pričakovanja 
niso pretirana.« 

Borut Podgornik: »Maraton 
je specifična disciplina, v kate
ri pri vrhu ne bodo najhitrejši, 
temveč najbolj preudarni. He
lena Javornik se že dva mese
ca pripravlja v ZDA, maraton
sko stezo je dodobra spoznala 
in štiri tedne pred tekmo še 
nikoli na krajših progah ni te
kla tako hitro. Normo je izpol
nila v zimskih razmerah, pri
javljen ima za svetovne razme
re zelo povprečen rezultat, to
da realno sodi nekje na rob 
najboljše deseterice.« 

Glavno mesto Georgije bo gostilo 26. igre moderne olimpiade. 

Miro Kocuvan st. (drugi z leve) v pričakovanju svoje prve, 
olimpiade. 

Kot V Sahari 
Gledalci na olimpijska 

prizorišča razen plastič
nih steklenic z vodo ne bo
do smeli prinesti hrane in 
pijače. Cene prehrambe
nih izdelkov bodo na naj
večjem športnem dogodku 
leta krepko zasoljene, lo
kali v Atlanti pa bodo med 
15. julijem in 31. avgustom 
lahko točili alkoholne pija
če 24 ur na dan. 

Coca-cola in popcorn bo
sta stala po 3,25 dolarja, 
liter vode bo na olimpijskih 
štadionih 4 dolarje (v trgo
vini jo je mogoče dobiti za 
manj kot dolar), pivo 4,50, 
hrenovke po 5 dolarjev. Ce
ne so mnogo višje, kot za 
druge športne dogodke si
rom ZDA. Med igrami bo 
treba za brezalkoholne na
pitke odšteti 3,25 dolarja, 
na stadionih ameriškega 
nogometa so od 1,75 dolar
ja naprej, v košarkarskih 
dvoranah NBA lige in na 
stadionih za baseball od 
1,81 in v ledenih dvoranah 
NHL lige v hokeju od 1,85 
dolarja. 

Organizatorji se branijo, 
da olimpiada ni običajno 
športno tekmovanje, ven
dar so za žejne pred štadio
ni in dvoranami vseeno pri
pravili številne vodovodne 
priključke, kjer bo možno 
dobiti vodo brezplačno. Za
radi tega ne bo težav s pro
dajalci pijač, saj so enakega 
mnenja, kot prireditelji: 
brezplačna voda sodi le v 
okvir osnovne preskrbe in 
ni pijača, ki se jo v primer
javi z industrijskimi pije in 
uživa. . _ . . . 
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Zakaj! 
Prejšnji teden je bil umorjen šestnajstletni Aleš, novo žrtev v verigi umorov, 

ki so se v Sloveniji zgodili v kratkem obdobju. 

Dober teden dni je minilo 
od tragičnega dogodka, ki je 
močno vznemiril Prebold in 
ki je odjeknil po vseh delih 
Slovenije. Spet se je zgodil 
umor, še eden v nizu podob
nih dogodkov, ki se v zadnjih 
tednih kar vrstijo drug za 
drugim. Storilci in njihove 
žrtve so večinoma mladi 
ljudje, in prav to je še pose
bej boleče in zaskrbljujoče. 
Kaj se v tej naši deželi sploh 
dogaja, se mnogi sprašujejo, 
in ugibajo, kaj je krivo, da se 
nasilje najbolj grobih oblik 
razrašča kot plevel, ki se ga z 
običajnimi sredstvi in načini 
ne da zatreti. 

Ko smo se, dan po zločinu, 
srečevali s Preboldčani, so si ti 
zastavljali podobna vprašanja. 
O Preboldu so pripovedovali 
kot o mirnem kraju, kjer je 
lepo živeti, kjer nasilja skoraj
da ni čutiti, zlasti ne od takrat, 
ko so hotel zaprli in ko ni več 
motečih prišlekov iz sosednjih 
občin in regij, ki so v nočnem 
času kahli mir in izzivali do
mačine. Da Preboldčani, zlasti 
mladi ne, nimajo primernega 
kraja, kjer bi se lahko zbirali in 
družili v prostem času, smo 
slišali, in še to, da je pizzerija 
Preboldski gaj v neposredni 
bližini letnega kopahšča v 
zadnjem času najbolj priljub
ljeno mesto, kamor zahajajo 
tako mladi kot starejši. Tudi 
tam je večinoma mirno, kak
šnih hujših zapletov glede jav
nega reda in miru do zdaj ni 
bilo. 

Sicer pa je bilo v Prebold
skem gaju mirno tudi tistega 
usodnega torka popoldne in 
zvečer. Gostje so prihajali in 
odhajali, nekateri bolj, drugi 
manj glasni. Tudi najbližji so
sedje niso slišah nič takega, 
kar bi vzbudilo njihovo pozor
nost. Vse do trenutka, ko se je 
zgodilo, na pločniku nekaj 
metrov stran od lokala. Zgodi
lo pa se je z bliskovito naglico. 
Par ostrih besed, prerivanje, 
udarec in usodni zamah z no
žem. V naslednjih nekaj mi
nutah je ugasnilo življenje 
Aleša Čatra iz zaselka Migojni-
ce v Grižah, ki bi 22. septem
bra praznoval svoj sedemnaj
sti rojstni dan, če... 

S prijatelji na 
potep 

Bilo je nekaj po šesti uri 
popoldne, ko so se trije prija
telji iz Migojnic odločili, da 
dan preživijo drugače kot obi
čajno. Sosedov Matej se je 
pravkar vrnil iz Amerike, to pa 
je treba primerno obeležiti. In 
potem so se na motorjih proti 
Preboldu odpeljah Aleš, Toni 
in Matej. Trojica prijateljev, od 
katerih še nobeden ni prazno
val dneva polnoletnosti, se je 
spotoma ustavila še v Kapli 
vasi in »pobrala« še četrtega 
prijatelja, sošolca. Krenili so 
proti Preboldu in letnemu ko
pališču in se v Preboldskem 
gaju zabavali ob igranju na
miznega nogometa. Čas je hi
tro mineval in že je bila tu noč. 

Nekaj po 22. uri so lokal za
puščali, prehodili nekaj kora
kov, ko jih je ustavila skupina 
neznanih obrazov. In prijetnih 
trenutkov je bilo konec. V ne
kaj minutah se je ustavilo mla
do življenje, polno veselja, 
upov, skritih želja. Hišo v Mi-
gojnicah, obsijano s soncem 
in obdano s cvetjem, sadnim 
drevjem, brajdo, je v nasled
njih urah zagrnila tema, vanjo 
se je naselila žalost. 

Naravnost V srce 
»Pred vhodom v Preboldski 

gaj so srečah skupino petih 
ljudi, ki so se pred lokal pripe
ljali z osebnim avtomobilom. 
Ta skupina je pred tem popi
vala v raznih gostinskih loka
lih v okolici Prebolda, v tej 
skupini pa sta bila tudi osum
ljenca Vinko B. in Dušan K. Ob 
srečanju skupin je Vinko B. 
provokativno ogovoril mlado
letnike in jih vprašal, kdo mu 
bo prižgal cigareto. Aleš Č. in 
Anton V. sta Vinku B. ponudi
la ogenj, ta pa je brez vzroka 
Antona V. prijel za majico, ga 
porinil ob bližnjo betonsko 
ograjo in ga s pestjo udaril po 
obrazu. Dušan K., ki je bil v 
družbi z Vinkom B., je potem 
fizično napadel Aleša Č. Napa
denega Aleša je njegov prija
telj poskušal ubraniti, napada
lec Dušan K. pa je ob tem 
stekel stran. Ko je to opazil 
Vinko B., je stopil do Aleša Č., 
iz hlačnega žepa potegnil nož 
in z njim v predel prsnice za
bodel 16-letnega Aleša Č. K 
poškodovanemu je pristopil 

prijatelj z namenom, da mu 
pomaga zapustiti kraj. Po 
približno desetih metrih se je 
poškodovani Aleš zgrudil na 
pločnik, kjer so mu ostali po
skušali nuditi prvo pomoč, 
vendar je zaradi teže poškodb 
na kraju podlegel. Osumljeni 
Vinko je odvrgel uporabljeni 
nož in se po nekaj minutah 
vrnil nazaj v gostinski lokal, 
ostahm gostom oziroma mla
doletnikom pa je grozil, da se 
bo maščeval, če ga bo kdo 
vpletel v ta primer,« so celjski 
kriminalisti zapisali v obvesti
lu za javnost. 

Pri sodni obdukciji so ugo
tovili, da je bil Aleš Čater za
boden v predel osrčnika, zara
di česar mu je srce nehalo biti. 
Večino udeležencev so prepe
ljali v prostore žalske pohcij-

ske postaje in nato osumljeni
ma Vinku B. in Dušanu K. 
odvzeli prostost. Komisija je 
zavarovala sledove kaznivega 
dejanja, v sredinih zgodnjih 
jutranjih urah pa so policisti 
našli nož, ki ga je uporabil 
storilec. V sredo so kriminali
sti tudi sestavili kazensko 
ovadbo zoper šestindvajsetlet-
nega Vinka B. iz Prebolda. 
Osumljen je kaznivega dejanja 
umora. Državnemu tožilstvu 
so ovadili tudi 18-letnega Du
šana K., prav tako iz Prebolda, 
ki je osumljen sodelovanja pri 
pretepu, ki se je končal z umo
rom Aleša Čatra. Preiskovalni 
sodnik je za osumljenega mo
rilca Vinka V. odredil pripor. 

»Do polnoči moraš 
biti doma« 

Za Aleša se je čas ustavil. Z 
njegovima staršema, mamo 
Anko in očetom Vladom, smo 
se lahko pogovarjali le še v 
pretekliku. Kakšen je bil Aleš? 
Kot da se to ni zgodilo, kot da 
še nista doumela krute resni
ce, sta nam v zgodnjem sredi
nem popoldnevu pripovedo

vala o njem: z nežnostjo, lju
beznijo, milino na obrazih. 
Vmes so nastajale razpoke ti
šine, ko se je oglasila resnič
nost, ko je spet zarezalo v 
srce. 

Aleš je končal drugi letnik 
velenjske srednje šole za raču
nalništvo. Kot so o njem pripo
vedovali tudi sosedje, je bil to 
fant mirne narave. Bil je tudi 
športnik, aktivno se je ukvar
jal s karatejem in si kot član 
žalskega moštva pridobil rjavi 
pas, ljubiteljsko pa mu je bila 
najbolj pri srcu košarka. Uži
val je tudi, ko sta se z očetom 
odpravila na ribolov in ko je 
držal v rokah video kamero, 
da bi ujel zanimive trenutke iz 
življenja, ki ga je obdajalo. 
»Sem se pa vedno bal zanj in 
ga vselej učil, kako naj se v 
družbi obnaša: da naj ne bo 
nikoli napadalen in da si tudi 
ne sme dovoliti, da bi ga kdo 
tepel. V glavnem se je družil s 
prijatelji iz soseščine in le red
kokdaj se je šel zabavat kam 
drugam. Ko je včeraj popold
ne s prijateljema odhajal od 
doma, sva mu z ženo naročila. 

da je lahko zunaj izjemoma 
polnoči, sicer pa se je ve( 
vračal prej... Priden je bil, 
nama je pomagal v sadovj 
ku, na vrtu, dediju je se 
drva, vozil gnoj, pomagal t 
skupaj sva marsikaj počel 
delavnici, z mlajšo sestrico 
roniko pa sta si večkrat po 
gajala, a drug brez drug 
nista mogla. Edino pri kolii 
ni bil rad zraven, ni prene 
pogleda na kri. Je pa potei 
veseljem jedel z ocvirki za 
Ijene žgance. Pa skromen 
bil,« je pripovedoval Ale 
oče, ki še vedno ne more pq 
biti dogodka izpred let, ko 
tragični prometni nesreči 
gubil ljubljenega brata, z 
pa... 

Tablete so 
izginjale 

Težke trenutke doživlja t 
mati osumljenega Vinka B. 
je bolna. Ko je do nje priS 
vest, da naj bi bil njen s 
storil tako hud zločin, so; 
zalile solze, prve besede, k/| 
je izrekla, so bile: »Ubogi s i 
ši!« Da je njen sin nekoga 1 
bodel, ni mogla sprejeti, verji 
ti, razumeti. Potem nam je d 
povedovala o svojem sinu^ 
da je zaradi težkih družinski 
razmer v svojem ranem otroi 
tvu doživel marsikaj hudeg 
Ko mu je bilo pet let, se je o 
moža ločila in se kasneje vni 
vič poročila. Vinko B. živi 
stanovanju skupaj z materj 
in očimom in hujših nesoglas 
med njimi menda ni bilo nik( 
h. Zadnje čase je opravljal ra; 
na priložnostna dela pri z< 
sebnih gradbincih in pravili 
ma prihajal okoli dveh domc 
na kosilo. »Včeraj pa ga ni bî  
vem le to, da je popoldni 
družbi sosedov popravljal M 
avto. Kar ne morem verjeti^l 
je šel potem v Preboldski ga 
Tega lokala se je izogibal, ki 
se je bal, da bi se tam srečal 
nekom iz sosednje vasi, ki i 
je ves čas grozil, da ga bo u 
Ja, Vinko rad kdaj preveč s] 
in se potem v družbi stepe, 
nagle jeze je, zelo je živčen 
pa hudoben, z mano je ve( 
dober, rad me ima. Sem 
zadnje čase opažala, da 
zmanjkujejo tablete za žî  
in to tiste zelo močne, ki 
moram redno jemati. Veli 
krat sem jih našla v njegd 
žepih. Sem ga že spravljal 
zdravniku, pa ni bil za to, ̂ ' 
tudi se je zavedal, da je ' 
pomoči potreben. A zdaj ^ 
šel pa v zapor...« je govorf 
mati, ki bo svojega sina še \^ 
ko videvala, se z njim pogov^ 
jala, rhu pripravila kosilo... 

Aleša so v soboto pokopal 
tisti, ki so ga imeli radi, i 
bodo obiskovali na bližnje^ 
pokopališču. i 
H H B B H MARJELA AGli 

Mamica Anka in ati Vlado v bolečini, ki ne bo nikoli 
ponehala. 

Na tem mestu se je izteklo Aleševo življenje. 

Prostor, kjer sta z očetom marsikaj skupaj ustvarila. 

Zadnje slovo. 
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Dundo bo direktor 
Vlado Novak v Maribor - znan program na domači sceni 

Viedtem ko so celjski gle-
j,liščniki na zasluženih po
čitnicah po zelo naporni se-

ki so jo končali s pred
elavo na prostem Dundo Ma-
jjje, je že znan program za 
ifjhodnjo umetniško sezono 
„ nekaj kadrovskih spre-
jjenib znotraj ansambla. 

Igralec Vlado Novak, ki se je 
Izletniškemu ansamblu celj-

'kega gledališča priključil 
jred tremi sezonami, zdaj 
] pet odhaja v domači Maribor, 
/lado Novak, v Celju smo ga 
lazadnje videli v naslovni vlo-

' j Dundo Maroje, je po mari-
jorskih gledaliških zdrahah 

prevzel žezlo umetniškega di
rektorja SNG Maribor, z vsemi 
pooblastili do imenovanja no
vega v.d. direktorja. S seboj je 
»potegnil« še dva celjska igral
ca, Davorja Hergo in Jureta 
Ivanušiča, najbrž pa se jima 
bo pridružil še kdo, se bojijo v 
celjskem kadrovsko že tako 
šibkem ansamblu. Ali pa upa
jo, da se bo kdo od Mariborča
nov pridružil celjski gledališki 
družini. 

Novih izzivov in priložnosti 
za umetniško ustvarjanje bo 
dovolj. V programu, ki ga je 
razpisalo SLG Celje, je pet 
predstav za vehki oder in sa
mo ena za Oderpododrom. Na 
velikem odru bodo občinstvu 

ponudili delo Petra Shaferja 
Gorgonino darilo. Gospo po-
slančevo, ki jo je Tone Partljič 
napisal posebej za celjsko gle
dališče, Williama Shakespea
ra Ukročeno trmoglavko, Pig-
malion Bernarda Shawa ter 
noviteto Tatjane Ažman, Tr
nuljčica. Na malem odru bodo 
igrali delo Franz Xaver Kroet-
za Nagon. 

Predstave v novi sezoni so 
torej znane, zdaj so na potezi 
gledalci, ki se bodo z vpisom 
abonmajev od 23. septembra 
do 1. oktobra odločali, kako 
polna bo dvorana, oziroma, 
kako bodo obiskane posamez
ne predstave. 
Wm: MATEJA PODJED 

Likovni utrinek 
v salonu 

Poletno Celje ponuja kul
turne utrinke tudi znotraj zi
dov kulturnih ustanov, kjer 
jim slabo vreme ne more do 
živega. Drevi, 18. julija, ob 
sedmih, bodo v Likovnem sa
lonu Celje postavili na ogled 
razstavo slik Anke Krasne. 

»Slike«, tako je namreč sli
karka naslovila razstavo, bodo 
na ogled do 15. avgusta. O 
avtorici pa velja zapisati, kot so 
razstavo pospremili na pot v 
Likovnem salonu, da je avtori
co, rojeno v Mariboru, učenko 
G. Stupice in J. Ciuhe, na za
četku zaznamovala estetika 
»tapiesovskega postinforme-
la«. Za slikarkino zadnje ob
dobje so značilni bogato struk-
turirani, nabiti barvni nanosi, 
ki skupaj s poudarjenimi kon
turami pretežno ovalnih form 
ustvarjajo dinamičen slikovni 
prostor. MP 

ZAPISOVANJA 

Brisača strica J o l i n n y | a 

Piše: TADEJ ČATER 

Ne boste verjeli, toda brisa
ča, s katero si je Johnny 
Lydon, frontman skupine Sex 
Pistols, brisal znoj, je končala 
kot relikvija na steni enega od 
njegovih punkovskih obože
valcev. Prav tako kot bi dobi
tek pomenila majica kakšnega 
Michaela Jacksona. Ali pa 
Micka Jaggerja. Ali pa Paula 
McCartneya. Ali pa Madonni-
ne premočene in prepotene 
spodnje hlačke. 

Ja, Johnny Lydon je postal 
ročk ikona. Točno to, kar si je 
od nekdaj želel. In čemur se je 
hkrati na vso moč upiral. Ozi
roma kričal ravno proti tiste
mu, za kar se je v resnici zav
zemal. Seveda Lydonu zaradi 
tega ne gre popolnoma ničesar 
zameriti, ga polepiti z nalep
kami tipa blefer in podobno. 
Daleč od tega. Ročk legenda ni 
mogel postati iz preprostega 
razloga, ker mu tega niso do
volili. Pa ne glasbeniki, ki so 
skupaj z njim skandalizirali 
koncertne odre, na katerih so 
se pojavili. Niti menažer, na 
katerega strune je moral ves 
čas brenkati. Niti založniki, ki 
so skrbeli, da je bila njegova 
denarnica vedno bolj debela. 
Tega mu enostavno niso dovo
lili njegovi oboževalci. Njegovi 
poslušalci. Njegovi posnemo
valci. Punkerji. Ti niso želeli, 
da bi njihov heroj postal kak
šen punkovski Mick Jagger. In 
šele, ko so se ti njegovi obože
valci »upokojili«, ko so tudi 
sami postali neke vrste pred
met posnemanja, ko za to, da 
bi posnemali, niso imeli več 
nobenega pravega razloga ali 
še boljše, opravičila pred sa
mim sabo, pred svojo vestjo, 
ker njihovih staršev tako in 
tako niso več zanimala njiho
va intimna dejanja, se je 
Johnny Lydon opogumil in sa
mega sebe razglasil za ročk 
ikono. 

Kako? S čem? Hja, preprosto. 
Za tovrstno dejanje je potrebo

val samo glasbeno televizijo. 
MTV. In ničesar drugega. Še 
več, niti na MTV-ju se mu ni 
bilo treba pojaviti, da bi izra
bil njegovo medijsko moč. Ker 
se je njegova zvezdna pot pri
čela svetiti točno v tistem tre
nutku, ko je štartal MTV. Ko je 
štartala glasbena televizija. 
Televizija, ki rojeva in ubija 
zvezde. In, da bi preživela, je v 
zvezdno orbito poslala tudi 
skupine, kakršna je recimo 
Green Days. Ti pa so posredno 
sprožili postopek, po katerem 
se je med zvezde zapisal tudi 
Lydon. Ker so tudi njegovi obo
ževalci postali oboževani. In to 
od tistega dela občinstva, ki je 
nekoč oziroma, ki še vedno 
obožuje tudi Johnnyja Lydo-
na. Ker to mu to isto občinstvo 
danes več ne more zameriti in/ 
ali očitati zvezdništva. 

Nasprotno; če imajo komu 
kaj očitati, potem lahko očita
jo kvečjemu samemu sebi. Ker 
so dovolili, da oboževalci po
stanejo tudi sami oboževani. 

Stvar je razmeroma prepro
sta. In razumljiva. Dejanja, 
katera sam podpisuješ in jih 
obenem opravičuješ, ne moreš 
pripisati drugemu. Ali še huj
še; taista dejanja ne moreš 
očitati drugemu. Še najmanj, 
če si jih prevzel ravno od tega 
drugega. In zato Johnnyju 
Lydonu ne gre niti najmanj 
zameriti, če je svojo z znojem 
napojeno in najbrž precej smr
dljivo brisačo kot relikvijo za
lučal med svoje oboževalce. 

Opera Manon nocoj v Lapidariju 
Celjanom se le redko po-

iiadi priložnost, da si lahko v 
ivojem mestu ogledajo oper
no predstavo. Zato bodo go
tovo z velikim zanimanjem 
sprejeli nocojšnje gostova-
ije ljubljanske Opere s pred-
tavo Manon, ki bo hkrati 
ûdi vrhunec prireditev Po-
J;tje vCelju, knežjem mestu. 

' Organizatorji so sprva načr-
"ovalj, da bo predstava v Lede-

^ dvorani Mestnega parka, a 
o jo zaradi nesprejemljivih 
logojev najema morali presta-

•Hti na prizorišče v Lapidarij. 
I Dogodek zato ne bo prav nič 
tajen in bo gotovo zadovoljil 
vse, ki si bodo opero ogledali. 
Opera Julesa Masseneta Ma-

'lon je spektakelska uprizori
tev ljubezenske zgodbe s tra-

'gičnim koncem. Zelo je melo
dična ter scenografsko in ko-
' ilumografsko izredno bogata. 
Režiser predstave v petih deja
njih je Zvone Šedlbauer, diri

genta sta Marko Letonja in 
Marko Gašperšič, v glavnih 
vlogah pojeta Olga Gracelj 
kot Manon Lescaut in Jurij 
Reja kot vitez Des Grieux. 
Scensko opremo je zasnovala 
Barbara Matulj, kostume pa 
je kreirala Vlasta Hegedušič. 
Za opero Manon pravijo kriti

ki, da je skladatelj Massenet v 
njej bolj kot kjerkoli drugje 
velik glasbeni poet ženske in 
ljubezni, o sami vsebini pa 
menijo, da ženska bitja, kakr
šna je Manon, še danes živijo 
vsepovsod. Ljubijo in hrepeni
jo prav tako, čeprav so roman
tični časi že zdavnaj miniU. 

Predstava v Lapidariju se bo 
pričela ob 21. uri, v primeru 
dežja pa bo odpadla. Nasled
nja prireditev na odru ob Savi
nji bo v soboto, 20. julija, ob 
10. uri. Lutkovna skupina UŠ 
iz Ljubljane bo izvedla pred
stavo za otroke Kužek in muca. 

Tolovaj Motaj v atriju 
Uspel večer slovenske ljudske glasbe 

Poletno Celje, tako imenujejo poletno ponudbo pri Zavodu 
za kulturne prireditve Celje, ki prav tako sodi v sklop 
dogajanj projekta poletja v knežjem mestu, je prejšnji torek 
ponudilo Celjanom koncert etno skupine Tolovaj Mataj, za 
prizorišče pa atrij med Kompasom in Majolko. 

Trije fantje muzikantje s slo
vensko ljudsko glasbo, v am-
bientu, ki je ravno pravšnji za 
manjše prireditve in na novo 

odkrito šele v zadnjem obdob
ju, so dodobra ogreli dlani po
slušalcem, tako s svojim vme
snim komentiranjem glasbe 

kot z radoživim igranjem na 
različne instrumente in prepe
vanjem starih, redko slišanih 
pesmi. 

Marino Kranjac, Jernej Pe-
čak in Roman Ravnic, člani 
skupine Tolovaj Mataj, so slo
venskemu občinstvu že znana 
glasbena skupina, v Celju pa 
so nastopili prvič. Člani skupi
ne so prej nastopali v drugih 
folk skupinah, kot so Trinaj
sto prase in Istranova. Kot je 
na koncertu v Celju, kjer je bil 
obiskovalcem na voljo tudi 
njihov povsem nov CD in ka
seta, povedal Roman Ravnic, 
izvaja Tolovaj Mataj glasbo 
celotnega slovenskega etnič
nega prostora in do glasbene 
dediščine goji spoštljiv in tudi 
dinamičen odnos, primeren 
današnjemu času. Prepevajo 
in igrajo pesmi z obrobja naše 
dežele in tudi zamejstva. Nji
hov cilj pa ni posnemanje po
deželskih zvokov iz preteklo
sti, temveč ohranjanje bistva 
ljudske glasbe. 

Glasba, ki jo v zahodnem 
svetu imenujejo folk music re-
vival, zajema razmeroma eno
stavno in širokemu krogu po
slušalcev sprejemljivo glasbo 
in je hkrati protiutež tako eli-
tizmu umetne glasbe kot tudi 
komercialni pogojenosti in 
medijski odvisnosti popularne 
glasbe. Tolovaj Mataj, (etno 
skupine si rade nadenejo ne
koliko nenavadna, a zvočna 
imena) v tem svojem poslans
tvu odlično uspeva tudi zavo
ljo svoje neposrednosti in ko
munikativnosti z občinstvom, 
ki je bilo »tolovajem« v Celju 
hvaležno za večer slovenske 
liudske glasbe. 

mmmm MATEJAPODJED 

Večer ljubezenske poezije 
je resnično treba samo »mnogo prepro-i 

% besed«, kot je že pred mnogo leti zapisal j 
'̂ "e Pavček, so občinstvu, ki ga minuli^ 

^^^k z lapidarija pri celjskem Pokrajin-
^̂ n̂i muzeju ni moglo pregnati niti slabo 
^^^e, dokazali umetniki, ki se uvrščajo v 
'̂"n vrh slovenske literature in glasbe. 
'̂ k̂o so petkovo tišino celjskega mestnega 

pka »zmotili« pesnica Mila Kačičeva ter njeni. 

kolegi Ervin Fritz, Tone Kunter in Tone Pav
ček, ki so ob glasbeni spremljavi Emila Glavni
ka poslušalcem predajali poezijo, ki jo vsi ti 
literati tkejo že mnogo let. Poseben čar je 
večeru ljubezenske poezije pridala tudi Jerica 
Mrzel, ki je s kitaro in primernim izborom tako 
ljudskih kot tudi uglasbenih pesmi klasikov 
slovenske poezije, večer tudi zaključila. 

NMS, Foto: SHERPA 

N o v a r a z s t a v a na Dobrn i 
Konec prejšnjega tedna so 

v vhodni avli zdravilišča Do
brna odprli razstavo Vladi-
mirja Edvarda Renčelja. 
Razstavo je pripravilo pod
jetje Limit iz Štor, postavlje
na pa bo do 2. avgusta. 

Slikar sodi v starejšo genera
cijo likovnih ustvarjalcev celj
skega območja. Rojen je bil 
leta 1926 in sprva ga je priteg
nilo oblikovanje plastik. V 
srednji šoli se je intenzivneje 
posvetil risanju, v času druge 
svetovne vojne pa se je spoz
nal s krogom akademskih sli
karjev iz Beograda. Po vojni je 
bil zaposlen v Železarni Štore 
in vsa nadaljnja leta se je ljubi
teljsko ukvarjal s slikanjem. 
Ob koncu sedemdesetih let je 
pričel tudi samostojno raz
stavljati, sodeloval je na mno
gih skupinskih razstavah, de
luje pa tudi s skupino Februar 
iz Celja. 

Za razstavo v zdravilišču na 
Dobrni je pripravil dela z no
vejšim datumom, pretežno so 
bila narejena letos. V njih se je 
osredotočil na povsem določe
ne motive, predvsem na pode

želske krajine. Upodobil jih je 
na način, ki vsebuje realističen 
pristop pri slikanju narave in 
posameznih arhitekturnih ele
mentov, tradicionalnih kmeč
kih domačij in poleg pripada
jočih objektov. Avtor je izbral 
perspektivo, s katero je lahko 
celovito prikazal bivalno 
zgradbo in gospodarska po
slopja ter njihovo naravno oko
lje s travniki in gozdovi. Renče-
Ijevo slikarstvo je tako narav
nano predvsem v smeri tradi
cionalnih likovnih vrednot, 
oprto na realistična izhodišča, 
dopolnjena s komponentami 
idealizma, predvsem z vidika 
vedrega kolorita, kar ga po
stavlja tudi v bližino ljudske 
umetnosti, kakršna se je v pre
teklosti razvijala pri nas. 

Poleg krajin si je na razstavi 
mogoče ogledati tudi več tiho
žitij. Tudi pri teh lahko v vseh 
bistvenih vidikih razpoznamo 
klasičen pristop, ki motiv 
cvetja postavlja v središče 
kompozicije, brez dodatnega 
eksperimentiranja in z izbo
rom naravnih barv. 

BORIS GORUPIČ 
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— I Ko pobje zapojejo 
Zborovodja Anton Acman iz Šmihela je vtisnil trden pečat mozirski kulturi 

Antona Acmana iz Šmihe
la nad Mozirjem poznajo 
skoraj vsi ljubitelji petja v 
dolini ob Savinji. Sam je ne-
preštetim otrokom vtepel v 
glave prva znanja o glasbi, 
petju »njegovih« zborov je 
prisluhnilo veliko ljudi, skr
bel je za ustanovitev in ob
stanek zborov, sedaj pa še 
vedno vodi moški in upoko
jenski pevski zbor v Mozirju, 
ki sta pred kratkim s slav
nostnim koncertom prazno
vala okrogla jubileja. 

»Bil sem kmečki sin, vendar 
me je glasba vedno zanimala,« 
je svojo pripoved začel Anton 
Acman v topli sobi svojega 
doma v Šmihelu. Topli ne le 
zaradi ogrevanja, po njej se je 
kar razlivala tista prava toplo
ta, ki prihaja iz srca. 

»Najprej sem prosil domače 
za harmoniko, vendar ni bilo 
denarja. Nato pa mi je, 9 let 
sem štel, stric posodil citre. Na 
tiste sem potem brenkal, da je 
bilo veselje. Z 18. leti sem se 
odločil za orglarsko šolo. V 
Celju sem dokončal en letnik, 
nato pa so šolo preselili v Ma
ribor. Seveda sem tudi sam 
odšel v Maribor, kjer sem šolo 
v poletju 1939 končal. V šoh 
niso učili le orglanja, igrah 
smo tudi na klavir. Ker so ve
deli, da se z orglanjem ne bi 
mogli preživljati, so nas uvedli 
tudi v osnove občinskega taj
ništva, knjigovodstva... Ko 
sem šolo končal, sem mčral k 
vojakom, sredi služenja vojaš
kega roka pa je udarila vojna.« 

Živl jenje brez 
glasbe 

z vojno se je za nekaj časa 
pretrgala glasbena pot Antona 
Acmana, iz teh let pa silijo na 
dan drugačni spomini. »V Ma
kedoniji na bolgarski meji so 
me kmalu ujeli Nemci. V bliži
ni Hannovra sem bil v taboriš
ču do jeseni 1944, ko so me 
hoteli mobilizirati, zato sem s 
ponarejenimi dokumenti po
begnil. Takrat je bila Zgornja 
Savinjska dolina že osvoboje
na, zato doma nisem imel po
sebnih težav,« je tri leta življe
nja na kratko strnil Anton Ac
man. 

V taborišču je spoznal tudi 
ženo Tatjano, Ukrajinko po 
rodu. »Ko sem se pripeljal do
mov s ponarejenimi doku
menti, sem jih poslal še njej. 

In veste, da je čez mesec priš
la, zato se v šali pohvalim, da 
je moja žena vojni plen, saj 
sem jo ukradel Nemcem,« se 
je pol stoletja starim spomi
nom nasmejal šmihelski zbo
rovodja. 

Vojne vihre vsi njegovi do
mači niso preživeli, zato je 
Antori prevzel skrb za kmeti
jo. S tem so se končale sanje o 
ljubljanskem konzervatoriju. 
Anton Acman se je zaposlil 
kot tajnik krajevnega odbora, 
nato je delal kot računovodja v 
Kemični in lesni industriji Lju-
bija, bil davčni kontrolor, na
zadnje pa ponovno računo
vodja v Elkroju. 

Šmihelsica šola v 
zboru 

Ob vsem drugem delu je 
bila glasba nenehno prisotna. 
»Že ko sem ušel iz ujetništva, 
smo na božični večer leta 1944 
skupaj s partizani in domačini 
prepevali, da je bilo veselje. 
Takoj po osvoboditvi smo sku
paj stopili pevci v Šmihelu in 
ustanovili mešani pevski zbor. 
Že leto po končani vojni smo 
pripravili krajši koncert, kar je 
povzročilo veliko navdušenje 
med pevci in poslušalci. Seve
da smo peli pesmi borbe in 
zmage in na takšen način naj
bolj izrazili navdušenje nad 
mirom in svobodo,« je pove
dal Anton Acman. Pevci so 
precej gostovali po drugih kra
jih, sodelovali na raznih revi
jah, že leta 1974 pa so prirejali 
cerkvene koncerte na Gomil-
skem, v Braslovčah, Velenju in 
Nazarjah. 

Še posebej je Acman obudil 
srečanja s prof. Egonom Ku-
nejem. »Ko sem poslušal kon
cert celjskih gimnazijcev, sem 
si rekel, zakaj pa še gor v 
Šmihelu ne bi tako zapeh, saj 
imamo mlade pevce. Prof. Ku-
nej je bil nekakšen mentor, 
prihajal je na naše koncerte. 
Bil je oster, toda pošten kritik 
in nam je precej pomagal« 
Otroci s šmihelske šole so so
delovali na prvem mladin
skem pevskem festivalu v Ce
lju. »Šolo v Šmihelu je obisko
valo 28 otrok, v zboru pa je jih 
je pelo 25. Po reviji v Mozirju 
so se odločili, da bomo na 
festivalu v Celju zastopali mo-
zirsko občino. Sicer nismo pe
li v konkurenci, ker nas je bilo 
premalo, vseeno pa smo nale
teli na dobre kritike. » 

Prva je dobra volja 
Pri letnicah je zborovodja 

Acman izjemno natančen. Ze
lo podrobno ima evidentirane 
vse dogodke, za mozirski me
šani pevski zbor pa vodi kro
niko. »Zbor smo ustanovili, 
ker je predsednik prosvetnega 
društva Anton Brunšek ved
no tarnal, da si morajo Mozir
jani sposojati zbor za razne 
prireditve. Našli so se pobje, 
ki bi radi peli v oktetu, vendar 
sem jih prepričal, da so se 
odločili za zbor. Tako smo 
leta 1966 začeli s 36 pevci, 
zraven je prepeval celo mozir
ski ravnatelj Maks Vester. Po 
devetih letih so tudi mozirska 
dekleta želela zraven. Tako 
smo ustanovili še mešani pev
ski zbor, v katerem je pelo po 
11 sopranov in tenorjev ter po 
13 altov in basov,« je pobrskal 
po starih beležkah Anton Ac
man. 

Pred šestimi leti je vodenje 
mešanega zbora predal v roke 
najstarejšemu sinu Tonetu. 
»Leta 1990 sem v Mozirju dal 
odpoved tn jim rekel, naj si 
poiščejo drugega. Vseeno sem 
potem ostal pri moškem zbo
ru, kjer sem med najstarejšimi 
in še vedno vse kličem kar za 
pobe, saj sem večino pevcev 
spoznal kot pobe.« 

Dejavnost, posvečena pesmi 
in kulturi, se z zbori ni konča
la. »Že pred vojno sem sodelo
val pri igrah. Živo se spom
nim, kako hudo je bilo prvič 
na odru, ko sem igral zaljub
ljenega študenta. Po vojni 
smo v Šmihelu pripravili pre
cej iger, pri spevoigrah sem 
poskrbel za režijo in spremlja
vo na klavirju... Življenje v 
Šmihelu je bilo včasih drugač

no, po vojni pa se je večina 
mladih odselila in tako je delo 
malce zamrlo. Pevski zbor pa 
še imamo in ob različnih pri
ložnostih zapojemo v moš
kem ali mešanem sestavu. 

Pri delu me ni zmeraj vodila 
misel o vrhunski kakovosti 
petjai^temveč sta bila v os
predju dobra volja in zado
voljstvo. Najbolj sem bil vesel, 
ko sem videl, da so ljudje pri
pravljeni delati in da imajo 
voljo. Potem sem jim rad^^o-
magal. Tudi sedaj, ko gledam 
pevce v upokojenskem zboru, 
se mi zdi, da je to zanje neke 
vrste rekreacija. Z veseljem 
hodijo na vaje, dobre volje so, 
zakaj jim torej ne bi pomagal,« 
pravi Anton Acman. 

Dela na področju kulture je 
bilo še ogromno. V Mozirju je 
poučeval klavir in harmoniko, 
v velenjski glasbeni šoli citre, 
kot organist pa je delal vsa leta 
v šmihelski cerkvi. Poleg tega 
je sodeloval pri nastajanju 
knjige Lovra Goličnika Moj 
šmihelski svet, ob posebnih 
priložnostih tudi sam napiše 
kakšno pesem... 

Koliko spominov, lepih in 
žalostnih, se je zvrstilo med 
obiskom Antona Acmana v so
bi, ki jo napolnjujeta mir in 
spokojnost. »Če me Tatjana ne 
bi podpirala, bi delo bolj težko 
opravljal. Nikoli ni godrnjala, 
čeprav sem imel bolj malo ča
sa za družino. Še sama je pre
pevala pri mešanem zboru, 
dokler ni zbolela,« je skrbno 
ženo pohvalil šmihelski zbo
rovodja. Iz vsakega stavka, 
spomina ali misli, pa je bilo 
čutiti toplino, ki Antona in 
Tatjano vežejo na dom in Šmi-
hel, predvsem pa na družino 
in glasbo. Ravno zaradi tak
šnih ljudi, kot je Anton Ac
man, živi kuhura tudi v manj
ših krajih bogato in polno živ
ljenje, ljudi pa napolnjuje z 
vedrino in mirom. 
^ ^ ^ ^ M U R Š K A SELIŠNIK 
^ ^ ^ ^ B Foto: CIRIL SEM 

Anton Acman med pregledovanjem kronike. 

Na jubilejnem koncertu obeh pevskih zborov pod vodstvom Antona Acmana. 

PRIREDITVE 

KONCERTI 
V paviljonu Tempel v Ro

gaški Slatini bo v nedeljo ob 
10. uri promenadni koncert 
Pihalnega orkestra Steklarne 
Rogaška Slatina, pod vods
tvom Jureta Kranjca. Od tor
ka, 23. julija, naprej pa bodo 
vsak dan, dopoldan in popol
dan, razen ponedeljka, pro
menadni koncerti ansambla 
Musica camerata iz Rogaške 
Slatine. 

V Kristalni dvorani v Ro
gaški Slatini bo v ponedeljek 
ob 20.30 koncert akademske
ga pevskega zbora iz Maribo
ra, ki ga vodi Simon Robinson, 
v sredo ob 20.30 pa koncert 
orkestra Academia ars musica 
- Alpe Adria. 

RAZSTAVI 
V Laškem dvorcu je odprta 

razstava Pomlad-poletje 1996. 
V občasnih razstavnih pro

storih Muzeja novejše zgo
dovine si lahko ogledate raz
stavo ob 150-letnici železnice 
na Slovenskem in motivov 
poštnih znamk Jožeta Trpina, 
v stalnih razstavnih prosto
rih pa razstavo Društva ljubi
teljev železnic, obe do 31. juli
ja. 

V Muzeju grafičnih umet
nosti v Rogaški Slatini je do 
konca julija na ogled razstava 
starih grafičnih listov: »Dunaj-
Avstrija« iz 19. stoletja. 

V II. nadstropju Osrednje 
knjižnice je do 15. septembra 
na ogled razstava Misli in srcu 
prosto pot, z izborom grafik 6. 
otroškega grahčnega bienala, 
do 31. julija pa razstava Poto
vanja se začnejo v knjižnici. 

V gostišču Ciril v Podčetrt
ku ima v mesecu juliju prodaj
no razstavo Božidar Ščurek. 

V razstavišču Stara grofija 
Pokrajinskega muzeja je na 
ogled razstava Pasovi in skle-
panci iz Etnografskega muze
ja Ljubljana, v Lapidariju pa 
Svetloba v steklu. 

Na gradu Podsreda razstav
lja Karli Plemenitaš. 

V tovarni Etol razstavlja 
Vinko Pajek, v Zdravstvenem 
domu Marija Zlatoper, v bou-
tiqu Steklar Vesna Kajtna, v 
hotelu Merx Raj ko Mlinaric 
in v celjski bolnišnici Toni 
Mohar. 

OSTALO 
V dvorani Zdraviliškega 

doma na Dobrni bo jutri, v 
petek ob 20. uri, nastop Fol
klorne skupine KUD Dobna in 
vokalne skupine Vigred. 

Na Špici v Celju bo jutri, v 
petek ob 21. uri, 5. kajakaška 
noč z Vladom Kreslinom, Mali
mi bogovi in Beltinško bando. 

Na Ponikvi pri Grobeln, 
bo v nedeljo ob 15. uri 
srečanje mladih talenta 
pevcev, duetov, triov in 
samblov narodne in zaba 
glasbe. 

Na terasi kavarne Zagr^ 
Rogaški Slatini bo jutri, v 
tek ob 21. uri, poletni več 
večer magije s Kiraly M; 
shovvom. 

Na ploščadi pred Kul 
nim domom v Rogaški Sla 
bo v soboto košarkarska nt 
ansamblom Štajerskih 7. 

Na Titovem trgu v Vel« 
bo jutri, v petek, prirediti 
naslovom Pesem poletja. 

V jami Pekel v Šemp( 
pripravlja tamkajšnje turist 
društvo v nedeljo s pričeti 
ob 16. uri prireditev z naslon 
Veselo poletje v Peklu. 

K I N O 

Union od 18. do 24.7. ob 
in 20. uri ameriški hlm P 
skope dol!; Mali Union 1( 
ob 19. uri ameriški hlm 
do groba, od 19. do 24.7. 
19. uri pa francoski film Pi 
nični dan; Metropol od 18. 
24.7. ob 19. in 21.15 ameri 
film Izvirni strah. Poletni, 
no (na terasi za kinom Uni 
v primeru slabega vremenj 
v kinu Mali Union) od 18. 
24.7: ob 22. uri britanski f 
Ujetnika. 

Kino Dobrna 20. ob 19. 
in 21.7. ob 17. uri amer 
film Babe - galantni pujsek 

Kino Žalec 19. ob 20. 
21.7. ob 20.15 ameriški / 
Porotnica, 20. ob 20. in 1\ 
ob 18. uri pa ameriški i 
Ptičja kletka. 

KNEŽJE 
POLETJE 

četrtek, 18. julij ob 19. 
- Likovni salon Celje - odp 
razstave slik Anke Krasna 
bo na ogled do 15. avgusta 

Četrtek, 18. julij ob 21. 
- Lapidarij - opera Manon, 
stovanje Ljubljanske open 
baleta Slovenskega narodn 
gledališča. 

Sobota, 20. julija ob 10. 
- Hermanov brlog (Muzej 
vej še zgodovine) - predst 
Kužek in muca, lutkovne i 
pine Uš iz Ljubljane. 

Sobota, 20. julija ob 20. 
- Lapidarij (ali SLG Celji 
večer romske glasbe z 
samblom Šukar. 

Torek, 23. julij ob 20. i 
Opatijska cerkev sv. Danij( 
koncert Mednarodnega i 
dinskega godalnega orkes 
pod vodstvom Simona Rol 
sona. i 

Glasbeno poletje na g r a d u Podsrecb 
v petek, 12. julija, se je pričelo na gradu Podsred 

glasbeno poletje, v okviru katerega se bodo zvrstili štirj 
glasbeni seminarji. 

Tako se je v petek z uvodnim koncertom »Two to saxes«, 
katerem sta se predstavila Jerry Bergonzi iz ZDA in Philil 
Geiss iz Francije, oba mojstra jazza in improvizacije v jazz^ 
začel glasbeni seminar za improvizacijo v jazzu, ki bo tra)̂  
do 20. julija. Istočasno se bo začel seminar za violončelo, kî  
bo končal 27. julija. Seminar za klasični saksofon bo trajal <J 
19. avgusta, takrat pa se bo tudi začel zadnji - 4. seminar," 
sicer za pozavno. 
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Dve stranišči za štiriindvajset ljudi 
Personalka v Rogatcu propada, Slovenske železnice pa nimajo denarja za njeno obnovo 

""pb vhodu v Rogatec stoji visoka enonadstropna hiša. S 
.ggte vodi do nje široka pot skozi razmajano leseno ograjo in 
ijto mimo mogočnih dreves in napol podrtih barak do 
•Ijodnih vrat, kjer ne veš, ali bi vstopil ali stekel stran. Na 
l̂ gni strani vhoda vodi nekaj stopnic do kleti, na levi do 
ifvih štirih stanovanj. Omet je oluščen, ponekod do zidakov, 
, f3V tako kot fasada, za katero se zdi, da se bo vsak hip do 
ônca sesula po tleh. Zob časa je hišo temeljito oglodal od 

,ynaj in od znotraj, vendar se neurejenost širi tudi tam, kjer 
e čas le poceni izgovor. Od zanemarjenega dvorišča, ki 
,l,Kroža hišo, od kleti do podstrešja. Zares je težko verjeti, 
|3 je bila prav ta hiša nekoč ena najlepših v Rogatcu in da so 
P pred drugo svetovno vojno mnogi spoštljivo imenovali 
graščina«. 

Hiša nosi danes številko 93, 
jrav toliko, kolikor ima let. 
Igradili so jo namreč leta 
903 kot del objektov nove 
jelezniške postaje, postavlje
ne na koncu proge od Grobel-
nega do štajerske deželne me
je-Rogatca. Med obema voj
nama je bilo pri železnici za-
loslenih približno 150 ljudi in 

Kna je bila iz Rogatca in 
lice. V hiši, k i se je je 

p r i j e l o ime personalka, so od 
1 n e k d a j živele železničarske 
I d r u ž i n e . Tako je tudi danes, le 
N a s e sedanji stanovalci razli-
! k u j e j o od nekdanjih po veli
kem nezadovoljstvu, k i se je 
ib praznovanju 150. obletnice 

i ilovenskih železnic sprevrglo 
'pravo ogorčenje. »Ko bi ta 
l a š a hiša dobila vsaj kakšno 
T o b l i n i c o od razkošnega slav-

pravijo. »Celjsko železniš-
• postajo popravljajo vsako 
po, ničkoliko denarja so že 

v l o ž i l i vanjo, da o ljubljanski 
postaji niti ne govorim, v Roga-
«cpa ne kane niti tolar. To je 
z a r e s svinjarija,« je tako kot 
os ta l i stanovalci togoten in ra
z o č a r a n tudi Maksimiljan 
Vrabič, k i se je v hišo vselil 
pred približno štirimi leti. 

^ Ustnik hiše v Rogatcu so 
' Slovenske železnice, ki so »za
jedi učinkovitejšega zbiranja 
iii porabe denarja ter lažjega 
f̂ ševanja najbolj perečih 

.problemov« leta 1994 vsa svo-
stanovanja v Sloveniji pre

dale v upravljanje Stanovanj-
l̂̂ emu podjetju Ljubljana, le-

' ° p a je kot svojega podizva-
i^lca izbralo celjsko podjetje 

Takoj po prevzemu so si 
Ustniki in novi upravljavci og-

' ^ d a l i hišp ter imeU z n^jemni-
•̂i nekaj sestankov in pogovo
rov, na katerih so enoglasno 
Ugotovili, da je stavba Rogatec 

ena od najslabših in najbolj 
Pogrebnih celovite prenove od 
^̂ eh železničarskih hiš v Slo-
^̂ niji. železnica je zato lani 
Ĵ ročila obnovo celotne elek-
'̂'̂ ne napeljave, od priključka 
'̂̂ e do posameznih stano-

^ î̂ j, dela pa so bila, tako trdi-
'° v Ljubljani, zelo dobro 
Opravljena. Maksimiljan Vra

bič trdi drugače. »V mojem 
stanovanju pol žic gleda iz 
sten. Ozemljitev je zunaj in če 
bo udarila strela, bo vse zgore
lo. Poklical bom inšpekcijo, 
naj si ogleda električno nape
ljavo.« Slabo napeljane elek
trične žice pa niso edino, kar 
moti Vrabiča. Pri obnovi so 
mu električarji uničili nove ta
pete in je moral vse stanovanj
ske prostore na novo opleska-
ti. Ko je prosil Atrij, naj mu 
povrnejo stroške, so mu odgo
vorili, da je kot najemnik dol
žen skladno s standardi sam 
tekoče vzdrževati stanovanje, 
ko je prosil za pomoč Sloven
ske železnice, je dobil odgo
vor, da mu stroškov ne morejo 
vrniti zaradi pomanjkanja 
sredstev za vzdrževanje sta
novanj . 

Kriva je železnica, 
kr iv i so stanovalci 

Maksimiljan Vrabič je sku
paj s svojim bratom Brankom, 
ki prav tako živi v personalki, 
napisal v zadnjih letih že nič
koliko prošenj in pritožb Slo
venskim železnicam, ljubljan
skemu Stanovanjskemu gos
podarstvu in celjskemu Atriju. 
Odgovori so vedno enaki. »Ka
dar pokhčemo Atrij, nam od
govorijo, da hočejo najprej de
nar, šele potem bodo delali. O 
prav nobenih popravilih noče
jo slišati, nam pa se bo hiša 
porušila na glavo. Okna v hiši 
so takšna, da bodo vsak čas 
razpadla. Tla v kuhinjah so 
peščena, streha spušča, stano
vanja pa so vsa po vrsti vlaž
na. V Ljubljani pravijo, da 
srno za vlago krivi sami, češ da 
ne zračimo stanovanj. Pa vsi 
prav dobro vejo, da se samo z 
zračenjem ne da odpraviti vla
ge. Tudi za razpadajoča tla v 
kuhinjah smo krivi stanovalci, 
ker da smo dovolili, da je priš
lo do izliva vode. To ni res, ker 
je bila poplava na hodniku in 
je posledice popravila stano
vanjska skupnost Šmarje.« 
Stanovanjska skupnost Šmar
je, ki je imela v upravljanju 
hišo do leta 1994, je pred prib
ližno osmimi leti popravila tu
di polovico strehe, to pa je bilo 
poleg nove električne napelja
ve vse, kar je bilo za boljše 
življenjske pogoje stanovalcev 
narejeno v zadnjih štiridesetih 
letih. »Za vse, kar je narobe v 
hiši, krivijo nas, stanovalce. 
Kako nas morejo tako obtože
vati, ko pa smo na takšne, 
prav žalostne razmere naleteli 
že takrat, ko smo se v hišo 
vselili. Če samo pomislim, ko
liko denarja sem že porabil za 

obnovo, saj je bilo stanovanje 
takrat, ko so mi ga dodelili, v 
zares žalostnem stanju. Prav 
vse je bilo zanič. In konec 
koncev, saj vendar nismo mi 
krivi, da je hiša stara že več 
kot devetdeset let in da že štiri 
desetletja nihče ni vanjo niče
sar vložil. Brat je pred enim 
letom kupil topli pod, pa je že 
uničen, kmalu bo uničena tu
di kuhinja, prav tako nova.« 

Razen ene stranke, trdi Mak
similjan Vrabič, vsi stanovalci 
soglasno obtožujejo lastnika 
hiše za pišmeuhovski odnos 
do stanovalcev, vendar pa tisti, 
starejši, ne upajo povzdigniti 
svojega glasu. Zato na Sloven
skih železnicah tudi pravijo, 
da sta brata Vrabič največja 
razgrajača in predvsem o Bran
ku ne povedo nič dobrega. »Po
glejte njegovo stanovanje in vi
deli boste, da ni v nič boljšem 
stanju kot sta klet ali podstreš
je,« pravi referent stanovanj
skega odseka Slovenskih že
leznic Franc Mandeljc, ki me
ni, da je nezadovoljstvo stano
valcev v Rogatcu 93 tudi posle
dica slabih medsosedskih od
nosov. »Stanovanje gospoda 
Branka Vrabiča je neprimerno 
vzdrževano. Ostali najemniki 
so ga obdolžili, da poleg svoje
ga stanovanja neprimerno 
uporablja tudi skupne prostore 
in naprave, kar se je potrdilo 
pri pregledu podstrešja in nje
gove kleti. Navlaka, iztrebki in 
drugi odpadki so bili najmanj 
sanitarno nevzdržni, če že ne 
nevarni, na pozive ostalih na
jemnikov pa se je obnašal 
skrajno netolerantno, žaljivo, 
objestno in samovoljno.« 

Brata Vrabič vse obtožbe 
Slovenskih železnic zavračata 
in pravita, da so izmišljene, 
Maksimiljan pa na račun last
nika dodaja nove. »Zadnjič so 
prišli predstavniki Slovenskih 
železnic iz Celja. Povedal sem 
jim, da bi bilo treba narediti 
nove drvarnice, ker se bodo 
te, ki jih imamo sedaj, vsak 
hip porušile, pozimi pa ne bo
mo imeli kam dati kurjave. 
Rekli so, naj se sami znajde
mo, kakor vemo in znamo, jaz 
pa vem, da ni tako, da bi za to 
moral poskrbeti lastnik hiše. 
Le-temu pa očitno ni v intere
su, da bi hišo obnovil in jo bo 
zato pustil propasti.« 

Slovenske železnice tudi to 
in podobne trditve zavračajo 
kot neutemeljene in poudarja

jo, da hiše v Rogatcu nikakor 
ne bodo pustili propasti, saj 
gre vendar za mejno poslopje, 
vendar v isti sapi tarnajo, da 
imajo zelo malo denarja. 

»Za hišo v Rogatcu je v le
tošnjem planu zapisana po
treba v višini 30 milijonov 
tolarjev, ki pa je žal nerealna, 
saj pomeni vsota več kot tri 
petine vseh najemnin, ki jih 
uberemo od vseh železničar
skih stanovanj po Sloveniji. 
Bil bi velik uspeh, če bi nam 
letos uspelo zamenjati vsaj 
dotrajano stavbno pohištvo. 
Ker pa je tudi to vprašljivo, bi 
morali poiskati kakšna do
datna finančna sredstva vsaj 
za ta in še nekaj podobnih 
težkih primerov...« 

»Ne bomo vec 
plačevali 

najemnin.« 
Pred kratkim so se stanovalci 

dogovorili, da denarja za skup
ne stroške ne bodo več zbirali. 
»Moj brat je bil blagajhik, pa za 
pobiranje denarja ni dobil niti 
tolarja,« pravi Maksimiljan 
Vrabič. »Obvestili smo Komu
nalno podjetje v Rogaški Slati
ni, naj se kar sami dogovorijo z 
Ljubljano, kaj bodo zaradi tega 
naredili. Naj nam vgradijo 
števce za vodo, pa bo potem 
vsak plačeval toliko, kolikor bo 
porabil.« V Ljubljani pravijo, 
da takšne trditve sam.o dokazu
jejo nesoglasja med stanovalci. 
Mogoče res, vendar pa je tudi 
res, da stanovalci razmišljajo 
tudi o tem, da bi prenehah 
plačevati celo najemnine. Le-te 
so vsak mesec višje in so na
zadnje za vlažno trisobno sta
novanje znašale okoli osem ti
sočakov, za enosobno pa 
okrog štiri tisoč in pol. »Števil
ke že naslednji mesec ne bodo 
več držale,« trdi Maksimiljan 
Vrabič. »Naj nam ukinejo na
jemnino, pa bomo denar nekaj 
mesecev zbirali sami ter si sa
mi pobelili hodnike in vrata. 
Ne moremo več čakati na mi
lost iz Ljubljane, kjer znajo 
reči samo to, da je najemnino 
treba plačevati, sicer nas bodo 
izselili. Saj si prihajajo ogledo
vati hišo, vendar se4||amo z 
gledanjem ne bo prav nič ure
dilo. Vejo, da bi bilo treba zavi
hati rokave, vendar pravijo, da 
ni denarja. Tudi drugim želez-

ničarskim hišam se ne godi 
bolje, vendar imajo drugod 
vsaj kopalnice in stranišča in 
nova okna. Naša so že čisto 
prhla in si jih ne upamo niti 
dotakniti. Tudi polkne so po
polnoma zanič. Stanovalci 
sploh nimamo več veselja, da 
bi si karkoli uredili, zato je 
zanemarjeno tudi okolica. Klet 
je takšna, da te je strah stopiti 
vanjo. Voda stalno vdira, stene 
so vlažne. Pa hiša ni le neureje
na, ampak je tudi nevarna. Fa
sada na tisti strani hiše, ki gle

da proti cesti, se bo nekega dne 
zrušila in nekoga ubila. Se bo
do pri Slovenskih železnicah 
šele takrat zganili? Kdo bo 
prevzel krivdo, če bo do tega 
res prišlo?« 

V Ljubljani so izračunali, da 
bi temeljita obnova hiše stala 
90 milijonov tolarjev. Vsota je 
sicer visoka, vendar glede na 
to, da v stavbi toliko desetletij 
niso naredili ničesar, ni prese
netljiva. »Presenetljive so le 
obtožbe, pravi Maksimiljan 
Vrabič, »da smo za vse, kar je 
zanič, krivi le mi, stanovalci. 
Če že ne morejo zbrati toliko 
denarja, pa naj dajo vsakemu 
od najemnikov po en milijon 
tolarjev, pa si bomo vse sami 
uredili. Zares je zelo žalostno 
in ponižujoče, da moramo 
pred straniščem čakati v vrsti 
in da se petčlanska družina 
kopa v umivalniku.« 

Medtem med Ljubljano in 
Rogatcem potujejo pisma s 
prošnjami, pritožbami, praz
nimi obljubami in tarnarjem o 
pomanjkanju denarja. Nekoč 
lepa in cvetoča hiša, v kateri 
so pred mnogimi leti, ko že
leznici še ni bilo vseeno, kako 
živijo njeni uslužbenci, stano
vali srečni ljudje, pa propada. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATlČ 

»Živimo slabše kot Cigani 
la Dolenjskem. V hiši je 
osem stanovanj, v katerih ži
vi 24 ljudi, od šolarjev do 
upokojencev. Nobeno od sta
novanj nima kopalnice, stra
nišči pa sta le dve. V vsakem 
nadstropju po eno. Pa ko bi 
bilo to vsaj solidno stranišče. 
Potrebuješ čelado ali pa kar 
•ležnik, da se obvaruješ pred 
Najočim ometom.« 

Kar težko je verjeti, da je bila to nekoč ena najlepših hiš v Rogatcu. 

OSNOVNA ŠOLA GLAZIJA CELJE 
OBLAKOVA 15, 3000 CELJE 

razpisuje prosta delovna mesta: -4 vzgojitelji v domu za nedoločen čas -1 nočni vzgojitelj za nedoločen čas -1 pomočnica vzgojiteljice v domu za določen čas 

-1 pomočnica vzgojiteljice za določen čas 
Začetek dela: 1.9.1996. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju z zakonom določenih 
pogojev pošljite na naš naslov v 14. dneh po objavi razpisa. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v zakonitem roku. 

VIZ OSNOVNA SOLA KOZJE 
KOZJE 131, 3260 KOZJE 

razpisuje prosta delovna mesta: 

- učitelja telesne vzgoje za določen čas 

- učitelja razrednega pouka za določen čas 

polovična delovna obveznost v knjižnici in poučevanje 
matematike in slovenskega jezika v 5. razredu 

- učitelja biologije in kemije za določen čas 
Začetek dela: 1.9.1996. 
Pogoj: višja ali visokošolska izobrazba ustrezne smeri. 
Prijave z dokazili o izobrazbi pošljite v 8. dneh po objavi 
razpisa. O izidu razpisa boste obveščeni v 15. dneh po 
izbiri. 
Prostovoljno gasilsko društvo Žalec 
razpisuje 

opravljanje hišniških del 
v gasilskem domu Žalec pod naslednjimi pogoji: 
-voznik C kategorije 
-gasilec 
-po možnosti avtomehanik - serviser 
Interesentu se nudi dvosobno hišniško stanovanje. O 
ostalih medsebojnih obveznostih bo sklenjena posebna 
pogodba. Prijave pošljite najkasneje v roku 15 dni po objavi 
v časopisu na naslov: P r o s t o v o l j n o g a s i l s k o d r u š t v o 
Ž a l e c , 3 3 1 0 Ž a l e c , H e r o j a S t a n e t a 1 . 
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Odprto za vrtnine 
No srednji vrtnarski, kmetijski in gospodinjski šoli v Celju preizkušajo nove vrste vrtnin 

Na srednji vrtnarski, kme
tijski in gospodinjski šoli v 
Celju, vrtnarska postaja Celje-
Šentjur, je bil v sredo, 10. juli
ja, dan odprtih vrat vrtnin. 

1'iedslavili so LMIOICII pro
gram preizkušanja vrtnin, ki 
poteka na tej vrtnarski postaji 
že tretje leto. Vrtnarska postaja 
je ena izmed petih registrira
nih v Sloveniji. V okviru pro
grama preizkušajo nove vrste 
vrtnin in opazujejo vpliv naše
ga podnebja nanje. V letu 1996 
so v preizkuse uvedli: čebulo 
(Belokranjka, Ptujska, Holand-
ska rumena in Aldato), visoki 
stročji fižol (Jabelski pisanec. 
Ptujski maslenec, Wachsgold-
bohne in Helda), nizek stročji 
fižol (Sunray, Early sunray in 
Top crop), zgodnje zelje (Dit-

mar-standard, parel Fl, Delphi 
Fl, Tucana G l ) , pozno zelje 
(Emona-standard. Kranjska 
okrogla. Varaždinska, Delus 
Fl, Atria Fl, Vestri Fl, Cassan-
dra Fl in Rinda F l ) , solatne 
kumare (Boda, Jazzer Fl, dol
ge zelene, darina Fl in Pontia) 
ter paradižnik (Monroe Fl, San 
Marzano Fl, Saint Pierre, Mar-
mande. Red Jade 2 in Novosad-
ski jabučar). 

Na srednji vrtnarski, kmetij
ski in gospodinjski šoli so tem 
projektom namenili 30 arov po
vršin, ki jih urejajo dijaki in 
dijakinje. Vodje projekta na šoli 
so Romana Špes, Alenka Ange-
luh in Štefanija Kos-Zidar. Ob 
koncu preizkusov bodo podat
ke poslali v Ljubljano, kjer jih 
bodo uredili in izdali brošuro. 

-Dan odprtih vrat je bil name
njen predvsem področnim 

pospeševalcem in agrono
mom, ki dajejo nasvete kme
tom. PredstaviU so jim potek 
vzgoje rastlin, na kakšni parce
li rastejo, kdaj so jih sejali, 
kako dognojevali in zaščitili. 

V okviru šole pa bodo urediU 
tudi rezarij. To je vrt z vrtnica
mi in sorodnimi rastlinami. 
Ker je to zelo obsežen projekt, 
pričakujejo, da ga bodo končali 
v približno dveh do treh letih, 
saj je potrebno urediti tudi po
ti. Pričakujejo, da bo tam raslo 
okoli 200 vrst vrtnic, kar naj bi 
pomenilo okoli 6000 cvetov v 
času cvetenja. 

Dneve odprtih vrat bodo po-
novih v času od 20. do 22. 
avgusta, prosijo pa, da pred
hodno najavite svoj prihod Šte
faniji Kds-Zidar. 

PRIMOŽ POKLIC 

REČENO (ne) STORJENO 

J e l c i n i m a t o p l e r o k e . . . 
... in zahripan glas. In v 

Rusiji so bile volitve. Govorice 
o bolezni predsednika Jelcina 
so se pričele širiti dokaj hitro, 
saj je čas volitev pač občutlji
vejši za takšne dogodke. Ker 
bolan predsednik ne predstav
lja trdnosti, ki bi jo od bodoče
ga vodje ene največjih držav 
na svetu pričakovali, je takšno 
novico seveda potrebno čim 
odločneje in zanesljiveje ovre
či. Tako je ruski premier Čer-
nomirdin vest o Jelcinovi bo
lezni demantiral z oznanitvi-
jo, da je ob medsebojnem do
tiku s predsednikovo roko 
zaznal, da ima le-ta toplo 
dlan, in da je zaradi tega pač 
možno sklepati, da je zdrav. 
Nekaj je menda narobe le v 
zvezi z glasom, kar pa naj bi 
bila posledica rahlega prehla
da. Glede na televizijski po
snetek na volitvah pa je lahko 
vsak normalen človek priča
koval le, kdaj se bo predsed
nik Jelcin zložil po lakiranem 
parketu primestne rezidence. 
No, kakorkoli že, to se ni zgo
dilo. In sedanji predsednik bo 
vodil državo še nadaljnjih ne
kaj let. Če bo njegov stisk roke 
še naprej topel kot do sedaj, 
pa bodo volivci ugotovili takoj 
po tem, ko bodo spoznali, ko
liko je postalo njihovo življe
nje, po obljubljeni deveti de

želi, v resnici svobodno in nor
malno. 

Če na koncu potegnemo pa
ralele še s kakšno drugo drža
vo, ugotovimo, da je med voli
tvami v ZDA tudi tamkajšnji 
tedanji volilni kandidat Clin
ton izgubil glas za nekaj časa; 
ali je imel tople roke nam ni 
sporočil nihče. Vsekakor je tu
di on na volitvah zmagal. Ker 
pa nas zaenkrat volitve v Ame
riki verjetno še vedno manj 
zanimajo kot pri nas, je bolj 
zanimivo ugibati, kdo od na
ših volilnih kandidatov bi 
utegnil izgubiti svoj dober 
glas na bližnjih volitvah. Če 
govorimo v zvezi z glasom v 
prenesenem pomenu, pa je se
veda vprašanje, kdo od naših 
političnih veljakov dober glas 
sploh še ima. Možnosti za 
zmago, če bi sodili po izkuš
njah velikih, so tako seveda 
zelo izenačene. 

ZORAN PEVEC 

Koledar iz 
iconcnic 

v gornjegrajskem razstaviš
ču Štekl so odprli razstavo 
panjskih končnic, ki jih je iz
delal Janez Slapar iz okolice 
Tržiča. S pomočjo končnic je 
umetnik izdelal koledar in v 
vsakem mesecu predstavil 10 
svetnikov. US 

Cigani l jubi jo pesmi 
Na Slovenskem to trditev dokazuje pred

vsem Šukar, tamburaška zasedba, ki je ob 
peti obletnici delovanja minuli petek nasto
pila tudi na velenjskem gradu. 

Tako je ciganska pesem zadonela v za to 
primernem prostoru, petčlanski tamburaški 
zasedbi pa je uspelo ogreti in k sodelovanju 
pritegniti tudi občinstvo. 

Razpon pesmi - večino so jih zapeli v rom
skem jeziku - je velik in raznolik, kar dokazu
jeta tudi dve kaseti in dve CD plošči, ki jih je 

skupina Šukar izdala v petih letih delovan 
Občinstvu so poznani tudi kot spremljeva 
nekaterih legend slovenske glasbe (Vlado Ki 
slin. Zoran Predin, Jani Kovačič...). 

Ciganski glasbi skupine Šukar boste to sob 
to zvečer lahko prisluhnili tudi v Celju. Že jut 
v petek, pa se v knežjem mestu obeta šei 
etno-žur in sicer na Špici, kjer bo s kar dvei 
spremljevalnima skupinama - z Malimi Boge 
in Beltinško bando nastopil Vlado Kreslin. 

NMS, Foto: ( 

Vojnicani na 
Komelju 

z dvema avtobusoma, v ka
terih je bilo največ članov 
krajevnih borčevskih organi
zacij Vojnik, Frankolovo, No
va Cerkev in Dobrna, članov 
Planinskega društva Vojnik 
in predstavnikov občine, so 
Vojnicani sodelovali na 17. 
pohodu na Komelj nad Pli-
berkom na Avstrijskem Ko
roškem. 

Pohod so pripravili v spomin 
na Domnovo četo, ki je skoraj v 
celoti padla v bojih z okupator
jem pred 52. leti. Med udele
ženci je bil tudi Jurij Bojano-
vič, predsednik občinske bor
čevske organizacije Vojnik, ki 
je še edini živeči borec Domno-
ve čete. Sodelovanje med borci 
Vojnika in Pliberka je tradicio
nalno in traja že več deset let. V 
kulturnem programu so sode
lovali Štajerski rogisti iz Nove 
Cerkve in godba iz Liboj. T V 

PLANINSKI KOTIČEK 
v Nežke in 

Visoke Tatre 
Planinska sekcija Društva 

upokojencev organizira od 2. 
do 10. avgusta planinski izlet v 
Nežke in Visoke Tatre na Slo
vaškem. Na voljo je še nekaj 
prostih sedežev v avtobusu. 
Prijave sprejema do 12. julija, 
oziroma do zasedbe avtobusa, 
Milan Gombač, telefon 38-855. 

Na Marmolado in 
Monte Pelmo 

Planinsko društvo Celje pri
pravlja od petka, 19., do nede
lje, 21. julija, izlet na Dolomite 
- 3342 m visoko Marmolado in 
3168 m visok Monte Pelmo. 
Odhod s postaje na Glaziji bo v 
petek, 19. julija, ob 6. uri zju
traj. 

Še istega dne bo po lahki j 
pohod do Beneške koče, v 
teri boste prenočili. V sob 
dopoldan bo pet napornih 
vzpona na Monte Pelmo ir 
enkrat toliko ur sestopa po 
smeri do avtobusa. V ned< 
zjutraj bo vzpon še v Marn« 
dino škrbino, ki pa zaht 
tudi uporabo cepina in deri 

Prijave sprejemajo v pis« 
planinskega društva Celje. 

Na Hochalmspiti 
in StanicevVrh 

Planinsko društvo Zlata 
Celje vabi 20. in 21. julija 
Sauleck in Hochalmspitze, 
mor bo odhod v soboto, 
julija ob 4. uri zjutraj s po 
nim avtobusom s parkirišč 
Glaziji. 

Naslednjo soboto pa se h 
ob 5.30 uri zjutraj, s parkii 
na Glaziji, odpravili na Ze 
ke špice oziroma Staničev^ 

N 

Kabelsica 
televizifa 

Elektro Turnšek je konž 
napeljevanjem kabelske tel 
zije v štiri bloke v Vojniku,; 
pa urejajo studio v osnovn 
li. Z deh bodo nadaljevali j 
ni, ko naj bi s kabelsko tele' 
jo opremili večino občine. I 
ki so jim priklopih kabe 
TV, lahko gledajo 32 televiz 
skih programov in poslušajo 
radijskih postaj. 1 

Popravelc 
v prejšnji številki Nove: 

tednika smo na 20. strani o 
javili prispevek o uspešni 
tekmovanju ekip Društva P 
deželske mladine (DPM) Šei 
j ur, ki smo ga pomotoma J 
slovili Šentvidčani dva 
zmagali. V resnici je en 
zmagala ekipa Šentvida, < 
gič pa ekipa DPM Šentjul 
se ji posebej opravičujemo 

Teicmovanje zgoraj brez 
Na tretjem že tradicionalnem srečanju »Zgoraj brez«, ki ga vsako leto organizira klub »VW-

hrošč cabriolet«, se je v soboto v Atomskih toplicah zbralo 22 lastnikov teh vozil. 
Udeleženci so se zbirah vse do 12. ure, ko je bil uradni začetek turističnega rallya. Najprej so za 

svoje jwlene konjičke brez strehe žrebali štartne številke in se potem podali na nekaj kilometrov 
dolgo progo preko Imenega, Virštanja, Lesičnega, Kozjega na grad Podsredo, od tam pa preko 
Trebč, Prelaskega, Podčetrtka v Olimje na domačijo Amon, kjer je bila zadnja kontrolna točka. 
Zmagal je lastnik najlepšega hrošča, Aleš Berlinger iz Velenja. NINA GRADIČ 
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Pri Sveti Heleni drugič »da« 
Zlatoporočenca Ana in Miha Mastnak iz Javorja blizu Gorice pri Slivnici 

»Veste, danes sva še malce 
^spana, ker smo včeraj dol-
,p proslavljali,« je v nedeljo, 
ian po poroki, hitel razlagati 
latoporočenec Miha Mast-

Z ženo Ano sta me čaka-
j na klopci v senci in me 
^vabila v hišo, kjer se je 
pletel prav prijeten pogo-
for- . . . . . ... 

Zliitoporočenka Ana se je ro
j i l a v Javorju 19. maja 1926. 
Ipta. V hiši je bilo 10 otrok in 
1̂3r kmalu je občutila, da ji ne 
j,o z rožicami postlano in da bo 
ja icošček kruha morala trdo 
joprijeti za delo na trdi koz-
anski zemlji. Tudi mož Miha 
;e je rodil v Javorju,10. sep-
einbra 1920. leta, v hiši, kjer 
živita sedaj. Torej sta se pozna
la že kot otroka in oba okušala 
ter spoznavala težavnost in le
poto kmečkega življenja. 
Obema je mladost grenila 2. 

svetovna vojna. Mladenič Mi
hael je moral oditi v nemško 
fojsko in kot vojak občutil in 
ddel mnogo gorja v Nemčiji, 
Holandiji, Belgiji, Rusiji, Polj
ski in Franciji, kjer je bil leta 
1944 priča izkrcanju zavezniš-
lih sil v Normandiji. Še sedaj 

l i m a pred očmi sestreljena za
vezniška letala, kolone tan-
it|(ov, ki so prodirali proti 
ijiemški vojski. Pravi pekel je 
h\\ to. Z zavezniško vojsko je 
prišel v London - na to mesto 
•jina lepe spomine, in potem z 
io 13 dni plul z ladjo do 
Mije. Še dobro se spominja, 
da je v Bari priplul na sveti 

[ večer. Potem se je vključil v 
partizansko vojsko in kot vo-
jal( 5. prekomorske brigade 
prodiral preko Splita, Velebi-
ta, Gospiča do Ljubljane. Koli
kokrat je za las ušel smrti. 

»Sveto pismo, ki mi ga je iz 
Rusije poslal brat v Francijo, 
sem bral, kadarkoli sem imel 
možnost in prepričan sem, da 
mi je zaupanje v Boga ohrani
lo življenje,« zatrjuje Miha. 

Kravica za začetek 
Vse gorje pa se je le ustavilo, 

vrnil se je v rodno Javorje. 25-
letni Miha si je želel ustvariti 
.svojo družino in za življenj
sko sopotnico izbral šest let 
mlajšo sosedo Ano. Julija 
1946. leta sta si Ana in Mihael 
prvič rekla »da« in si obljubila 
zvestobo, spoštovanje in med
sebojno oporo, kar sta v prvih 
letih zakona v težkih časih po 
vojni še kako potrebovala. 
Ana pravi: »V začetku je bilo 
res hudo. Gospodarstvo so 
imeli v rokah očetovi starši, 
midva sva imela samo eno 
kravico. Po devetih letih pa 

nama je moževa mati le dala 
polovico svoje zemlje in tako 
sva lažje gospodarila.« Celo 
življenje in vse moči sta pos
vetila kmetiji, zemlji in petim 
hčeram. Vse hčere so omože-
ne in imajo otroke, tako imata 
zlatoporočenca danes 15 vnu
kov in že 4 pravnuke. Doma je 
poročena najmlajša hči Silva. 
Ana in Miha se pohvalita, da 
sta dobila zeta, ki bi mu pri 
belem dnevu z lučjo težko na
šel enakega. Veselje jima dela
jo domače tri vnukinje, onad
va pa jim rada pripovedujeta 
zgodbe iz svojega bogatega in 
težkega življenja. 

Zabave v njunem življenju 
ni bilo mnogo, toda veselja 
polno mero. Veselili so se 
drobnih stvari, gospodarskih 
uspehov, dobre letine; zaba
vali so se ob kmečkih opravi
lih: kožuhanje, koline, žetev. 

trgatev. Ponosna sta na svoj 
vinograd, pri težkem delu ji
ma je domače vino dajalo 
moč, toda pila sta ga vedno do 
prave mere. Miha se takole 
pošali: »Zdravnik mi je pred 
leti dejal, da naj pijem manj 
vina, jaz pa sem mu dejal, da 
že pijem manj, saj ga pol ko
zarca razlijem, ker se mi roke 
tresejo.« Miha se je vedno do
bro zavedal, kje je prava mera, 
in v dokaz zapel del ljudske 
pesmi: 

Po gorah Jezus hodil, ki 
nam je vince sjal, 
prav milo se razjokal, ko je 
pod trsom stal. 
Ta prve solze točil čez žene 
in može, 
ker jim je sladko vince 
pokvarilo srce. 
Zlatoporočenca sta prava 

zakladnica starih ljudskih pe
smi in te prenašata na svoje 
vnuke. 

Z njima sem se pogovarjala 
v več kot tristo let stari hiši, ki 
so jo mladi zelo lepo obnovili 
in iz nje diha toplina kmečke
ga doma. Taki so tudi ljudje 
na tej domačiji. 

NINA GRADIČ 

Zlatoporočenca sta si že drugič pred Bogom obljubila 
zvestobo. 

Presenečenje za Špelo 
Minulo nedeljo je bilo na Lopati pri Celju zanimivo. Za to je 

poskrbel Nedeljski dnevnik v okviru akcije »Zlata ribica«, s 
katero presenečajo ljudi saj jim izpolnjujejo skrite želje. Špela 
Breznik si je želela voziti velik tovornjak že od nekdaj. Želja se 
ji je uresničila. Okoh devete ure dopoldan so se pred njeno hišo 
pripeljali trije ogromni tovornjaki in močno zatrobili. Od 
presenečenja je Špela potočila kar nekaj solz. 

GREGOR KATlČ 

Gozdna šola ne sameva 
v gozdno šolo v bližini 

Mozirja prihajajo športniki 
že več kot 50 let. Julija so bili 
v šoli študenti Fakultete za 
šport, ki so tu opravljali ene
ga izmed izpitov. 
« ' ' , ' . I i 

Zgodovma gozdne šole, kot 
jo imenujejo domačini, sega 
že v obdobje pred vojno. Ta
krat so bili njeni lastniki skav
ti, ki so pod okriljem celjske 
župe pričeli z usposabljanjem 
kadra za društvo. Od bližnjih 
kmetov so odkupili še nekaj 
zemlje in površina tabora se je 
povečala na 3 hektarje zemlje. 
Od takrat so prihajali v tabor 
otroci na športne počitnice in 
razne delavnice z namenom, 
da se seznanijo z naravo. Po
leg otrok tabor obiskujejo tudi 
športniki, predvsem mladi at
leti in člani raznih nogomet
nih ali košarkaških ekip. 

Z ustanovitvijo Fakultete za 
šport se v Mozirje vsako polet
je vračajo tudi študentje te 

fakukete, bodoči profesorji te
lovadbe. Opraviti morajo iz
pit, ki se imenuje Planinstvo 
in turistika. V okviru tega izpi
ta se morajo preskusiti v špor
tih, kot so lokostrelstvo, spu
sti s kajaki, jahanje, pikado, 
balinanje ter še nekaterih dru
gih. Rdeča nit teh aktivnosti je 
nedvomno orientacija, ki je 
tudi najtežja. Na zadnji dan 
taborjenja jim profesor razdeli 
zemljevide, na katerih je vri
sana pot. Študenti morajo naj
ti označene točke, kjer so »lisi
ce«. Na zemljevidih kraji niso 
označeni, študentje pa morajo 
priti do cilja v dveh urah. Če 
jim to ne uspe, izpita niso 
opravili. V Ljubljani jih nato 
čaka še ustni preskus znanja, 
kljub precej težkim nalogam 
pa so študentje s takšno obli
ko učnega procesa zadovoljni. 

Med našim obiskom v tabo
ru je bilo precej živahno.Vsak 
študent ima svojo zadolžitev. 
Fantje dežurajo in odgovarja
jo za okolico tabora, dekleta 

pa morajo poskrbeti za čisto 
kuhinjo in jedilnico. Fantov
ski del je še posebej navdušen 
zaradi družbe deklet, želijo pa 
si, da bi jim kdaj pospravile še 
šotor. Za primerno plačilo pa 
so menda pripravljeni usluge 
tudi vrniti. Pritožili so se le 
zaradi ene same stvari. Postelje 
so namreč premajhne, zado
voljni da bi bih s francoskimi. 
Njihov profesor Franc Ven-
gust je ob tem pripomnil: »Se
veda, po možnosti vodnimi!« 

POLONA RIFEU 

Vesela študentska druščina v gozdni šoli. Ta bo letos ponudila zavetišče še mnogim športni
kom in tudi drugim, ki bodo preživljali počitnice v naravi. 

Gasilska šola v naravi 
v v času od 4. do 6, julija je gasilsko društvo 
^̂ ntjur organiziralo že četrto šolo^v naravi^ 

mlade gasilce. Šola je bila že drugič v ' 
^•^movškovem domu na Kopah. Šole se je 
^^eležilo 37 otrok, zanje pa je skrbelo 9 
'Mentorjev. 

'̂ •"vi dan so pripravili pogovor o organizira-
'̂ osti gasilstva ter o nevarnostih pri požaru in 
^ščitnih ukrepih. Drugi dan so spoznali široko 
Področje gasilske taktike, s popoldanskimi 
f̂ f̂ ktičnimi vajami pa še gasilske tehnike in 

opremo ter osnove prve pomoči. 
. ^rez zabave in sprostitve pa seveda na gre. 
^^^ci so imeli veliko prostega časa za športne 

igre, zvečer pa so v sodelovanju z mentorji 
organizirali karaoke in ples. Ker so se pa morali 
za ples urediti, so imeli tudi frizerski salon in 
manikirnico nohtov, seveda po znižanih ce
nah. 

Šolo v naravi so zaključili v soboto popoldan. 
Pripravili so taktično vajo, na kateri so sodelo
vali vsi otroci in mentorji. Prikazali so gašenje 
namišljenega požara v Grmovškovem domu s 
pomočjo hidranta in kombiniranega vozila ter 
reševanje z dihalnimi aparati, nosili in drsno 
vrečo. Tako so prikazali, kaj vse so se naučili 
na gasilskih vajah in v šoli v naravi. 

MELITA KOVAČIČ 
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ODMEVI 

Velenje izgubilo 
dušo 

Na kratko bi radi pojasnili, 
zakaj smo se izrekli proti 
spremembam zazidalnega 
načrta, ki naj bi bil zelena luč 
za gradnjo cerkev ob Šaleški 
cesti v Velenju. 

Glede na to, da predlagate
lji prihajajo iz vrst SKD, smo 
upravičeno pričakovali, da jih 
bodo pri tem podprli svetniki 
iz vrst ZLSD, LDS in DeSUS. S 
temi strankami je večina svet
nikov stranke SKD tesno so
delovala v zadnjem letu dni, 
prav tako pa tesno sodeluje z 
njimi tudi v vladi RS, kar po
meni, da so bili zopet politič
no izigrani. Res je, da stranka 
SKD nima nič skupnega z ve
ro in verniki, nesporno pa je, 
da se ta stranka predstavlja 
kot nekakšna zastopnica 
cerkve v politiki in si mnogo
krat povsem neupravičeno la
sti vernike za svoje člane in 
pristaše. Ker se cerkveni 
predstavniki takšnemu po
kroviteljstvu niso nikoli javno 
odrekli, se bodo pač morali 
sprijazniti s tem in morda še s 
kakšnim porazom. 

Prav to metanje SKD, cerk
ve in vernikov v isti koš pa je 
bilo odločilno, da smo Repub
likanci odločno glasovali pro
ti, čeprav smo sami verniki in 
v vseh pogledih podpiramo 
vero in cerkev. Vendar pa'bi v 
tem primeru morali podpreti 
politični predlog stranke SKD, 
kar je bilo za nas povsem 
nesprejemljivo. Verjetno ne bi 
bilo potrebno posebej pojas
njevati naše odločitve, če ne 
bi nekateri pozabili na dogod
ke izpred leta in pol. Takrat je 
član predsedstva stranke 
SKD, ki je istočasno tudi no
tranji minister, iz političnih in
teresov pripravil morilsko ak
cijo zoper predsednika in 
podpredsednika Republikan
cev. Ker načrtovana morija ni 
uspela, ker pa so pri tem pov
zročili veliko materialno ško
do, so v avtomobil podtaknih 
nekaj pištol in oba priprli. Se
veda ta isti član predsedstva 
SKD in notranji minister g. 
Šter v vsem svojem »krščan
skem poštenju«, ki bi se ga 
upravičeno sramovali vsi po
šteni verniki, danes trdi nekaj 
povsem drugega. Trdi na
mreč, da naj bi si avtomobil 
uničila sama, s tem, ko naj bi 
prebijala policijske barikade 
in pri tem naj L3I uničila štiri 
njihova vozila. Na vprašanje, 
kako naj bi to izvedla, ko pa 
je najino vozilo poškodovano 
samo po obeh bokih, še ome
njeni minister ni odgovoril. 
Na ve to predsedstvo stranke 
ni nikoli odreagiralo, iz česar 
je moč sklepati, da se s tak
šnim načjnom preganjanja 
pohtičnih nasprotnikov po
vsem strinjajo. Minister Šter 
pač rad demonstrira moč in 
nasilje državnih organov nad 
lastnim narodom, pri tem pa 
ga podpira vodstvo stranke 
SKD. Za tiste, ki radi razkazu
jejo svojo moč in mišice, pa 
gradnja cerkve ni najbolj pri
merna rešitev. Torej, nič ni 
narobe z vero in cerkvijo, le 
predlog ne prihaja iz takšne 
politične stranke, ki bi bila 

vredna zaupanja vernikov in 
cerkve. Ni mogoče pristati, da 
bi se v tej državi vršilo kakr
šnokoli nasilje nad lastnim 
narodom, ne glede, kdo si bi 
kaj takšnega omislil in drznil. 

REPUBLIKANCI SLOVENUE 

Hišo sva 
pošteno plačala 

v Novem tedniku je bil 4. 
julija objavljen zapis kupcev 
Jožice in Srečka Plavčaka »Hi
šo sva pošteno plačala«, v ka
tere ni niti ene resnice. Ker 
sem bila zavedena, prevara
na, ogoljufana od Jožice in 
Srečka Plavčaka in ge. Ane 
Jančar, sem se primorana og
lasiti. Po petih letih od proda
je dajeta zopet popolnoma 
druge izjave. Komu v korist ? 
Dobro vesta in tudi drugi, da 
je bil naš dogovor samo za 
DEM in to za 135.000 DEM, 
drugače sploh ne bi prodala 
in nikdar se nisem pogovarja
la o takratnih dinarjih ne z 
Vama in ne z go. Jančar, kaj 
šele o tisti, lažni, namišljeni 
ceni. Ničkolikokrat sem že 
povedala, da je ga. Jančar 
prišla aprila 1991. leta k meni 
v Laško in me lepo pregovori
la za posredovanje pri proda
ji, češ da ve za kupca. Čez dva 
dni sta prišla zakonca Plavčak 
in takoj ob prihodu povedala, 
da sta seznanjena, da morata 
plačati vse v DEM. Po ogledu 
in pogovorih sem povedala 
ceno 135.000 DEM. Začudila 
sta se in izjavila, da jima je ga. 
Jančar povedala ceno 160.000 
DEM in takoj sta se strinjala s 
135.000 DEM z izročitvijo v 
roke. Kje je sedaj ta dogovor
jena resnica? Vajin namen je, 
da bi pred sodiščem in sve
tom dokazala nasprotno od 
resnice, saj se večinoma upo
števa vajina lažna izjava. Na 
to pa ne morem pristati, ker 
hočejo nasprotne stranke de
liti z mojo lastnino oz. z mojo 
vsoto od naše prodaje, od 
mojega življenjskega truda in 
žuljev. Obenem pa trdita, da 
sta dala samo 5000 DEM za 
aro hiše, ko pa ena listina 
kaže, da sta dala 3000 DEM 
ge. Jančar za provizijo. Potem 
zopet na drugem papirju ka
že, da sta dala 3000 DEM are 
za stanovanje za sina od ge. 
Jančar. Te papirje mi je prine
sla ga. Ana Jančar čez 14 dni, 
ko sem bila v njihovem zača
snem stanovanju. Kar pa se
daj izjavljata, so same laži, 
kar delata, je kaznivo dejanje. 
To je čisti kriminal, kot je 
povedal bivši župan v Laš
kem g. Veršec. 

Sama sta mi povedala, da bi 
morala že pred leti podreti 
hišo, ker bivanje v njej ni bilo 
več varno, da je bila od star
šev, da je zelo stara in da je bil 
to včasih hlev za konje. Na 
sodišču sta pričala, da so bile 
hiše približno enake. Naša hi
ša, 22 let stara, enonadstrop-
na, z velikim vrtom, raznim 
sadnim drevjem, trto, čez 
2000 m2 zemlje, naj bi bila 
enaka zelo stari stavbi, ki je 
že razpadala. Ali ni to več kot 
goljufija? In to še ni vse. Na 
sodišču sta pričala, da sta na
šo novo hišo adaptirala, sedaj 
govorita o obnovi. 

Nobenega dogovora ni bi
lo, da naj bi ga. Jančar hišo 
prodajala, o nobenem poob
lastilu ne vem, kar sedaj go
vorita, mi je tuje, še več, na 
prvi obravnavi sta pričala, da 
sta na občini izvedela za ceno. 

hiše, kdo bi temu verjel. Kar 
se tiče tožbe, mi je pa odvet
nik povedal, da bi morala pr
vo tožiti vaju, ker sta dala vso 
vsoto od naše prodaje, brez 
mojega dovoljenja in vedno
sti, tuji osebi. Ona je bila sa
mo posrednik in ne lastnik. 

Čez noč sta obogatela na 
moj in tuj račun, mene pa so 
spravili na beraško palico. Če 
se že več kot 5 let okoriščajo 
drugi z mojim življenjskim 
trudom, prelitim znojem in 
žulji, naj se pa drugi borijo 
naprej za pravico. 

DOROTEJA NEMEC, 
Celje 

PREJELI 
SMO 

Izjava za 
javnost 

Koordinacijski odbor za us
tanovitev novih občin Bra-
slovče, Polzela, Prebold, Ta
bor in Vransko je na redni seji 
7. julija 1996 na Polzeli sprejel 
naslednje aktivnosti: sprejel 
je poročilo članov odbora, ki 
so se udeležili posveta o usta
novitvi novih občin v Republi
ki Sloveniji na Jezerskem. Vsi 
predsedniki novo izvoljenih 
svetov krajevnih skupnosti, 
ki vodijo postopek za svojo 
občino, v celoti podpirajo vse 
dejavnosti odbora za dosego 
tega cilja. 25. julija se pripravi 
v občini Žalec skupni sesta
nek vodstev vseh strank, vo
dij skupin svetnikov, pred
sednika sveta ter župana ob
čine Žalec z nalogo, da se 
stvari pospešijo še pred dr-
žavnozborskimi vohtvami. V 
kolikor bo potrebno, se pri
pravi še dodatno gradivo za 
vladne službe in državni zbor. 

IVAN FALE, 
koordinacijski odbor 

Gradnja T V 
stolpa 

v četrtek, 4. julija, nas je 
poklical po telefonu predsed
nik NK Pubhkum g. Darko 
Klarič in nas seznanil z name
ro NK Publikum po postavitvi 
visokega TV stolpa na zahod
ni strani tribun nogometnega 
igrišča - točno nasproti naše 
hiše. Takšno možnost smo v 
telefonskem razgovoru od
ločno zavrnili. Ni prvič, da NK 
Publikum predlaga dogradi
tev tribun, strehe nad tribuna
mi, TV stolpa in drugih objek
tov. NK Publikum smo poslali 
dopisa z dne 6. aprila 1994 in 
18. januarja 1996, v katerih 
smo pojasnili naša stahšča in 
zahteve v zvezi z problemati
ko igrišča na Skalni kleti. Očit
no pa je, da naših mnenj, 
predlogov in zahtev NK Publi
kum ne upošteva. 

Sporočamo, da na zahodni 
strani nogometnega igrišča 
Skalna klet nasproti naše hi
še: 

nikoli ne bomo dovolili 
gradnje objektov nasproti na
še hiše, še posebej ne tribun, 
strehe nad tribunami, TV stol
pa ter drugih objektov. Posta
vitev takšnih objektov bi nam 
onemogočila razgled, prepre
čila dostop do sonca in svetlo
be, navsezadnje pa zmanjšala 
vrednost stanovanjske hiše. 

nikoli ne bomo dali soglas- | 
ja za izgradnjo objektov, opi- i 
sanih pod točko 1. Upamo pa, j 
da takšnega soglasja ne bodo j 
dali pristojni organi. Ne gre : 
prezreti, da je v upravnem i 
postopku ob spremembi za- ; 
zidalnega načrta potrebno tu- " 
di naše soglasje. 

NK Pubhkum prične ure- j 
sničevati naše zahteve, ki so j 
razvidne že iz omenjenih do- ; 
pisov, prilog in dodatka k so- ; 
glasju za izgradnjo sedaj ob- ̂  
stoječega zidu. 

da smo v izgradnjo naše ' 
hiše vložih vehko truda in de- .' 
narja ter, da želimo živeti v ̂  
miru. Nikakor pa si ne želimo 
okoli sebe »Kitajskega zidu«. ' 

V kolikor bo prišlo do ne- \ 
dopustnih posegov in posku- ! 
sov gradnje objektov TV stol- ; 
pa, bomo prisiljeni zahtevati \ 
intervencijo pristojnih orga- \ 
nov ter vložiti tožbo na sodiš- \ 
ču. I 

DRUŽINA GUČEK, i 
Celje j 

Hmeljaiii tečejo > 
kazensldkrog i 
Novinar Brane Piano je v ; 

Delu 12. julija vsestransko in i 
korektno izpostavil temeljne j 
vidike tako imenovane hme- : 
Ijarske afere, o kateri je tudi ; 
Novi tednik že veliko pisal, J 
vendar je kljub temu potreb- i 
no v skrajno zaostreni situaci- | 
ji, ko sem se z neprekUcno j 
napovedano gladovno stavko j 
- do konca, odločil postaviti i 
problem »na rezilo britve«, si- | 
cer kvalitetno informacijo do- J 
polniti z dodatnimi pojasnih. \ 

Nikakor ne gredo moje ob- | 
tožbe kar počez na celjsko j 
tožilstvo ah njegovega vodjo I 
Milana Birso, pač pa konkret- ' 
no in argumentirano obtožu- ; 
jem le Borisa Ostruha, da je i 
kot namestnik vodje javnega ; 
tožilstva v Celju leta 1991 neu- ; 
temelj eno zavrnil dve moji 
ovadbi. Za prvo ovadbo mi je \ 
s pomočjo celjskih kriminali- ] 
stov leta 1994 uspelo dokaza- ^ 
ti, da gre za utemeljen sum \ 
hudega gospodarskega kri-, 
minala, s katerim je podjetje 1 
oškodovano za 280.000 DEM, ] 
za drugo, s strani Ostruha^ 
zavrženo ovadbo, pa je gene
ralni državni tožilec Anton; 
Drobnič oktobra 1995 zahte- \ 
val, da se obnovi preiskava in 'i 
se mi omogoči izvedba us-; 
treznih dokazov. V tem srni-* 
slu je prišlo aprila 1996 na i 
mojo iniciativo do kratkega in j 
korektnega razgovora z vod-] 
jem tožilstva Milanom Birso, 
žal pa je tudi res, da bo od < 
intervencije generalnega dr-i 
žavnega tožilca Drobnica: 
kmalu minilo leto dni, da gro- i 
zi zastaranje storjenih kazni-i 
vih dejanj in da se, vsaj zaen- \ 
krat, nič ne dogaja! } 

Prav tako ne obtožujem de- \ 
lovanja celjskih kriminalistov: 
kar počez, nasprotno, z njiho-; 
vim vodjem Alojzem Hrnči-, 
čem in še z nekaterimi krimi-1 
nalisti sem vrsto let uspešno j 
sodeloval in nikoli nisem j 
podvomil v njihovo poštenost 
ali strokovnost. Pač pa še en-:; 
krat več prav po zolajevsko; 
obtožujem Borisa Ostruha, 
da leta 1994, takrat kot šef: 
celjske policije, ni ničesar na-1 
redil na preiskavi ponovne-
ovadbe v zvezi z mešanjem, 
hmelja, ki jo je že leta 1991; 
neutemeljeno ovrgel s pravno^ 
zmotnim argumentom! Boris« 
Ostruh se je delal norca ne le: 

iz pravice, temveč tudi iz lju
di! Za božjo voljo, lumparija z 
mešanjem hmelja se je doga
jala cela 4 leta, na očeh 100 
delavcev Hmezad Export Im-
porta, ki so po nalogu Braču-
na in Nateka morali opravljati 
nečedne posle, razen tega ob
stajajo številne verodostojne 
priče kot tudi listinski dokazi 
v podjetju in na carini! Po
trebno je le tri dni dela, da se 
pregleda ustrezna dokumen
tacija in zashšijo priče - in 
hmeljarska afera ter moja 
petletna borba in trpljenje bo
do končani. Ključ za takojšnjo 
in učinkovito razrešitev hme
ljarske afere imajo v rokah 
organi pregona, seveda le, če 
bodo hoteli nemudoma ukre
pati in storiti to, kar bi morali 
opraviti že pred petimi leti! 

Pomembno je vedeti, da je 
vse članke o goljufiji z meša
njem hmelja sestavil ugledni 
pravni strokovnjak, bivši od
vetnik in sedanji notarski us
lužbenec Ivan Virant iz Žalca, 
ki iz meni nerazumljivih raz
logov ni želel nastopati v jav
nosti, zato sem članke podpi
soval sam ali pa hmeljarski 
starešine. Prav tako je pismo, 
ki je bilo odposlano general
nemu državnemu tožilcu 
Drobniču in v katerem je med 
drugim ugotovljeno, da »us
tvarja z opisanim nezakoni
tim mešanjem vodstvo pod
jetja Hmezad Export Import 
velike dobičke, ki gredo v za
sebne žepe, da je vodstvo 
podjetja popolnoma nespo
sobno in absolutno nepošte
no in da so celjski organi pre
gona milo rečeno nezaneslji
vi,« sestavil notarski kandidat 
Ivan Virant, kar nedvomno 
daje tem ugotovitvam še toli
ko večjo kredibilnost. 

MITJA ŠVIGEU, 
Velenje 

Odprto pjsmo 
ministru Šteru 
Ogorčeni in zgroženi nad 

dogodki v zadnjih dneh, ko 
smo mladi naše mlade, de
mokratične, svobodne drža
ve Slovenije izgubiU kar dva 

Aleša, oba ubita na brut 
in objesten način, vam g. 
zastavljamo javno vpraša] 

Kaj ste storili za preveri 
in zaščito državljanov, pi 
vsem nas mladih v času, 
ste z veUki besedami obl; 
Ijali oblikovati policijo V 
strah in trepet kriminalcev! 

Menimo, da za zločinejl 
se dogajajo, res niste neji 
sredno krivi, vendar od c 
ljub, ki ste jih dajali, nisi 
uresničili ničesar. To, da soi 
policaji pripravili na sta\l 
vam po vsem, kar se v ru 
državi dogaja, ni ravno v čai 
zato vas g. Šter sprašujem 
kaj boste storili. Boste pov 
čali nadzore nad raznimi ra 
vpitimi bifeji, ki jih vaši ljud 
dobro poznajo? Boste še n 
prej dovoljevali točiti alkoh 
po zapiralnem času? Boste 1 
vili razne zlikovce in posilj 
valce, ki vam jih poštenij. 
prestrašeni državljani s l|| 
bom po maščevanju nakaz 
jejo? Boste lovili objestneže 
dirkače po naših cestah, 
nas očitno brez posebne]: 
strahu uspešno moriji 
Skratka, boste šli iz pisarn 
nepotrebne administracj 
med poštene ljudi, kolikor ji 
je še ostalo, ki vas plačujejo 
so za protiuslugo potrebni v 
še zaščite? 

Ne verjamemo, da po vs( 
teh grozljivih dogodkih še i 
ste ukrepali, razen, da J 
znane osumljence prijeli in i 
privedli neučinkovitim so 
nim organom. G. Šter, ne i 
kajte, da bodo v obupu priz 
deti svojci kot na Divjem z 
hodu prijeli kaznovanje 
svoje roke in kaznovali f 
načelu zob za zob. 

Prepričani smo, da na! 
vprašanja zahtevajo vaš 
resnejši in najhitrejši odg' 
vor. 

SOCIALDEMOKRATSK 
MLADINA SLOVENU 

Občinski odbor Žal' 
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Počitniški raziskovalni duh 
četrti mladinski naravoslovni raziskovalni tabor v Ankaranu 

V začetku julija se je 32 
jedmo- in osmošolcev vrnilo 
I desetdnevnega (že četrtega 
\q vrsti) naravoslovnega ra
ziskovalnega tabora v Anka
ranu-

Učenci so delali v petih 
manjših skupinah in vsaka je 
[̂ ela mentorja. To so bili Bo-
an Kmecl, ki je bil tudi vodja 
abora, Edi Fidler, Leopold 
jribernik, Jernej Gomze, 
êtka Irgolič, Saša Ogrizek, 

[mago Urisk in slednji so tu
li skrbeli, da so imeli mladi ra
ziskovalci vedno kaj početi, 
»omagali pa so jim, ko česa ni-
io razumeli oziroma, ko se ni-
;oveč znašli z učbenikom, ki 
;oga nalašč za to pripravili nji-
invi mentorji. 

Dopoldanske delavnice so 
trajale šest šolskih ur. Če jih 
primerjam s šestimi urami 
pouka v razredu, mi je čas 
leliko hitreje minil in sem se 
liolje počutil-a na taboru, ker 
SMO bili razdeljeni v manjše 
skupine in se je mentor lah
ko posvečal vsem v skupini, 
ler sem dobil-a veliko zna-
ija s praktičnim delom, po-
eg tega pa sem spoznal-a 
udi veliko novih prijate
ljev,« je bil najpogostejši od
GOVOR med mladimi razisko-
Valci-počitnikarji. 

't Raziskovanje je bilo razde-
f e n o v dva sklopa, ki sta se 
odvijala dopoldne. V tem času 

I so mladi raziskovalci mikro-
skopirali, proučevali plank
ton, izdelovali eterična olja iz 

I morskih rastlin, lovili žuželke, 
! jih preparirali in »uskladiščili« 

v zbirkah, ki so lahko ostale 
' n j i m . Najrajši pa so se učenci 
' potapljali in spoznavali lepote 
•Jadranskega morja. Najboljši 
f in najspretnejši potapljači so 
- se seveda izkazali na tekmova-
' nju v malce drugačnem potap-
^ I j a n j u in sicer ne v globino, 
' 3MPAK v daljino. Fizikalni po-
' skusi so se izkazali za prav nič 
I »zatežene« in vsak ie bil nav-

Kopalni v lak 
Na relaciji Maribor-Koper 

''̂ 'ozi kopalni vlak s postanki 
postajah: Pragersko, Polj-

^̂ ane, Šentjur, Celje, Laško, 
Zidani Most, Trbovlje, Zagor
ja. Litija, Ljubljana, Postoj
na. Pivka, Divača, Hrpelje, 
•Kozina. 

Odhod vlaka je iz Maribora 
°b 4. uri, iz Celja ob 5., iz 
Ljubljane pa ob 6.25. V Koper 
Pfispe kopalni vlak ob 9. uri. 

Kopalni vlak se iz Kopra vra-
ob 20. uri, prihod v Ljublja-

•̂ 0 ima ob 22.20, v Celje ob 
^ ^ 4 6 , v Maribor pa prispe ob 
: f 4 8 . v sklopu kopalnega vla-

sta tudi avtovlak in pose-
^ e n vagon za kolesa. 

Cena karte za kopalni vlak v 
smeri je za 40 odstotkov 

'̂ 'žja od običajne in iz Celja 
n̂aša L546 tolarjev. Če se pe-

'̂ ê s kopalnim vlakom samo 
eno stran, je cena običajna 

^^e-Koper: 1.289 tolarjev). 
kopalni vlak bo vozil do 1. 

^̂ Ptemhr;, 

dušen, ko je proučeval tempe
raturo morja v različnih globi
nah, izdelal sam svoj algarij in 
herbarij, se učil fotografirati v 
naravi in slike tudi razvijati ter 
nekaj časa podnevi posvetiti 
dnevni astronomiji in ponoči s 
teleskopi opazovati nebo pol
no zvezd. 

Naravoslovni raziskovalni 
tabor v Ankaranu vsako leto 
organizira Občinska zveza 
prijateljev mladine Celje in 
Mestna občina Celje, odde
lek za družbene dejavnosti. 
Nanj se lahko prijavita po 
dva učenca, ki ju predlagajo 
učitelji zaradi dobrih uspe
hov na raziskovalnem po
dročju ali na določenih tek
movanjih iz naravoslovja, je
zikoslovja... 

Dopoldne je bilo tako preže
to z raziskovalno-pustolov-
skim duhom, popoldne pa so 
prišli na vrsto tisti, ki jim bolj 

ležijo športne aktivnosti, od 
plavanja, potapljanja, odbojke 
do celo smučanja na travi. 
Orientacijskega pohoda oz. te
ka, kot so ga poimenovali 
učenci, tudi niso spustili. Igre 
brez meja pa so prišle na vrsto 
šele proti koncu tabora, ko so 
se skupine že bolj spoznale in 
so že vedele za šibke točke 
svojih nasprotnikov in so jih 
na tak način onemogočile. Ker 
pa ponavadi ne gre brez zaple
tov, jim je tudi tokrat zagodlo 
vreme in na vrsto so prišle 
igrice po sobah, pa pantomi-
ma, posterji, disko-tam nikoh 
na dežuje... 

Vreme pa ni bilo krivo, da so 
bili obrazi mokri zadnji večer. 
Pa kaj, vsa prijateljstva se bo
do ohranila, znanje bo tudi 
ostalo in naslednje leto se v 
šolah mogoče spet izkažejo in 
si še enkrat pridobijo vstopni
co, tokrat za 5. naravoslovni 
raziskovalni tabor. 

Še en »klik« preden se razidemo. Sem v popolni pripravljenosti. 

Podgane o b že lezn ic i 
Vsako mesto, ki da na svoj 

izgled, poskrbi, da sta avto
busna in železniška postaja 
s svojo najbližjo okolico ved
no in ob vsakem času lepo 
urejeni, smeti pometene, 
stranišča pa dostopna vsako
mur in seveda čista. 

V Velenju, ki se tudi šteje za 
mesto, pa ni tako. Avtobusna 
postaja je večno umazana in 
neurejena, nič kaj bolje ni z 

njeno okolico, da o dnevnih 
odpadkih in polnih košarah za 
smeti niti ne izgubljamo be
sed. Podobna slika je tudi na 
železniški postaji. Že res, da je 
ožje okolje in postajališče či
sto, ko pa se oddaljite do prve 
stanovanjske hiše in do kuril
nice, kjer so se nekoč ogrevale 
parne lokomotive, je navlake 
več kot preveč. Na železniš
kem zemljišču je kar nekaj 

črnih gradenj, predvsem lese
nih avtogaraž. 

Ne boste verjeli, tu je najti 
tudi podgane, ki se sedaj že 
podnevi mirno sprehajajo po 
svoji okolici. Verjetno bi bilo 
dobro, ko bi si to navlako in 
ropotijo ogledal komunalni 
inšpektor, da mu ne bi bilo 
dolgčas, s sabo pa bi lahko 
povabil tudi sanitarno inšpek
torico. LOJZE OJSTERŠEK 
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M a r e a namesto crome in tempre 
Italijanski Fiat s tempro in 

cromo nima posebne sreče, 
kajti avtomobila ne gresta ta
ko dobro v promet, kot bi si v 
Torinu želeli. Upoštevaje 
dejstvo, da sta avtomobila na 
svetu že precej časa, je logič
no, da je tik pred rojstvom 

zamenjava tako za tempro 
kot tudi cromo. Gre za ma-
reo, avtomobil, ki bo na za
četku na voljo v dveh karose
rij skih izvedenkah in sicer 
kot limuzina in kot karavan. 
Oba avtomobila bosta nastala 
na osnovi bravo/brava, ven
dar bo njuna dolžina različ
na. Tako bo limuzina v dolži
no merila 4,38 metra oziroma 
36 centimetrov več kot bravo/ 
brava, medtem ko bo kara
van, ki ga bodo pri Fiatu po 
znani navadi imenovali wee-
kend dolg 4,48 metra. Motorji 

bodo seveda različni, začeli 
pa bodo z 1,6-litrskim, ki bo 
ponujal največ 90 KM, sledil 
bo prav tako 1,6-litrski agre
gat, vendar tokrat z močjo 
103 KM. Zmogljivejši bo 1,8-
litrski motor z močjo 113 KM, 
na koncu bo dvolitrski agre
gat z močjo 147 KM. Fiat bo 
ob tem ponudil tudi tri dizel
ske motorje z močmi 75, 100 
in 124 KM. Po sedanjih napo
vedih bo fiat marea na sloven
skem trgu na voljo oktobra. 

Na sliki: fiat marea wee-
kend. 

Ford ostane v 
Nemčiji 

Nemško gospodarstvo in z 
njim vsemogočna avtomo
bilska industrija se čedalje 
pogosteje srečujeta z ideja
mi o selitvi proizvodnje na 
druge, cenejše in dobičko-
nosnejše trge oziroma pro
store. 

Pred nedavnim so se tako 
pojavile vesti, da bo ameriški 
Ford svojo proizvodnjo for-
dov iz Kolna preselil v veliko 
cenejšo Veliko Britanijo in 
Španijo. Sedaj je ameriška 
centrala od tega načrta odsto
pila, s tem pa je zagotovljeno 
delo najmanj 1500 delavcem. 
Odločitev ni bila lahka, k te
mu, da Ford ostane v Nemčiji, 
pa je po svoje prispevala tudi 
odločitev Evropske unije. Ta 
je namreč pred nedavnim 
sklenila, da je nakup elektri
ke svoboden, torej jo lahko 
tovarne kupujejo tam, kjer 
jim to ustreza. Ker je Ford 
izjemno velik porabnik elek
trične energije, nemška pa je 
zelo draga, je odločitev po
membna in bo bistveno pri
pomogla k znižanju stroškov 
nemškega Forda. 

Višje Icazni za 
preicrsice na 

Hrvaškem 
Ker ankete kažejo, da 

se bo večina tistih Slo
vencev, ki si lahko pri
voščijo dopust, odpravilo 
na bližnjo Hrvaško, je 
koristno vedeti, kaj to 
pomeni. S 1. julijem je 
namreč v sosednji državi 
začel veljati nov zakon o 
prometni varnosti, ki 
prinaša precej novosti, 
predvsem pa veliko višje 
oziroma strožje kazni 
kot doslej. 

Če je za slovenske voz
nike nepomembno dejs
tvo, da so Hrvatje uvedli 
točkovni sistem za prekrš-
karje, je bolj pomembno 
to, da so uvedli nekatere 
novosti. 

Tako je po novem v na
seljih najvišja hitrost z 
nekdanjih 60 sedaj zniža
na na 50 km/h. Na avtoce
stah je po novem dovolje
no voziti hitreje kot prej 
(130 km/h), na običajnih 
cestah pa je najvišja dovo
ljena hitrost 80 km/h. Naj
nižja kazen za prekršek je 
po novem 50 kun ali neka
ko 14 mark, najvišja pa 
500 kun ali 140 mark. Vse
kakor je za slovenske voz
nike pomembno tudi do
ločilo, da se morajo potni
ki na zadnjih sedežih pri
vezovati z varnostnimi pa
sovi, če jih avtomobil se
veda ima. 

Rene Mlekuž še h i t re jš i . . . 
Tako je od minulega petka, ko je vse uspe

šnejši slovenski smučar iz Slovenske Bistrice 
iz rok Srdjana Džumhurja, direktorja podjet
ja Spektra Orbit, prejel ključe audija A4 
turbo diesel, ki ga je od tega celjskega podjet
ja dobil v uporabo. 

»Za sodelovanje z Renejem Mlekužem smo 
se odločili, ker menimo, da lahko kot prodajal
ci in zastopniki blagovnih znamk Vokswagen 
in Audi na takšen način tudi mi nekaj doseže
mo. Menimo, da je Rene Mlekuž pravi človek 
za takšno sodelovanje, upam pa tudi, da mu bo 

avto v pomoč pri doseganju novih športnih 
uspehov,« je povedal Srdjan Džumhur. 

»Zelo sem vesel, ker sem se z gospodom 
Džumhurjem uspel dogovoriti za takšno obliko 
sodelovanja. Upam, da bom podjetje uspešno 
predstavljal in da mi bo avto v veliko korist, 
vseeno pa še vedno ostajam pri smučanju - avto 
pa mi bo v pomoč,« je minuto po tem, ko je 
prejel ključe temnega lepotca, povedal Rene 
Mlekuž in se odpeljal novim uspehom naproti. 

NMS, Foto: GK 

Mercator- Trgoavto 
T r g o v i n a , S r e v i S d . d . e o O O K o p e r , P r i s t a n i š k a 4 3 A 

vodilno podjetje na področju avtostroke 

I š č e 

za n o v o prodajalno v Celju v PC Golovec, Podjavorškova 2 
(Spodnja Hudinje) 

1 . P O S L O V O D J O p r o d a j a l n e 

-z ustrezno srednjo ali višjo strokovno izobrazbo 
-s poskusnim delom 3 mesecev 

2 . D V A P R O D A J A L C A 

-z dokončano šolo za prodajalce 
-z dvomesečnim poskusnim delom. 

U p o š t e v a l i b o m o v s e p r o š n j e , k i b o d o p r i s p e l e n a n a 

s l o v M E R C A T O R T R G O A V T O K o p e r , P r i s t a n i š k a 4 3 / a , 

d o 2 5 . 7 . 1 9 9 6 . 

I n f o r m a c i j e p o t e l e f o n u 0 6 6 / 2 7 2 - 5 1 0 . 

A v t o - m o t o d r u š t v o Š l a n d e r 

L j u b l j a n s k a 3 7 , 3 0 0 0 C e l j e 

o b j a v l j a p r o s t o d e l o v n o m e s t o 

v o d j e t e h n i č n e g a s e k t o r j a 

z a n e d o l o č e n č a s 

K a n d i d a t i m o r a j o p o l e g s p l o š n i h , z z a k o n o m d o l o č e n i h p o g o 
j e v , i z p o l n j e v a t i š e n a s l e d n j e : 

- i m e t i m o r a j o V I . al i n a j m a n j V . s t o p n j o š o l s k e i z o b r a z b e 
t e h n i č n e s m e r i , pri č e m e r j e z a ž e l e n a p r e d i z o b r a z b a a v t o m e -
h a n i k a 

- i m e t i m o r a j o 3 o z i r o m a 5 let d e l o v n i h i z k u š e n j n a u s t r e z n i h 
d e l i h 

P o s k u s n a d o b a j e 6 m e s e c e v . 

P i s n e p r i j a v e na j k a n d i d a t i nas lov i jo n a gorn j i n a s l o v v r o k u 8 
d n i o d o b j a v e . O izbiri b o m o k a n d i d a t e p i s n o obves t i l i v 
n a s l e d n j i h 3 0 . d n e h . 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na pn 
530 avtomobilov. Prodanih je bilo 12 vozil, organizatorji pj 
izdali tudi 75 kompletov kupoprodajnih pogodb. Obiskova 
na sejmu je bilo 1800. 

g o r e n j e s e n / / s , o o 
3 3 2 0 V e l e n j e , P a r t i z a n s k a c e s t a 1 2 

ž e l i z a p o s l i t i 

- 5 V A R N O S T N I K O V 

Izbrani kandidati bodo delo opravljali v tovarni Emkor Rogatec 

P o l e g s p l o š n i h , z z a k o n o m d o l o č e n i h p o g o j e v , m o r a j i 
k a n d i d a t i i z p o l n j e v a t i š e n a s l e d n j e p o g o j e : 

-najmanj IV. stopnja strokovne izobrazbe 
-stalno prebivališče v okolici Rogatca 
-slovensko državljanstvo 
-aktivno-znanje slovenskega jezika 
-starost do 35 let 
-vozniški izpit B kategorije 

Delovno razmerje s kandidati bomo sklenili za določen čas 6 
mesecev, z možnostjo kasnejše redne zaposlitve. Deio je 
turnusu. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z vsemi dokazili o izpo 
njevanju pogojev v osmih dneh po objavi oglasa na naslov; 

G O R E N J E - S E R V I S , d . o . o . , 
Partizanska 12 
3320 Velenje 
Sektor kadrovskih zadev 

I 

O izbiri bomo kandidate obvestili v 15. dneh po roku za prijavo 

S T A N O V A N J S K I S K L A D O B Č I N E C E L J E 

KOMISIJA ZA NADZOR NAD UPRAVLJANJEM 
S POSLOVNIMI PROSTORI MESTNE OBČINE CELJE 

R A Z P I S U J E 
N a podlagi 18 . č lena Prav i ln ika o oddaj i poslovnih prostorov v 

n a j e m (Ur. list R S 1 /93 in 2 1 / 9 4 ) 

J A V N I N A T E Č A J 

Z LICITACIJO NAJEMNINE 

z a o d d a j o v n a j e m p o s l o v n e g a p r o s t o r a v C e l j u , 
G o s p o s k a 3 0 , v v e l i k o s t i 1 2 1 , 8 3 m ^ - p r i t l i č j e 

1 . Poslovni prostor s e o d d a v n a j e m z a n e d o l o č e n č a s . 
2 . Izkl icna m e s e č n a n a j e m n i n a z n a š a 1 6 3 . 9 7 8 , 0 0 S I T . 
3. Pos lovni prostor se o d d a z a t rgovsko ali stor i tveno dejavnost, 

r azen gost inske . 
4 . O e v e n t u a l n e m o d k u p u obs to ječe o p r e m e v lokalu s e novi 

na jemnik dogovar ja n e p o s r e d n o z d o s e d a n j i m n a j e m n i k o m . 
5. Pri javi na razpis j e po t rebno predloži t i : 

a ) dokaz i lo o usposobl jenost i z a oprav l jan je de javnost i : 
- z a f iz ične o s e b e obrtno dovo l jen je , izpisek iz registra 
samosto jn ih podje tn ikov ali dokaz i lo , d a s e ponudnik 
ukvarja z u m e t n i š k o de javnost jo , 

- z a p r a v n e o s e b e izp isek iz s o d n e g a registra 
6 . Dokaz i lo o p lačan ih d r u ž b e n i h d a j a t v a h z a f iz ične o s e b e oz. 

plačilni sposobnost i z a zadn j ih šes t m e s e c e v ZA p r a v n e 
o s e b e . 

7 . Pr i jave na javn i na teča j s p r e j e m a S t a n o v a n j s k i sk lad občine 
Ce l j e , T r g cel jskih k n e z o v . 

8. R o k z a pri javo j e 1 5 dni od d n e v a o b j a v e razp isa . 
9 . Pos lovni prostor si za in teres i ran i l ahko og leda jo in dobi jo 

p o d r o b n e in formaci je p o p r e d h o d n e m d o g o v o r u po te l . 4 8 1 -
5 1 1 - 1 1 2 (kon tak tna o s e b a g a . D a n i c a Klukej ) . 

1 0 . Poslovni prostor si z a po t rebe svo je de javnost i priredi na jem
nik s a m na lastne s t roške 

1 1 . Komis i ja bo u p o š t e v a l a le t iste pr i jave, ki bodo v celoti 
us t reza le p o g o j e m razp isa . Ponudnik i b o d o o kraju in č a s u 
licitacije o b v e š č e n i v 1 0 . d n e h po iz teku roka z a pri javo in 

• bodo na licitacijo p isno povabl jen i . 
1 2 . Pogoj z a s o d e l o v a n j e na licitaciji j e p l a č a n a varšč ina v višini 

d v o m e s e č n e izkl icne n a j e m n i n e , ki se p lača na račun Stano
v a n j s k e g a sk lada obč ine C e l j e , št. 5 0 7 0 0 - 6 5 2 - 2 5 5 0 5 , s 
pr ipisom z a licitacijo. P o n u d n i k u , ki bo na licitaciji uspe l , se bo 
p l a č a n a varšč ina o b r a č u n a l a pri plači lu n a j e m n i n e , d rug im 
u d e l e ž e n c e m p a s e bo vrnila v 3. d n e h b r e z obrest i . 

13 . Izbrani u d e l e ž e n e c razp isa m o r a pred sklenitvi jo p o g o d b e 
plačat i s t roške o b j a v e t e g a razp isa . 

14 . Izbrani u d e l e ž e n e c m o r a pričeti svojo pos lovno de javnost 
n a j k a s n e j e v roku 2 m e s e c e v od sprejet ja s k l e p a o izbiri. Po 
t e m roku pr ičnejo teč i v s e o b v e z n o s t i in prav ice iz na jemnega 
r a z m e r j a . 

15 . N a j e m n a p o g o d b a bo s k l e n j e n a v 8 . d n e h p o j a v n i licitaciji oz. 
odločitvi M e s t n e g a s v e t a o moreb i tn ih ugovor ih z o p e r posto
PEK l icitacije. 
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Vamaha Majesty 250, 
SPY in BW 50 

'Kaj storiti, da bo mir v 
Za očija in mamo naj bo 

yelika Majesty, mule hoče 
športnega SPY-a, za gospo
dično pa je elegantnejši BW. 

Za starše. . . 
Glava družine med Vamahi-

jiimi novinci letošnjega leta, 
l̂ lajesty 250, je kot nalašč za 
očete, ki so dolga leta skrivali 
niladostniške sanje o lastnem 
niotorju. Takratni plitki žepi 
pa materina in kasneje ženina 
nasprotovanja, so bile edine 
prepreke. Zrela leta prinesejo 
argumente o revmi in nepo
trebnem prepihu, neobvladlji
vo močni tehniki, neudobno-
sti. Kaj bom jaz, stari kij, lezel 
na motor. Kaj pa danes? 

pred avtomobili. Materam pa 
nikakor ne gre v glavo, da je 
pod sedež in v predale pod 
krmilom in na tunelu med po
čivališči nog moč zložiti toliko 
reči. Pa še zakleniti se dajo. 
Oba bosta navdušena nad ve
trno zaščito in nad sedenjem. 
Posebej oče. Nizek prednji se
dež je opremljen s hrbtnim 
naslonom. Sopotnica tega pri-
boljška nima, njeno visoko se
denje pa ji omogoča dobro 
preglednost, tudi na števce hi
trosti, količine goriva, tempe
rature hlajenja, kontrolke in 
digitalno uro, ki bi lahko bila 
bolje nameščena in zasenče
na. Za varno ustavljanje, sku-
ter zmore 130 km/h in še kak
šnega čez, so povsem primer
ne zavore, celo parkirna zavo
ra je našla mesto na Vamahi. 
Čisto povprečno je vzmetenje. 

Na lepih, vijugastih cestah, tu
di na daljših popotovanjih, je 
udobje popolno. Mati bodo ja-
mrali le na luknjastih cestah. 
Kratki hodi vzmetenja pač! Si
cer pa, kdo pravi da mora mati 
sedeti zadaj! 

. . . in otroke 
Le kdo je kriv za očetovo 

nenadno navdušenost nad 
motorji? Le kdo se je naveličal 
rolerjev in gorskega kolesa? 
Mularija hoče svoje prevozno 
sredstvo na motorni pogon. Pa 
ne kakšno predzgodovinsko 
ropotalo. Hoče skuter! Mega 
pobarvan. S širokimi gumami, 
spojlerjem in z vsem kar sku
ter mora imeti pod kožo. Seve
da z upoštevanjem predpisov, 
ki omejujejo končno hitrost 
teh mini pošasti. SPY in BW 
sta že takšna. 

Na našem trgu skuterjev sta 
najbolj sveža. Svojo zamudo 
pred močno italijansko kon
kurenco opravičujeta s svežim 
videzom in smelimi oblikami. 
Pod kožo sta si enaka. Zračno 
hlajen 49 kubičen dvotaktnik, 
dobra teleskopska vilica, odli
čen prednji kolut, izbuljen par 
luči in osnovne oblikovne po
teze z obilico posrečeno obli
kovanih malenkosti. 

SPY-a odlikujejo večja kole
sa, blatnik nad prednjim kole
som in spojler za njim ter za 
sedežem, drugače oblikovana 
armaturka in tisto najvažnej
še: strupene barve! BW next 
generation, kakor je njegovo 
polno ime, je cenejši, bolj 
špartanski pri opremi in bar
vah, na 10 eolskih kolesih z 
balonastimi gumami. Tako 
eden kot drugi sta v vožnji 
enaka, igrivo lahkotna, z zelo 
skromno porabo in z eno sa
mo napako. Pod sedež inte
gralna čelada ne gre. Kdor jo 
ima, jo lahko obesi na kavelj 
pod krmilo. To, da sta njuni 
končni hitrosti omejeni, je pa 
tudi prav. Tako po zakonu dr
žave in narave. 

Kateri je lepši? 

iTEODOR JESIH 

TEST 
Že prihod Piaggovega Hexa-

gona je močno zabrenkal na 
ofetovske strune. Za to je po
skrbela današnja tehnologija. 
Veliko samodejnosti, nič 
»kurblanja z nogo«, nič pre
stavljanja, nobene ročne 
sklopke, nič mešanja bencina 
in olja. Lepo se zlekneš na 
udoben sedež (beri fotelj), pri-
jsneš gumb ali dva in se odpe-
>š. Hitro ali počasi. Kakor 
hočeš. 
Vamaha je po merah čisto 

pravi motocikel. Hexagona 
prekaša v milimetrih in v mo
či. Japonci so pogon zaupali 
štiritaktnemu vodno hlajene
mu enovaljniku, ki prija eko
logom (čistejši izpuh), je skro
men pri porabi in uporabi 
(dolga življenjska doba), a vse 
teimenitnosti sp dražje kot pri 
dvotaktnikih. Očetje bodo 
navdušeni nad njegovim mir
nim in tihim tekom ter nad 
pospeški. V mestnih in pri
mestnih vožnjah je vedno 

Prvi v družini Vamaha YP 
250 Ma}esty, vmes SPY, zad
nji v vrsti BW 50 next genera

tion. 

Majesty ne skopari s prtljažnim prostorom. 

TEHNIČNI PODATKI: 

Maje$ty: 
Motor: enovaljni štiritaktnik, vodno hlajen; 69x66,8 mm, 249 
ccm; kompresija 10:1; moč: 14,7 kW (20 KM) pri 6.500 v/min; 
navor: 23 Nm pri 5.500 v/min; vžig: digitalni; napajanje: enojna 
odmična gred v glavi, 2 ventila, uplinjač Teikei Y28V/1; starter: 
električni in nožni. 

Prenos moči: samodejna centrifugalna sklopka, klinasti jermen, 
variomatski menjalnik. 

Okvir in vzmetenje: jeklen cevni; spredaj: hidravlična teleskop
ska vilica, hod: 100 mm; zadaj: nihajoči monoblok, par blažilno 
vzmetnih elementov, nastavljanje trdote vzmeti, hod: 90 mm. 

Zavore: spredaj: hidravlično voden kolut premera 245 mm, zadaj 
boben s parkirno zavoro. 

Mere in teža: dxšxv: 2110x750x1330 mm; medosna razdalja: 1500 
mm; višina sedeža: 700 mm: rezervoar: 111; suha teža: 147 kg. 

Kolesa: alu obroči; gume: spredaj 110/90-12, zadaj 130/70-12 

Cena: 9.660 DEM 

SPY (BW): 
Motor: enovaljni dvotaktnik, prisilno zračno hlajen; 49 ccm; 
kompresija: 7:1; moč: 4,1 kW (5,5 KM) pri 7.000 v/min; navor: 5,6 
Nm pri 6.500 v/min; vžig: CDI; napajanje: lamelni ventil, uplinjač 
Teikei Y12P; mazanje: auto-lube iz 1,3 1 oljnega rezervoarja; 
starter: električni in nožni. 

Prenos moči: samodejna centrifugalna sklopka, khnasti jermen, 
variomatski menjalnik. 

Okvir in vzmetenje: jeklen cevni; spredaj: teleskopska vilica, 
premer krakov: 30 mm, hod: 80 mm; zadaj: nihajoči monoblok, 
enojni vzmetno blažilni element, hod: 80 mm. 

Zavore: spredaj: hidravlično voden 180 mm kolut, zadaj: boben 
110 mm. 

Mere in teža: dxvxš: 1742x1089x 675 mm; medosna razdalja: 
1200 mm; višina sedeža: 772 mm, rezervoar: 61; suha teža: 72 kg. 

Kolesa: alu obroči; gume: spredaj 120/70-12 (120/90-10), zadaj 
130/70-12 (130/90-10). 

Cena: 4.015 (3.667) DEM 
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S pritiskajočo vročino je ču
dež jutra, ki sva ga opazovala s 
čolna, izgineval. Ljudje so za
pustili obalo reke in odšli po 
svojih opravkih. Tudi dejav
nost krematorija na prostem 
je skoraj zamrla. Ostali so le 
redki saduji pod sončniki in 
svojci umrlih. Od nekod so 
dečki prignali Čredo bivolov. 
Živali so z vidnim lagodjem 
zabredle v svete vode Gange
sa. Otroci so se prešerno podi
li po njihovih črnih hrbtih in 
vriskajoč skakali v vodo. Reka 
daje, kljub svoji svetosti, tudi 
čisto posvetne užitke. Starka 
upognjenega hrbta je z veščo 
kretnjo pobirala kravje blato 
in ga v posodi na glavi nosila 
do kupa ob poševni steni. Ste
na, pravzaprav sončna peč, je 
bila polna lepo oblikovanih 
pogač iz istega materiala. Tudi 
berači so se umaknili za ljud
mi med stene mesta, kjer so 
našli blagodejno senco. Tukaj, 
še v večjem številu kot drugje 
po Indiji, dajejo priložnost 
drugim, da naredijo nekaj do
brega za svojo karmo. Med 
njimi so tudi izpiti starci in 
starke, ki so se privlekli v sveto 
mesto z zadnjimi močmi in 
sredstvi iz oddaljenih krajev. V 
Varanasi so prišU umret v upa
nju, da se njihovo trpeče živ

ljenje ne bo nikoli več ponovi
lo. 

Zvečer je na stopnišča, ki jih 
krasijo pokončni falusi, sim
boli boga Šive, igra narave zo
pet privabila množico ljudi. S 
številnimi Indijci sva strmela v 
gorečo grmado. Pogled na de
le človeškega telesa, ki so se 
topili, pekli in spreminjali v 
prah, me je navdajal z grozo. 
Indijci ob meni so ostali mirni. 
Razumeli so sporočilo sonca, 
sporočilo kozmičnega ognja, 
ki se je potapljalo v svete vode 
Gangesa. 

Kastna ureditev 
Hinduizem ima daleč najpo

membnejši vpliv na indijsko 
življenje in kulturo. Hindujci 
so predvsem ljudstvo in šele 
nato pripadniki neke vere. 
Hindujec se moraš roditi, hin-
dujec ne moreš postati. Tisoč
letne navade, ki izhajajo iz 
vere so tako močne, da z njimi 
ne morejo prekiniti niti Indijci, 
ki pripadajo drugim veroizpo
vedim. Na vsakdanje življenje 
slehernega Indijca najmočne
je učinkuje njegov položaj v 
kastni ureditvi, ki se je razvija
la več kot 3 tisoč let iz družbe
ne ureditve in delitve dela pri 
starih arijskih ljudstvih. Glav
ne kaste so štiri: duhovniki in 

učitelji (brahmani), plemiči in 
vojščaki (kšatrije), kmetje, tr
govci in obrtniki (vajšje), na
vadni delavci in služabniki 
(šudre). V vsaki kasti je še 
veliko podkast. Po hinduistič-
nem prepričanju je članstvo v 
kasti določeno z rojstvom in 
ga ni mogoče spreminjati. Če
prav je kastna ureditev nes
prejemljiva za merila zahod
nega sveta, pa ima tudi svoje 
prednosti. Posameznik zaradi 
nje natančno ve, kje je njegovo 
mesto v družbi, kasta pa delu
je tudi kot nekakšen sindikat. 
Najbolj sporna točka kastne 
ureditve je plast nedotakljivih 
(parije), ki so izločeni iz kast 
in jih je kar 15% vsega prebi
valstva. Ti smejo opravljati le 
najnižja, po verskih merilih 
nespoštovana dela. Parije se 
morajo Indijcev drugih kast 
izogibati. Predstavnik višje ka
ste se umaže že s pogledom na 
nedotakljive. Vendar je vsak 
poizkus spremembe, tega 
očitno nepravičnega sistema, 
naletel na silovit odpor tako 
pri nedotakljivih kot tudi pri 
pripadnikih drugih kast. Indij
ci verjamejo v selitev duš in 
ponovna rojstva. Mesto na 
družbeni lestvici, kasto v kate
ri se rodiš v tem življenju, pa 
določa karma, vsota dobrih in 

slabih dejanj v prejšnjih življe
njih. Vsak posameznik ima 
svojo življenjsko nalogo, svojo 
drahmo, nit, ki jo vtke v pre
progo družbene drahme. Izo
gibati se kastnim obveznostim 
je za Indijca grob poseg v božji 
in naravni red, kar bi se maš
čevalo v naslednjem življenju. 
Prav to vdano sprejemanje 
življenja, takšnega kot je, 
omogoča strpno in znosno 
življenje miljarde ljudi, tej pi
sani množici različnih naro
dov, ver, jezikov in kast na 
tako »majhnem« koščku zem
lje kot je Indija. 

Težave S hrano 
Naslednjega dne je Vlado 

obležal. Slabo počutje prejš
njih dni se je stopnjevalo. Bilo 
mu je slabo, pestila ga je vroči
na in neprijetna driska. To je 
bil odziv na številne naporne 
dni potovanja, spremembo 
hrane in neznosno vročino ali 
pa posledica napada ene iz
med bakterij v vojski bakterij, 
ki prežijo na nepazljivega po
potnika v postani hrani in ne-
prekuhani vodi. S hrano in 
vodo je potrebno biti v azij
skih dežalah silno previden. 
Vse tisto, kar prenesejo od
porni domačini, lahko tujca 
pokosi. Glavno je pravilo či
stih rok, uživanje vroče kuha
ne hrane, pitje prekuhane vo
de in uživanje samo sadežev z 
debelo lupino. Pravilo, ki se ga 
je vedno težko držati, vendar 
edino, ki te reši neprijetnih 
prebavnih težav. 

V indijski hrani je malo me
sa in še to perutnina in riba. 
Hindujci ne jejo govedine, mu-
slirnanom pa se upira svinina. 
Vzroki za odsotnost mesa na 
indijskih jedilnikih tičijo pred

vsem v verskih tabujih, v pre
pričanju, da se lahko slab člo
vek ponovno rodi tudi v obliki 
živali. Prav tako prenekatera 
indijska vas ne premore elek
trike in hladilnika, meso pa je 
v tropski vročini hitro pokvar
ljivo blago. Če se meso že 
pojavlja, je to na severu drža
ve, čista rastlinska hrana pa je 
domena juga. Riž, ki je seveda 
glavna indijska hrana, ni po
vsod tako pomemben kot na 
jugu. Na severu je glavno hra
nilo kruh v obliki tankih pala
čink imenovanih »čapatiji ali 
rotiji«. Vsa ostala zelenjava se 
na mizah pojavlja v obliki pri
log, katerih skupna značilnost 
je, zaradi številnih indijskih za
čimb, neverjetna ostrost. Vro
če so, ko jih ješ, vroče so, ko 
jih prebavljaš, in vroče, ko jih 
iztrebljaš. Še dobro, da so ser-
virane v posebnih posodah 
poleg glavne hrane, ki je obi
čajno pripravljena brez vsakr
šnih začimb. Začetne težave s 
pekočo indijsko hrano se da 
premagovati v dražjih hotelih, 
kjer strežejo po godu evrop
skemu želodcu in pa na pri
ročnih stojnicah, kjer se po
javljajo kuhana in pečena jajca 
in seveda vsa pestrost južnega 
sadja. Žlico in krožnik s severa 
na jugu zamenja bananin Ust 
in prsti desne roke jedca. 

Prijatelja sem pustil v pol
mraku zasenčene sobe ob go-
lidi slanega ruskega čaja. Ča
kal ga je dolg postni dan, naj
boljše zdravilo za želodčne te
žave, mene pa pustolovski iz
ziv novega mesta. Najprej me 
je po ozkih uličicah zopet po
tegnilo na obalo reke. Na 
praznih Ghatih, sonce je bilo 
že visoko na nebu, sem naletel 
na Indijca, ki se je umival v 

reki. Beseda je dala besedJ 
začela sva se pogovarjati.| 
sem ga med umivanjem zobj 
pitjem rečne vode dobron, 
merno opozorih^da je to n, 
varno za njegovo zdravje, ̂  
je z žarom v očeh začel prept 
čevati o zdravilnosti svete n 
ke. On je meni govoril o zdra 
ju, čisti vodi, jaz njemu o o, 
plakah, razpadajočih trupliij 
reki, številnih bacilih. Črne a 
so vse bolj žarele, njegov B | 
pa je postajal višji in trši. 9 
tedaj se mi je v neumni e J 
pejski glavi posvetilo, da 
prikorakal na tanek led. K 
hitro sem se poslovil od gore 
neža, ki se je grozeče bliž 
bregu, in se izgubil med od 
ulice mesta. 1 

Večina svetišč je v Varani 
ju za nevernike zaprta. Zal 
sem se lotil ogledovanja trg( 
vin in obrtnih delavnic. Mest 
je po ceh Indiji znano po svil 
brokatu in sarijih. Da bi naŠi 
katero izmed trgovin ali delai 
nic, se mi ni bilo treba posel 
no truditi. Našli so me »k( 
mercijalisti na terenu«, ki vab 
jo tujce k sebi domov na ča 
Dom praviloma pomeni trg( 
vino ali delavnico, v kateri j 
tujec podvržen vsemogočii 
psihološkim pritiskom, da n; 
to blago tudi kupi. Imel sei 
obilo časa, zato sem se prija; 
no odzival vabilom. UžjI 
sem ob ponudenem čajul 
kokakoli, poslušal zgodb^l 
svili in opazoval spretne rok 
moških in žensk, ki so na vel 
kih ročnih statvah prepletal 
tanke, dragocene nitke me 
seboj in milimeter za milimi 
trom ustvarjale umetnim 
Vprašanje, kaj mislim kupil 
je bil vedno jasen znak, da 
moj obisk pri kraju. 

»Mislila sem, da imam pametnega sina!« je zakričala, od jeze 
vsa rdeča v obraz. »Če se pa ukvarjaš s takimi mislimi, bomo 
našli drugo pot, da te bomo prisilili k pokorščini, zanesi se na to! 
Tvoja trmoglavost izvira od vpliva te begunke, toda eno si 
zapomni: nikdar in nikoli ne bo ta mrha prestopila mojega 
praga!« 

Te besede je izustila z ledeno rezkostjo. 
Čutil je, kako se trga vez med materjo in sinom. Njegovo srce je 

krvavelo. Z zadnjim naporom svojih moči je rekel: 
»Mati, zaklinjam te, Itaje smisel mojega življenja, razumi me 

vendar in nehaj s svojimi žalitvami. Ita ali nobena, to je moja 
zadnja beseda!« Zvenelo je kot prisega. 

Prijel se je za glavo in se z globokim vzdihom vrgel na stol, kot 
bi se bal, da bo storil kak nepremišljen korak. 

Če bi mati ne bila tako razburjena, kar jo je napravilo slepo in 
gluho, bi bila iz sinovega glasu in obraza spoznala, da zanj ni 
poti nazaj in da v njegovih žilah polje kri Schvuarzerjev. Pred 52 
leti se je ustrelil kot mlad poročnik brat njegovega očeta - zaradi 
nesrečne ljubezni. Prav iz tega vzroka je pobrala smrt v 
novejšem času tudi mladega potomca. V svoji trdovratnosti in 
zapovedovalnosti pa je spregledala, kaj bi se lahko zgodilo, in je 
zahtevala popolno pokorščino. Do sedaj ji je z njeno avtoriteto 
uspelo doseči vse. kar je hotela, tu pa je njena moč podlegla. 
Trmasto je vztrajala in njen obraz je bil poln sovraštva. S 
stisnjeno pestjo mu je grozila z uničenjem: 

»Ne pozabi: očetov blagoslov zida otrokom hiše. materina 
kletev pa jih podira!« 

»Tvoja kletev ne more škodovati, če pade na nedolžno glavo, 
toda bolje je. da je ne izrečeš, ker bo padla na tvojo glavo in bo 
tvoja starost osamela brez ljubezni.« 

»Po tem ne sprašujem! Zahtevam pokorščino in preklical boš 
svoj nesmiselni sklep!« S pestjo je udarila po mizi: 

»Še sem jaz gospodarica v hiši in ne bom nikdar popustila!» 
Ali so ta spačena usta izgovorila kletev? Ernest se je z grozo 

umaknil, pritisnil mrzle dlani na razbeljeno čelo ter naglas dejal 
sam pri sebi: 

»Dobro, mati! Kar bo sledilo, pripiši sebi!« Zdelo seje, kot bi 
hotel reči: »Pripravi se na vse!« 4 

Pred očmi se mu je stemnilo, roke so mu brez moči omahnile. 
Čutil je, da si nimata več kaj povedati. Naglo seje obrnil in odšel 
iz sobe. - Ves zlomljen je obstal pred hišo. Naredil je nekaj 
korakov, vendar ni vedel, kam ga nesejo noge. Sledil je le 
notranjemu klicu, naj se iz tega pekla zateče v gorski mir 

Ne da bi vedel kdaj in kako, je stal pred Franckino hišo. K sreči 
je bila doma in dobro mu je delo, da sije mogel olajšati srce. Od 
nje je zvedel vse, kar seje zgodilo v njegovi odsotnosti. Stisnil je 
zobe. ker mu je bilo vedno huje. 

»Ubogo malo srčece,« je glodalo v njem. »zdaj si morala vse 
izvedeti. Hotel sem te obvarovati pred vsako skrbjo, moja mati 
pa te je brezsrčno in surovo napadla. Kako bi te rešil tega 
trpljenja?« 

Njegovo notranje razpoloženje je bilo več kot težko. Poleg vsega 
ga je mučilo še obvestilo, da bo premeščen na Dunaj, čemur je 
vedel, da se ne bo mogel izogniti, če bo imel general svoje prste 
vmes. Vojak je in ubogati mora, če mu je všeč ali ne. To je hotel na 
vsak način Iti zamolčati, ker je še vedno upal, da bo našel izhod 
in se bo že kako rešil premestitve. Otožen in ves zatopljen v svoje 
misli je gledal v daljavo. Njegove trpke poteze in njegove oči so 
govorile o trpljenju, ki ga je prenašal. 

Francka, ki ga je s sočutjem poslušala in opazovala, je tudi 
zdaj uganila njegove misli. Lahno je položila roko na njegovo 
ramo, ker ni mogla več gledati njegove žalosti. Hotela je govoriti 
o njegovi materi: 

»Ste se tudi natančno izprašali in premislili, da prednosti, ki 
bi jih bili deležni na Dunaju, le ni pametno zavreči?« 

»Ne. Francka, zame ni premisleka. Moja ljubezen do Ite je 
tako globoko zakoreninjena, da bi bilo moje življenje brez nje 
prazno. Od prvega pogleda nanjo je bilo moje srce za trajno ujeto. 
- V začetku sem se skušal temu ubraniti, iskal sem drugod 
razvedrila in olajšave, toda vedno so bile njene oči tukaj, ki so me 
opominjale k razsodnosti. Kjerkoli sem bil in karkoli sem delal, 
vedno je bila Ita pri meni, dokler nisem spoznal, dajo vedno bolj 
in bolj ljubim. Veliko sem pretrpel, dokler si nisem bil na jasnem, 
da tudi njeno srce bije zame. Od trenutka dalje, ko semzvedelza 
njeno ljubezen, pa se je moje trpljenje spremenilo v največjo 
srečo. Ne more vsak presoditi, kaj pomeni, če se globoka. 

odkritosrčna ljubezen sreča s prav tako. če se najdeta dv 
sorodni srci v tako čisti, globoki ljubezni, kot je bila med namd 
Te sreče ne zamenjam za vse bogastvo sveta. Moja velika skrb j 
le ta, da bi Ito obvaroval pred trpljenjem, ki so ji ga prizadejalit 
ji ga še bodo. Ne razumem svoje matere. Prav ona preganj 
ubogega otroka s tolikim sovraštvom, ona, ki bi morala ime 
največ razumevanja za najino ljubezen. Saj je vendar moj d 
žrtvoval svojo bodočnost in svojo kariero za njo. Iz ljubezni do nj 
je vse zapustil, zdaj pa je prav ona tista, ki nama zastrupi] 
življenje. Vendar pa vse to ne bi bilo niti polovico tako hudo, i 
me ne bi čakala premestitev.« 

»Lahko razumem vaše notranje razpoloženje, toda včasih šel\ 
čas odkrije, da seje žalostna odpoved spremenila v srečo.« 

»Da, to velja za materialista. zame pa ne.« Tem besedam j 
sledil globok vzdih. S Francko je sedel na klop pred hišo. Skupi 
sta iskala izhod iz tega labirinta, toda vse je bilo tako zamotani 
Njune misli so bile kot preplašene ptičice v kletki, ki so iskal 
izhod, a so se vedno znova zaletele z glavicami ob mrežo. Tuc 
mir gora jima ni prinesel rešilne misli. Po dolgem molku je dejd 

"Francka, dokler je Ita v Koprivnici, ne morem zanjo ničesa 
storiti. Deklica ne bo imela miru. Vse, kar sem hotel glede te^ 
storiti pri materi, je naletelo na ledeno odklonilnost.« 

Bil je ves zbegan. 
»Nikjer ne najdem izhoda iz tega. Nasprotno, vse je vedno bd 

zapleteno.« 
Njegova želja je bila, da bi videl ljubljenko in z njo govoril, f 

vsem, kar se je zgodilo, si ni upal do nje, ker ni vedel, kajporet 
njena mama, ki je doživela tako ponižanje. Rana je bila ^ 
sveža. Hotel je z Ito o tem govoriti, zato je naročil Francki, m 
posreduje, da bo prišla Ita drugi dan popoldne sem. j 

Ko je Ita zvedela, da je njen dragi doma, jo je prevzi 
nepopisno čustvo. Veselje, strah in trpljenje - vse to se j 
menjavalo v njej. Kakšna nedopovedljiva sreča, da ga bo sp^ 
videla! Gorje, če bi to zvedela njegova mati. In končno, mora J 
odpovedati! Nepopisna grenka bol! Za oba ljubeča so nastale 
neizrečene boli in pričakovanja. 

Vsa nestrpna je odšla Ita že pol ure pred napovedanim časofi 
od doma. V tem trenutku ni poznala nobenih pomisleko\ 
Glavno je bilo, da bo spet videla svojega Ernesta. Isto je občuti 
tudi on. Ves dan se je ogibal matere. Nestrpno je čakal ^ 
trenutek, ko je šla na pošto, on pa k Francki. 

Preden je šla Ita na pot. je stopila še mimogrede v kapelo. TLIJ 

glasno zaprosila: ' 
»Sveta Marija, ne vzemi mi moje sreče, pusti mi Emesto^ 

večno ljubezen!« 
Še nikdar ni tako hitro in lahko prišla do hišice na pobo$ 

hriba kakor danes. Ernesta še ni bilo tukaj. To je bilo prvič, ddf 
morala čakati nanj. Seveda, prišla je prezgodaj, on pa je mo^^ 
čakati, da je mati odšla na pošto. 



INFORMACIJE 

ROJSTVA 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
5,7.: Mirica MARKO iz Tabo-

,2. deklico, Darja MUŠIČ iz 
ĵeč - deklico, Danica HROVAT 

12 Vitanja - dečka, Anica 
^CARTNER iz Rogatca - dekli-

Andreja GOLČMAN iz Dra-
Ijjelj - dečka, Jerneja ROMŠAK 
2 Rimskih Toplic - deklico, 
ĵ ilica VINDER HRUSTEU iz 
yelenja - deklico in Slavica 
Î ÂRN iz Vranskega - deklico; 

6.7.: Andreja DIMEC iz No-
ye Cerkve - deklici; 

7.7.: Silva SIVKA iz Celja -
deklico, Danica BELE iz Rogat
ca - deklico, Nataša HRIBER-
0 iz Škofje vasi - dečka, To-
n̂jka FERLEŽ iz Rogaške Slati-
1 ne - deklico, Darja ŽLENDER iz 
^ pristave - dečka; Cvetka GOR-

JANC iz Celja - deklico in Joži
ca TOVORNIK iz Rimskih To
plic - dečka; 

8.7.: Branka DEČMAN iz 
Šentjurja - deklico, Jerica 
SELIČ iz Štor - deklico, Olga 
SENICA iz Zabukovja - dečka 
in Darja SLAPRNIK iz Polzele -
deklico; 

9.7.: Romana SELIČ iz Gorice 
pri Slivnici - deklico, Karmen 
POREDOŠ iz Teharij - dečka, 
Saša BRAČUN iz Celja - dečka. 
Dragica PERKOVIČ iz Celja -
dečka in Simona PLANKO iz 
Dobja pri Planini - dečka; 

10.7; Alenka KLENOVŠEK 
iz Laškega - deklico, Anita KO
PRIVO iz Pristave - dečka, Ni-
coleta SARAC iz Laškega - de
klico, Lucija JERŠIČ iz Celja -
dečka in Natalija TRČEK 
KOVŠE iz Škofje vasi - deklico; 

l l .Z : Uršula ZDOVC iz Slo
venskih konjič, Aiša TIGANJ iz 

Zreč - dečka, Rebeka ŠPIUAK 
iz Dravograda - dečka, Begzada 
SEJDIČ iz Rečice ob Savinji -
deklico, Mateja GRADIČ iz Na-
zarij - deklico, Majda HRAST
NIK iz Teharij - dečka in Roma
na KERT iz Žalca - dečka. 

POROKE 

Celje 
Poročili so se: Aleš JARM-

ŠEK in Lidija KRIŽNIK oba iz 
Celja ter Sebastjan DRŽEK in 
Nataša KOŠIR iz Celja. 

Šentjur pri Celju 
Poročila sta se Branko PLA-

NINŠEK iz Štor in Mihelca 
PUŠNIK iz Šentjurja. 

Žalec 
Poročila sta se Franc PES

JAK iz Črnove in Andreja ZA-
KRAJŠEK iz Srebotnika pri Ve
likih Laščah. 

SMRTI 
Celie 

Umrli so: Albin MLAKAR, 
67 let iz Frankolovega, Jožefa 
MRAMOR, 88 let iz Kompol, 
Filip FAJGEU, 86 let iz Celja, 
Mihaela KLEMENŠEK, 87 let iz 
Mozirja, Milan MAJERIČ, 67 
let iz Rogaške Slatine, Vida 
LEBAN, 68 let iz Jesenic, Mar
tin MIKLAVŽINA, 65 let iz Ve
lenja, Franjo KOVAČIČ, 64 let 
iz Rečice ob Savinji, Jožefa 

KRZNAR, 67 let iz Sp. Kraš, 
Jožef HAJNŠEK, 85 let iz Celja, 
Angela VAJDIČ, 72 let iz Štor, 
Rozalija WINTER, 89 let iz 
Škofje vasi, Marija DROBNAK, 
82 let iz Globokega pri Šmarju, 
Rudolf ŠKRJANC, 77 let iz 
Šentjurja, Vera FIŠTER, 73 let 
iz Celja, Avgust LAVRENČIČ, 
71 let iz Celja, Jožef PETE-
LINŠEK, 61 let iz Kompol, Je-
dert PLETERSKl, 76 let iz Ce
lja, Frančiška ŽUPANC, 87 let 
iz Zreč, Rozalija ZUPANC, 49 
let iz Celja, Jožef HUDALES, 61 
let iz Rakovelj, Anton DRO-
FELNIK, 45 let iz Letuša, Zlat-
ka ČOLOVIČ, 42 let iz Šentjur
ja, Andrej LUBEU, 76 let iz Ogo-
revca, Ana KRAJNC, 54 let iz 
Šoštanja in Rudolf PRAZNIK, 
78 let iz Žalca. 

Šentjur pri Celju 
Umrla sta Jakob POD-

ČEDENŠEK, 73 let iz Slatine pri 
Ponikvi in Frančišek LAVBIČ, 
63 let iz Laz pri Dramljah. 

Velenje 
Umrli so: Jožefa KOS, 73 let 

iz Velenja, Frančiška PLEV-
ČAK, 76 let iz Grobelnega, 
Franc ROVERE, 86 let iz Celja, 
Ciril MANGER, 87 let iz Kasaz, 
Franc ZIBMAHER, 72 let iz Gor, 
Rudolf VERBOTEN, 69 let iz 
Šmartinske Cirkovce, Angela 
STROPNIK, 50 let iz Velenja in 
Martin TURK, 96 let iz Šoštanja. 

Žalec 
Umrla sta Franc CILENŠEK, 

85 let iz Ojstriške vasi in Aleš 
ČATER, 17 let iz Migojnic. 

RADIO CELJE 

SPORED OD 20. DO 26.7. Sobota, 20.7.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melo
dija tedna, 6.45 Horoskop, 7.00 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
7.20 Tečajnica, 7.40 Dnevni 
tisk, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 9.30 
Filmski sprehodi, 12.00 BBC 
novice, 13.00 Novice, 13.15 
Študentski servis, 14.00 Napo-
vednik, 14.15 Jack pot, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Dogodki 
in odmevi (prenos RaSlo), 
16.00 Čestitke in pozdravi, 
17.00 Kronika, 17.30 Vročih 20, 
20.00 Večerni športno-zabavni 
program, 22.00 Rezervirano za 
vedeževalce, astrologe, bioe-
nergetike, 24.00 Zaključek pro
grama in priključitev progra
mu Radia Slovenija. 

Nedelja, 21.Z: 7.15 Začetek 
programa, napovednik, 7.30 
Horoskop, 7.40 Na današnji 
dan, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 9.15 
Verska oddaja - Luč sveti v 
temi, 10.00 Nedeljski gost, 
12.00 Novice, 12.05 Domača 
melodija tedna, 12.10 Čestitke 
in pozdravi poslušalcev, 18.00 
Pod slovensko lipo, 19.00 Za
ključek programa in priključi
tev programu Radia Slovenija. 

Ponedeljek, 22.Z: 5.00 Z 
glasbo v novo jutro, 5.30 Prva 
jutranja kronika RaSlo, 6.00 
Poročilo OKC Celje, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.45 Ho
roskop, 7.00 Druga jutranja 
kronika RaSlo, 7.20 Tečajnica, 
7.40 Pregled dnevnega tiska, 
8.00 Poročila, osmrtnice, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Napovednik, 9.30 
Športno dopoldne, 11.00 Novi
ce, 11.10 Nadaljevanje športne
ga dopoldneva, 12.00 BBC no
vice, 13.00 Novice, 13.15 Minu
te za zdravje, 14.00 Napoved
nik, 14.15 Jack pot, 14.30 Da
nes na ljubljanski borzi, 15.00 
Obvestila, 15.15 Podalpski bi
ser, 15.30 Dogodki in odmevi 
(prenos RaSlo), 16.15 Petnajst 
minut za reportažo, 17.00 Kro
nika, 18.00 Podalpski pop 
ročk, 19.00 Deutsche Welle, 
20.00 Vrtiljak polk in valčkov, 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev programu Radia 
Slovenija. 

Torek, 23.Z: Z15 Začetek 
programa, napovednik, Z30 
Horoskop, Z40 Na današnji 
dan, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.40 
Kam danes, 9.00 Napovednik, 
10.00 Dopoldne z... 11.00 Novi
ce, 12.00 BBC novice, 12.15 
Izpolnjujemo vam glasbene že
lje, 13.00 Novice, 13.15 Pokliči
te in vprašajte, 14.00 Napoved
nik, 14.15 Jack pot, 15.00 Obve
stila, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Dogodki in odmevi (Ra
Slo), IZOO Kronika, 19.00 
Deutsche Welle, 19.15 Radi ste 

jih poslušali, 21.00 Da ne bi 
pozabili peti, 21.30 Iz glasbene 
skrinje, 22.00 Zaključek pro
grama in priključitev progra
mu Radia Slovenija. 

Sreda, 24.Z: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melo
dija tedna, 6.45 Horoskop, 7.00 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
720 Tečajnica, 740 Pregled ti
ska, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.40 
Kam danes, 9.00 Napovednik, 
9.30 Radio Celje na terenu 
11.00 Novice, 12.00 BBC novi
ce, 13.00 Novice, 13.15 Mah O, 
14.00 Napovednik, 14.15 Jack 
pot, 14.30 Danes na ljubljanski 
borzi, 15.00 Obvestila, 15.15 
Podalpski biser (melodija ted
na), 15.30 Dogodki in odmevi 
(prenos RaSlo), 16.15 Pop loto, 
1700 Kronika, 18.00 Full cool, 
19.00 Deutsche Welle, 21.00 
Glasbeni ex-press, 22.00 Za
ključek programa in priključi
tev programu Radia Slovenija. 

Četrtek, 25.Z: 5.00 Z glasbo 
v novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melo
dija tedna, 6.45 Horoskop, 700 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
720 Tečajnica, 740 Pregled ti
ska, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
9.00 Napovednik, 9.10 Počit
niški vrtiljak glasbenih želja, 
10.00 Znani Celjani izbirajo 
glasbo, 11.00 Novice, 12.00 
BBC novice, 13.00 Novice, 
13.10 Za volanom, 14.00 Napo
vednik, 14.15 Jack pot, 14.30 
Danes na ljubljanski borzi, 
15.15 Podalpski biser (melodi
ja tedna), 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), 16.15 
Domačih 5, 1700 Kronika, 
19.00 Deutsche Welle, 19.15 
Nokia hit parada, 20.00 Ročk 
block z Alešom Uranjekom, 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev programu Radia 
Slovenija. 

Petek, 26.Z: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača melo
dija tedna, 6.45 Horoskop, 700 
Druga jutranja kronika RaSlo, 
720 Tečajnica, 740 Dnevni 
tiski 8.00 Poročila, osmrtni-
ce,8.25 Poročilo OKC Celje, 
8.40 Kam danes, 9.00 Napo
vednik, 9.30 Pet petkovih pik, 
11.00 Novice, 12.00 BBC novi
ce, 13.00 Novice, 13.15 S knjiž
nega trga, 14.00 Napovednik, 
14.15 Jack pot, 14.30 Danes na 
ljubljanski borzi, 15.00 Obve
stila, 15.05 Šport ob koncu ted
na, 15.15 Podalpski biser, 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos Ra
Slo), 1700 Kronika, 19.00 
Deutsche Welle. 19.15 Glasba 
je življenje, 20.00 Maxi dance, 
21.00 DJ Time, 22.00 Zaključek 
programa in priključitev pro
gramu Radia Slovenija. 

Radio Celje oddaja od 5.00 do 22.00, ob sobotah do 24.00 
ure, ob nedeljah in praznikih pa od 715 do približno 19.00 ure. 

IZBOR IZ SPOREDA 
četr tek, 18. julija ob 9.00 

Prav gotovo ste se že kdaj vprašali, kaj počno igralci poleti? 
Mi smo vprašali igralca SLG Celje Renata Jenčka. "Rad 
poslušam glasbo!" Prava priložnost za to, da jo je izbral tudi 
za to dopoldne. Z njim pa se bo na začetku oddaje pogovarja
la novinarka Mateja Podjed. Vabljeni k poslušanju! 

Ponedeljek, 22. julijo ob 20.00 
V 149. Vrtiljaku polk in valčkov bosta gosta dva ansambla 

in sicer Rosa iz Slovenj Gradca in Comet iz Zreč. 
Oba bosta predstavila novi kaseti, ki sta izšli v založbah 

Zlati zvoki v Kisovcu in pri CODl v Celju. Oddajo pripravlja 
Tone Vrabl. 

VETERINARSKA 
^̂̂^̂̂^̂̂^̂̂^̂̂^ ̂^̂ĵ^ 

VETERINARSKA POSTAJA CEUE: Delovni čas veterinarjev je 
od 7 do 14.30.. Ambulanta za male živali dela vsak dan (razen ob 
nedeljah in praznikih) od 8. do 10. ure in od 16. do 17 ure, sicer pa 
je dežurna služba za nujne primere organizirana v popoldanskem 
in nočnem času. Telefon: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od 7 
do 15. ure na veterinarskih postajah v Laškem in Radečah. 
Dežurstvo od 15. do 7 ure zjutraj pa je za obe občini na veterinarski 
postaji Laško, telefon 731-485. V primeru odsotnosti veterinarja v 
času dežurstva pa lahko sporočilo pustite pri vratarju Pivovarne, 
telefon 731-121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Redni de
lovni čas veterinarjev je od 7 do 12. ure, od 15. do 7 ure zjutraj 
naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na veterinar
ski postaji: 754-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Dežurstvo je organizirano 
od 14. do 6. ure zjutraj, mobitel 0609 616-786. V rednem delovnem 
času lahko pokličete na telefon 714-144 in 0609 616-786. Ambulan
ta za male živali je odprta vsak dan, razen ob nedeljah in 
praznikih, od 7 do 9. ure in popoldan od 16. do 17 ure. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas veteri
narjev je vsak dan, razen nedelje od 7 do 15. ure, redna dopoldan
ska ambulanta pa je od 7 do 9. ure. Do 1. novembra bo dežural dr. 
vet. med. Marjan Lešnik, od 20. novembra dalje pa Drago Zagožen, 
telefon 0609 616-978. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CEUU: Redni delov 
ni čas veterinarjev je od 7 do 14. ure vsak dan, od 14. ure do 7 ure 
zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. V času 
popoldanskega in nočnega dežurstva, pokličite na telefonske 
številko mobitela 0609 618-772. 

^ Oglasni oddelek NT&RC ^ 
je odprt ob ponedeljkih od 7. do 16.30 ure, od torka do petka 

od 730 do 14.30, ob sobotah pa od 8. do 12. ure. 
Cena malih oglasov do 10 besed je 500 tolarjev, vsaka 

nadaljnja beseda pa stane 50 tolarjev. 
2^dnji dan za oddajo malih oglasov in zahval v tekoči številki, 

je vedno ponedeljek do 16.30 ure. 
Oglase in druge objave sprejemamo samo osebno (in ne po 

telefonu), naročniki pa morajo obvezno imeti s seboj veljavne 
kupone in potrdilo o zadnji plačani naročnini. 

Oglase, zahvale, čestitke in osmrtnice za Novi tednik in Radio 
Celje lahko oddate tudi v naslednjih naših agencijah: 
• v Žalcu - Slandrov trg 34 (vsak dan od 7 do 18., ob sobotah od 8. 
do 12. ure); 
• v Laškem - prostori Rdečega križa, Aškerčev trg 4b (vsak dan od 
7 do 14. ure); 
• v Šentjurju - prostori Občinske matične knjižnice in Agencija 
Mavrica; 
• v Šempetru v Savinjski dolini - v prostorih TA Dober dan in 

\e v Slovenskih Konjicah - v prostorih uredništva Novic. y 
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)VI TEDNIK INFORMACIJE 

S k l a d s t a v b n i h z e m l j i š č o b č i n e Š e n t j u r p r i C e l j u 
objavlja na osnovi 46., 49., 50., 51. in 52. člena Zakona o stavbnih zemljiščih (Uradni list 
SRS, št. 18/84 in 33/89), določil Odloka o oddajanju stavbnih zemljišč v občini Šentjur pri 
Celju (Uradni list SRS, št. 27/87 in 28/88) in sklepa upravnega odbora z dne 4.7.1996 
naslednji 

J A V N I R A Z P I S 
za oddajo stavbnega zemljišča za gradnjo stanovanjskih hiš v delu 

zazidalnega načrta stanovanjske cone III/1 Šentjur. 

Natečaja se lahko udeležijo pravne in fizič
ne osebe. 

predstavniki in pooblaščenci pravnih oseb 
morajo ponudbi priložiti tudi overovljeno 
pooblastilo za zastopanje in registracijo, iz 
katere je razvidno, da ima podjetje sedež v 
Republiki Sloveniji, fizične osebe pa origi
nalno potrdilo o slovenskem državljanstvu. 

pisne vloge je potrebno vložiti na naslov: 
» S k l a d s t a v b n i h z e m l j i š č o b č i n e Š e n t j u r , 
M e s t n i t r g 10, Š e n t j u r p r i C e l j u « v zapeča

teni ovojnici s pripisom_ » N e o d p i r a j - j a v n i 

n a t e č a j v Z N S C Š e n t j u r « . 

Upoštevali bomo vse vloge, ki bodo prispele 
vključno do 16.8.1996 do 14. ure s prilože
nim potrdilom o vplačani varščini na račun 
50770-654-149, Sklad stavbnih zemljišč 
Šentjur pri Celju. 
Varščina znaša 10% od cene gradbene 
parcele in se šteje kot delno plačilo odškod
nine za pridobljeno pravico na stavbnem 
zemljišču oziroma se interesentu brezo
brestno vrne, če na razpisu ni uspel. 

Zgoraj navedene parcele bodo komunalno 
opremljene v skladu z zazidalnim načrtom 
in investicijskim programom urejanja stavb
nih zemljišč, ki ga je sprejel Sklad stavbnih 
zemljišč občine Šentjur, in sicer z naslednji
mi komunalnimi napravami: 

-vodovodno omrežje s hidranti 
-fekalna kanalizacija _ 
-čistilna naprava 
-meteorna kanalizacija 
-cestno omrežje v asfaltni izvedbi z odvod-
njavanjem 

-javna razsvetljava 
-primarno in sekundarno nizkonapetostno 
električno omrežje 
-preureditev tega nizkonapetostnega zrač
nega elektro omrežja 

Sklad stavbnih zemljišč bo zagotovil izgrad
njo komunalnih naprav skladno s svojim 
letnim programom: 
-cesto v makadamski izvedbi in vodovod v 
roku dveh mesecev od oddaje stavbnega 
zemljišča in plačila stroškov kupnine 
-električno energijo v roku štirih mesecev od 
oddaje stavbnega zemljišča in plačila 
stroškov kupnine 

-dokončanje cestnega omrežja in ostale 
komunalne naprave v roku dveh let od 
oddaje stavbnega zemljišča in plačila 
stroškov kupnine. 

V ceni opreme stavbnega zemljišča je zajet 
prispevek za priklop na vodovodno in kana
lizacijsko omrežje. Priklop na kanalizacijsko 
omrežje se izvede direktno brez vmesne 
[riprekatne greznice, zato investitorjem stro
šek izgradnje le-te odpade. 

V ceni opreme stavbnega zemljišča ni zajet 
strošek izgradnje plinskega omrežja, telefo
na in kabelske TV, prav tako ni vsebovan 
prispevek za priklop na elektriko in prispe
vek za spremembo namembnosti kmetij
skega zemljišča. Investitor mora na lastne 
stroške zgraditi individualne priključke na 
Vse komunalne naprave razen električnega 
Priključka, ki je zajet v stroških opreme. 

f̂ ok za začetek gradnje je eno leto od 
Oddaje zemljišča, dokončanje III. gradbene 
faze pav roku dveh let od oddaje zemljišča. 

Po preteku tega roka se investitorju ob 
neizpolnjevanju navedenih obveznosti in ro
kov zemljišče odvzame ob enakih pogojih 
kot je bilo dodeljeno. Vplačana varščina se v 
tem primeru ne vrne. 
Če na javnem natečaju sodeluje več ponud
nikov, se ob izpolnjevanju pogojev uporab
ljajo merila 7. člena odloka o oddajanju 
stavbnih zemljišč v občini Šentjur pri Celju 
(Uradni list SRS, št. 24/87 in 28/88). 

Uspeli interesent je dolžan v roku 15 dni od 
dneva odpiranja ponudb skleniti pogodbo o 
oddaji zemljišča. 

Rok za plačilo cene zemljišča kot odškodni
ne za pridobljeno pravico uporabe stavbne
ga zemljišča in stroške komunalnega ureja
nja so investitorji dolžni plačati v roku 15 dni 
od sklenitve pogodbe. Po preteku tega roka 
si SKLAD STAVBNIH ZEMLJIŠČ OBČINE 
ŠENTJUR pridržuje pravico, da se pogodba 
razveljavi. V tem primeru se pogodba ne 
predloži za izvedbo v zemljiško knjigo, pla
čana varščina pa se ne vrne. 

Nastop posesti na oddanem zemljišču bo 
možen po podpisu pogodbe in plačilu stroš
kov kupnine. 

Stroške zemljiškoknjižnih dejanj v zvezi z 
vknjižbo pridobljene pravice uporabe po 
tem razpisu nosi Sklad stavbnih zemljišč 
občine Šentjur pri Celju. 

Komisija za oddajanje stavnega zemljišča 
bo odpirala vse v roku prispele vloge dne 
20.8.1996 ob 14. uri v prostorih sejne sobe 
Občine Šentjur, !1. nadstropje, soba št. 48. 

Če gradbene parcele v navedenem roku ne 
bodo oddane, se sprejemajo ponudbe na
prej, kuverte pa se odpirajo vsako prvo 
sredo v mesecu ob 14. uri v že navedenih 
prostorih. 

Cena stavbnega zemljišča ter stroški pripra
ve in opreme stavbnega zemljišča se valori
zirajo v Skladu z indeksom GZS - Združenja 
za gradbeništvo in IGM - ostala nizka grad
nja. 

S k l a d s t a v b n i h z e m l j i š č 

o b č i n e Š e n t j u r p r i C e l j u 

V javnem razpisu se oddajo naslednje gradbene parcele: 

Na osnovi 8. in 16. člena Statuta Sklada za razvoj malega gospodarstva 
občine Šentjur objavlja 

U p r a v n i o d b o r S k l a d a z a r a z v o j m a l e g a g o s p o d a r s t v a 
v s o d e l o v a n j u z L j u d s k o b a n k o C e l j e 

R A Z P I S 
z a d o d e l i t e v p o s o j i l z a p o s p e š e v a n j e 

m a l e g a g o s p o d a r s t v a v o b č i n i Š e n t j u r 

1 . Za posojilo lahko zaprosijo: 
-samostojni obrtniki oziroma podjetniki 
-podjetje oziroma gospodarske družbe z do 
30 zaposlenimi delavci 

-občani, ki so pri pristojni upravni enoti 
vložili zahtevo za izdajo obrtnega dovolje
nja oziroma priglasitev podjetnika oziroma 
na pristojnem sodišču prijavo za vpis pod
jetja oziroma gospodarske družbe v sodni 
register in priložili vse predpisane doku
mente za ustanovitev. 

Sedež obratovalnice in kraj investicije mora 
biti na območju občine Šentjur. 
2 . Skupni okvirni znesek razpisanih posojil 
znaša 60 milijonov tolarjev. Največ 20% 
skupnega zneska bo namenjeno obrtnikom 
oziroma podjetnikom začetnikom, ki še niso 
začeli obratovati. Rok za začetek obratova
nja je 6 mesecev po prejemu sredstev. 
3. Posojila se dodeljujejo za naslednje na
mene: 
-nakup, graditev in adaptacijo poslovnih 
prostorov 

-nakup nove opreme 
-nakup zemljišča v obrtni coni 
-ekološko sanacijo obstoječih dejavnosti 
oziroma tehnoloških procesov 

4 . Pogoji, pod katerimi se dodeljuje posojilo: 
-najdaljša odplačilna doba - 4 leta 
-obrestna mera - TOM+7% 
-moratorij - po potrebi največ 1 leto 
-znesek posojila - največ 30% predračunske 
vrednosti oziroma 50.000 DEM v tolarski 
protivrednosti 

-rok koriščenja posojila - po prejemu sklepa 
o odobritvi in najdlje do 31. novembra 1996 

-stroški odobritve posojila - po tarifi banke 
-anuitete - mesečne 
-plačilo obresti za čas moratorija - mesečno 
5. Sredstva so namenska in se prednostno 
dodelijo prosilcem, ki poleg ostalih pogojev 
izpolnjujejo še naslednje kriterije: 
-dejavnosti, ki povečujejo število zaposlenih 
-dejavnosti, ki se ukvarjajo s proizvodnjo, 
turizmom in podobnimi dejavnostmi, ki so v 
občini redkejše 

-pospeševanje in spodbujanje razvoja MG z 
visoko stopnjo inovativnosti in uvajanja so
dobnih tehnologij 

-za ekološko sanacijo obstoječih dejavnosti. 
6 . Vloga za posojilo mora vsebovati: 
a) prošnjo, v kateri so podatki: ime in prii
mek, stalno bivališče oziroma firmo in na
slov firme in prosilca, dejavnost, opis inve
sticije z obrazložitvijo namena, lokacijo inve
sticije in predračunsko vrednost z viri finan
ciranja in s terminskim planom investicije in 
višino zaprošenega posojila 
b) originalno dokumentacijo s tekočim datu
mom kot priloga k prošnji: potrdilo o vpisu 
obratovalnice v register obratovalnic oziro
ma podjetnika v vpisnik podjetnikov, sklep o 
vpisu podjetja oziroma gospodarske družbe 
v sodni register (z vsemi prilogami) in dovo
ljenje (odločba) za opravljanje dejavnosti 
oziroma potrdilo, da je občan vložil pri pri
stojnem upravnem organu zahtevek za iz
dajo obrtnega dovoljenja oziroma priglasitev 
podjetnika oziroma na pristojnem sodišču 
prijavo za vpis podjetja oziroma gospodar
ske družbe v sodni register ter priložil vse 
predpisane dokumente za ustanovitev 
c) dokazila glede namena posojila: 
-pri nakupu poslovnih prostorov: kupopro
dajno pogodbo 

-pri gradnji ali adaptaciji poslovnih prosto
rov, kolikor je prosilec lastnik: zemljiškok
njižni izpisek oziroma dokazilo o lastništvu, 
gradbeno dovoljenje oziroma priglasitev 
del in predračun 

-pri gradnji ali adaptaciji poslovnih prosto
rov, kolikor je prosilec najemnik: soglasje 
lastnika oziroma upravljavca poslovnih pro
storov, da dovoli nameravana dela in grad
beno dovoljenje oziroma priglasitev del na 
ime lastnika oziroma upravljavca in zemljiš
koknjižni izpisek oziroma dokazilo o lastniš
tvu na ime lastnika oziroma upravljavca, 
najemno pogodbo, ki mora biti sklenjena 
najmanj za dobo vračanja posojila in pre
dračun pri nakupu opreme: overovljen pre
dračun ali račun 

d) če odgovorna oseba podjetja še ni v 
delovnem razmerju v tem podjetju oziroma 
gospodarski družbi: pisno izjavo ustanovite
ljev, da bo odgovorna oseba sklenila delov
no razmerje v tem podjetju oziroma gospo
darski družbi najkasneje v roku 6 mesecev 
od odobritve posojila 
e) izjavo o zaposlitvi določenega števila 
novih delavcev za dobo, ki ne sme biti krajša 
od štirih let 
f) dokazilo o kreditni sposobnosti: 
-davčno napoved za preteklo leto (potrjen 
obrazec za odmero davka od dejavnosti z 
vsemi prilogami) in podatki o poslovanju v 
tekočem letu 

-izjavo o dosedanjih kreditih 
-potrdilo o plačanih obveznostih državi 
-za podjetje oziroma gospodarsko družbo: 
zaključni račun za preteklo leto in podatki o 
solventnosti in boniteti (obrazec BON 1, 2, 
3 - SDK) 

-dokazilo o možnem zavarovanju posojila: 
original zemljiškoknjižni izpis nepremični
ne, ki je bremen prosta in ustrezno zavaro
vana, za obrtnike je zavarovanje možno 
tudi preko zavarovalnice. 

7 . V posojilni pogodbi, sklenjeni med banko 
in posojilojemalcem, se določi obveznost, 
da posojilojemalec v primeru, če ne izpolni 
katere koli obveznosti iz posojilne pogodbe 
oziroma, da je bila pogodba sklenjena na 
osnovi lažnih podatkov, takoj vrne indeksira
no posojilo ali neodplačani del indeksirane
ga posojila z realno obrestno mero 30 %. 
Prav tako posojilna pogodba vsebuje določ
bo, da se prosilcu, v kolikor v treh mesecih 
po dodelitvi kredita le-tega ne koristi, mož
nost koriščenja odvzame. 
8. Banka ima pravico odkloniti kreditojemal
ca, če ugotovi, da je v preteklosti že imel 
kredit, ki ga ni vračal ali če oceni, da kredita 
ne bo sposoben vračati. 
9 . Vlog podjetij oziroma gospodarskih 
družb, ki že poslujejo več kot pol leta in 
redno ne zaposlujejo nobenega delavca, ne 
bomo obravnavali. 
1 0 . Rok za oddajo prošenj je do 19. avgusta 
1996 na naslov: Sklad za razvoj malega 
gospodarstva občine Šentjur, Mestni trg 10. 
1 1 . Upravni odbor sklada bo najkasneje v 
20. dneh po končanem razpisu sprejel sklep 
o dodelitvi posojil in ga pospredoval vsem 
prosilcem. 
1 2 . Nepravočasno prispelih in nepopolnih 
vfog ne bomo obravnavali. 

U p r a v n i o d b o r s k l a d a 
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GLASBENI EXPRESS 

TICO TORRES, bobnar newyerseyskih megazvezdnikov BON i 
JOVI, je v znani londonski galeriji Benihana prvič v Evropi j 
predstavil svoje umetniške kreacije. Gre za zbirko akvarele v in; 
kipov, s katerimi se je Tiko že precej uspešno predstavil v^ 
Ameriki, čeprav so tamkajšni kritiki veliko zanimanje za njego-^ 
vo ustvarjanje pripisali predvsem Torresovemu bobnarskemUj 
udejstvovanju v skupini Bon Jovi in njegovi zaročenki, super-; 
modelu Evi Herzigovi, ki ponavadi odpira njegove razstave,^ 
Sicer pa skupina BON JOVI počasi zaključuje z veliko svetovno * 
turnejo, na kateri so Jon Bon Jovi, Richie Sombora, Tico Torresi 
in David Bryan odigrali več kot 250 izredno dobro obiskanih! 
koncertov po vsem svetu. Po koncu turneje, na kateri Bon Jovi • 
promovirajo lani objavljen LP »These Days«, se bodo fantje za^ 
dalj časa umaknili z glasbene scene, na koncertne odre pa sel 
bodo vrnili šele pred koncem tega tisočletja. Praznino, ki bo; 
nastala pri ljubiteljih soft-metala, bo zapolnil Jon Bon Jovi, ki: 
namerava prihodnje leto objaviti svoj drugi samostojni album,', 
prvi po letu 1990 objavljenemu »Blaže Of Glory«. 

Teden dni pred nastopom 
pop kameleona DAVIDA BO-
WIEA v islandskem glavnem 
mestu Reykjevik so se na nji
hovo lestvico najbolje proda
janih albumov uvrstili vsi al
bumi, ki jih je Bovvie posnel v 
zadnjih 25. letih, LP »Outside« 
pa je ta izjemni podvig kronal 
s prvim mestom. Več kot 6000 
Bovvievih oboževalcev je osta
lo pred vrati največje island
ske dvorane, saj so vse vstop
nice prodali že v predprodaji, 
kar se doslej v Islandiji še ni 
zgodilo. 

Mestni svet severnoirskega 
Belfasta je ostarelim in nene

varnim punkerjem SEX PIS-
TOLS zaradi »moralno spor
nih« besedil prepovedal nasto
pati v njihovem mestu. Kon
cert naj bi se zgodil včeraj, 
njegova prepoved pa je samo 
še povečala medijski pomp 
okoli Pištol, ki so kot proti 
ukrep odpovedali nastop v 
Dublinu. Po besedah Johhnya 
Rottena Irci še vedno niso pri
pravljeni na njihovo brezkom
promisno godbo, glavni vzrok 
odpovedi pa so seveda poveča
ni stroški, ki jih prinaša en 
sam nastop. 

Velika bitka za najvišja me
sta lestvic med člani zapadlih 
TAKE THAT se je začela. Naj
prej se bosta med sabo pome
rila Robbie Williams in Gary 
Barlovv (na sliki). Slednji je ob 
izidu svojega prvega singla 
»Forever Love« prejšnji pone
deljek napovedal, da se bo 
omenjena skladba na prvem 
mestu zadržala največ dva 
tedna. Konec meseca bo na
mreč izšel solo prvenec »Free-
dom '96« Robbiea Wilhamsa, 

ki je pri angleških najstnicah 
precej bolj popularen kot 
Gary, ki je bil sicer avtor veči
ne uspešnic razpadlega kvin
teta Take That. 

Grosupeljski alternativci 
DICKY B. HARDV po dveh 
letih delovanja, kompaktni 
plošči »Why Aren't You Screa-
min'» in nastopih po skoraj 
•vseh slovenskih »luknjah«, na
daljujejo kariero brez basista 
Sergeja Arka, ki je presedlal k 
ljubljanski zasedbi 2227. 
Dicky B. Hardy so kot kvartet 
prvič nastopili na Zgaga ročk 
festivalu. Organizator tega 
ročk »spektakla« je njihovo 
skladbo »Tripper Dispatcher« 
uvrstil tudi na promocijski 
CD, na katerem sta s skladba
mi »Ročk & Roll Dog« in »\'m 
Gonna Walk Dem Golden 
Stairs« prisotna tudi velenjski 
RES NULLIUS in celjski 
STRELNIKOFF. 

Aleš Uranjek in Davor Kla
rič, bobnar in klaviaturist ročk 
skupine ŠANK ROČK, sta si 

našla dodatno zaposlitev, 
kušena glasbenika sta se 
družila funky zasedbi Fl] 
YOU, ki jo sestavljajo mlac 
šolani velenjski muzik 
Funk You je s svojimi nasti 
na katerih v glavnem prei 
vajo funk in soul klasike, 
kajkrat že navdušil, ob 
dobljeni okrepitvi pa upai 
da se bodo fantje in dekle 
bendu daje dušo s svojim 
jemnim vokalom, bolj pos\ 
li avtorski glasbi. 

Laška skupina IT'S J 
FOR SALE bo posnela vid 
pot za skladbo »Questior 
Time«, ki prihaja s pred li 
kim objavljene kompal 
plošče »Hum«. Omenjena 
sem je seveda priredba a 
tehno pop klasike britanske 
kvarteta Depeche Mode iz 
1986. INFS so v okviru pro 
cijske turneje obredli že sk 
vsa slovenska undergro 
prizorišča, jutri pa jih i 
nastop v Tolminu. • 

STANE ŠPEfl 

Noel Hogan, 24-letni kitarist irske zasedbe THE CRAN-
BERRIES, se je prejšnji teden poročil s svojo dolgoletno 
prijateljico Catherine Nash. Takoj po skromni poročni slovesno
sti in žurki v znamenitem irskem gradu Dromoland, sta si 
mladoporočenca privoščila kratek medeni teden, saj so The 
Cranberries trenutno sredi priprav za veliko svetovno turnejo, 
na kateri bodo promovirali svoj tretji album »To The FaithfuU 
Departed«. 

GLASBA JE ŽIVLJENJ 
Braco Koren 

V slovenski zabavni glasbi ostaja z zlatimi črkami zap 
no ime Franc Koren. Če drugače ne, se ga vsi spominjamo 
pevca legendarnega ansambla bratov Avsenik. Njegovo 
pa nadaljujeta oba sinova, Braco in Damir Koren. Ta tedi 
smo na glasbeno zaslišanje v oddajo Glasba je življen 
povabili Braca, ki se vse bolj uveljavlja tudi kot radijski 
televizijski voditelj. d 

Braco Koren: »Zelo sem bil vesel, da sem sin znanega pel 
Ko pa sem začel hoditi po očetovih stopinjah, so se pojavlj, 
manjši problemi, saj so naju z očetom nenehno primerjah. h 
je bil seveda v prid očeta, čeprav sem se tudi sam neneh: 
trudil in se še, da bi bil čimboljši.« j 

»Ste kdaj zapeli vsi trije?« 1 
»Vsi trije smo bili tenoristi in se nikoli nismo mogli dogovori, 

kdo bo pel kateri glas. Včasih pa smo doma ob spremljavi fcita 
vendarle zapeli.« Simona: 

f Q ^ <y s: Š K O D A 
^ Y o l k s w a g e n G r o u p 

Srečanje ansamblov bo 
Graška Gora je bila dolga leta kraj, kjer so se avgus 

srečevali narodnozabavni ansambli. 
Za letos je bilo zelo dolgo odprto vprašanje, kako bo s te 

srečanjem. Vsi, ki se radi vračajo na revijo zborov, so veseli,« 
Plešivčani in prebivalci Graške Gore niso dovolili, da bi tradid 
zamrla. Za letos napovedujejo srečanje ansamblov 18. aU I 
avgusta. 

Za 21. srečanje bodo položili še zadnjih 1500 metrov asfalt 
ravno zaključna dela na cesti pa bodo povezali z revijo narodn 
zabavnih ansamblov. Gradbeni odbor na Graški gori, ki 
pobudnik vsega, pri delu mu pomagata Kulturno društvo Plei 
vec in ZKO Velenje, upa, da bo revija ohranila tudi tekmoval 
značaj, kar je pogoj za rast kakovosti srečanja. VINKO ŠMA 
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Pankrti v zaboju 
Trojna kompilacijska plošča Pankrtov 

le nekaj dni pred torkovim 
jastopom dveli legendarnih 
ynk zasedb, angleških Sex 
jjstols in slovenskih Pankr-

v polni dvorani Tivoli v 
yubljani, je založba RTVS 
j^p objavila prvi trojni al-
,mn na Slovenskem. Gre se-
î da za zbirko vseh skladb, 
yso jih Pankrti posneli med 
gtoma 1978 in 1987, med 66. 
ildadbami, kolikor se jih je 
znašlo na tem trojčku, pa jih 
Ijhko vsaj tretjino danes že 
Itejemo za »slovensko narod-
\o blago«. 

: Slednjo trditev so na koncer
tu v Ljubljani potrdili mladci 
iz druge generacije punkerjev, 
saj so večino štiklov, ki jih je 
dobro rej eni in nič več poskoč
ni Pero Gnus odpel ob sprem
ljavi statičnih pomagačev, 
znali na pamet. 

i Na prvi kompaktni plošči so 
I poleg štiklov iz leta 1980 izda-
I jega LP-ja »Dolgcajt«, ki je bil 
' za slovensko rockovsko doga-
i Janje vsaj tako prelomen kot 
i pet let poprej Buldožerjev al-
t)um »Pljuni istini u oči«, še 
J posnetki s single plošč »Lubla-
ioaje bulana« (1978) in »Na-
inesto tebe« (1981) ter tri 
likladbe s kompilacijskega LP-
a »Novi punk val«, ki ga je leta 
.981 vkup spravil Igor Vid-

/tnar. Prva CD plošča je tudi 
lajbolj udarna, za kar je bil, 
|Dleg Petra Lovšina, Dušana 
Žiberne, Mitja Prijatelja, Bora 
Krambergerja in Slavca Colna-
riča, precej zaslužen tudi Gre
gor Tome, menager skupine in 
avtor nekaterih najbolj udar

nih besedil (»Lepi in prazni«, 
»Sedemnajst«, »Anarhist«...). 

Druga kompaktna plošča je 
zapolnjena z drugim in tretjim 
studijskim podvigom Pankr
tov; leta 1982 izdanim vinil
nim LP-jem »Državni ljubim
ci« in dve leti kasneje objavlje
nim »Rdečim albumom«. Dr
žavni ljubimci so poleg iskre
nega in udarnega, vendar pre
cej amatersko narejenega pr
venca »Dolgcajt«, najboljši iz
delek Pankrtov, hkrati pa 
predstavljajo tudi njihovo do
končno slovo od klasičnega 
punk ročk zvoka. Poleg hitov 
»Za železno zaveso«, »Greva 
drugam« in »Punca ne še 
umret« je na tem albumu še 10 
skladb, ki se jim na že omenje
ni kompaktni plošči pridružu
je še 12 pesmi z Rdečega albu
ma. Na slednjega so Pankrti 
uvrstili tudi partizansko »Ban-
diera Rossa«, ki je bila tudi 
vrhunec koncerta v Ljubljani -

podobnih ovacij niso doživeli 
kasrieje niti zvezdniki večera 
Sex Pistols s svojimi najbolj 
udarnimi temami. 

Tretja cedejka nam prinaša 
dvajset skladb, ki so jih Pankr
ti posneh med letoma 1985 in 
1987, založba RTVS ZKP pa 
jih je objavila na LP-jih »Pesmi 
sprave« in »Sexpok«. Pesmi 
sprave so nam prinesle nekaj 
zdaj že skoraj ponarodelih šti
klov (»Osmi dan«, »Zvečer v 
mestu«, »Umazane igre«), z 
zadnjo ploščo »Sexpok« pa so 
se Pankrti v zasedbi Pero Lov
šin - vokal, Marc Kavš - solo 
kitara, Bogo Pretnar - kitara, 
Boris Kramberger - bas in 
Slave Colnarič - bobni nekoli
ko prepozno poslovili s slo
venske glasbene scene. »Sex-
pok« je namreč že bil uvod v 
precej bolj populistične Soko
le in samostojno kariero Petra 
Lovšina. 

STANE ŠPEGEL 

Prihaja jo Smrk l j e 
Zadnja leta doživlja pravi 

razcvet igranje na diatonično 
harmoniko ali popularno 
frajtonarico. V tem niso uspe
šni samo fantje, ampak tudi 
dekleta, kar dokazuje nova 
skupina z imenom Smrklje. 

V skupini je sedem deklet 
(od leve); Nataša Kline (Polj-
čane), Nat-aša Novak (Oplotni-
ca), Janja Boček (Zreče), Ta
nja Čretnik (Frankolovo), Ve
sna Kidrič (Poljčane). Jasmina 
Popič (Slovenj Gradec) in Vla-
sta Kidrič (Poljčane). Vsa de
kleta, razen Čretnikove, so 
učenke Tineta Lesjaka (vodja 
ansambla Bratje iz Oplotnice), 
medtem ko se je Čretnikova 
najprej učila pri Lesjaku, zdaj 
pa je njen mentor Brane Klau-
žar iz Celja. Prvi večji nastop 
so mlade harmonikarke imele 
na sprejemu mladega smučar
ja Reneja Mlekuža v Slovenski 
Bistrici, kjer sploh veliko na
stopajo. 

Sedem Smrkelj (ali »palčic«, 
kot se rada pošali odlična har-
monikarka Tanja Čretnik) je 
uspešno nastopilo na radijski 

delavnici v Zrečah, na TV Slo
venija in POP TV, sodelovale 
so na prireditvi Videomeh na 
vaših tleh... Pred njimi so na
stopi v Nemčiji s slovenskimi 
smučarji, dvakrat na Bistriš
kem tednu, Vidmu pri Ptuju 
za najboljšo šolo v Sloveniji, 

na srečanju dvojčkov v Slovenj 
Gradcu in drugje. Mlada de
kleta pa ne obvladajo samo 
harmonike, ampak poskrbijo 
tudi za show program. Zato ni 
čudno, da je povsod, kjer se 
pojavijo, imenitno vzdušje! 

TONE VRABL 

M I 2 pred izidom CD-ja in Icasete 
Duo MI2 bo te dni posnel CD in kaseto. Po uspehu, ki sta ga 

Piki in Jernej doživela s skladbo Črtica, odločitev o izbiri 
snemalnega študija ni povzročala težav. To bo ponovno 
studio Bon-Ton iz Rogatca, producent, aranžer in soavtor 
pesmi pa bo njegov lastnik Zvonko Tepeš. 

Seveda bodo v projekt vključeni tudi vsi ostah, ki so do sedaj 
sodelovali pri ustvarjanju ročk rapa izpod Donačke gore. To so 
nepogrešljivi kitarist in pisec glasbe Egon Herman, harmonikar-
ka Greta, rockerska skupina Apeiron iz Kranja, vokalista Ton
ček in Saša, pa še kdo. 

Tokrat bodo M12 posneli sedem skladb. Tematsko in stilno 
bodo precej različne, družila pa jih bodo duhovita besedila in 
nekohko grob ter z domačimi izrazi obarvan jezik. Med posneti
mi skladbami bomo našli Portugalsko, Ravajnko, Tehno pube-
ca. Celi tištuh si dol povleko, Nategni-potegni, in še in še. 

M12 vabi vse, da jim pišete na naslov: M12 FAN CLUB, Robert 
Firer - Fiki, Brezovec 2, 3252 Rogatec. SIMONA BRGLEZ 

Full cool 
V otroški oddaji Full Cool 

na Radiu Celje, v rubriki Full 
Cool Demotop, ta mesec pred
stavljamo tri dekleta, ki so v 
glasbenem studiu Coda v Ce
lju naredile demo posnetek. 

Brigita Frišek se je predsta
vila s skladbo Zemlja pleše, 
Mateja Rajh je zapela skladbo 
Balada o kopališkem mojstru 
in Nataša Gerold skladbo Dan 
najlepših sanj. V Novem tedni
ku boste, poleg današnjega, 
našli še en kuponček, s kateri
mi lahko glasujete za najbolje 
odpeto pesem. Ponovno razpi
sujemo avdicijo. Prijave pošlji

te na naslov: Novi tednik in 
Radio Celje, Prešernova 19, 
3000 Celje, s pripisom za rubri
ko Full Cool Demotop. V prija
vi morate napisati, katero pe
sem boste zapeh ali zaigraU, 
koliko ste stari, ali hodite v 
glasbeno šolo, napišite pa tudi 
telefonsko številko. 

Oddaja Fuh Cool je na spo
redu Radia Celje vsako sredo 
ob 18. uri, v juliju in avgustu 
pa smo pripravili tudi Počit
niški vrtiljak glasbenih želja, 
ki je na sporedu vsak četrtek 
ob 9. uri in 10 minut. 

SIMONA BRGLEZ 

Dr« Aiban se vrača h koreninam 
Četrti studijski izdelek afro-švedskega zobarja 

; Ko je pred dobrimi šestimi leti Dr. 
Alban opozoril nase s skladbama »No 

\ Coke« in »Hello Africa«, je že bilo sluti-
da se evropska dance scena ne bo 

•zlahka znebila prepevajočega nigerij
skega zobozdravnika. 

Pričakovanja je Alban Nwapa, takšno je 
•namreč njegovo pravo ime, potrdil leta 
'591 s kompaktnim prvencem »Hello Afri-

ki je kmalu postal platinast v Nemčiji, 
^ Švedskem, v Švici, Turčiji in celo na 
'̂ Ijni Maleziji. Večino skladb zanj je napi
si Dr. Alban kar sam, produkcija pa je bila 
^ rokah znanega švedskega hit-makerja 
^fnniza Popa. Slednji je sodeloval tudi na 
ŝeh njegovih kasnejših projektih, izjema 
l̂e zadnji Albanov album »Born In Afri-

ki je sredi maja, tako kot vsi predhod
ni', izšel pod okriljem nemškega diskograf-
Jega velikana BMG. Na tem albumu se je 
r- Alban-spet vrnil k svojim koreninam, v 

Afriko, mešanici housea, reggaea in popa 
pa je tokrat dodal še več prvinskih afriških 
zvokov in ritmov. Po lanskem srečanju z 
legendarnim vodjo Afriškega kongresa 
Nelsonom Mandelo je začel v svoja prepro
sta in na rimah zgrajena besedila na nevsi
ljiv način opozarjati na številne probleme. 

s katerimi se danes sooča črni kontinet, kot 
velik optimist pa je seveda tudi prepričan, 
da bo s svojimi glasbenimi kreacijami vsaj 

^ a l o spremenil odnos zahodne civilizacije 
do tega najrevnejšega kontinenta. 

Dr. Alban svoj najnovejši album odpira z 
naslovno temo, ki se je prejšnji mesec že 
poslovila z evropskih lestvic, namesto nje 
pa se te dni na radijskih postajah in plesiš
čih na veliko vrti njegova uspešnica »Halle-
lujah Day« - prijetna in sproščena reggae 
pesmica, nadvse primerna za vroče polet
ne noči. Poleg omenjenih skladb je na LP-
ju »Born In Africa« še deset skladb in trije 
remixi, ki jih je napravil Todd Terry, pri 
nas znan predvsem po remixu megauspe-
šnice »Missing« dua Everything But The 
Girl. Vse skladbe so, tako kot smo pri Dr. 
Albanu že vajeni s prejšnjih plošč, poten
cialne uspešnice, veseli Afro-Šved pa jih bo 
to poletje predstavljal v diskotekah in po
letnih festivalih sirom Evrope. 
• • • • • • • • • • • • • • i S T A N E ŠPEGEL 

Alban Nwapa se je rodil 26. avgusta leta 1957 v Nigeriji. S 
^̂ ojim očetom, priznanim nigerijskem zdravnikom, je večkrat 
'Obiskal strica v Stockholmu, njegove sanje, da bi tudi sam kdaj 
^vel v tej bogati in prijazni deželi, pa so se mu uresničile šele, 
*oje bil star 23 let. Leta 1980 se je nastanil pri svojem stricu in Ĵčel s študijem zobozdravstva na stockholmski univerzitetni 
^iniki. Kot mnogi tuji študenti je za preživetje opravljal še 
^Wilna postranska dela, najbolj pa se je obnesel kot DJ v 
Ĵ ânem klubu Alphabet Street, kjer ga je leta 1990 opazil znani 
Vedski DJ Rene in ga priporočil znanemu producentu Denni-

Popu. V sodelovanju z njim in švedsko kraljico dance scene 
^ îlo K. je posnel prvo uspešnico »Hello Africa«, kateri je 

naslednje leto sledil istoimenski LP. Že leto dni kasneje se je na 
policah trgovin z nosilci zvoka znašel njegov drugi album »One 
Love«, s katerega je Alban nanizal nekaj velikih uspešnic; »It's 
My Life«, »Reggae Gonna Ragga«, Sing Allelujah«, največji 
uspeh pa je doživela njegova priredba Marleyeve klasike »One 
Love«. Tretji album »Look Who's Talking« je Albana povzdignil 
v prvo ligo evropske glasbene scene, skoraj pet milijonov 
prodanih izvodov pa mu je s slavo prineslo tudi popolno 
finančno neodvisnost. Dr. Alban je v Stockholmu postavil svoj 
studio in ustanovil lastno založbo Dr. records, pri kateri je 
poleg svojega zadnjega izdelka že objavil tudi nekaj LP-jev 
mlajših talentiranih švedskih in afriških glasbenikov. 
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Oče zabodel sina 
Nasilje se, kot kaže, nada

ljuje iz dneva v dan in posta
ja vse bolj resen problem te 
družbe, ki nikakor ne najde 
poti in načinov, da bi ga vsaj 
zajezila. Do ponovnega pri
mera nasilja je prišlo v pone
deljek, 15. julija, okrog 18. 
ure na dvorišču stanovanj
ske hiše v Pernovem. 

Takrat se je osumljeni 4 5 -
letni Štefan T. pripeljal do
mov, stopil iz avtomobila in z 

večjim kuhinjskim nožem v 
roki šel proti sinovoma, se
demnajstletnemu D. in dvaj
setletnemu Robertu, ki sta po
pravljala avtomobil. V strahu 
pred očitno razjarjenim oče
tom, je mlajši sin stopil k nje
mu in prijel za rezilo noža, s 
čimer je hotel tudi preprečiti, 
da bi oče zabodel brata Rober
ta. Ker se je pri tem porezal po 
roki, je rezilo izpustil, potem 
pa je k očetu pristopil še Ro
bert. V tem trenutku ga je oče 
zabodel v levo ramo. Ranjeni 

Robert se je potem zatekel 
pod bližnje gospodarsko po
slopje, kjer se je zgrudil na tla. 

Policisti PP Žalec so osum
ljenega Štefana T. prijeli na 
hišnem dvorišču, pred njiho
vim prihodom pa je nož skril v 
svoj avtomobil. Roberta so, 
hudo telesno poškodovanega, 
peljali v celjsko bolnišnico, 
osumljenemu Štefanu T. pa je 
bila odvzeta prostost. S kazen
sko ovadbo so ga izročili prei
skovalnemu sodniku. 

M.AGREŽ 

Gasila in se 
opelcia 

v kuhinji stanovanjske hi
še v Jagnjenici je 12. julija 
prišlo do požara in hude tele
sne poškodbe. 

Do požara je prišlo, ko se je na 
štedilniku vžgalo pregreto olje. 
Ko je Nataša S. (17) opazila po
žar, je poskušala ogenj pogasiti. 
Prijela je za ponev z gorečim 
oljem in jo odvrgla na balkon, pri 
tem pa se je polila. Opečeno 
Natašo je soseda peljala v radeški 
zdravstveni dom, od tam pa so jo 
prepeljali v celjsko bolnišnico, 
kjer so ugotovili, da je dekle utr
pelo hude telesne poškodbe. 

PROMETNE NEZGODE 
Otrok cez cesto 

Na Prijatljevi ulici v Celju 
se je v torek, 9. julija dopold
ne, pripetila nezgoda, v kate
ri je bil hudo ranjen otrok. 

Jovan D. (67) iz Celja je vozil 
osebni avtomobil po Prijatljevi 
ulici iz smeri Podjavorškove 
proti Jerajevi ulici. Ko je pripe
ljal iz levega nepreglednega 
ovinka na ravni del ceste, mu je 
z leve strani stekla čez vozišče 
sedemletna Nastja Z. iz Celja. 
Voznik jo je, kljub zaviranju, 
zadel in zbil po vozišču. 

Zanašalo ga je 
Na lokalni cesti v kraju Ga-

berke se je v torek, 9. julija 
dopoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bila ena oseba 
hudo telesno poškodovana, 
gmotna škoda pa znaša okoli 
200 tisoč tolarjev. 

Boštjan B. (18) iz Slovenj 
Gradca je vozil osebni avto
mobil iz smeri Velenja proti 
Šoštanju. V bližini stanovanj
ske hiše Plešivec št. 46 ga je v 
levem ovinku zanašalo, zape
ljal je preko levega roba voziš
ča in trčil v drevo. Pri tem je 
voznika vrglo iz avtomobila, 
na koncu pa je, hudo ranjen, 
obležal na vozišču. 

Trčila v otroka 
Na regionalni cesti v Spod

nji Rečici se je v torek, 9. 
julija popoldne, pripetila 
nezgoda, v kateri je bil hudo 
ranjen otrok. 

Majda P. (31) iz Žlabor pri 
Mozirju je vozila osebni avto
mobil iz smeri Mozirja proti 
Radmirju, v naselju Spodnja 
Rečica pa ji je na vozišče nena
doma pritekel šestletni Jernej 
A. iz Spodnje Rečice. Kljub 
zaviranju in izogibanju, je 
voznica trčila v otroka in ga 
zbila po vozišču. 

Pešec po sredini 
ceste 

Na regionalni cesti v Mo
zirju se je v torek, 9. julija 
ponoči, pripetila nezgoda, v 
kateri je hude telesne poš
kodbe utrpel pešec. 

Danica P. (38) iz Brezja pri 
Mozirju je vozila osebni avto
mobil iz smeri Ljubije proti 
Mozirju. Ko je bila zunaj nase
lja Mozirje, je pred sabo nena
doma opazila pešca, 63-letne-
ga Antona Ž. iz Mozirja, ki je 
hodil po vozišču. Da bi pre
prečila trčenje, je zavila v levo, 
a je pešca kljub temu zadela in 
ga zbila po vozišču. 

Zdrsnil pod avto 
Na Konovski cesti v Vele

nju se je v sredo, 10. julija 
opoldne, pripetila nezgoda, v 
kateri je bil hudo ranjen voz
nik kolesa z motorjem. Gmot
na škoda na vozilih znaša 
približno 100 tisoč tolarjev. 

Edin L. (17) iz Velenja je 
vozil kolo z motorjem po Ko
novski cesti. Po klancu navz
dol je peljal z ugasnjenim mo
torjem, v bližini stanovanjske 
hiše št. 43 pa mu je v ostrem 
ovinku iz nasprotne smeri pri
peljal voznik osebnega avto
mobila, 60-letni Alojz D. iz 
Velenja. Ko je Edin L. opazil to 
vozilo, je močno zavrl in padel 
po vozišču ter zdrsnil pod 
osebni avtomobil. 

Drsel po pobočju 
Na lokalni cesti v Šentjanžu 

nad Štorami se je v sredo, 10, 
julija dopoldne, pripetila nez
goda, v kateri je bila ena oseba 
hudo telesno poškodovana, 
dve pa sta bili lažje ranjeni. 

Srečko L. (26) s Svetine je 
vozil osebni avtomobil s Sveti
ne proti Štoram. Zunaj naselja 
Javornik je zavijal desno na 
stransko cesto, pri tem pa za
peljal na levi rob cestišča. Tam 
je vozilo zdrsnilo in drselo po 
pobočju ter se ustavilo po 29 
metrih drsenja in prevračanja. 
V nesreči sta se voznik in so
potnica, 18-letna Polonca L. s 
Svetine, lažje ranila, hude te
lesne poškodbe pa je utrpela 
druga sopotnica, 55-letna Ol
ga L., prav tako s Svetine. 

Mopedist V osebni 
avto 

Na Mariborski cesti v Celju 
se je v četrtek, 11. julija do
poldne, pripetila nezgoda, v 
kateri je bil hudo ranjen voz
nik kolesa z motorjem. 

RadoslavS. (46) izVojnikaje 
vozil kolo z motorjem po kole
sarski stezi iz smeri Kidričeve 
ceste proti Bežigrajski cesti. Ko 
je pripeljal do odcepa za EMO, 
se je s tamkajšnjega parkirišča 
pripeljala voznica osebnega av
tomobila, 71-letna Silva S. iz 
Celja. Voznik kolesa z motor
jem je zaviral in se umikal, a je 
kljub temu trčil v sprednji levi 
bok osebnega avtomobila ter 
padel po vozišču. 

V robnik in 
stopnišče 

Na Teharski cesti v Celju se 
je v četrtek, 11. julija popold

ne, pripetila nezgoda, v kate
ri se je ena oseba hudo tele
sno poškodovala, gmotna 
škoda pa znaša okoli 320 ti
soč tolarjev. 

Franc P. (62) iz Celja je vozil 
osebni avtomobil iz smeri Ce
ste na grad proti Kočevarjevi 
ulici. Ko je pripeljal izza ostre
ga nepreglednega ovinka, je 
zapeljal na desni rob vozišča, 
kjer je trčil v robnik, nato pa 
še v stopnišče stanovanjske hi
še, kjer je oplazil kamnito 
ograjo in se ustavil po približ
no 20 metrih. V nesreči je bila 
hudo ranjena sopotnica, 64-
letna Ana P. iz Celja. 

V nepreglednem 
ovinku 

Na lokalni cesti Loče-Kra-
berk se je v soboto, 13. julija 
popoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bil hudo ranjen 
voznik kolesa z motorjem. 

Vinko M. (32) iz Kraberka je 
vozil kolo z motorjem iz smeri 
Loč proti Kraberku. Ko je pri
peljal v desno nepregledni ovi
nek, je zapeljal na levi vozni 
pas, takrat pa se je iz nasprot
ne smeri pripeljal voznik 
osebnega avtomobila, 24-letni 
Boštjan R. iz Malega Brega. V 
trčenju je voznik mopeda pa
del po vozišču in utrpel hude 
telesne poškodbe. 

Umrl pod 
traktorjem 

Smrtna prometna nesreča 
se je pripetila v soboto, 13. 
julija zvečer, na lokalni cesti 
Ljubija-Lepa Njiva. 

Janko B. (40) iz Lepe Njive 
je vozil traktor iz smeri Ljubije 
proti Lepi Njivi. Med vožnjo 
po klancu navzgor ga je dohi
teval drugi traktorist, 56-letni 
Alojz J. iz Zavodnje pri Šošta
nju, ki se mu je Janko B. 
umaknil skrajno desno na 
bankino in na nasip, kjer je 
trčil v drevo. V trenutku, ko je 
zapeljal na nasip, je s traktorja 
odskočil sopotnik Janez B. Po 
trčenju se je traktor prevrnil in 
pod sabo pokopal voznika, ki 
je na kraju nesreče poškod
bam podlegel. 

Nesreča v križišču 
Na Šaleški cesti v Velenju 

se je v soboto, 13. julija do
poldne, pripetila nezgoda, v 
kateri sta bili ena oseba huje 
in ena lažje telesno poškodo
vani, gmotna škoda pa znaša 
okoli 750 tisoč tolarjev. 

Srečko B. (32) je vozil oseb
ni avtomobil iz smeri Kidriče
ve proti Goriški cesti. Ko je 

pripeljal do semaforiziranega 
križišča, je vanj zapeljal v ča
su, ko je svetila zelena dopol
nilna puščica, namenjena voz
nikom, ki zavijajo desno. Ker 
je vozilo pred njim zapeljalo v 
križišče in zavilo desno, je v 
križišče zapeljal tudi Srečko 
B, vendar je peljal naravnost. 
Takrat pa je iz smeri Gorice 
(skozi zeleno luč) pripeljal 
voznik osebnega avtomobila, 
67-letni Franc B. in prišlo je do 
trčenja, v katerem se je Franc 
B. lažje telesno poškodoval, 
njegova sopotnica, 63-tetna 
Roza B., pa je bila hudo ranje
na. 

Padel po pločniku 
Na Celjski cesti v Rogaški 

Slatini se je v soboto, 13. 
julija zvečer, pripetila nez
goda, v kateri je bil hudo 
ranjen voznik kolesa. 

Marko P. (16) iz Rogaške 
Slatine je vozil kolo iz smeri 
Tekačevega proti Ratanski va
si. Na Celjski cesti je vozil po 
pločniku in tam zapeljal na 
gramoz ter izgubil oblast nad 
krmilom in nesrečno padel. 

Psa na vozišču 
Na Mariborski cesti v Celju 

se je v nedeljo, 14. julija do
poldne, pripetila nezgoda, v 
kateri se je hudo telesno poš
kodoval voznik kolesa. 

Kolesarja, 32-letni Gregor B. 
in 57-letni Ajdan L, oba iz 
Celja, sta se peljala po Mari
borski cesti v smeri središča 
mesta. Na Mariborski cesti pri 
hišni številki 214 sta na cesto 
pritekla dva večja psa, kateri
ma se je Gregor B. umikal v 
desno, a je kljub temu zadel 
enega od njiju ter pri tem pa
del po vozišču. Ajdan L, ki je 
vozil za njim, je trčil v Gregor
jevo kolo in prav tako padel po 
vozišču in pri tem utrpel hudo 
telesno poškodbo. 

M.A. 

MINI KRIMICI 
»Obrtnik« je bil tat 

v torek, 9. julija, je v stano
vanjsko hišo na Japljevi ulici v 
Celju vstopil neznani storilec, 
ki se je predstavil za delavca 
pri zasebnem obrtniku, ki mo
ra dokončali delo pri pleskanju 
hišnih žlebov. Oškodovanko 
Marijo C. je prosil, naj mu do
voli vstopiti v stanovanje, da se 
preobleče, ta čas pa je izkoristil 
tako, da ji je ukradel 415 tisoč 
tolarjev, ki so bili spravljeni v 
shrambi v torbici oziroma de
narnici. Denarnico je ob odho
du odvrgel v veži stanovanja. 

Čakal na trenutek 
v torek popoldne se je v 

trgovini Jop na Mariborski ce
sti v Celju mudil nekdo, ki je 
izkoristil trenutek nepazljivo
sti prodajalke in segel v predal 
registrske blagajne. Odšel je s 
kuverto, v kateri je bilo prib
ližno 160 tisoč tolarjev, za ko
likor je oškodovan lastnik Mi
ran J. iz Celja. 

Vlomilec z 
diplomatskim 

kovčkom 
MinuU četrtek zjutraj je nez

nani storilec vlomil v prostore 
gostinskega lokala Šport Club v 
Žalcu, ki je last oškodovanega 
Marjana S. iz Žalca. Notranjost 
je dodobra preiskal in našel di
plomatski kovček in v njem 260 
tisoč tolarjev gotovine. 

Alkohol , cigarete 
in cash 

v noči na 11. julij je neznani 
storilec vlomil v prostore trgovi
ne in menjalnice Jop na Mari
borski cesti v Celju. Iz prostorov 
trgovine je ukradel večjo količi
no alkoholnih pijač, cigaret in 
nekaj menjalnega denarja, po
tem pa je stopil še v menjalnico 
in tam pobral večjo vsoto tolar
jev in deviz. Lastnik Miran J. iz 
Lešja je oškodovan za približno 
1 milijon 300 tisoč tolarjev. 

Marke iz mize 
v četrtek popoldne je nekdo 

vlomil v prostore podjetja S&S 
International na Trnoveljski 
cesti v Celju. Iz predala pisal
ne mize v pisarni je ukradel 
nemške marke in s tem ome
njeno podjetje oškodoval za 
576 tisoč tolarjev. 

Vlomil v 
stanovanje 

v petek, 12. julija dopoldne, je 
neznani storilec vlomil v stano
vanje na Iršičevi ulici v Celju, ki 
ga je temeljito prečesal ter našel 
in odnesel prenosni telefon, vr- j 

talni stroj ter več kosov zlat 
nakita. Robert Š. je oškodo 
za okoli 250 tisoč tolarjev. 

Pijača iz bifeja 
v noči na 13. julij je nel 

vlomil v prostore tenis k\\ 
na letališču v Levcu. Iz ti 
kajšnjega bifeja je odnesel 
vet kartonov s pivskimi plo 
vinkami, aparat za kavo, ve 
število plastenk coca cole 
fante, 20 litrov ledenega čj 
15 litrov soka, zaboj vina 
več steklenic žganih pi 
Ukradel je še stojalo za se 
nik in dva senčnika, tenis 
par ter okoli 7 tisoč tolai 
menjalnega denarja. Te 
klub Leveč je oškodoval 
približno 350 tisoč tolarjev 

Zmikavt med 
cvetjem 

Minulo soboto je v cvetlii 
no na Šaleški cesti v Vele 
vstopil neznani moški, ki si 
zanimanjem ogledoval cvetj 
ostalo lepoto, ves čas pa skr 
ma opazoval prodajalko, k 
stregla kupcem. V primem 
trenutku je izkoristil priloži 
in ji izmaknil denarnico, v k 
ri je imela osebne dokume 
in denar. Eva P. je oškodov 
za okoli 80 tisoč tolarjev. 

Incident na 
prireditvi 

v nedeljo ob petih se je 
prireditvenem prostoru v I 
kem, v bližini stojnice KZ La 
ko, zadrževal neznanec, ki 
nenadoma močno udaril 2 
letnega Janka O. iz Krškegč 
Ta je padel na tla, storilec! 
ga je še obrcal po vsem telel 
Poškodovanega Janka O. si 
odpeljali v celjsko bolnišnice 
kjer so ugotovili, da je utrpf 
hude telesne poškodbe, nei 
nanega napadalca pa še iščej( 

Okradeni Sonček 
v noči na 15. julij je bil 

vlomljeno v gostinski lok; 
Sonček v kraju Cerovec o 
avtocesti Hoče-Arja vas. NE2 
nani storilec je ukradel radie 
kasetofon, žepni računalnil 
več zavitkov sladoleda ter nf 
kaj pijače in cigaret. Lastnic 
Jožefa M. s Teharij je oškodc 
vana za okoli 60 tisoč tolarjem 

Očala iz vitrine 
v noči na ponedeljek je nel 

do vlomil v prostore optik 
Veda na Podjavorškovi ulici 
Celju. Iz vitrine v notranjosi 
lokala je pobral očala razlit 
nih znamk ter s tem lastnik 
Danijela V. iz Celja oškodovč 
za približno 300 tisoč tolarjev 

Ukradena 
avtomobila 

V četrtek, 11. julija popold 
ne, je neznani storilec ukrade 
osebni avtomobil znamke 1 
19 adagio, sive barve, z reg. ^ 
U 46-58R. Vozilo, ki je las 
Avtohiše iz Ljubljane in ki je' 
času kraje stalo na Oblako^ 
ulici v Celju, je vredno okoli' 
milijon 800 tisoč tolarjev. 

V soboto pa je nekdo odp̂  
Ijal vozilo VW transporter, 
le barve, z reg. št. MB Z9-47? 
Vozilo je bilo parkirano ''i 
Podjavorškovi ulici v Celĵ  
podjetje Enecon iz MaribofJ 
pa je oškodovano za okoli 
milijon 400 tisoč tolarjev. 

Mrtva v kadi 
Ko se je 77-letni Jožef K. iz Dobriše vasi v soboto ponoči 

vračal domov, je v kopalni kadi našel mrtvo ženo, 77-letno 
Kristino K. Zdravnik, ki je truplo pregledal, na njem ni našel 
sledov tujega nasilja, natančnejši vzrok smrti pa bo znan z 
obdukcijo. M.A. 

Zadel ga je viličar 
V podjetju Impos v Celju je 10. julija zjutraj prišlo do 

delovne nezgode, v kateri se je ena oseba hudo telesno 
poškodovala. 

Mihael K. (47) iz Celja je na dvorišču potiskal varilni aparat, 
takrat pa se je iz skladišča na viličarju pripeljal voznik-viličarist, 
44-letni Ferdinand L. iz Zgornjih Grušovelj. Ta Mihaela K. ni 
opazil, zato ga je z viUčarjem zadel in zbil po tleh, potem pa mu 
je vozilo s sprednjim kolesom zapeljalo preko desne noge. 
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sredo, 10. julija dopold-
g je Ada z Opekarniške tako 
Jq kričala, da je sosedom v 

I jgvah zavrelo, pa so se obrni
la može postave. Pa je bila 
Ja zvita (vsaj mislila si je, da 
I takšna), ko policistom ni 

' otela odpreti vrat in si misli-
, da se bo na tak način izma-

' '̂la. Ne, Ada bo kljub temu 
'ĵ pila pred sodnika za pre-

,,V sredo je bila potrebna 
• jtervencija v Stanetovi ulici, 
•̂̂ in se je drl Jože in sosede 

,,is(rahoval z grožnjo, da jih bo 
jnial z nožem. Policisti so mu 

, jjdno orožje odvzeli in mu 
' jpisali napotnico za sodnika 

a prekrške. 
I po stanovanju v hiši v 
jrunovi ulici je v sredo do-
loldne razgrajal Igor. Polici-

I [onia, ki sta se z njim pogo
v a r j a l a , je obljubil, da se bo 
ijnesel, pa se je spozabil, čim 
t ita odnesla pete. Ker ni ubo-
} -al, se je ohlajal v prostoru za 
fitidržanje. 
II N a Kidričevi sta se sprla in 
razgrajala oče in sin, soime-

: ijaka Franca. Ata Franc je bil 
i lad, ker se je sinček Franček 
i rnil domov pijan, pa je že bil 
)genj v strehi. Ker sta se so-
odnika grdo žalila, so ju poli-
isti napotili na zasebno tož-10. 
V petek popoldne je Ivan 

.'loročil, da mu je soseda So-
îa z mastjo pohla njegov av-

•i, ki ga je ob štirih zjutraj 
'arkiral na njenem dvorišču, 
lede tega incidenta se bosta 
'iseda menda kar med sabo 
ogovorila in si, upajmo, na 
oncu segla v roke. 
»V petek ponoči so za inter-
(encijo zaprosili v lokalu Trta. 
Tam se je širokoustil Matej O., 
ase je grdo razhudil zlasti 
lotem, ko mu niso hoteli več 
lostreči in ko so mu ukazah, 
laj se odstrani, ker lokal zapi

HAJO. Matej je bil tako zelo 
.ifizadet, da je razbil šipo in 
sstniku lokala grozil. 

M.A. 

PPogin rib 
Minulo nedeljo okoli 

15.30 ure so prebivalci ob 
potoku Mala Reka, med 
bjema Marija Reka in 
Prebold, opazili poginule 

; fibe, predvsem postrvi. 
Omenjeni potok je na-
•nreč vzrejni potok ribiške 
(Iružine iz Šempetra. 

Med zbiranjem obvestil 
SO policisti ugotovili, da sta 
6̂-letni Danijel V. in 25-letni 

'^ton D., oba iz Prebolda, v 
Soldanskem času na mo-
t̂u preko potoka z vodo pol-
•nlla pvc sode, od katerih 
'̂ \'a še nista bila očiščena, 
'kupljena pa sta bila v neki 

; tovarni. Pri nalivanju vode v 
ôde (s pretočno traktorsko 

: črpalko) je voda tekla preko 
tobov sodov na most in na-
Pfej v potok. Ko sta Prebold-
^̂ na končala s pranjem ozi-
°̂rna nalivanjem, sta most 

oprala. 
Policisti so vzeli vzorce 

°̂de in poginulih rib in šele 
jMiza bo pokazala, kaj je 
'̂1 vzrok pogina, ki je Ribiš-
družini Šempeter povzro-

;f za okoli 300 tisoč tolarjev 
"̂̂ ode. M.A. 

Nož v lastno srce 
Kaj je Ferdinanda E. gnalo v grožnje in pognalo v smrt? Je to povedal 

v poslovilnem pismu? 

Minuli petek ob 8.15 uri so 
na Policijski postaji Šentjur 
sprejeli obvestilo, da v kraju 
Ponikva Ferdinand E. (35), 
ki stanuje v Velenju, krši jav
ni red in mir ter da nevarno 
grozi svoji izvenzakonski 
družici Martini Č. Na kraj je 
nemudoma odšla patrulja, ki 
se je, med drugim, morala 
soočiti tudi s tragičnim kon
cem napetega dogajanja 
pred stanovanjskim blokom 
na Ponikvi. 

Ko je Ferdinand E. zagledal 
dva policista, ki sta se mu 
približevala, je bežal proti 
svojemu avtomobilu. Policista 
sta ga kmalu dohitela, takrat 
pa je Ferdinand potegnil iz 
žepa nož in z njim mahal proti 
enemu od policistov. Ta se je 
nevarnim zamahom izmaknil, 
nato pa razburjenega moške
ga prijel za komolec. Takrat pa 
se je Ferdinand E., ki je imel 
nož še vedno v roki, pričel 

zabadati v predel prsi in grozi
ti, da se bo ubil. To namero 
mu je policist hotel preprečiti, 
a žal pri tem ni bil uspešen. 
Ferdinand je z vso močjo zari-
nil nož v svoje srce. Poškodba 
je bila tako huda, da je na 
kraju dejanja izdihnil. 

Med zbiranjem obvestil so 
policisti in kriminalisti ugoto
vili, da se je Ferdinand E. po
gosto prepiral s svojo izvenza
konsko partnerico Martino, 
zlasti pa zadnje dni pred tra
gičnim dogodkom. Med prepi
ri mu je ženska večkrat zagro
zila, da se bo odselila od nje
ga, on pa njej, da se bo v tem 
primeru ubil. Ker so razmere 
očitno postajale neznosne, se 
je Martina Č., skupaj z njuno 
osemletno hčerko, že 9. julija 
začasno umaknila k sorodni
ku na Ponikvo in se kasneje 
preselila k svojim staršem v 
Kozjak. 

Minuli četrtek popoldne je 
Ferdinand E. prišel na Ponik
vo, parkiral svoje vozilo v bli
žini stanovanjskega bloka. 

kjer sta Martina Č. in hčerka 
občasno bivali ter hotel govo
riti z njima. Ker mu vrat ni 
nihče odprl, je sedel v avtomo
bil in tam ostal do polnoči, ko 
se je odpeljal k Martininim 
staršem v Kozjak. Z umorom 
je grozil tudi njim, obenem pa 
kričal, da bo ubil še Martino, 
hčerko in nazadnje pokončal 
še sebe. V petek dopoldne se 
je vrnil na Ponikvo in vstopil v 
stanovanje, kjer naj bi bila 
Martina Č., v kuhinji iz preda
la vzel nož in stopil pred sta
novanjsko zgradbo. Tam sta 
stala tudi Martinin brat in nje
gov tast, ki ju je Ferdinand E. 
rotil, naj ga ubijeta, konico 
noža pa je pri tem naslanjal na 
svoje prsi. Takrat sta moška 
obvestila šentjurske policiste 
in zaprosila za intervencijo, ki 
se je končala tako nesrečno. 

Da je Ferdinand E. namera
val storiti samomor, je bilo še 
bolj očitno potem, ko so v 
žepu njegovega oblačila našli 
poslovilno pismo. 

Vas bo vlomilec obiskal? 
Policisti in kriminalisti so 

v zadnjem času na širšem 
območju Celja obravnavali 
več vlomov v stanovanja in 
stanovanjske hiše. Vlomilci 
so imeli z vlamljanjem raz
meroma malo dela, saj so v 
glavnem lomili cilindrične 
ključavnice, v prostorih, ki 
so jih preiskali, pa so kar 
hitro prišli do nezavarovane
ga denarja, zlatnine in dru
gih predmetov. 

Da bi nas v času dopustov, 
pa tudi sicer, ne presenetilo 
dejstvo, da nas je obiskal vlo
milec in se polastil našega 
imetja, so v uradu kriminali
stične službe UNZ Celje pri
pravili nekaj napotkov, ki bi 
jih veljalo upoštevati. Avtor 
vprašanj, na katere morate od
govoriti, da se izognete more
bitnim nevšečnostim, je kri
minalist Marjan Vižin. 

So vaša vhodna vrata do
volj močna? 

Osnovna varnost se pričenja 
z mehansko zaščito. Tudi naj
boljša ključavnica ne pomaga, 
če so vrata razmajana in jih je 
mogoče odpreti že z manjšim 
odrivanjem ali s pomočjo izvi
jača. 

Je cilindrična ključavnica 
na vaših vratih starejša od 
pet let? 

Ključavnice postanejo po 
približno petih letih manj za
nesljive. Če jih imate več, je 
bolje zamenjati vse z nekoliko 
cenejšimi - najmanj titan K2, 
kot pa namestiti le eno vrhun
ske kakovosti. Priporočljivi sta 
dve ključavnici na vhodnih vra
tih. Zgornja, pribitna, ima tudi 
vlogo varnostne verige, ki je 
obenem učinkovit ukrep za pre
prečitev vdora v stanovanje v 
naši prisotnosti, npr. pri ropu. 

Ali cilindrični vložek pre
več štrli iz ležišča? 

Vlomilec ponavadi poišče 
prav takšne ključavnice, ki jih 
z vlomilskim orodjem zlahka 
in hitro odlomi. 

Kdo bo pobiral vašo pošto 
iz nabiralnika? 

Poleg drugih znakov (listki 
na vratih, sporočila na telefon
ski tajnici ipd.) je za vlomilca 
koristna »informacija« o vaši 
odsotnosti tudi poln poštni 
nabiralnik. Povejte sosedu, da 
vas nekaj časa ne bo in ga 
prosite, naj bo pozoren, če se 
bo pred vrati vašega stanova
nja ali v bližini hiše kaj sumlji
vega dogajalo. 

Kje hranite tolarje, devize, 
zlatnino? 

Vse te dragocenosti sodijo v 
domač, bančni ali kakšen 
drug trezor, ne pa v šatuljice, 
kristalne vaze, med bančne 
knjižice, potne liste itd. 

Ali vaša alarmna naprava 
deluje brezhibno? 

Če imate alarmno napravo, 
preverite njeno delovanje in 
po potrebi opravite servis še 
pred dopustom. Če še razmiš
ljate o nabavi, izberite tisto 
varnostno podjetje, ki ima za 
takšno dejavnost licenco. S 
tem se boste zelo verjetno 
izognili najdražjim, nestro
kovnim in tudi dvomljivim us
lugam. Varnostna podjetja 
vam ponujajo tudi možnost 
vezave vašega varnostnega si
stema v njihov sprejemni (in
tervencijski) center, od koder 
bodo varnostniki intervenira
li, ko se bo sprožila vaša 
alarmna naprava. Ta sistem je 
s kraja poskusa dejanja (vlo
ma) pregnal že marsikaterega 
storilca, mnoge pa so kar hitro 
prijeli policisti. 

In še zadnji napotek: 

Četudi ste poskrbeli za var
nost vašega doma, se morate 
zavedati, da so tudi v turistič
nih krajih na preži tatovi in 
vlomilci, ki nepovabljeni obi
skujejo hotelske sobe, počit
niške prikolice, vlamljalo v av
tomobile ali se smukajo okoli 
vas, da bi vam izmaknili torbi
co, denarnico... Zato ne dovo
lite, da bi vam ti nepridipravi 
na tako preprost način pokva
rili dopust. 

V a r n e f e z V a r n o s t j o 
V prizadevanjih za čim viš

jo kakovost varnostnih stori
tev na celotnem slovenskem 
ozemlju so se nekatera os
rednja varnostna podjetja 
povezala med sabo in usta
novila Skupino Varnost, ka
tere slogan je Slovensko pre
moženje varujejo slovenska 
podjetja. 

Skupina Varnost je bila us
tanovljena koncem junija v 
Ljubljani, združuje pa 14 pod
jetij za zasebno varovanje z 
vseh območij Slovenije. S celj
skega območja je v tej skupini 
zastopano podjetje Varnost 
Celje s sedežem na Miklošiče
vi ulici 1. 

Poleg težnje po višnji kako
vosti storitev je takšno pove
zovanje narekovala tudi potre
ba po enotni ponudbi na celot
nem slovenskem prostoru, ki 
se odraža v večji mobilnosti in 
učinkovitosti ter bolj racional
nem poslovanju. 

Organizirali so skupen si
stem radijskih zvez, tako da so 
intervencije čim hitrejše. V ok
viru Skupine Varnost deluje 
okoli 2500 varnostnikov, ki so 
organizirani v 63 intervencij
skih skupinah povsod po dr
žavi, kar pomeni izjemno 
kratke odzivne čase na potre
be po intervencijah. 

M.A. 

Če vincek govor i , se 
marsikaj zgodi 

Podobno kot drugod, se tudi mozirski policisti vse pogosteje srečujejo z vinjenimi 
udeleženci v prometu. 

Kljub preventivni akciji, s 
katero naj bi v Sloveniji spa
metovali tiste udeležence v 
prometu, ki se vanj podajo s 
prekomerno količino alkoho
la v organizmu in kljub ne
nehnemu policijskemu nad
zoru ter ulcrepanju na naših 
cestah, se stanje ne izboljšu
je. Alkohol je, poleg hitrosti, 
še vedno tisti činitelj, ki v 
prometu, pa tudi na ostalih 
področjih našega življenja, 
povzroča največ nesreč in tra
gedij. 

Z vozniki, pa tudi s {)L\šci in 
drugimi udeleženci v prome
tu, ki se na ceste in v promet 
podajajo pod vplivom alkoho
la, se vse pogosteje srečujejo 
tudi policisti Policijske postaje 
Mozirje. V prvem letošnjem 
polletju so opravili 357 preiz

kusov alkoholiziranosti in pri 
tem kar v 140 primerih ali 
skoraj 40 odstotkih ugotovili 
preveliko prisotnost alkohola. 

Pogosto se policisti srečuje
jo z vinjenimi pešci. Tako je 
mozirska patrulja 26. junija 
popoldne v bližini gostilne v 
Spodnji Rečici našla ob cesti 
močno vinjenega Darka K. iz 
Nazarij, ki je mehak vzglavnik 
zamenjal kar s cestno banki-
no. Seveda so ga nemudoma 
odstranili in ga obvarovali 
pred nesrečo. 

5. julija popoldne so Na tra
tah v Mozirju tik ob robu cestiš
ča našU okrvavljenega Janeza B. 
iz Solčave, ki ga je prav tako 
zdelal alkohol ter ga vrgel po 
vozišču, da je padel in se poško
doval. Policisti so še poskrbeli, 
da ga je pregledal dežurni 
zdravnik, pa še za kasnejši pre
voz v celjsko bolnišnico. 

Na Poljanah so 7. julija po
poldne obravnavali prometno 
nesrečo, ki se je končala le z 
zvito pločevino. Vzrok nesre
če je bila vožnja po sredini 
ceste, takšni vožnji pa je bo
troval alkohol. Voznik Franc 
B. iz Poljan je moral opraviti 
alkotest, ki je pokazal, da je 
imel v izdihanem zraku 2,33 
g/kg alkohola. 

Triintridesetletni Anton iz 
Mozirja, ki je tega dne prav 
tako pogledal pregloboko v 
kozarec, pa je 9. julija ponoči 
hodil peš kar po sredini cestiš
ča, kar se mu je kar hitro grdo 
maščevalo. Voznica osebnega 
avtomobila, ki ga je na cesti 
prepozno opazila, ga je zbila 
po vozišču. Pešec je utrpel 
hude telesne poškodbe, zdravi 
pa se v celjski bolnišnici. 
mmmmmmmmm M . AGREŽ 
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V MODNEM VRTINCU 

Pripravlja: 
VLASTA CAH-ŽEROVNIK 

Ste morda slišali, kaj pre
brali ali si na televizijskem 
posnetku kdaj ogledali enega 
izmed največjih modnih 
spektaklov na svetu - tradi
cionalne gala modne revije 
na znamenitih Rimskih stop
nicah? Prihodnji teden bo ta 
dogodek, ki privabi v Rim vso 
svetovno kreatorsko, mane-
kensko, filmsko, glasbeno, 
celo politično elito. 

In mi bomo, nekaj dni po 
prireditvi, ko se tam prisotna, 
skrbno izbrana novinarska pe
resa o tem še ne bodo utegnila 
razpisati, na Radiu Celje iz 

prve roke izvedeli vse, celo 
kakšno zakulisno podrob
nost... Upam, da boste torej 
zadnjo julijsko soboto z nami! 

» N o l imits« z a mlade 
v vročih počitniških dneh 

se moda bolj ali manj odkrito 
požvižga na klasično elegan
co s kombiniranjem pravih 
materialov in barv. 

Kako lepo je biti neformal
no, sproščeno oblečen, skrat
ka skorja »brez ovir«, vedo 
mnoge mladenke in mladci, 
ki se navdušujejo za sicer že 
malce pozabljen grunge in 
nadgradnjo slovitega unisex-
stila iz sedemdesetih let. 

Jeans je seveda zapoved. Tu 
ni kaj dodati, morda le kratko 
majčko, ki odkriva popek, 
bombažno srajco, brezrokav
nik z žepi, pa še lahek jopič in 
nepremočljiv anorak s kapuco 
- če vas na poti ulovi poletna 
ploha. 

Pa na plaži, ko vas prevza
mejo hladni valovi in topli 
sončni žarki? S kopalkami ali 
brez - to je seveda stvar oseb
nega stila, na poti tja in nazaj 
pa je vendarle modro nekaj 
navleči nase. Mini krilce, krat
ke hlače, bermudke v razigra

nih živih vzorcih bodo poživi
le najbolj zabavne dni v letu. 

Pa na zoprne ozonske luk
nje ne pozabite, zato si med 
postopanjem po soncu pokrij
te glave (da vam ne bo zvečer, 
ko morate vsi sveži na nočna 
potepanja, pokvarila načrtov 
vročica z glavobolom)! 

Klasičnemu slamniku so 
modne tendence v iskanju no
vih idej dodale pokrivala iz 
organdija, tkanine frote in 
kvačkane bombažne preje. 
Prave eksperimentalne na
glavne skulpture si je moda 
privoščila! 

Tudi čepice s ščitniki, po 
gusarsko zavezane rutice, iz 
velike rute oviti turbani, vas 
lahko polepšajo, pričarajo ne
pozabno vzdušje in seveda re
šijo kakšne nebodigatreba 
sončarice. 

Bodo tile razlogi, da ne sme 
manjkati v vašem počitniš
kem nahrbtniku tudi pokriva
lo, dovolj? 

Julijsko anketno nagradno vprašanje: 
BREZ KATERIH STVARI NIKOLI NE ODIDETE NA PLAŽO? 
a) slamnika in sončnih očal, 
b) knjige ali časopisa, 
c) zaščitne kreme in plastenke vode. 

OTROK IN SPOLNOST 

Piše: DAVID IPAVEC 

Pomen 
Freuda 

še v prejšnjem stoletju je 
bila v psihologiji splošna po
stavka, da se človekova spol
nost začne s puberteto. Freu
dovo odkritje je zato revolu
cionarno. O sledečem sprego
vori v dveh delih: »Razlaga 
sanj« (1901) in »Tri razprave k 
teoriji spolnosti« (1905), ki sta 
od takrat postali osnovi v raz
voju psihologije. Pokazal je, 
da v otroku od najzgodnejšega 
obdobja obstajajo spolne že
lje. Zaradi nemožnosti po nor
malni zadovoljitvi odkriva 
čudne poti za uresničevanje 
tovrstnih potreb, kakršne ima
jo pogosto tudi spolno neurav
novešene osebe. 

Dejstvo ostaja, da že otrok 
doživlja vzgibe, ki jih odrasli 
izkusijo v stanju spolnega 
vzburjenja. Seveda v njem ni 
»spolnih želja« v pravem po
menu te besede. Vendar gre za 
določeno spolnost, ki pa se 
uresničuje na druge načine. 
Njegov spolni nagon predstav
lja v prvi vrsti moč, ki mu 
pomaga preživeti. Je pa tudi 

izvor strasti, ki lahko izzove 
telesni užitek - na primer spol
ne želje. 

Seveda so v Freudovi teoriji 
tudi zmote: Recimo, da so pre
prosti nesporazumi vzrok za 
živčnost in druge spolne mot
nje. Zato naj bi otroku vse 
pravilno razložili in s tem bi 
bil problem rešen. Druga 
zmota je bila nadaljevanje pr
ve: Ko to storijo, ne more več 
skreniti s prave poti. 

Končno pa gre za stvari, ka
terih (vsaj še nekaj časa) ne 
moremo v celoti presoditi. Sle
diti Freudove zamisli pomeni 
potovati skozi duh in razisko
vati carstvo pod zunanjimi mi
slimi oziroma zavestnimi de
janji. Ta pa so samo vrh »pla
vajočega kosa ledu«. 

FRANCOSKA KUHINJA 
Brsticni ohrovt z 
mesnimi cmocici 

Potrebujemo: 500 g brstič-
nega ohrovta, 500 g krompirja, 
250 g korenja, 125 g mesnate 
slanine, 2 čebuli, 1,51 goveje 
juhe, sol, poper, malo nariba-
nega oreška, ščepec sladkorja, 
250 g mlete govedine,! jedilno 
žlico drobtin,! rumenjak, za 
noževo konico sladke paprike 
in šopek zelenega peteršilja. 

Brstični ohrovt očistimo, 
krompir olupimo in korenje 
nastrgamo. Vse dobro opere-
mo in pustimo, da se ocedi. 
Nato krompir in korenje nare
žemo na drobne koščke. Tudi 
slanino narežemo na tanke 
listke. V loncu z debelim 
dnom razpustimo slanino in 
na njej prepražimo drobno se
sekljano čebulo. Ko čebula po-
stekleni, dodamo glavice br-
stičnega ohrovta, krompir in 
korenje. Dobro premešamo in 
zalijemo z juho ter pustimo, 
da zmes zavre. Posolimo, po-
pramo, dodamo muškatni ore
šek in sladkor. Kuhljamo ka
kih 20 minut na majhnem og
nju. Medtem zmešamo zmleto 
govedino, drobtine, rumenjak 
in sladko papriko. Posolimo 
po okusu in iz mase pripravi
mo drobne cmočke. Dodamo 
jih v lonec s kuhano zelenjavo 
in kuhamo še 20 minut. Tik 
preden postrežemo, dodamo 
še sesekljan peteršilj. 

Svinjsici z rezk i s 
sirom 

Potrebujemo: 4 svinjske 
zrezke, 1 rdečo papriko, 2 če
buli, sol, malo zmlete kumine, 
400 g paradižnika, 1 žlico suro
vega masla, 1/2 kozarčka jo
gurta, 1/4 žličke jedilnega 
škroba in 4 rezine sira. 

Zrezke potolčemo, papriki 
odstranimo semenke in jo na
režemo na tanke rezine. Čebu

lo olupimo in sesekljamo, pa
radižnike potopimo za nekaj 
trenutkov v vrelo vodo in jih 
olupimo. Zrezke posolimo, 
potresemo s kumino in obloži
mo z rezinami paprike. Vsak 
zrezek posebej zvijemo in 
zvitke spnemo z zobotrebcem 
ali povežemo z nitko. V kožici 
segrejemo maslo in na njem z 
vseh strani opečemo meso. 
Dodamo čebulo in jo na hitro 
prepražimo. Dodamo še para
dižnike, kožico pokrijemo in 
počasi dušimo 40 minut. Nato 
zrezke vzamemo iz kožice in 
jih damo na toplo. V jogurt 
vmešamo jedilni škrob in s 
tem zgostimo paradižnikovo 
omako. Ko omaka zavre, da
mo vanjo zrezke in na vsakega 
položimo rezino sira ter posta
vimo posodo z jedjo za nekaj 
minut v vročo pečico, da se sir 
napol razpusti. Vroče ponudi
mo z dušenim rižem aU s te
steninami. 

VEDEŽEVALEC DENIS 
Šilra: 1996 

V življenju je pač tako, da 
včasih izgubimo prijatelja na 
tragičen način in se potem ne
kako ne znajdemo več. Življe
nje pa gre naprej in tudi to je 
treba preboleti. Čeprav ste po
čitnice začeli tako, konec ne 
bo tako tragičen. V nasled
njem šolskem letu ne vidim 
večjih težav, le učiti se morate 
sproti. Tudi fant bo prišel, to
da dajte času čas, saj ste še 
zelo mladi in vas to še čaka. 
Prvega prijatelja vidim v za
četku te jeseni. 

Šifra: Ljubo 
zdravje 

Vidim, da vas zdravje precej 
skrbi. Najbolj morate paziti na 
želodec, prebavila ter srce. Pa 

tudi redne obiske pri zdravni
ku priporočam. 

Šifra: Srečna 
zvezda 

Glede vašega zdravja vam 
priporočam, da pazite na gla
vo, ker so možni občasni gla
voboli, ter na noge. Glede teh 
težav bi bilo dobro, če se kdaj 
posvetujete z zdravnikom. O 
denarju pa naslednje: nekaj ga 
bo iz tujine, toda nikar ga ne 
zapravljajte preveč, kar je vča
sih vaša slaba lastnost, kajne? 
V službi vidim, da imate nekaj 
skrbi, ki vam jih povzroča ne
ka ženska oseba, s katero sku
paj delata. V prihodnje vidim 
spremembo na tem področju, 
ki pa vam bo v začetku prine
sla manjše skrbi, kasneje pa 
precej dobička. 

KMETIJSKI NASVET 
.v-̂ iB 

U p o r a b a f ungic idov v 
k r o m p i r j u 

Kakovost krompirja je zelo 
odvisna od varstva pred bo
leznimi. Najpomembnejša je 
krompirjeva plesen (Phytop-
hora infestans), ki se je v 
Evropi pojavila po letu 1840. 
Posebno nevarna je v letih, 
ko sta pomlad in poletje de
ževna in hladna. 

Prva bolezenska znamenja 
nastanejo na listih tedaj, ko se 
grmiči razrasejo in se med se
boj sklenejo. Na zgornji strani 
listov nastanejo rumenkasto-
rjavkaste zabrisane pege, na 
spodnji strani pa ob robu peg 
snežno bela plesniva prevle
ka, ki se dobro vidi ob rosi in 
deževnem vremenu. Plesnivo 
prevleko sestavljajo organi gli
ve, trosonosci in trosovniki. V 
njih nastajajo gibljive spore -
zoospore, ki se razvijejo iz 
organov in plavajo v kapljicah 
vode na površju lista, skozi 
listno režo prodrejo v notra
njost in povzročijo novo okuž
bo. Zoospore širijo okužbo 
med letom. Nekaj zoospor pa
de iz listov tudi na tla, od 
koder jih dežne kapljice ali 
voda zanesejo do gomoljev, v 
katere prodro skozi prezrače
valne odprtinice (lenticele). 
Na površju nastanejo kovin
sko sivorjave, nekoliko upog
njene pege, meso pod pego pa 
je rjavkasto. Ob zgodnjih moč
nejših okužbah obolijo celi 
gomolji, ob blažjih pa le nji
hov del. Okuženi gomolji zač
nejo gniti. Glivica prezimuje v 
obliki micelja v blago okuže
nih gomoljih, če te posadimo, 
prenesemo krompirjevo ple
sen na prosto. Vir okužbe so 
lahko tudi neizkopani gomo-
Iji-samosevci. 

Uspešna zaščita proti krom
pirjevi plesni temelji na upora
bi kemičnih sredstev, kontakt
nih in sistemičnih fungicidov. 
Za redna preventivna tretiranja 
zadoščajo kontaktni preventiv
ni fungicidi - POLVRAM DF in 
CUPRABLAU Z. Najpomem
bnejše je prvo tretiranje, ki ga 
opravimo, ko se grmiči v vrsti 
sklenejo. 

Polyram DF uporabimo v 
količini 1,5-3 kg/ha. Za pre

ventivne fungicide je pos( 
pomembno, da je aVx[\ 
snov enakomerno porazde) 
na po površini rastline, 
zlahka dosežemo z uporj 
sredstva Polyram v DF forn 
laciji. Sredstvo je v obliki j 
krogranul, suspenzija se laj 
pripravlja z direktnim usj 
vanjem sredstva v rezerv 
škropilnice. Po nekaj sek 
dah nastane suspenzija, V 
stabilna. 

Če se krompirjeva ple 
pojavi na rastlinah ali p 
deževnem vremenu, je 
trebno uporabiti sistem 
fungicid. 

Po končanem cvetenju i: 
demo vsaj dva tretiranja s 
stim bakrenim fungicic 
CUPRABLAU Z v količini 
kg/ha. Cuprablau Z ima 
membno lastnost, da se 
vseh kontaktnih fungia 
najmanj izpirajo. Naslei 
pomembna lastnost pa je, 
ne ustvarja rezistentnosti. 

NANDE OSOĴ  
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TRAČ - niče 

i r e z referendi^ 
v Celju ne potrebujemo referenduma za odstranitev »spornih« 

spomenikov, kot to počnejo v Ljubljani. V Celju jih namreč 
odstranjuje kar mestna služba za komunalno gospodarstvo. 
Vsaj v primeru skulpture Vaška Četkoviča v Novi vasi, ki je 
nastala v začetku osemdesetih let na čast praznika občine Celje 
in Hortikulture 80, je bilo tako. Že nekaj časa je bila nevarno 
nagnjena, sedaj pa je povsem obležala. Podobna u mestnem 
parku še stoji, vprašanje je, kako dolgo. 

i' 

Sprefemi in 
otvoritve 

Novopečeni najemniki ne-
profitnih stanovanj v Celju še 
vedno čakajo na ključe, teh pa 
menda ne bo tako dolgo, do
kler gospod župan Jože Zim
šek ne bo našel časa in slav
nostno odprl nov blok na Dol
gem polju. V tolažbo so dobili 
vsaj načrte stanovanj. Gospod 
župan se pač rad pokaže na 
sprejemih in otvoritvah in ker 
smo zadnjič prezrli njegovo vi

sokost na sprejemu ob vrrt 
rokometašev z evropskega 
venstva, tokrat s fotografijo 
pravljamo napako. Mordc 
zalegla tudi za hitrejšo prei 
ključev najemnikom. 

Lučko 
tromostovj e; 

v Lučah so vse bližje L 
Ijani. Ce ne drugega, se i 
Lučani ponašajo s tromos 
jem. Sicer imena niso pri 
vali trije mostovi, ampak. 
v sotočju Savinje in Lučn 
Preko teh cevi je narejen 
voz, saj popravljajo osre 
lučki most. hi zakaj tro 
stovje? Cevi so morali že 
krat na novo položiti, kei 
je odnesla voda. Očitno 
starjev še ni izučilo. ; 

z julijem se je cena sveti 
kov v občini Laško zvišali 
100 odstotkov in znaša po 
vem 10 tisoč tolarjev za, 
sejo. Nekateri svetniki 
predlagali povišanje za na 
oziroma od letošnjega 1. 
nuarja naprej, kar pom 
da bi si »izvoljenci ljudsi 
pred dopusti na hitro stisn 
žep še kakšnih 35 jurjev. ve 
dar je prevladala bojazen, d 
bi jih po gostilnah preveč 
čili po zobeh. i 

Zašepetaj nam! I 
Minister za promet Igor Umek in državni sekretar za ceste Marjan Dvornik podpredsedmt 

vlade Janku Deželaku :»Na zdravje! Tisto z odpravnino si pa res dobro izpeljal. Še nama zamt 
kako ti je uspelo.« 9 

Pivovarniški Tone Thrnšek se je držal ob strani. Očitno se mu s tako banalnimi zadevami, / f l 
odpravnine, ni treba ukvarjati. fl 

STRANKA ŠALJIVCEV 
Jožica je že bila na morju. Malce je potarna-

la, češ, da ni bilo vse O.K.. Menda ni mogla 
spati. Jo je ponoči motil lajež morskih psov. 

Mi pa se kopamo v znoju kar doma. Pa nam 
je vseeno lepo, saj sta z nami Novi tednik in 
Stran (ka) šaljivcev. V teh dneh smo torej še 
posebej veseli počitniških šal, zbir le-teh pa 
bomo objavili v začetku in na koncu avgusta, 
najboljše tri pa nagradili z dvodnevnim izle
tom. 

Janez ARLIČ, ki v resnici dela na Petrolu, pa 
je tokrat dobil največ glasov za šalo Na Petrolu. 
Žreb je določil tudi Matejo APOTEKAR iz 
Šmartnega 41b v Rožni dolini, da potuje na 
nagradni izlet. Vsi, ki ste bili med podobnimi 
srečneži, boste dobili obvestilo o potovanju 
naslednji teden. 

SALA TEDNA 

Butec je prišel na bencinsko postajo z »be-
lanco« v rokah in rekel: »Bum, bum. Pet litrov 
neosuinčenega, prosim!« 

Prodajalec Lojz se s pestjo narahlo udari po 
glavi, češ, ali je nor? 

»Ja, pa šipe mi tudi obrišite,« reče butec. 
Lojzu je bilo norčevanja dovolj in nenavad

nemu gostu je »privoščil« brco v »ta zadno«. 
Norec pa mu je odgovoril: »Hvala lepa, da ste 
mi havbo zaprli.« 

Prav i pri jatelj 
žena očita možu: »Lepega prijatelja si dobil!« 
»Pa kaj imaš proti njemu? Boljši je kot ti! Ne 

očita mi, da kar naprej kadim, koliko pijem, 
kako malo zaslužim in če hočem iti iz gostilne, 
pravi, naj še malo počakam!« 

O nunah 
Prednica: »V našem samostanu je bil moški.« 
Stare nune: »Ooooo?« 
Mlade nune: »Hi, hi, hi!« 
Prednica: »Kondom je bil preluknjan.« 
Stare nune: »Hi, hi, hi.« 
Mlade nune: »Ooooo?« 

Počitniška 
Ančka je odšla sama na morje. Privoščila sije 

bivanje v hotelu. Naslednji dan priteče k direk
torju hotela: 

»Gospod direktor, gospod direktor! V sobi nas
proti moje se sprehaja popolnoma gol moški!« 

Direktor gre v njeno sobo, stopi k oknu, 
poeleda in reče: 

»Toda z vašega okna se vidi golota samo do pasu.« 
»To že, toda stopite na stol, pa boste videli!« 

Jože in Micka sta se poročila. Jože je bil ves zavzet 
za kmetijstvo, tako da ni bilo časa za zakonske 
dolžnosti, kar pa Micki ni bilo po volji. Potanialaje 
o tem župniku, le-ta pa ji je priporočil, naj se v 
nedeljo po deseti maši Jože oglasi v njegovi pisarni. 
Jože je obljubo izpolnil. Obiskal je gospoda in med 
pogovorom je beseda nanesla tudi na zakonsko 
dolžnost - samo, kako nasvet povedati? Pa je kuža 
Bobi na cesti »delal družbo« sosedovi Lori. Gospod 
pogleda skozi okno in pokaže Jožetu ta prizor, 
rekoč: »Poleg dela moraš misliti tudi na takšne 
stvari.« Jože sije nasvet zapomnil. Čez nekaj časa 
vpraša župnik Jožeta: »Kako pa kaj tisto, kar sva 
opazovala skozi okno?« 

Jože ves vesel pove: »Gospod, saj je bilo luštno, 
samo na cesto sem jo težko spravil« 

Čudna tožba 
Na sodišču vpraša odvetnik obtoženega mla

do žensko: 
»Kako lahko trdite, da vas je moj klient posilil in 

še to v stoječem položaju, če ste vi visoki 180 cm?« 
Mlada ženska odgovori: »Ja, kdo pa je rekel, 

da jaz ne morem počepniti?« 

fCošnja 
Francelj in Janez se srečata, pa pravi Francelj: 

»Zakaj pa imaš obvezano glavo?« 
Janez hitro: »Ja, kosil sem.« 
Francelj začudeno: »Ja, kako kosil, saj zaradi 

tega ne moreš imeti obvezane glave?« 
Janez kar v eni sapi: »Ja, poslušaj Francelj, 

pa ti ne veš, da so bile ose v travi. Moja Mica je 
trosila za menoj in ko je slišala moj krik, zraven 
pa videla polno os na moji glavi, da ti vidiš, 
kako jih je hitela z grabljami ubijat.« 

Šale so prispevali: Franc ZAJC iz Rimskih 
Toplic, Lili ŠOLINČ iz Celja, Franc TRATNIK iz 
Celja, Marija KRONOVŠEK iz Pariželj, Simona 
LOGAR iz Rimskih Tophc in Iva GOSTEČNIK iz 
Braslovč. 


